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Szanowni Państwo, Drodzy Mieszkańcy i Przyjaciele Miasta i Gminy Połaniec,

Z okazji Nowego Roku życzymy wszystkim wszelkiej pomyślności, zdrowia i spokoju.  
Wierzymy, że 2021 rok przyniesie nam wiele okazji do budowy silnej,  
lokalnej społeczności oraz będzie to dobry czas dla nas wszystkich.

 Niezależnie od tego, w jakich okolicznościach witają Państwo Nowy Rok,  
życzymy, by dla każdego był on dobry.  

Dla jednych oznacza to podejmowanie z energią nowych wyzwań, a dla innych –  
po prostu spokój w codzienności. Niezależnie od upodobań życzymy każdemu  

życzliwych ludzi wokół, realizacji planów, a przede wszystkim zdrowia. 
Niech nasze miasto, nasza gmina kwitnie – dzięki współpracy opartej 

na szacunku i zrozumieniu. Niech to będzie szczęśliwy rok  
dla Połańca – i wszystkich jego mieszkańców.

Przewodniczący Rady Miejskiej 
Stanisław Lolo 

z Radnymi

Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec
 Jacek Tarnowski 

z pracownikami urzędu i jednostek
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Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ   
– 19 GRUDNIA 2019 ROKU

Kompetencje władz samorządowych w gminie
Rada Gminy

Burmistrz

Roczna praca Rady Miejskiej w Połańcu

Organ uchwałodawczy gminy. Zgodnie z art. 18 ustawy o sa-
morządzie gminnym do kompetencji rady gminy należy m.in.:
• uchwalanie statutu gminy, 
• ustalanie wynagrodzenia wójta/burmistrza,
• określanie ogólnych kierunków działalności wójta/ 

burmistrza, 
• uchwalanie budżetu gminy, 
• udzielanie absolutorium czyli stwierdzenie prawidłowości 

wykonania budżetu,
• uchwalanie studium uwarunkowań i kierunków zagospo-

darowania przestrzennego,
• uchwalanie miejscowego planu zagospodarowania  

przestrzennego,
• uchwalanie programów gospodarczych i dokumentów 

strategicznych gminy,

Organ wykonawczy gminy. Zgodnie z art. 30 ustawy o samorzą-
dzie gminnym do kompetencji wójta/burmistrza należy m.in.:
• wykonywanie uchwał rady,
• przygotowywanie projektów uchwał rady gminy oraz 

określanie sposobu ich wykonywania, 
• gospodarowanie majątkiem gminy oraz wykonywanie  

budżetu gminnego, 
• zarządzanie gminnymi spółkami (wójt/burmistrz ma decydu-

jący wpływ na obsadę ich władz oraz kontrolowanie ich pracy),
• zatrudnianie kierowników gminnych jednostek organiza-

cyjnych (np. dyrektorów szkół, ośrodków zdrowia, ośrod-
ków kultury, bibliotek),

Rada Miejska jest przedstawi-
cielem wszystkich mieszkańców  
i ostatecznie decyduje o rozwoju 
całej Gminy. To tutaj podejmowane 
są najważniejsze decyzje dotyczące 
Gminy i jej mieszkańców.

19 grudnia odbyła się ostatnia  
w tamtym roku sesja Rady Miejskiej  
w Połańcu, którą otworzył Przewodni-
czący Rady Miejskiej Pan Stanisław Lolo.

Po przyjęciu porządku obrad został 
przyjęty Protokół Nr XXIII/2019 oraz 
Protokół Nr XXIV/2019.

►Pierwszą przyjętą na grudniowej 
sesji była Uchwała Nr XXV/147/2019 
w sprawie zmian Wieloletniej Progno-
zy Finansowej Miasta i Gminy Poła-
niec na lata 2019-2023.

Niniejszą uchwałą Rada Miejska  
w Połańcu zmieniła uchwałę w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Mia-
sta i Gminy Połaniec na lata 2019 - 2023 
wraz z wykazem przedsięwzięć do WPF 
oraz objaśnieniami.

►Kolejną przyjętą uchwałą była 
Uchwała Nr XXV/148/2019 w spra-
wie zmian w budżecie Miasta i Gmi-
ny Połaniec na 2019 rok.

Po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia:
• rozdział Część oświatowa subwencji 

ogólnej dla jednostek samorządu te-
rytorialnego kwota 64 711 zł,

• rozdział Środki na uzupełnianie do-
chodów gmin kwota 43 093 zł,

• rozdział Przedszkola kwota 58 137 zł.

Po stronie dochodów przyjęto  
następujące zmniejszenia:
• rozdział Gospodarka gruntami i nie-

ruchomościami kwota 500 000 zł
• rozdział Pozostała działalność (Go-

spodarka mieszkaniowa) kwota  
1 562 878 zł

• rozdział Wpływy z podatku rolnego, 
podatku leśnego, podatku od czyn-
ności cywilnoprawnych, podatków  
i opłat lokalnych od osób prawnych 
i innych jednostek organizacyjnych 
kwota 273 399 zł,

• rozdział Wpływy z podatku rolnego, po-
datku leśnego, podatku od spadków i da-
rowizn, podatku od czynności cywilno-
prawnych, podatków i opłat lokalnych 
od osób fizycznych kwota 660 000 zł,

• podejmowanie uchwał o tworzeniu jednostek pomocni-
czych, ustaleniu zakresu ich działania oraz zasad prze-
kazywania im majątku gminnego oraz środków budże-
towych na realizację zadań przypisanych im przez radę, 

• podejmowanie decyzji w sprawach podatków i opłat  
lokalnych, majątku gminnego i nieruchomości, 

• podejmowanie decyzji w sprawie emitowania obligacji, 
zaciągania pożyczek i kredytów,

• podejmowanie decyzji w sprawach tworzenia, likwidacji, 
reorganizacji i wyposażania w majątek przedsiębiorstw  
i innych gminnych jednostek organizacyjnych, 

• ustalanie maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń 
udzielanych przez wójta/burmistrza oraz określanie 
sumy, do której wójt/burmistrz może samodzielnie  
zaciągać zobowiązania. 

• kierowanie bieżącymi sprawami gminy oraz reprezen-
towanie jej na zewnątrz (art. 31 ustawy o samorządzie 
gminnym),

• wykonywanie zadań przy pomocy urzędu gminy, którego 
jest kierownikiem (art. 33 ustawy o samorządzie gminnym),

• ustalanie regulaminu i zasad funkcjonowania urzędu 
gminy, 

• możliwość powierzenia prowadzenie określonych spraw 
zastępcy, którego wójt/burmistrz może zatrudnić, lub 
sekretarzowi gminy.
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• rozdział Różne rozliczenia finanso-
we kwota 33 000 zł,

• rozdział Gospodarka odpadami  
komunalnymi kwota 200 000 zł,

• rozdział Utrzymanie zieleni w mia-
stach i gminach kwota 196 370 zł,

• rozdział Wpływy i wydatki związane 
z gromadzeniem środków z opłat 
i kar za korzystanie ze środowiska 
kwota 1 481 431 zł

• rozdział Pozostała działalność (Kultu-
ra fizyczna i sport) kwota 600 000 zł 
Po dokonanych zmianach dochody 

zmniejszyły się o kwotę 5 341 137 zł.  
Po stronie wydatków przyjęto następu-
jące zwiększenia:
• rozdział Izby rolnicze kwota 100 zł,
• rozdział Obsługa papierów warto-

ściowych, kredytów i pożyczek oraz 
innych zobowiązań jednostek samo-
rządu terytorialnego zaliczanych do 
tytułu dłużnego - kredyty i pożyczki 
kwota 10 000 zł.

• rozdział Przeciwdziałanie alkoholi-
zmowi kwota 10 000 zł,

• rozdział Rehabilitacja zawodowa  
i społeczna osób niepełnospraw-
nych kwota 20 000 zł,

• rozdział Gospodarka odpadami ko-
munalnymi kwota 100 000 zł,
Po stronie wydatków przyjęto nastę-

pujące zmniejszenia:
• rozdział Pozostała działalność (Rol-

nictwo i łowiectwo) kwota 17 000 zł,
• rozdział Lokalny transport zbiorowy 

kwota 4 500 zł,
• rozdział Drogi publiczne powiatowe 

kwota 70 000 zł,
• rozdział Gospodarka gruntami i nie-

ruchomościami kwota 480 000 zł
• rozdział Pozostała działalność (Go-

spodarka mieszkaniowa) kwota  
2 382 221 zł

• rozdział Plany zagospodarowania 
przestrzennego kwota 100 000 zł,

• rozdział Rady gmin kwota 8 000 zł,
• rozdział Urzędy gmin kwota 304 178 zł,
• rozdział Wspólna obsługa jedno-

stek samorządu terytorialnego kwota  
15 000 zł

• rozdział Pozostała działalność (Admi-
nistracja publiczna) kwota 19 216 zł,

• rozdział Ochotnicze straże pożarne 
kwota 45 000 zł,

• rozdział Pozostała działalność (Bez-
pieczeństwo publiczne i ochrona 
przeciwpożarowa) kwota 24 898 zł,

• rozdział Szkoły podstawowe kwota 
435 000 zł

• rozdział Oddziały przedszkolne 
w szkołach podstawowych kwota  
7 000 zł,

• rozdział Przedszkola kwota 148 363 zł
• rozdział Dowożenie uczniów do 

szkół kwota 5 000 zł

• rozdział Stołówki szkolne i przed-
szkolne kwota 78 000 zł

• rozdział Zwalczanie narkomanii 
kwota 10 000 zł,

• rozdział Pozostała działalność (Po-
moc społeczna) kwota 53 599 zł

• rozdział Świetlice szkolne kwota  
10 000 zł

• rozdział Tworzenie i funkcjonowa-
nie żłobków kwota 110 000 zł,

• rozdział Utrzymanie zieleni w mia-
stach i gminach kwota 226 262 zł,

• rozdział Oświetlenie ulic, placów  
i dróg kwota 100 000 zł

• rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka komunalna i ochrona śro-
dowiska) kwota 400 000 zł

• rozdział Pozostała działalność (Kul-
tura fizyczna) kwota 100 000 zł
Po dokonanych zmianach wydatki 

zmniejszyły się o kwotę 5 013 137 zł.
►Uchwała Nr XXV/149/2019 

dotyczyła Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Miasta i Gminy Połaniec 
na lata 2020-2023.

Projekt do podjętej na sesji uchwa-
ły opracowano w oparciu o przepisy 
nowej ustawy o finansach publicznych  
z dnia 27 sierpnia 2009 roku.

►Kolejna podjęta Uchwała  
Nr XXV/150/2019 dotyczyła uchwa-
lenia budżetu Miasta i Gminy Poła-
niec na 2020 rok.

Budując stronę dochodową budżetu 
przyjęto następujące zasady:
1. Jako bazę przyjęto plan na dzień  

30 września 2019 roku.
2. Kwoty dotacji na zadania zlecone 

przyjęto zgodnie z otrzymanymi  
i informacjami z Urzędu Wojewódz-
kiego pismo z dnia 23 października 
2019 roku znak: F N .I.3 1 10.19.2019 
oraz Krajowego Biura Wyborczego 
pismo z dnia 21 października 2019 
roku znak: D K C -3 113-3/19.

3. Kwotę subwencji oświatowej  
i równoważącej przyjęto zgodnie  
z propozycją Ministra Finansów  
nr ST 3.4750.31.2019.

4. Wpływy z tytułu udziałów w po-
datku dochodowym od osób  
fizycznych (PIT), przyjęto zgod-
nie z pismem Ministra Finansów  
nr ST3.4750.31.2019.

5. Wpływy podatkowe zostały skalku-
lowane w oparciu o aktualny stan 
prawny oraz proponowane stawki 
podatkowe zakłada się podniesienie 
stawki opłaty zagospodarowanie od-
padami komunalnymi w celu zrów-
nania ponoszonych wydatków z do-
chodami.
Struktura dochodów, które zapla-

nowano w wysokości 97183 711,25 zł 
przedstawia się następująco:

• podatek od nieruchomości  
31 347 817 zł

• subwencja oświatowa 8 891 095 zł
• udziały w podatku dochodowym od 

osób fizycznych 10 546 008 zł
• udziały w podatku dochodowym od 

osób prawnych 5 436 628 zł
• dotacje i środki na inwestycje  

10 011 246 zł
• dotacje i środki na cele bieżące  

17 708 379,25 zł
• sprzedaż majątku 3 050 000 zł
• inne dochody bieżące 10 192 538 zł

Przy planowaniu wydatków 
uwzględniono wydatki bieżące w wy-
sokości 77 314 276,35 zł, niezbędne do 
funkcjonowania Miasta i Gminy , a więc 
przede wszystkim:
1. W dziale rolnictwo - szerzenie oświa-

ty rolniczej, wpłaty na Izbę Rolniczą 
oraz koszty zorganizowania „Święta 
plonów” kwota 12 000 zł.

2. W dziale wytwarzanie i zaopatry-
wanie w energię elektryczną, gaz  
i wodę - dopłata do cen wody kwota  
600 000 zł.

3. W dziale transport i łączność - 
drogi powiatowe i gminne kwota  
188 703,61 zł

4. W dziale gospodarka mieszkaniowa - 
kwota 1 101 372,24 zł.

5. W dziale działalność usługowa - 
kwota 268 500 zł.

6. W dziale informatyka - kwota  
122 000 zł.

7. W dziale administracja publiczna  
z wyłączeniem kwoty na działal-
ność SCUW kwota 7 105 752,13 zł, 
z tego Urząd Miasta i Gminy kwota  
5 775 767,13 zł.

8. W dziale Urzędy naczelnych orga-
nów władzy państwowej, kontroli  
i ochrony prawa - kwota 2 453 zł.

9. W dziale bezpieczeństwo publiczne 
i ochrona przeciwpożarowa kwota 
685 292 zł.

10. W dziale obsługa długu - kwota  
643 520 zł, w tym obsługa kredytów 
260 692 zł oraz rozliczenie z tytułu 
poręczeń i gwarancji 382 828 zł.

11. W dziale różne rozliczenia - kwota  
1 877 062 zł, w tym część rów-
noważąca subwencji (Janosikowe)  
1 557 062 zł oraz rezerwa ogólna  
i celowa 320 000 zł.

12. W dziale oświata i wychowanie, edu-
kacyjna opieka wychowawcza oraz 
żłobki, wspólna obsługa jednostek 
samorządu terytorialnego - kwota 
26 578 017 zł, z tego środki wła-
sne gminy 16 687 853 zł (62,79%), 
subwencja 8 891 095 zł, co stanowi 
33,5% wydatków, dochody i wpłaty 
od rodziców 970 000 zł (3,6%), do-
tacja 29 069 zł (0,11%).
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13. W dziale ochrona zdrowia - kwota 
510 000 zł.

14. W dziale pomoc społeczna, rodzina 
(z wyłączeniem kwoty na działalność 
żłobka) - kwota 20 162 942 zł, z tego do-
tacje 17 307 697 zł, co stanowi 85,84% 
wydatków, środki własne gminy  
2 852 245 zł (14,15% ), odpłatność za 
usługi opiekuńcze 3 000 zł (0,01% ).

15. W dziale pozostałe zadania w za-
kresie polityki społecznej - kwota  
305 598,25 zł.

16. W dziale gospodarka komunal-
na i ochrona środowiska kwota  
7 662 494,12 zł.

17. W dziale kultura i ochrona dziedzic-
twa narodowego kwota 2 698 570 zł.

18. W dziale kultura fizyczna i sport 
kwota 6 790 000 zł.
Zaproponowane wydatki pokrywają 

niezbędne potrzeby bieżące dla zadań 
jednostek gminnych. Zakłada się zmianę 
wysokości dopłaty do 1 m3 dostarczanej 
wody dla gospodarstw domowych na 
kwotę 1,69 zł oraz zmianę wysokości 
dopłaty do l m3 ścieków odprowadza-
nych do kanalizacji przez gospodarstwa 
domowe na kwotę 1,62 zł. Projekt bu-
dżetu zawierał środki na wydatki ma-
jątkowe w kwocie 16 629 434,90 zł. 
Przewidywane wsparcie ze środków 
Unii Europejskiej w 2020 roku to kwota  
12 093 135,25 zł. Projekt zakładał 
utworzenie rezerwy ogólnej w kwocie  
300 000 zł oraz rezerwy celowe w kwocie 
219 000 zł, w tym na zarządzanie kry-
zysowe 199 000 zł oraz na inicjatywy 
lokalne 20 000 zł. Zakłada się spłatę kre-
dytów w wysokości 3 240 000 zł. Planu-
je się, że dochody 2020 roku pokrywają  
w całości planowane wydatki. Należy za-
znaczyć, że wydatki bieżące znajdują po-
krycie w dochodach bieżących oraz, że 
osiągnięto nadwyżkę operacyjną w kwo-
cie 6 808 188,90 zł. Suma zaciągniętych 
zobowiązań wyniesie łącznie na koniec 
2020 roku 6 808 000, co stanowi i 7% 
planowanych dochodów budżetu.

Dochody w wysokości 2 000 000 zł 
z tytułu opłat pobieranych na podsta-
wie ustawy Prawo Ochrony środowiska 
po stronie wydatków zostały zaklasyfi-
kowane następująco:
• rozdział 90019 „Wpływy i wydatki 

związane z gromadzeniem środków 
z opłat i kar za korzystanie ze środo-
wiska” kwota 800 000 zł,

• rozdział Utrzymanie zieleni kwota 
550 000 zł,

• rozdział „Gospodarka ściekowa  
i ochrona wód ” kwota 600 000 zł,

• rozdział „Oczyszczanie miast i wsi” 
kwota 50 000 zł,
Budżet w ciągu roku będzie wzrastał 

o uzyskane dotacje na zadania celowe.

►Uchwała Nr XXV/151/2019 
dotyczyła wyboru metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpada-
mi komunalnymi, ustalenie stawki 
opłaty oraz określenie stawki opłaty 
podwyższonej od właścicieli nieru-
chomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy.

Zgodnie z art. 6k ust. 1 ustawy  
z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach (Dz. 
U. z 2019 r. poz. 2010 z późn. zm.), 
Rada Gminy w drodze uchwały doko-
nuje wyboru metody ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi oraz ustala stawkę tej opłaty. 
W obecnie obowiązującym stanie praw-
nym Rada Gminy może zróżnicować 
stawkę opłaty za gospodarowanie od-
padami komunalnymi w zależności od 
liczby mieszkańców zamieszkujących 
daną nieruchomość, ilości zużytej wody  
z danej nieruchomości lub powierzchni 
lokalu mieszkalnego.

W przedmiotowej uchwale doko-
nano wyboru metody ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi w zależności od liczby osób 
zamieszkujących nieruchomość. Zgod-
nie z art. 6k ust. 2 ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach Rada 
gminy, określając stawki opłaty za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi, 
bierze pod uwagę:
1. liczbę mieszkańców zamieszkują-

cych daną gminę;
2. ilość wytwarzanych na terenie gminy 

odpadów komunalnych;
3. koszty funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami komu-
nalnymi, o których mowa w art. 6r  
ust. 2-2b i 2d;

4. przypadki, w których właściciele nie-
ruchomości wytwarzają odpady nie-
regularnie, w szczególności to, że na 
niektórych nieruchomościach odpa-
dy komunalne powstają sezonowo.
Przy obowiązujących w chwili obec-

nej stawkach opłat za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi, wpływy  
z opłat nie wystarczą do pokrycia kosz-
tów funkcjonowania systemu. Zgod-
nie z założeniami ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach, system 
gospodarowania odpadami komunal-
nymi ma być systemem samofinansu-
jącym się. W związku z powyższym, 
w celu zapewnienia środków na jego 
prawidłowe funkcjonowanie koniecz-
ne jest takie ustalenie stawki, aby wy-
starczyła na realizację całości zadania.  
W celu ustalenia wysokości stawki opła-
ty na takim poziomie, który pozwoli na 
osiągnięcie wpływów w wysokości po-
zwalającej pokryć koszty funkcjonowa-

nia systemu, dokonano analizy aktual-
nych kosztów funkcjonowania systemu 
na terenie gminy Połaniec w oparciu  
o dostępne dane. Na podstawie danych 
za rok 2018, wydatki za odbiór i zago-
spodarowania odpadów komunalnych, 
koszty utrzymania Punktu Selektywne-
go Zbierania Odpadów Komunalnych  
z terenu gminy Połaniecz nieruchomości 
zamieszkałych na terenie gminy Połaniec 
wyniosły 1 295 775,68 zł. Na wysokość 
kosztów przyczyniła się m.in. ilość wy-
tworzonych i odebranych odpadów ko-
munalnych, która w 2018 r. wyniosła 
3 794,28 Mg. Ponadto z roku na rok 
zmniejsza się ilość wpływów z opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalny-
mi, które w 2018 wyniosły - 534 007,51 zł. 
Na zmniejszenie dochodów z opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalny-
mi wpływa przede wszystkim zmniejsze-
nie liczby mieszkańców zamieszkujących 
na terenie gminy Połaniec.

Na wzrost cen za odbiór odpadów 
od 2017 r. znaczenie miało również 
zwiększenie częstotliwości października 
zwiększono do dwóch odbiorów mie-
sięcznie. Należy zaznaczyć, że od roku 
2013 nie była zmieniana stawka opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunal-
nymi, a zasadnicze przyczyny podwyżki 
cen takie jak wzrost cen za składowanie 
i zagospodarowanie odpadów, wzrost 
cen paliwa czy też wzrost minimalnego 
wynagrodzenia są niezależne od gmi-
ny. W wyniku przeprowadzonej anali-
zy stwierdzono, iż w celu zapewnienia 
wystarczających do samofinansowa-
nia się systemu środków finansowych  
w roku 2020, konieczne jest zwiększe-
nie wysokości stawki opłaty za gospo-
darowanie odpadami w następujący 
sposób: stawka opłaty za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi zbierany-
mi i odbieranymi w sposób selektywny  
w odniesieniu do zamieszkanych przez 
mieszkańców nieruchomości poło-
żonych na terenie Gminy Połaniec 
w wysokości 12,00 zł za jedną osobę 
miesięcznie; natomiast jeżeli właściciel 
nieruchomości zamieszkanej położo-
nej na terenie Gminy Połaniec nie wy-
pełnia obowiązku zbierania odpadów 
komunalnych w sposób selektywny 
określa się stawkę opłaty podwyższonej  
w wysokości 24,00 zł za jedną osobę 
miesięcznie. Ustalona stawka nie prze-
kracza maksymalnej stawki opłaty za 
odpady z nieruchomości zamieszkałych 
zbierane w sposób selektywny, która 
zgodnie z art. 6k ust. 2a pkt 1 usta-
wy o utrzymaniu czystości i porządku  
w gminach, nie może być wyższa niż 
2% przeciętnego miesięcznego docho-
du na 1 osobę.
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Dochód rozporządzalny za rok 
2018 wyniósł 1693,00 zł, a zatem mak-
symalna opłata może wynosić 33,86 zł. 
Opłata przyjęta w uchwale wynosi 
12,00 zł, co stanowi 35,44 % maksymal-
nej stawki. Wobec powyższego uchwa-
lenie niniejszej uchwały było celowe  
i zasadne.

►Uchwała Nr XXV/152/2019 
dotyczyła określenia wzoru deklara-
cji o wysokości opłaty za gospodaro-
wanie odpadami komunalnymi.

W wyniku nowelizacji ustawy  
z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 
porządku i czystości w gminach doko-
nanej ustawą z dnia 19 lipca 2019 roku  
o zmianie ustawy o utrzymaniu czy-
stości i porządku w gminach oraz nie-
których innych ustaw (Dz.U. z 2019 r.  
poz. 1579) koniecznym stała się modyfi-
kacja dotychczas obowiązującego wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospo-
darowanie odpadami komunalnymi.

Wymieniona ustawa narzuca obo-
wiązek segregacji odpadów na wszyst-
kich właścicieli nieruchomości za-
mieszkujących daną gminę. Z obecnie 
obowiązującego wzoru usuwa się moż-
liwość wyboru sposobu gromadzenia 
odpadów komunalnych.

Kolejna zmiana dotyczyła zmiany 
terminu składania deklaracji w przypad-
ku zmiany danych, będących podstawą 
ustalenia wysokości należnej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunal-
nymi do 10 dnia miesiąca następują-
cego po miesiącu, w którym nastąpiła 
zmiana. Do wzoru deklaracji dodano 
klauzulę informacyjną o przetwarzaniu 
danych osobowych, gdyż zgodnie z art. 
6n ust. 1 wzór deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi określany uchwałą rada 
gminy, winien obejmować także in-
formacje wskazane w art. 13 ust. 1 i 2 
rozporządzenia Parlamentu Europej-
skiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 
27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony 
osób fizycznych w związku z przetwa-
rzaniem danych osobowych i w sprawie 
swobodnego przepływu takich danych 
oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE 
(ogólne rozporządzenie o ochronie 
danych) (Dz.U. UEL119 z 04.05.2016,  
str. 1, z późn. zm.).

►Kolejna podjęta Uchwała  
Nr XXV/153/2019 w sprawie okre-
ślenia średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie Połaniec, w roku szkol-
nym 2019/2020.

Do wyliczenia średniej ceny jed-
nostki paliwa w gminie na rok szkolny 
2019/2020, przyjęto średnie ceny paliw, 
autogazu, oleju napędowego i benzyny 
w okresie od dnia 04.12.2019 do dnia 

06.12.2019 oraz od 09.12.2019 do dnia 
11.12.2019, na podstawie cen paliw sta-
cji zlokalizowanych na terenie Gminy 
Połaniec. Średnią cenę benzyny wyli-
czono ze średnich cen benzyny: Pb95 
i Pb98. Mając na uwadze powyższe, ko-
nieczne było podjęcie uchwały w spra-
wie określenia średniej ceny jednostki 
paliwa w Gminie Połaniec, w roku 
szkolnym 2019/2020.

►Uchwała Nr XXV/154/2019 
dotyczyła ustalenia wysokości opła-
ty za pobyt dziecka, maksymalnej 
wysokości opłaty za wyżywienie 
oraz określenia warunków zwolnie-
nia od opłat w Żłobku w Połańcu  
o nazwie ,,Kraina Malucha” utwo-
rzonym przez Gminę Połaniec.

Niniejszą uchwałą wprowadzo-
no opłatę stałą w wysokości 200,00 zł 
miesięcznie, w zamian za dotychcza-
sową formę opłaty tj. za pobyt dziecka  
w żłobku w wymiarze do 10 godzin wy-
noszącej 1 zł za każdą godzinę. Wkład 
rodziców stanowi około 10% ogólnych 
kosztów utrzymania żłobka. W związ-
ku z koniecznością optymalizacji pra-
cy żłobka i w związku z tym, iż liczba 
miejsc jest niewystarczająca należało 
znaleźć rozwiązanie mające na celu 
wyeliminowanie zjawiska niesystema-
tycznego uczęszczania do żłobka. Takie 
zjawisko uniemożliwia zapisanie dzieci, 
które oczekują na liście rezerwowej. 
Takie stanowisko znajduje umocowa-
nie w orzecznictwie NSA (pat. wyrok 
NSA z dnia 4 marca 2014r., sygnatura 
I OSK 2868/13). Uchwała zakłada tak-
że wprowadzenie maksymalnej opłaty 
za wyżywienie w wysokości 10,00 zł 
dziennie, z uwagi na to, że dotychcza-
sowa wysokość dziennej stawki żywie-
niowej dla dziecka w żłobku jest nie-
wystarczająca i nie wystarcza na zakup 
wszystkich potrzebnych produktów 
żywnościowych. Określono maksymal-
ną wysokość stawki żywieniowej, na-
tomiast faktyczna wysokość opłaty za 
wyżywienie będzie ustalana w oparciu 
o obowiązujące normy wagowe i kalo-
ryczne z uwzględnieniem aktualnych 
cen artykułów spożywczych.

Szczegółowe zasady naliczania  
i wnoszenia opłat za pobyt i wyżywie-
nie dziecka w żłobku będzie określone 
w umowie o korzystanie z usług żłobka 
zawieranej pomiędzy dyrektorem żłob-
ka a osobami, o których mowa w art.  
3 ustawy o opiece nad dziećmi w wie-
ku do lat 3 (t.j.: Dz.U. z 2019r. poz. 409  
z późn. zm.). Jako działania w sferze 
polityki prorodzinnej zastosowano 
zwolnienia z części opłat, które mają za 
zadanie pomoc rodzinom wielodziet-
nym i dotkniętym niepełnosprawno-

ścią. Różnica między opłatą ustaloną 
uchwałą a faktycznymi kosztami pobytu 
dziecka w żłobku pokrywana jest z bu-
dżetu Gminy Połaniec.

►Następna podjęta Uchwała  
Nr XXV/155/2019 dotyczyła przystą-
pienia Gminy Połaniec do realizacji 
Programu „Asystent osobisty osoby 
niepełnosprawnej” – edycja 2019 – 
2020 realizowanego ze środków Soli-
darnościowego Funduszu Wsparcia 
Osób Niepełnosprawnych.

Program „Asystent osobisty osoby 
niepełnosprawnej” - edycja 2019-2020 
został opracowany przez Ministerstwo 
Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej. 
Program kierowany jest do osób z nie-
pełnosprawnościami, posiadających 
orzeczenie o znacznym lub umiarkowa-
nym stopniu niepełnosprawności albo 
orzeczenie równoważne, które wyma-
gają usługi asystenta w wykonywaniu 
codziennych czynności oraz funkcjono-
waniu w życiu społecznym. Jego celem 
jest wprowadzenie usługi asystenta jako 
formy wsparcia dla osób z niepełno-
sprawnością. Do zadań asystenta na-
leżeć będzie m. in. pomoc w wyjściu, 
powrocie oraz w dojazdach np. na reha-
bilitację i zajęcia terapeutyczne lub do 
ośrodków kultury, pomoc w zakupach 
(z zastrzeżeniem aktywnego udziału 
uczestnika) i w załatwianiu spraw urzę-
dowych. Program będzie realizowany ze 
środków Solidarnościowego Funduszu 
Wsparcia Osób Niepełnosprawnych, 
zgodnie z zapisami Programu gmina 
zobowiązana jest do podjęcia uchwały 
w celu przystąpienia do realizacji Pro-
gramu. Wobec powyższego podjęcie 
uchwały jest zasadne.

►Kolejna Uchwała Nr 
XXV/156/2019 w sprawie ustalenia 
szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w ośrodkach 
wsparcia i mieszkaniach chronionych.

Zasadą jest zwolnienie od opłat za 
pobyt w ośrodkach wsparcia i miesz-
kaniach chronionych w przypadku 
osób kierowanych, których dochody 
na osobę samotnie gospodarującą lub 
dochód na osobę w rodzinie nie prze-
kracza kwoty kryterium dochodowego, 
o którym mowa w art. 8 ustawy o po-
mocy społecznej. Uchwała szczegóło-
wo reguluje kwestie zasad odpłatności 
za pobyt w ośrodkach wsparcia i miesz-
kaniach chronionych w przypadku osób 
osiągających dochody przekraczające 
ww. kryterium dochodowe. Ponadto 
w związku z nowelizacją ustawy o po-
mocy społecznej, która weszła w życie 
z dniem 4 października 2019 r. wpro-
wadzone zostały nowe zasady dotyczą-
ce ponoszenia odpłatności za pobyt  
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w schroniskach dla osób bezdom-
nych, w tym w schroniskach dla osób 
bezdomnych z usługami opiekuńczy-
mi. Zgodnie z art. 97 ust. 1, i 5 usta-
wy o pomocy społecznej w aktualnym 
brzmieniu w przypadku osoby bezdom-
nej skierowanej do schroniska dla osób 
bezdomnych albo schroniska dla osób 
bezdomnych z usługami opiekuńczymi, 
jeżeli dochód osoby samotnie gospoda-
rującej lub dochód na osobę w rodzinie 
nie przekracza kwoty kryterium do-
chodowego, opłata nie może być wyż-
sza niż 30% dochodu osoby samotnie 
gospodarującej lub dochodu na osobę  
w rodzinie osoby skierowanej do schro-
niska dla osób bezdomnych, a w przy-
padku schroniska dla osób bezdomnych  
z usługami opiekuńczymi nie może być 
wyższa niż 50% tego dochodu.

►Uchwała Nr XXV/157/2019 
w sprawie uznania petycji za  
bezzasadną.

W dniu 25 listopada 2019 r. do Urzę-
du Miasta i Gminy Połaniec wpłynę-
ło pismo Wojewody Świętokrzyskiego 
z dnia 22.11.2019 r.; Znak: PNK. III. 
1411.56.2019, który po dokonaniu analizy 
pisma z dnia 18 listopada 2019r. zatytuło-
wanego „Petycja w interesie publicznym  
w zakresie przepisów prawa miejscowego”, 
przesłanego przez p. R.S. przesłał pismo 
według właściwości do Przewodniczącego 
Rady Miejskiej w zakresie punktu pierw-
szego dotyczącego zmiany przepisów 
prawa miejscowego. W dniu 26 listopada 
2019r. pismo zostało zadekretowane do 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i było 
przedmiotem posiedzenia Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji w dniu 05 grudnia 
2019r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 
zgodnie z § 4 ust. 3 Załącznika Nr 6 do 
Statutu Miasta i Gminy Połaniec. Zasady 
i tryb działania Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji, przystąpiła do zakwalifikowania  
i oceny formalno-prawnej pisma. Komisja 
zakwalifikowała pismo, jako petycję. Mając 
na uwadze treść złożonej petycji, Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrywała 
przedmiotową petycję w zakresie punktu 

pierwszego, dotyczącego zmiany przepi-
sów prawa miejscowego, zgodnie z prze-
kazaniem Wojewody Świętokrzyskiego. 
Postulowana w petycji zmiana przepisów 
prawa miejscowego dotyczy miejsc pu-
blicznych służących, jako parkingi przed 
wszystkimi kościołami i cmentarzami. 
Postulat dotyczył tego, by miejsca te były 
nieodpłatne, przy czym w gminie Połaniec 
parkingi przed kościołami i cmentarzami 
są nieodpłatne.

Osoba wnosząca petycję wskazała 
również na przeciwdziałanie zawyżaniu 
cen w sklepach prowadzonych w szpi-
talach. Również w tym zakresie petycja 
okazała się bezprzedmiotowa biorąc pod 
uwagę fakt, że Gmina Połaniec nie jest 
podmiotem tworzącym szpital. (Na tere-
nie Gminy nie ma szpitala.) Biorąc pod 
uwagę, że problematyka podjęta w petycji 
nie jest adekwatna do sytuacji Gminy Po-
łaniec, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Miejskiej w Połańcu jednogłośnie 
uznała petycję za bezzasadną, rekomen-
dując Radzie Miejskiej podjęcie uchwały 
odpowiadającej temu stanowisku.

►Uchwała Nr XXV/158/2019  
w sprawie wyrażenia zgody na udzie-
lenie bonifikaty od opłaty rocznej  
z tytułu trwałego zarządu.

Zgodnie z art. 84 ust. 3 pkt 2 ustawy 
z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodar-
ce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2018 r. 
poz. 2204 z późn. zm.) właściwy organ 
może udzielić bonifikaty od opłat rocz-
nych z tytułu trwałego zarządu, ustalonych 
zgodnie z przepisem art. 83 ust. 2, jeżeli 
nieruchomość jest oddana: jednostkom 
organizacyjnym, które prowadzą działal-
ność charytatywną, opiekuńczą, leczniczą, 
oświatową, naukową, badawczo-rozwo-
jową, wychowawczą, sportową lub tury-
styczną, na cele niezwiązane z działalno-
ścią zarobkową. Analiza zgromadzonych  
w niniejszej sprawie dokumentów po-
zwoliła na dokonanie ustaleń. Wysokość 
stawek procentowych opłat rocznych z ty-
tułu trwałego zarządu jest uzależniona od 
celu, na jaki nieruchomość została odda-
na i wynosi: za nieruchomości oddane na 

cele mieszkaniowe, na realizację urządzeń 
infrastruktury technicznej i innych celów 
publicznych, działalność charytatywną, 
opiekuńczą, kulturalną, leczniczą, oświa-
tową, naukową, badawczo-rozwojową, 
wychowawczą, sportową lub turystyczną, 
a także na siedziby organów władzy i ad-
ministracji publicznej niewymienionych  
w art. 60 ust. 1 oraz w art. 60a ust. 1 niniej-
szej ustawy - 0,3% ceny. Zgodnie z art. 84 
ust. 3 w/w ustawy właściwy organ może 
udzielić, za zgodą Rady, bonifikaty od 
opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu, 
ustalonych zgodnie z przepisem art. 83 ust. 
2. Przeprowadzone w niniejszej sprawie 
postępowanie wyjaśniające pozwoliło na 
ustalenie, iż zasadnym było zastosowanie 
90% bonifikaty od opłat rocznych. Wobec 
wskazanego powyżej stanu faktycznego 
oraz prawnego sprawy, podjęcie niniejszej 
uchwały było uzasadnione.

►Uchwała Nr XXV/159/2019, 
została podjęta w sprawie wyrażenia 
zgody na przyjęcie w użyczenie na 
rzecz Gminy Połaniec nieruchomo-
ści położonych w Połańcu, na okres 
8 lat.

W związku z realizacją przez Gminę 
Połaniec zadań polegających na zaspoka-
janiu zbiorowych potrzeb mieszkańców  
w zakresie zieleni gminnej i zadrzewień 
zaistniała potrzeba użyczenia na rzecz 
Gminy Połaniec części działek o nume-
rach ewidencyjnych 6999 o powierzchni  
311,03 m.kw., stanowiącej własność Spół-
dzielni Mieszkaniowej „Połaniec” oraz 
część działki o numerze ewidencyjnym 
6040/51 o powierzchni 288,49 m.kw., 
stanowiącej własność Przedsiębior-
stwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 
w Połańcu, na okres 8 lat. Gmina Po-
łaniec chcąc skorzystać ze środków ze-
wnętrznych na ten cel musi wykazać się 
5-letnią trwałością projektu, od momen-
tu zakończenia inwestycji.

►Uchwała Nr XXV/160/2019 
w sprawie sprzedaży działki numer 
5869/9 o powierzchni 0,3737 ha po-
łożonej w Połańcu.

Gmina Połaniec jest właścicie-
lem nieruchomości zabudowanej bu-
dynkiem byłego internatu, położonej  
w Połańcu przy ulicy Ruszczańskiej 24, 
oznaczonej w ewidencji gruntów ob-
rębu 01 Połaniec jako działka numer 
5869/9, o powierzchni 0,3737 ha. Nie-
ruchomość ta uregulowana jest w księ-
dze wieczystej prowadzonej przez Sąd 
Rejonowy w Staszowie. Dla obszaru, 
na którym jest położona przedmiotowa 
nieruchomość brak jest obowiązujące-
go miejscowego planu zagospodarowa-
nia przestrzennego, natomiast zgodnie 
ze studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego 
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gminy Połaniec jest to obszar usługo-
wo - mieszkaniowy oznaczony symbo-
lem UM. Opisana wyżej nieruchomość 
jest zbędna dla potrzeb Miasta i Gminy 
Połaniec, dlatego radni podjęli decyzję  
o przyjęciu Uchwały.

►Uchwałę Nr XXV/161/2019 
również podjęto w sprawie sprze-
daży działki numer 5633/2 o po-
wierzchni 0,0434 ha, położonej  
w Połańcu.

Gmina Połaniec jest właścicielem 
nieruchomości gruntowej położo-
nej w Połańcu, oznaczonej w ewiden-
cji gruntów jako działka numer 5633  
o powierzchni 0,4695 ha, uregulowanej  
w księdze wieczystej prowadzonej w 
Sądzie Rejonowym w Staszowie, z któ-

rej w wyniku podziału geodezyjnego 
został wydzielony pas drogowy dro-
gi gminnej - łącznika ulic: Mieleckiej  
i Partyzantów oraz działka nr 5633/2 
o powierzchni 0,0434 ha, stanowią-
ca pas terenu zielonego o szerokości  
5 -7 m. Przez działkę numer 5633/2, na 
niewielkim odcinku przebiega rurociąg 
ciepłowniczy oraz kanalizacja sanitarna,  
w związku z czym działka ta nie może 
zostać zagospodarowana jako samodziel-
na działka. Właściciele działki sąsiedniej  
o numerze ewidencyjnym 5632/2 wystą-
pili z wnioskiem o zakup gminnej dział-
ki numer 5633/2, z przeznaczeniem na 
poprawę warunków zagospodarowania 
nieruchomości posiadanej. Zarządca 
przebiegającego przez działkę, wyżej 

wymienionego uzbrojenia technicznego 
wniósł, aby w ewentualnej notarialnej 
umowie sprzedaży zostało zawarte za-
pewnienie, że w razie wystąpienia ko-
nieczności dostępu do tego uzbrojenia 
nabywcy wyrażają zgodę na nieodpłatne 
udostępnienie nabywanej działki. Po pod-
jęciu wszystkich uchwał radni przeszli do 
kolejnego punktu porządku obrad. Przed-
stawiono informacje bieżące z pracy: prze-
wodniczącego Rady Miejskiej, burmistrza 
Miasta i Gminy, informację o realizacji 
inwestycji w okresie międzysesyjnym oraz 
pracach poszczególnych Komisji Rady 
Miejskiej w okresie międzysesyjnym. Po 
wyczerpaniu porządku obrad sesja został 
zamknięta przez Przewodniczącego Rady 
Miejskiej – Stanisława Lolo.

Przed otwarciem sesji, p. Stanisław 
Lolo - przewodniczący Rady Miejskiej 
w Połańcu poinformował, że ustawa 
z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie 
niektórych ustaw w celu zwiększenia 
udziału obywateli w procesie wybie-
rania, funkcjonowania i kontrolowa-
nia niektórych organów publicznych, 
nakłada na samorządy obowiązek 
transmisji, nagrywania i udostępniania 
nagrań obrad rady gminy. W związku 
z powyższym podczas sesji Rady Miej-
skiej odbywa się fotografowanie, filmo-
wanie i rejestracja audio, osób biorących 
w nich udział. Pozyskane w ten sposób 
materiały są eksploatowane na nośni-
kach lub publikowane w sieci Internet 
w celu transparentności działań Rady 
Miejskiej. Biorąc udział w sesji Rady 
Miejskiej, czy wejście na teren obiek-
tu, na którym odbywa się sesja Rady 
Miejskiej, dana osoba musi być świa-

doma, iż przetwarza się jej wizerunek, 
tym samym akceptuje niniejsze warunki 
Następnie Pan Stanisław Lolo - prze-
wodniczący Rady Miejskiej otworzył  
XXVI nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej  
w Połańcu, serdecznie przywitał:  
p. Radnych, p. Jacka Tarnowskiego

- Burmistrza Miasta i Gminy Poła-
niec, p. Romana Adamczaka - Zastęp-
cę Burmistrza Miasta i Gminy Poła-
niec, p. Małgorzatę Żugaj - skarbnik 
Gminy, p. Monikę Sass-Wołczyńską 
- Radcę Prawnego, kierowników i pra-
cowników Urzędu Miasta i Gminy, kie-
rowników jednostek organizacyjnych 
gminy, przedstawicieli jednostek po-
mocniczych gminy, oraz wszystkie oso-
by obecne na sesji. Po przywitaniu prze-
wodniczący Rady Miejskiej – Stanisław 
Lolo poprosił o potwierdzenie obecno-
ści radnych poprzez głosowanie w sys-
temie. Pan Przewodniczący Rady Miej-
skiej stwierdził prawomocność obrad, 
ponieważ w sesji na 15. radnych uczest-
niczyło 12. radnych. Pan Stanisław 
Lolo - przewodniczący Rady Miejskiej 
odczytał zaplanowany porządek obrad 
oraz zapytał, czy są zgłaszane propozy-
cje zmian. Propozycji zmian nie zgło-
szono, w związku z tym p. Stanisław 
Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał pod głosowanie zaplanowany 
porządek obrad. Podczas głosowania 
na sali obecnych było 12. radnych. Gło-
sowanie: za przyjęciem porządku obrad 
- 12 osób (jednogłośnie)

Przyjęty porządek obrad przed-
stawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji
2. Przyjęcie porządku obrad
3. Podjęcie uchwał:
a) Podjęcie uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finan-
sowej Miasta i Gminy Połaniec na 
lata 2020-2023,

b) Podjęcie uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Miasta i Gminy 
Połaniec na 2020 rok.

4. Zakończenie obrad
Po odczytaniu porządku obrad na 

sali pojawił się kolejny radny, który zo-
stał również przywitany przez Przewod-
niczącego Rady Miejskiej. Radni ponow-
nie poproszeni zostali o potwierdzenie 
obecności poprzez głosowanie w syste-
mie. Powtórne głosowanie pokazało, że 
na sali jest obecnych 13 radnych. Następ-
nie przystąpiono do punktu 3a) porząd-
ku obrad, gdzie wprowadzenia do tema-
tu podjęcie uchwały w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Mia-
sta i Gminy Połaniec na lata 2020 -2023 
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Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ   
– 30 STYCZNIA 2020 ROKU

Miasta i Gminy Połaniec, p. Roma-
na Adamczaka - Zastępcę Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec, p. Małgorza-
tę Żugaj - skarbnik Gminy, p. Monikę 
Sass -Wołczyńską - Radcę Prawnego, 
kierowników i pracowników Urzędu 
Miasta i Gminy, kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy, przedstawicieli 
jednostek pomocniczych gminy, zapro-
szonych gości Panią Prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej – Danutę Kotlarz oraz 
Dyrektora Zarządu Zlewni w Sando-
mierzu Wody Polskie – Pana Krzysz-
tofa Sobieckiego, a także wszystkie 
osoby obecne na sesji. Po przywitaniu 
przewodniczący Rady Miejskiej – Sta-
nisław Lolo poprosił o potwierdzenie 
obecności radnych poprzez głosowanie 
w systemie. Pan Przewodniczący Rady 
Miejskiej stwierdził prawomocność ob-
rad, ponieważ w sesji na 15. radnych 
uczestniczyło 15. radnych. Następnie 
przewodniczący zwrócił się do wszyst-
kich radnych z prośbą aby ze względu 
na czas Pana Dyrektora Zarządu Zlewni 
w Sandomierzu Wody Polskie – Krzysz-
tofa Sobieckiego najpierw przystąpić do 
dyskusji, a dopiero po zakończonej dys-

dokonała p. Małgorzata Żugaj - skarbnik 
Gminy. Niniejszą uchwałą dokonano się 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finan-
sowej na lata 2020-2023, polegających na: 
Zwiększeniu dochodów ogółem na 2020 
rok na kwotę 711 941 zł, z tego docho-
dy bieżące zwiększone zostały o kwotę  
324 821 zł, a dochody majątkowe zwięk-
szone o kwotę 387 120 zł. (w przedsię-
wzięciu Modernizacja oświetlenia na 
terenie gminy Połaniec zwiększa łącz-
ne nakłady o kwotę 711 941 zł, całość 
w roku 2020. Zmiany te nie powodują 
zmiany nadwyżki budżetowej ani kwoty 
długu. Pan Stanisław Lolo - przewodni-
czący Rady Miejskiej poprosił o opinię 
Komisji Rady, a następnie przewodni-
czący (wiceprzewodniczący) poszczegól-
nych Komisji Rady, poinformowali, że:
• Komisja Oświaty, Kultury i Sportu - 

4 osoby za pozytywnym zaopiniowa-
niem projektu uchwały;

• Komisja Zdrowia i Spraw Społecz-
nych - 4 osoby za pozytywnym za-
opiniowaniem projektu uchwały;

• Komisja Rolnictwa i Ochrony Śro-
dowiska - pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały;

• Komisja Budżetu i Spraw Gospo-
darczych - 4 osoby za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.
Pytań nie zgłoszono w związku  

z tym p. Stanisław Lolo - przewodni-
czący Rady Miejskiej poddał pod gło-

sowanie procedowany projekt uchwały. 
(Podczas głosowania na sali obecnych 
było 13 radnych). Głosowanie przebie-
gło jednogłośnie za podjęciem uchwa-
ły - 13 osób, 2 radnych nieobecnych. 
(Uchwała w sprawie zmiany Wielo-
letniej Prognozy Finansowej Miasta 
i Gminy Połaniec na lata 2020 -2023 
została podjęta). Następnie przystąpio-
no do podpunktu 3b obrad - Podjęcie 
uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Miasta i Gminy Połaniec na 2020 rok. 
Wprowadzenie do tematu dokonała  
p. Małgorzata Żugaj - skarbnik Gminy 
przedstawiając iż: po stronie dochodów 
przyjmuje się następujące zwiększenia:
• rozdział Wpływy z podatku od nie-

ruchomości kwota 324 821 zł
• rozdział Rehabilitacja zawodowa  

i społeczna osób niepełnospraw-
nych kwota 387 120 zł. Po dokona-
nych zmianach dochody zwiększyły 
się o kwotę 711 941 zł, kwota z prze-
znaczeniem na modernizacje oświe-
tlenie na terenie gminy Połaniec.
Pan Stanisław Lolo - przewodni-

czący Rady Miejskiej poprosił o opinię 
Komisje Rady, a następnie przewodni-
czący (wiceprzewodniczący) poszcze-
gólnych Komisji Rady(Komisja Oświa-
ty, Kultury i Sportu, Komisja Zdrowia  
i Spraw Społecznych, Komisja Rolnic-
twa i Ochrony Środowiska, Komisja 
Budżetu i Spraw Gospodarczych) po-

informowali o pozytywnym zaopinio-
waniu projektu ustawy. Pytań nie zgło-
szono w związku z tym p. Stanisław 
Lolo - przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał pod głosowanie procedowany 
projekt uchwały. (Podczas głosowania 
na sali obecnych było 13. radnych). 
Głosowanie: za podjęciem uchwały - 
13 osób (jednogłośnie), 2 radnych nie-
obecnych (Uchwała w sprawie zmian  
w budżecie Miasta i Gminy Połaniec na  
2020 rok została podjęta. Wobec wy-
czerpania zaplanowanego porządku ob-
rad p. Stanisław Lolo - przewodniczący 
Rady Miejskiej podziękował wszystkim 
za przybycie na nadzwyczajną XXVI se-
sję Rady Miejskiej w Połańcu i zamknął 
obrady.

30 stycznia w sali narad w Urzędzie 
Miasta i Gminy Połaniec odbyła się 
XXVII sesja Rady Miejskiej w Połańcu, 
którą tradycyjnie już otworzył Przewod-
niczący Rady Miejskiej Pan Stanisław 
Lolo, serdecznie przywitał: p. Radnych, 
p. Jacka Tarnowskiego - Burmistrza 
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kusji do porządku obrad. Radni jedno-
głośnie wyrazili zgodę. O wygłoszenie 
wstępnego słowa został poproszony 
Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec Ja-
cek Tarnowski.

►Następnie Burmistrz Miasta  
i Gminy Połaniec poprosił o zabra-
nie głosu Pana Dyrektora Krzyszto-
fa Sobieckiego i przedstawienie rze-
czywistych planów odnośnie węzła 
połanieckiego.

Węzeł połaniecki jako inwesty-
cja jest na etapie studyjnym, wszyst-
kie niezbędne formalności meryto-
ryczne mają zakończyć się do końca  
2020 roku. Dyrektor przedstawił, że 
obecne działania skupione są na analizie 
zarządzania ryzykiem powodziowym, 
to strategiczny dokument, który określa 
kierunki inwestowania w infrastrukturę 
przeciwpowodziową w celu maksymal-
nego zabezpieczenia przed zdarzeniami 
powodziowymi. Z informacji wynika, 
że wały wiślane przechodzące na odcin-
ku gminy Połaniec są w ocenie w stanie 
dostatecznym, bądź dobrym. Natomiast 
jeżeli chodzi o stan bezpieczeństwa nie 
stanowią zagrożenia przeciwpowodzio-
wego w żaden sposób (wnioski te wyni-
kają z ocen pięcioletnich).

Jeżeli chodzi o działania bieżące  
w terenie gminy Połaniec, to teren jest 
objęty nadzorem wodnym. Zrealizowa-
no szereg zadań z których najważniej-
sze to: dwukrotne koszenie wałów, stała 
obsługa wałów przez firmę zewnętrzną. 
W 2020 roku poza koszeniem wałów 
utrzymaniem śluz i pompowni w pla-
nie utrzymaniowym przewidziany jest 
również szereg zadań na terenie naszej 
gminy. W dalszej części głos zabrał Bur-
mistrz Miasta i Gminy Połaniec, który 
zwrócił się do Pana Dyrektora Krzysz-
tofa Sobieckiego o podanie realnego 
terminu kiedy ewentualnie rozpocznie 
się budowa węzła i kiedy możemy spo-
dziewać się zakończenia tej inwestycji.  

Dyrektor Krzysztof  Sobiecki nie był 
w stanie odnieść się do jakiegokolwiek 
wiążącego terminu realizacji inwestycji, 
jaką jest węzeł wiślany na terenie gminy 
Połaniec.

►Na koniec padły słowa po-
dziękowania zarówno ze strony Bur-
mistrza Miasta i Gminy Połaniec 
Jacka Tarnowskiego, jak również 
Dyrektora Zarządu Zlewni w San-
domierzu Wody Polskie - Krzyszto-
fa Sobieckiego za wspólną pomoc  
w sytuacjach awaryjnych.

Następnie Przewodniczący Rady 
Miejskiej zaprosił wszystkich do dysku-
sji i udzielił głosu Wiceprzewodniczące-
mu Rady Miejskiej Jackowi Mazurowi, 
do dyskusji włączyła się również Radna 
Małgorzata Dalmata – Konwicka oraz 
Radny Andrzej Wawrzyniec, uczestnik 
sesji sołtys Pani Jadwiga Kowynia, jak 
również Radny Zbigniew Rodenko, soł-
tys m. Tursko Małe Kolonia Pani Elżbie-
ta Janiec. Po przerwie Przewodniczący 
Rady Miejskiej Stanisław Lolo poprosił 
o potwierdzenie obecności radnych po-
przez głosowanie w systemie. Przewod-
niczący Rady Miejskiej stwierdził prawo-
mocność obrad, ponieważ w sesji na 15. 
radnych uczestniczyło 15. radnych. Pan 
Stanisław Lolo - przewodniczący Rady 
Miejskiej odczytał zaplanowany porzą-
dek obrad oraz zapytał, czy są zgłaszane 
propozycje zmian. Propozycji zmian nie 
zgłoszono, w związku z tym p. Stanisław 
Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał pod głosowanie zaplanowany 
porządek obrad. Podczas głosowania na 
sali obecnych było 15. radnych. Głoso-
wanie: za przyjęciem porządku obrad 
- 15 osób (jednogłośnie) Przyjęty porzą-
dek obrad przedstawiał się następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów: Nr XXV/2019, 

Nr XXVI/2020.
4. Podjęcie uchwał:

a) podjęcie uchwały w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Połaniec na lata 
2020-2023,

b) podjęcie uchwały w sprawie zmian  
w budżecie Miasta i Gminy Połaniec 
na 2020 rok,

c) podjęcie uchwały w sprawie pozba-
wienia kategorii dróg gminnych po-
przez wyłączenie z użytkowania,

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwier-
dzenia planu pracy Komisji Rewizyj-
nej na 2020 rok,

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwier-
dzenia planu pracy Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji na 2020 rok,

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwier-
dzenia planu pracy Komisji Budżetu 
i Spraw Gospodarczych na 2020 rok,

g) podjęcie uchwały w sprawie zatwier-
dzenia planu pracy Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu na 2020 rok,

h) podjęcie uchwały w sprawie zatwier-
dzenia planu pracy Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych na 2020 rok,

i) podjęcie uchwały w sprawie zatwier-
dzenia planu pracy Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska na 2020 rok.

5. Sprawozdanie z działalności Środo-
wiskowego Domu Samopomocy  
w Połańcu za rok budżetowy 2019.

6. Informacje bieżące na temat:
a) pracy Przewodniczącego Rady Miej-

skiej w okresie międzysesyjnym,
b) pracy Burmistrza Miasta i Gminy  

w okresie międzysesyjnym, w tym 
informacja dotycząca realizacji  
inwestycji,

c) pracy Komisji Rady w okresie mię-
dzysesyjnym.

7. Interpelacje radnych.
8. Dyskusja i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Następnie Przewodniczący Rady 
Miejskiej przeszedł do punktu 3 porząd-
ku obrad do protokołu Nr XXV/2019, 
Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec Pan 
Jacek Tarnowski poprosił o głos i przy-
stąpił do przeczytania protokołu, by 
wyjaśnić mieszkańcom jego dokładny 
zapis (chodzi głównie o temat wejśció-
wek na basen strażaków z gmin ościen-
nych). Burmistrz odczytał, zacytował 
wypowiedź Radnej Pani Małgorzaty 
Walenciak „z 6 obcych gmin 500 straża-
ków korzysta 8 godzin miesięcznie po-
mnożyć przez 12 miesięcy i pomnożyć 
przez 11,50 za bilet wstępu daje kwotę 
około 600 tys złotych (dot. wejściówek 
na basen w 2019 r.). Są to nieprawdzi-
we informacje, które Burmistrz Miasta  
i Gminy Połaniec sprostował w nastę-
pujący sposób: jeśli chodzi o wejścia 
gmin ościennych łączna ilość wejść to 
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613 co daje kwotę: 6 130,00 zł w skali 
2019 roku (skorzystało 6 gmin: Gmina 
Rytwiany 14, Gmina Osiek 239, Gmi-
na Borowa 267, Tuszów Narodowy 
60, Gawłuszowice 29 i Gmina Łubnice  
4 razy), odnośnie wejściówek strażaków 
z Gminy Połaniec to 831. Burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec zwrócił się  
z prośbą, aby nie rozpowszechniać nie-
prawdziwych, zasłyszanych informacji 
dotyczących ogromnego finansowania 
gminy jeżeli chodzi o wejściówki straża-
ków na basen, a korzystanie strażaków 
z sąsiednich gmin odbywa się na mocy 
porozumienia i każda gmina wnosi swój 
wkład. Burmistrz Miasta i Gminy Po-
łaniec poprosił Radną Małgorzatę Wa-
lenciak o sprostowanie nieprawdziwych 
informacji podanych do wiadomości 
publicznej odnośnie wydatków gminy 
w tej kwestii. Burmistrz Miasta i Gminy 
Połaniec sprostował również sytuację 
dotyczącą pozyskania środków na zakup 
autobusu szkolnego – elektrycznego.

Następnie Przewodniczący Rady-
Miejskiej Stanisław Lolo poinformował 
radnych o przejściu to głosowania nad 
projektem protokołu Nr XXV/2019. 
Po zagłosowaniu w systemie protokół 
został przyjęty 15 – głosami (wszyscy 
za jednogłośnie). Przewodniczący Rady 
Miejskiej przeszedł do następnego pro-
jektu protokołu Nr XXVI/2020, nikt 
nie zgłosił pytań, podjęto głosowanie 
w systemie 15 głosów za – protokół 
został przyjęty jednogłośnie. Prze-
wodniczący Rady Miejskiej w Połańcu 
Stanisław Lolo przeszedł do dalszego 
punktu obrad sesji 4 podjęcie uchwał 
podpunkt a:

► Podjęcie uchwały w sprawie 
zmian Wieloletniej Prognozy Finan-
sowej Miasta i Gminy Połaniec na 
lata 2020 – 2023.

Wprowadzenie do tematu dokonała 
p. Małgorzata Żugaj - skarbnik Gminy 
przedstawiając iż: Niniejszą uchwałą do-
konano zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej na lata 2020-2023, polega-
jących na: Zwiększeniu dochodów ogó-
łem na 2020 o kwotę 254 198 zł , z tego 
całość dochody bieżące. Zwiększeniu 
dochodów ogółem na 2020 o kwo-
tę 254 198 zł, z tego wydatki bieżące 
zwiększamy o kwotę 225 789 zł, a ma-
jątkowe zwiększamy o kwotę 28 400 zł 
wraz z wykazem przedsięwzięć do WPF 
oraz objaśnieniami. Zostały wprowa-
dzone środki niewykonane w roku 2019 
w kwocie 69 743,63 zł. Wprowadzone 
zmiany nie powodują zmiany nadwyżki 
budżetowej ani kwoty długu.

Pan Stanisław Lolo - przewodni-
czący Rady Miejskiej poprosił o opinię 

Komisje Rady, a następnie przewodni-
czący (wiceprzewodniczący) poszcze-
gólnych Komisji Rady (Komisja Oświa-
ty, Kultury i Sportu, Komisja Zdrowia  
i Spraw Społecznych, Komisja Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska, Komisja Budżetu 
i Spraw Gospodarczych) poinformowali 
o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
ustawy. Pytań nie zgłoszono w związku  
z tym p. Stanisław Lolo - przewodniczący 
Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 
procedowany projekt uchwały. Pytań nie 
zgłoszono w związku z tym p. Stanisław 
Lolo - przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał pod głosowanie procedowany 
projekt uchwały. (Podczas głosowania na 
sali obecnych było 15. radnych). Głoso-
wanie: za podjęciem uchwały - 15 osób 
(jednogłośnie).

►Kolejną podjętą uchwałą była 
uchwała w sprawie zmian w bu-
dżecie Miasta i Gminy Połaniec na  
2020 rok.

Po stronie dochodów przyjęto 
następujące zwiększenia: - rozdział 
udziały gmin w podatkach stanowią-
cych dochód budżetu państwa kwota  
221 114,57 zł - rozdział Pozostała 
działalność (Pomoc społeczna) kwota  
33 083,43 zł. Po dokonanych zmia-
nach dochody zwiększyły się o kwotę  
254 198 zł. Po stronie wydatków przyję-
to następujące zwiększenia:
• rozdział Urzędy gmin kwota  

3 700,94 zł 
• rozdział Szkoły podstawowe kwota 

10 000 zł 
• rozdział Przedszkola kwota 21 802 zł 
• rozdział Pozostała działalność 

(Oświata i wychowanie) kwota  
71 400 zł 

• rozdział Zasiłki okresowe, celowe 
i pomoc w naturze oraz składki na 
ubezpieczenia emerytalne i rentowe 
kwota 1 270 zł 

• rozdział Pozostała działalność (Po-
moc społeczna) kwota 33 083,43 zł

• rozdział Rehabilitacja zawodowa  
i społeczna osób niepełnospraw-
nych kwota 15 000 zł 

• rozdział Pozostała działalność (Po-
zostałe zadania w zakresie polityki 
społecznej) kwota 47 941,63 zł 

• rozdział Ochrona powietrza atmosfe-
rycznego i klimatu kwota 300 000 zł 

• rozdział ochrona zabytków i opieka 
nad zabytkami kwota 23 000 zł.
Po stronie wydatków przyjęto nastę-

pujące zmniejszenia: 
• rozdział Pozostała działalność (Go-

spodarka komunalna i Ochrona śro-
dowiska) kwota 273 000 zł Po doko-
nanych zmianach wydatki zwiększyły 
się o kwotę 254 198 zł.

Pan Stanisław Lolo - przewodni-
czący Rady Miejskiej poprosił o opinię 
Komisje Rady, a następnie przewodni-
czący (wiceprzewodniczący) poszcze-
gólnych Komisji Rady (Komisja Oświa-
ty, Kultury i Sportu, Komisja Zdrowia  
i Spraw Społecznych, Komisja Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska, Komisja Budże-
tu i Spraw Gospodarczych) poinfor-
mowali o pozytywnym zaopiniowaniu 
projektu ustawy. Pytanie do powyższej 
uchwały zgłosił Radny Andrzej Waw-
rzyniec i został mu udzielony głos. 
Radny Andrzej Wawrzyniec zwrócił się  
z prośbą o podanie przybliżonej kwo-
ty na rok 2020 jeżeli chodzi o koszty 
utrzymania basenu. Głos w tej spra-
wie zabrał Burmistrz Miasta i Gminy 
Połaniec oraz zapewnił, że na kolejną 
sesję zostanie przygotowana taka infor-
macja. Kolejnych pytań nie zgłoszono 
w związku z tym p. Stanisław Lolo - 
przewodniczący Rady Miejskiej poddał 
pod głosowanie procedowany projekt 
uchwały z autopoprawką. (Podczas 
głosowania na sali obecnych było 15. 
radnych). Głosowanie: za podjęciemu-
chwały - 15 osób (jednogłośnie).

►Kolejną podjętą uchwałą była
uchwała w sprawie pozbawienia 

kategorii dróg gminnych poprzez 
wyłączenie z użytkowania.

W pierwszej kolejności o zabranie 
głosu została poproszona kierownik 
Referatu Techniczno- Inwestycyjnego 
Urzędu Miasta i Gminy Połaniec Pani 
Danuta Bobrowska, która złożyła na-
stępujące uzasadnienie: odcinki dróg 
objęte wnioskiem, są drogami grunto-
wymi i zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego 
obszaru „Brzozowa I” przeznaczone 
są pod tereny zabudowy usługowej, 
obiekty produkcyjne, składy i maga-
zyny oraz infrastrukturę techniczną  
z zakresu elektroenergetyki. Plano-
wane wyłączenie części dróg z użyt-
kowania nie spowoduje utrudnień 
w dojeździe do prywatnych posesji 
znajdujących się bezpośrednio w są-
siedztwie. Głos w tej sprawie zabrał 
również Burmistrz Miasta i Gminy 
Połaniec Jacek Tarnowski. Następnie 
nie zgłoszono żadnych pytań w związ-
ku z tym p. Stanisław Lolo - prze-
wodniczący Rady Miejskiej poddał 
pod głosowanie procedowany projekt 
uchwały z autopoprawką. (Podczas 
głosowania na sali obecnych było 15. 
radnych). Głosowanie: za podjęciem 
uchwały - 15 osób (jednogłośnie).

► Następnie Pan Stanisław Lolo 
- Przewodniczący Rady Miejskiej 
ogłosił przejście do serii uchwał od-
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nośnie zatwierdzenie planu pracy 
Komisji.

Podjęcie uchwały w sprawie zatwier-
dzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
na 2020 rok, o głos została poproszo-
na Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 
Radna Płonka Izabela, która odczytała 
uzasadnienie w sprawie zatwierdze-
nia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 
2020 rok, które brzmiało następująco: 
Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy o sa-
morządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2019 
poz. 506 ze zmianami) komisje podle-
gają radzie gminy, przedkładają jej plan 
pracy oraz sprawozdania z działalności. 
Natomiast w myśl § 3 ust. 1 Regula-
minu Komisji Rewizyjnej, stanowiące-
go załącznik Nr 4 do Statutu Miasta  
i Gminy Połaniec, uchwalonego uchwałą  
Nr V/21/03 Rady Miejskiej w Połańcu  
z dnia 12 lutego 2003 roku, Komisja spo-
rządza okresowy plan pracy i kontroli, 
który przedstawia Radzie Miejskiej do  
zatwierdzenia.

W związku z powyższym podjęcie 
niniejszej uchwały było konieczne i za-
sadne. Pan Stanisław Lolo - przewodni-
czący Rady Miejskiej poprosił o opinię 
Komisje Rady, a następnie przewodni-
czący (wiceprzewodniczący) poszcze-
gólnych Komisji Rady poinformowali 
o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
uchwały. Pytań nie zgłoszono w związ-
ku z tym p. Stanisław Lolo - przewod-
niczący Rady Miejskiej poddał pod gło-
sowanie procedowany projekt uchwały. 
Głosowanie: za podjęciem uchwały -  
15 osób (jednogłośnie).

Kolejny projekt dotyczył uchwały  
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Ko-
misji Skarg, Wniosków i Petycji na 2020 
rok, o głos została poproszona Prze-
wodnicząca Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji Radna Wanda Kaczmarczyk, 
która odczytała uzasadnienie w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewi-
zyjnej na 2020 rok, które brzmiało na-
stępująco: w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Skarg, Wniosków i Pety-
cji na 2020 rok. Zgodnie z art. 21 ust. 3 
ustawy o samorządzie gminnym (t.j. Dz. 
U. z 2019 poz. 506 ze zmianami) komisje 
podlegają radzie gminy, przedkładają jej 
plan pracy oraz sprawozdania z działal-
ności. Pan Stanisław Lolo - przewodni-
czący Rady Miejskiej poprosił o opinię 
Komisje Rady, a następnie przewodni-
czący (wiceprzewodniczący) poszcze-
gólnych Komisji Rady poinformowali 
o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
uchwały. Pytań nie zgłoszono w związ-
ku z tym p. Stanisław Lolo - przewod-
niczący Rady Miejskiej poddał pod gło-
sowanie procedowany projekt uchwały. 

(Podczas głosowania na sali obecnych 
było 15. radnych). Głosowanie: za pod-
jęciem uchwały - 15 osób (jednogłośnie). 
Kolejny projekt związany jest z uchwałą 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Ko-
misji Budżetu i Spraw Gospodarczych 
na 2020 rok. O głos została poproszo-
na Przewodnicząca Komisji Budżetu  
i Spraw Gospodarczych Radna Joan-
na Witek, która odczytała uzasadnienie  
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Ko-
misji Budżetu i Spraw Gospodarczych 
na 2020 rok, które brzmiało następująco:

Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy o sa-
morządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2019 
poz. 506 ze zmianami) komisje podle-
gają radzie gminy, przedkładają jej plan 
pracy oraz sprawozdania z działalności.

W związku z powyższym podjęcie 
niniejszej uchwały było konieczne i za-
sadne. Pan Stanisław Lolo - przewodni-
czący Rady Miejskiej poprosił o opinię 
Komisje Rady, a następnie przewodni-
czący (wiceprzewodniczący) poszcze-
gólnych Komisji Rady poinformowali 
o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
uchwały. Pytań nie zgłoszono w związ-
ku z tym p. Stanisław Lolo - przewod-
niczący Rady Miejskiej poddał pod gło-
sowanie procedowany projekt uchwały. 
(Podczas głosowania na sali obecnych 
było 15. radnych). Głosowanie: za pod-
jęciem uchwały - 15 osób (jednogło-
śnie). Kolejny projekt dotyczył uchwały 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu na 
2020 rok. O głos został poproszony 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kul-
tury i Sportu Radny Andrzej Baran, 
który odczytał uzasadnienie w spra-
wie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu na 2020 rok. 
(na komisjach w dniu wcześniejszym 
zostały naniesione autopoprawki – 
wszystkie komisje zaopiniowali pozy-
tywnie - jednogłośnie). A uzasadnienie 
brzmiało: 

Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy o sa-
morządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2019 
poz. 506 ze zmianami) komisje podle-
gają radzie gminy, przedkładają jej plan 
pracy oraz sprawozdania z działalności. 

W związku z powyższym podję-
cie niniejszej uchwały jest konieczne  
i zasadne. 

Pan Stanisław Lolo - przewodni-
czący Rady Miejskiej poprosił o opinię 
Komisje Rady, a następnie przewodni-
czący (wiceprzewodniczący) poszcze-
gólnych Komisji Rady poinformowali 
o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
uchwały. Pytań nie zgłoszono, w związ-
ku z tym p. Stanisław Lolo - przewod-
niczący Rady Miejskiej poddał pod gło-

sowanie procedowany projekt uchwały  
z autopoprawką. (Podczas głosowania 
na sali obecnych było 15. radnych). 
Głosowanie: za podjęciem uchwały -  
15 osób (jednogłośnie).

Następnie Przewodniczący Rady 
Miejskiej Stanisław Lolo przeszedł do 
kolejnego projektu uchwały w spra-
wie zatwierdzenia planu pracy Komi-
sji Zdrowia i Spraw Społecznych na  
2020 rok, o głos została poproszo-
na Przewodnicząca Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych Radna Krystyna 
Spała, która odczytała uzasadnienie  
w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
na 2020 rok, które brzmiało następu-
jąco: Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy 
o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U.  
z 2019 poz. 506 ze zmianami) komisje 
podlegają radzie gminy, przedkładają jej 
plan pracy oraz sprawozdania z działal-
ności. W związku z powyższym pod-
jęcie niniejszej uchwały jest konieczne  
i zasadne następująco (na komisjach  
w dniu wcześniejszym zostały naniesio-
ne autopoprawki – wszystkie komisje 
zaopiniowali pozytywnie - jednogłośnie).

Pan Stanisław Lolo - przewodni-
czący Rady Miejskiej poprosił o opinię 
Komisje Rady, a następnie przewodni-
czący (wiceprzewodniczący) poszcze-
gólnych Komisji Rady poinformowali 
o pozytywnym zaopiniowaniu projek-
tu uchwały z autopoprawką. Pytań nie 
zgłoszono w związku z tym p. Stanisław 
Lolo - przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał pod głosowanie procedowany 
projekt uchwały z autopoprawką. (Pod-
czas głosowania na sali obecnych było 
15. radnych). Głosowanie: za podję-
ciem uchwały - 15 osób (jednogłośnie). 
Kolejny i ostatni projekt uchwały o nu-
merze roboczym i - podjęcie uchwały  
w sprawie zatwierdzenia planu pra-
cy Komisji Rolnictwa i Ochrony Śro-
dowiska na 2020 rok. O głos został 
poproszony Przewodniczący Komi-
sji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
Radny odczytał uzasadnienie w spra-
wie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska na  
2020 rok, które brzmiało następująco:

Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy o sa-
morządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2019 
poz. 506 ze zmianami) komisje podle-
gają radzie gminy, przedkładają jej plan 
pracy oraz sprawozdania z działalności. 

W związku z powyższym podję-
cie niniejszej uchwały jest konieczne  
i zasadne.

Pan Stanisław Lolo - przewodni-
czący Rady Miejskiej poprosił o opinię 
Komisje Rady, a następnie przewodni-
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czący (wiceprzewodniczący) poszcze-
gólnych Komisji Rady poinformowali 
o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
uchwały. Pytań nie zgłoszono w związ-
ku z tym p. Stanisław Lolo - przewod-
niczący Rady Miejskiej poddał pod gło-
sowanie procedowany projekt uchwały. 
(Podczas głosowania na sali obecnych 
było 15. radnych).

Głosowanie: za podjęciem uchwały 
- 15 osób (jednogłośnie).

►Następny punkt porządku obrad 
to punkt 5 - Sprawozdanie z działalności 
Środowiskowego Domu Samopomo-
cy w Połańcu za rok budżetowy 2019. 
Głos zabrała Kierownik placówki Anna 
Konat, która przedstawiła sprawozda-
nie. Do przedstawionego sprawozdania 
zgłoszono zapytanie: Co do listy osób 
oczekujących na przyjęcie do Środo-
wiskowego Domu Samopomocy oraz 
wskazanie liczy osób z listy rezerwowej 
odpowiedź Pani kierownik brzmiała 

- około 20 osób. Kolejne pytanie doty-
czyło potrzeby budowania dodatkowego 
Domu Samopomocy. Kierownik pla-
cówki odpowiedziała twierdząco, uzna-
jąc że widzi taką potrzebę w związku  
z pojawiającymi się zapytaniami. Następ-
nie Radna Izabela Płonka skierowała 
słowa do Burmistrza Miasta i Gminy Po-
łaniec w związku z odmową na złożony 
wniosek do województwa o możliwość 
wsparcia finansowego na powstanie ko-
lejnego Domu Samopomocy.

Burmistrz oświadczył, że takie wnio-
ski składane były już 3 razy, na dwa sa-
morząd uzyskał odmowę od wojewody, 
ostatni 3 złożony jest na 40 osób znajduje 
się w trakcie rozpatrywania. Wnioski były 
składane na przełomie około 3 lat. Kolej-
ne pytanie odnośnie sprawozdania doty-
czyło dofinansowania z budżetu państwa 
na utrzymanie ŚDS i kwota ponoszona 
przez podopiecznego należącego do ŚDS 
i czy wszystkie otrzymywane środki są 

wystarczające jeżeli chodzi o utrzymanie 
ŚDS. Pani kierownik Anna Konat odnio-
sła się do zadanych pytań i udzieliła infor-
macji iż: 1 293 345 zł - budżet ten składa 
się na dofinansowanie na jednego uczest-
nika przekazywanego w miesięcznych 
transzach, miesięczne dofinansowanie na 
jednego uczestnika wynosi: 1 752,50 zł,  
z kolei na niepełnosprawności sprzężone 
czyli osoby, których niepełnosprawność 
spowodowana jest więcej niż jedną cho-
robą koszt ten jest o 525,75 zł większy,  
w skali roku kwota ta wynosi: 31 000,00 zł. 
Całość budżetu jak do tej pory wystar-
czała oznajmiła kierownik placówki, 
natomiast w związku z podwyższeniem 
najniższego wynagrodzenia w roku 2020 
pobory te będą kształtować się na wyso-
kości 85%. Obecnie uczestników pono-
szących opłaty jest 7 osób (opłaty zależne 
od dochodu), a wysokość tej opłaty to 
granice około 150-200 zł miesięcznie.

►W następnej części obrad przed-
stawione zostały informacje bieżące na 
temat:
a) pracy Przewodniczącego Rady Miej-

skiej w okresie międzysesyjnym,
b) pracy Burmistrza Miasta i Gmi-

ny w okresie międzysesyjnym,  
w tym informacja dotycząca realizacji  
inwestycji,

c) pracy Komisji Rady w okresie mię-
dzysesyjnym.
Przedstawiono informacje z re-

alizacji inwestycji w okresie między-
sesyjnym.

►Następnie przystąpiono do 
informacji o pracy poszczególnych 
Komisji Rady w okresie międzyse-
syjnym.

Przewodniczący odczytał wszystkie 
pisma, jakie wpłynęły do Rady Miejskiej 
w okresie międzysesyjnym. Po dyskusji  
i wolnych wnioskach zakończono  
obrady.
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Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ  
– 27 lUTEGO 2020 ROKU

27 lutego w sali narad w Urzędzie 
Miasta i Gminy Połaniec odbyła się 
XXVII sesja Rady Miejskiej w Po-
łańcu, którą tradycyjnie już otworzył 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan 
Stanisław Lolo, serdecznie przywitał: 
p. Radnych, p. Jacka Tarnowskiego - 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec, 
p. Romana Adamczaka - Zastępcę 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec,  
p. Małgorzatę Żugaj - skarbnik Gminy, 
p. Iwonę Stalicę - mecenas, kierowników  
i pracowników Urzędu Miasta i Gmi-
ny, kierowników jednostek organiza-
cyjnych gminy, przedstawicieli jedno-
stek pomocniczych gminy, sołtysów,  
a także wszystkie osoby obecne na sesji. 
Po przywitaniu przewodniczący Rady 
Miejskiej – Stanisław Lolo poprosił  
o potwierdzenie obecności radnych  
poprzez głosowanie w systemie.

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej 
stwierdził prawomocność obrad, ponie-
waż w sesji na 14. radnych uczestniczy-
ło 14. radnych.

Pan Stanisław Lolo - Przewodni-
czący Rady Miejskiej odczytał zaplano-
wany porządek obrad oraz zapytał, czy 
są zgłaszane propozycje zmian. Propo-
zycji zmian nie zgłoszono, w związku  
z tym p. Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał pod głosowanie zaplanowany 
porządek obrad. Podczas głosowania 
na sali obecnych było 14. radnych. Gło-
sowanie: za przyjęciem porządku obrad 
- 14 osób (jednogłośnie).

Przyjęty porządek obrad przedsta-
wiał się następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad/x.
3. Przyjęcie protokołu Nr 

XXVII/2020.
4. Podjęcie uchwał:
a) podjęcie uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finan-
sowej Miasta i Gminy Połaniec na lata 
2020 – 2023,

b) podjęcie uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Miasta i Gminy Po-
łaniec na 2020 rok,

c) podjęcie uchwały w sprawie usta-
lenia wysokości stawek opłaty za zajęcie 
1m2 pasa drogowego dróg publicznych, 
będących w zarządzie Gminy Połaniec 
na cele niezwiązane z budową, przebu-
dową, remontem, utrzymaniem i ochro-
ną dróg,

d) podjęcie uchwały w sprawie 
współdziałania przy realizacji zadania 
publicznego z zakresu ochrony prze-
ciwpożarowej i przeciwpowodziowej.

5. Informacje bieżące na temat:
a) pracy Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w okresie międzysesyjnym,
b) pracy Burmistrza Miasta i Gminy 

w okresie międzysesyjnym, w tym in-
formacja dotycząca realizacji inwestycji,

c) pracy Komisji Rady w okresie 
międzysesyjnym.

6. Interpelacje radnych.
7. Dyskusja i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.
Następnie Przewodniczący Rady 

Miejskiej przeszedł do punktu 3 porządku 
obrad do protokołu Nr XXVII/2020, 
Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec Pan 

Jacek Tarnowski poprosił o głos, by wy-
jaśnić temat z poprzedniej sesji odnośnie 
autobusów, gimbusów szkolnych doty-
czących kwestii pozyskiwania funduszy 
na zakup autobusów elektrycznych. Po 
dokładnym sprawdzeniu w roku 2017, 
2018 okazało się, że Programu Kangur 
nie było, a rozpoczął się on w roku 2019. 
W przypadku naszej gminy na to zadanie 
gmina mogła otrzymać 40 % dofinanso-
wania całego zadania, przy kwocie zaku-
powej powyżej 2 mln zł, zakup takiego 
autobusu jest nieopłacalny.

Nikt nie zgłosił pytań, Przewod-
niczący Rady Miejskiej Stanisław Lolo 
poinformował radnych o przejściu do 
głosowania nad projektem protoko-
łu Nr XXVII/2020. Po zagłosowaniu  
w systemie protokół został przyjęty 14 
– głosami (wszyscy za jednogłośnie).

Przewodniczący Rady Miejskiej  
w PołańcuStanisław Lolo przeszedł do 
dalszego punktu obrad sesji, a mianowi-
ciepodjęcia uchwał.

►Podjęcie uchwały w sprawie 
zmian Wieloletniej Prognozy Finan-
sowej Miasta i Gminy Połaniec na 
lata 2020 - 2023.

Uchwała ta wprowadziła zmiany  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 
lata 2020-2023, polegające na: Zwięk-
szeniu dochodów ogółem na 2020 rok 
o kwotę 80 150 zł, z tego dochody bie-
żące kwota 150 zł, dochody majątkowe 
kwota 80 000 zł, z tego:
• zwiększenie o kwotę 150 zł na pod-

stawie decyzji Wojewody Święto-
krzyskiego FN.I.3111.4.2020 z dnia 
27.01.2020r. z przeznaczeniem na 
sfinansowanie zryczałtowanych do-
datków energetycznych.
Zwiększenie wydatków ogółem na 

2020 rok o kwotę 80 150 zł, z tego wy-
datki bieżące zmniejszyły się o kwotę 
142 850 zł, wydatki majątkowe zwięk-
szono o kwotę 223 000 zł.

Wydatki bieżące w przedsięwzię-
ciu „Aktywna integracja społeczno-za-
wodowa mieszkańców Miasta i Gminy 
Połaniec zagrożonych wykluczeniem 
społecznym” zwiększono limit w roku 
2020 o kwotę 97 000 zł, łączne nakłady 
pozostały bez zmian; Wydatki mająt-
kowe - dodano przedsięwzięcie „Re-
nowacja zabytkowego parku w zespole 
parkowo – dworskim w miejscowości 
Ruszcza” i zwiększono łączne nakła-
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dy o kwotę 906 043 zł, z tego w roku 
2020 kwota 1 500 zł, w roku 2021 kwota  
705 000 zł, w roku 2022 kwota 199 543 zł;

Pan Stanisław Lolo - Przewodniczą-
cy Rady Miejskiej poprosił o opinię Ko-
misje Rady, a następnie przewodniczący 
(wiceprzewodniczący) poszczególnych 
Komisji Rady (Komisja Oświaty, Kultury 
i Sportu, Komisja Zdrowia i Spraw Spo-
łecznych, Komisja Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska, Komisja Budżetu i Spraw 
Gospodarczych) poinformowali o pozy-
tywnym zaopiniowaniu projektu uchwa-
ły. Pytań nie zgłoszono w związku z tym 
p. Stanisław Lolo - przewodniczący Rady 
Miejskiej poddał pod głosowanie proce-
dowany projekt uchwały. Podczas głoso-
wania na sali obecnych było 14 radnych 
- głosowanie: za podjęciem uchwały -  
14 osób (jednogłośnie).

►Kolejną podjętą uchwałą była 
uchwała w sprawie zmian w budżecie 
Miasta i Gminy Połaniec na 2020 rok

Po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia:
• rozdział Pozostała działalność (Bezpie-

czeństwo publiczne i ochrona przeciw-
pożarowa) kwota 80 000 zł; Po dokona-
nych zmianach dochody zwiększyły się 
o kwotę 80 000 zł; Po stronie wydatków 
przyjęto zwiększenia:

• rozdział Gospodarka gruntami i nie-
ruchomościami kwota 151 500 zł;

• rozdział Pozostała działalność (Bez-
pieczeństwo publiczne i ochrona 
przeciwpożarowa) kwota 130 000 zł;

• rozdział Pozostała działalność (Po-
zostałe działania w zakresie polityki 
społecznej) kwota 97 000 zł;

• rozdział Ochrona zabytków i opieka 
nad zabytkami kwota 1 500 zł; Po 
stronie wydatków przyjęto następu-
jące zmniejszenia:

• rozdział Rezerwy ogólne i celowe 
kwota 300 000 zł Po dokonanych 
zmianach wydatki zwiększyły się  
o kwotę 80 000 zł.
Pan Stanisław Lolo - przewodni-

czący Rady Miejskiej poprosił o opinię  
Komisje Rady, a następnie przewodni-
czący (wiceprzewodniczący) poszcze-
gólnych Komisji Rady (Komisja Oświa-
ty, Kultury i Sportu, Komisja Zdrowia  
i Spraw Społecznych, Komisja Rolnic-
twa i Ochrony Środowiska, Komisja 
Budżetu i Spraw Gospodarczych) poin-
formowali o pozytywnym zaopiniowa-
niu projektu uchwały.

►Dyrektor OSIR Karolina Ko-
per - Adamczak zabrała głos udzie-
lając odpowiedzi na zadawane py-
tania dotyczące funkcjonowania 
ośrodka. 

W odniesieniu do 2019 roku budżet 
jednostki wynosił: 5 274 620,00 zł, w tym 
koszty osobowe to: 2 756 790, 23 zł, kosz-
ty statutowe to: 2 517 829,77 zł. Zapla-
nowane środki w budżecie na 2020 rok 
to: 5 851 000,00 zł wzrost ten wynika ze 
wzrostu najniższej krajowej, natomiast je-
żeli chodzi o środki statutowe zwiększona 
kwota spowodowana jest wzrostem kosz-

tów mediów (prąd, centralne ogrzewanie, 
woda, odprowadzenie ścieków). Następ-
nie Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
zabrał głos uściślając wypowiedź co do 
zwiększonych kwot. Po wypowiedzi Bur-
mistrza Miasta i Gminy Połaniec nie zgło-
szono żadnych pytań, w związku z tym  
p. Stanisław Lolo - przewodniczący Rady 
Miejskiej poddał pod głosowanie proce-
dowany projekt uchwały. Podczas głoso-
wania na sali obecnych było 14. radnych 
- głosowanie: za podjęciem uchwały -  
14 osób (jednogłośnie).

►Kolejną podjętą uchwałą była 
uchwała w sprawie ustalenia wyso-
kości stawek opłaty za zajęcie 1m2 
pasa drogowego dróg publicznych, 
będących w zarządzie Gminy Poła-
niec na cele niezwiązane z budową, 
przebudową, remontem, utrzyma-
niem i ochroną dróg.

Na podstawie art. 40 ust. 8 ustawy 
z dnia 21 marca 1985 r. o drogach pu-
blicznych (Dz. U. z 2018r. poz. 2068  
z późn. zm.) organy stanowiące jed-
nostki samorządu terytorialnego zosta-
ły upoważnione do ustalenia dla dróg, 
których zarządcą jest dana jednostka, 
opłaty za zajęcie 1m2 pasa drogowego. 
Stawki te obecnie w zasadniczy sposób 
odbiegają od aktualnie obowiązujących 
stawek w innych miastach, w związku 
z czym, powinny zostać zaktualizowa-
ne według projektu niniejszej uchwały. 
Uchwała wprowadza dodatkowe stawki 
za zajęcie pasa drogowego w odniesie-



niu do infrastruktury telekomunikacyj-
nej. Ustawą z dnia 30 sierpnia 2019 r. 
o zmianie ustawy o wspieraniu rozwo-
ju usług i sieci telekomunikacyjnych  
i innych ustaw, obniżono maksymalne 
stawki za zajęcie 1m2 pasa drogowego w 
odniesieniu do obiektów infrastruktury 
telekomunikacyjnej. Zgodnie z nowym 
brzmieniem art. 40 ust. 8 ustawy dnia 
z 21 marca 1985 r. o drogach publicz-
nych, w odniesieniu do obiektów i urzą-
dzeń infrastruktury telekomunikacyjnej 
stawki opłat, o których mowa w ust. 
4 i 6 (prowadzenie robót, umieszcza-
nie obiektów budowlanych, zajęcie na 
prawach wyłączności w innych celach) 
nie mogą przekroczyć 0,20 zł za jeden 
dzień zajęcia pasa drogowego, a stawka 
opłaty, o której mowa w ust. 5 (umiesz-
czanie urządzeń), nie może przekroczyć 
20 zł. W związku z powyższym zacho-
dzi konieczność podjęcia nowej uchwa-
ły, która dostosowuje stawki za zajęcie 
pasa drogowego do obecnie obowią-
zujących przepisów prawa. Mając na 
uwadze powyższe, podjęcie niniejszej 
uchwały należy uznać za zasadne.

Pan Stanisław Lolo - przewodni-
czący Rady Miejskiej poprosił o opinię 
Komisje Rady, a następnie przewodni-
czący (wiceprzewodniczący) poszcze-
gólnych Komisji Rady (Komisja Oświa-
ty, Kultury i Sportu, Komisja Zdrowia 
i Spraw Społecznych, Komisja Rolnic-
twa i Ochrony Środowiska, Komisja 
Budżetu i Spraw Gospodarczych) po-
informowali o pozytywnym zaopinio-
waniu projektu. Na zgłoszone pytanie 
Radnej - Małgorzaty Walenciak - czy 
za umieszczenie w pasie drogowym 
urządzeń infrastruktury technicznej w 
przypadku PGK jest to sieć wodociągo-
wa, kanalizacyjna i ciepłownicza wzrost 
tych cen nie spowoduje wzrostu podat-
ku liczonego co roku dla PGK skarbnik 
-Małgorzata Żugaj wyjaśniła, że nie jest 
to podatek, nie ma to żadnego związku 
merytorycznego jest to odrębna opłata 
za zajęcie pasa drogowego na czas bu-
dowy i w przypadku umieszczenia urzą-

dzenia w pasie drogowym będzie opłata 
roczna (dotyczy to nowych inwestycji), 
również pod słowami Pani Małgorzaty 
Żugaj podpisała się kierownik Referatu 
Techniczno- Inwestycyjnego Urzędu 
Miasta i Gminy Połaniec Pani Danuta 
Bobrowska w swojej wypowiedzi. Pod-
czas głosowania na sali obecnych było 
14 radnych - głosowanie: za podjęciem 
uchwały - 14 osób (jednogłośnie).

►Kolejną podjętą uchwałą była 
uchwała w sprawie współdziałania 
przy realizacji zadania publicznego 
z zakresu ochrony przeciwpożaro-
wej i przeciwpowodziowej.

W pierwszej kolejności o zabranie 
głosu i wprowadzenie do tematu zo-
stała poproszona Pani Dyrektor OSIR 
Karolina Koper-Adamczak, która poin-
formowała, iż niniejsza uchwała wyraża 
zgodę na współdziałanie Gminy Po-
łaniec z Gminami przystępującymi do 
wspólnej realizacji zadania publicznego 
z zakresu ochrony przeciwpożarowej  
i przeciwpowodziowej, tj. z Gminą Bo-
rowa, Gminą Tuszów Narodowy, Gmi-
ną Gawłuszowice, Gminą Osiek, Gmi-
ną Łubnice, Gminą Rytwiany, Padew 
Narodowa i Czermin w ramach którego 
udostępniony zostanie raz w tygodniu 
w ustalonym czasie członkom Związku 
Ochotniczych Straży Pożarnych, dzia-
łających na terenie wyżej wymienionych 
Gmin, prowadzącym szkolenia i in-
struktaż z zakresu udzielania pierwszej 
pomocy w związku z zagrożeniem po-
żarowym, bądź powodziowym obiekt 
pływalni „Delfin” w Połańcu w trwałym 
zarządzie Ośrodka Sportu i Rekreacji  
w Połańcu, na zasadach wynikających  
z porozumień stanowiącego załącznik 
do niniejszej uchwały. Pan Stanisław 
Lolo - przewodniczący Rady Miejskiej 
poprosił o opinię Komisje.

Pan Stanisław Lolo - przewodniczą-
cy Rady Miejskiej poprosił o dyskusję 
w tym temacie. Następnie Przewodni-
czący Rady Miejskiej p. Stanisław Lolo 
poddał pod głosowanie procedowany 
projekt uchwały z autopoprawką. Pod-

czas głosowania na sali obecnych było 
14 radnych (za: 6, przeciw: 3, brak gło-
su: 5, nieobecni: 1). Uchwała została 
podjęta. Przewodniczący Rady Miejskiej 
przeszedł do kolejnego punktu porząd-
ku obrad: Informacje bieżące na temat:

a) pracy Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w okresie międzysesyjnym,

b) pracy Burmistrza Miasta i Gminy 
w okresie międzysesyjnym, w tym in-
formacja dotycząca realizacji inwestycji,

c) pracy Komisji Rady w okresie 
międzysesyjnym. Następnie Pan Roman 
Adamczak – z- ca burmistrza Miasta  
i Gminy przedstawił informację o realiza-
cji inwestycji w okresie międzysesyjnym.

►W dalszej części  przystąpio-
no do informacji o pracy poszcze-
gólnych Komisji Rady w okresie  
międzysesyjnym.

Pan Andrzej Baran – Przewodniczą-
cy Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja w okresie 
międzysesyjnym zebrała się 1 raz na 
wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 
26 lutego 2020roku w celu zaopiniowa-
nia projektów ustaw na sesje 27 lutego, 
Komisja przyjęła również protokoły  
z posiedzeń dnia 18 grudnia 2019 r. oraz 
dnia 17 stycznia 2020r. Pytań nie zgło-
szono. Pani Krystyna Spała – Przewod-
nicząca Komisji Zdrowia i Spraw Spo-
łecznych poinformowała, że Komisja 
w okresie międzysesyjnym zebrała się  
1 raz na wspólnym posiedzeniu komi-
sji w dniu 26 lutego 2020 roku w celu 
zaopiniowania projektów ustaw na se-
sje 27 lutego, Komisja przyjęła również 
protokoły z posiedzeń dnia 18 grudnia 
2019r. oraz dnia 17 stycznia 2020r. Py-
tań nie zgłoszono.

Pan Zbigniew Rodenko – Przewod-
niczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska poinformował, że Komisja 
w okresie międzysesyjnym zebrała się 
1 raz na wspólnym posiedzeniu komi-
sji w dniu 26 lutego 2020 roku w celu 
zaopiniowania projektów ustaw na se-
sje 27 lutego, Komisja przyjęła również 
protokoły z posiedzeń dnia 18 grudnia 
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Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ  
–13 MARCA 2020 ROKU

W dniu 13 marca 2020 roku,  
w sali narad Urzędu Miasta i Gmi-
ny Połaniec odbyły się obrady XXIX 
sesji Rady Miejskiej w Połańcu.

Sesję poprowadził Pan Jacek Mazur 
- Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 
Podczas głosowania na sali obecnych 
było 9 radnych. Głosowanie: za przy-
jęciem porządku obrad - 9 osób (jed-
nogłośnie). Przyjęty porządek obrad 
przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Podjęcie uchwał:
a) Podjęcie uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finan-
sowej Miasta i Gminy Połaniec na lata 
2020 -2023,

b) Podjęcie uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Miasta i Gminy Po-
łaniec na 2020 rok.

4. Zakończenie obrad.

PODJĘTE UCHWAŁY:
►Uchwała w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Połaniec na lata 
2020 -2023, co spowodowało zwięk-
szenie dochodów ogółem na 2020 rok 
na kwotę 405 756 zł, z tego dochody 
bieżące zwiększone zostały o kwotę 350 
756 zł, z tego:
• zwiększenie o kwotę 756 zł na pod-

stawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego FN.I.3111.47.2020  
z dnia 17.02.2020r. z przeznacze-
niem na realizacje zadań związanych 
z przyznaniem Karty Dużej Rodzi-
ny. Zwiększenie wydatków ogółem 
na 2020 rok o kwotę 405 756 zł,  
z tego wydatki bieżące zwiększono  

o kwotę 350 756 zł, a wydatki mająt-
kowe zwiększono o kwotę 55 000 zł. 
W wykazie przedsięwzięć – Wydat-
ki na programy, projekty lub zada-
nia z programami realizowanymi  
z udziałem środków, o których mowa  
w art. 5 1 pkt 2 i 3 ustawy z nia 27 sierp-
nia 2009r. o finansach publicznych

a) wydatki majątkowe
• w przedsięwzięciu „Renowacja za-

bytkowego parku w zespole par-
kowo- dworskim w miejscowości 
Ruszcza” zwiększono łącznie na-
kłady o kwotę 119 479 zł, z tego 
w roku 2021 zwiększa się o kwotę 
165 193 zł, a w roku 2020 zmniej-
sza się o kwotę 45 714 zł. Zmiany 
te nie powodują zmiany nadwyż-
ki budżetowej ani kwoty długu. 
Pan Jacek Mazur - Wiceprzewod-
niczący Rady Miejskiej poprosił  
o opinię Komisji Rady, a następnie 
przewodniczący (wiceprzewod-
niczący) poszczególnych Komisji 
Rady, poinformowali:

• Komisja Rolnictwa i Ochrony  
Środowiska

• pozytywnie zaopiniowała projekt
• uchwały;
• Komisja Budżetu i Spraw Gospodar-

czych
• 5 osoby za pozytywnym zaopiniowa-

niem projektu uchwały.
Pytań nie zgłoszono w związku  

z tym p. Jacek Mazur - Wiceprzewodni-
czący Rady Miejskiej poddał pod gło-
sowanie procedowany projekt uchwały. 
(Podczas głosowania na sali obecnych 
było 9 radnych). Głosowanie przebie-
gło jednogłośnie za podjęciem uchwa-
ły - 9 osób. (Uchwała w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Mia-
sta i Gminy Połaniec na lata 2020-2023 
została podjęta)

►Podjęcie uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Miasta i Gminy 
Połaniec na 2020 rok.

I tak, po stronie dochodów przyjęto 
następujące zwiększenia:
• rozdział Urzędy gmin kwota  

405 000 złotych Po dokonanych zmia-
nach dochody zwiększyły się o kwotę 
405 000 zł Po stronie wydatków przy-
jęto następujące zwiększenia:

• rozdział Pozostała działalność 
(Działalność usługowa) kwota  
30 000 zł

• rozdział Urzędy gmin kwota 300 000 zł
• rozdział Szkoły podstawowe kwot 

55 000 zł
• rozdział Oświetlenie ulic, placów 

i dróg kwota 20 000 zł Po dokona-
nych zmianach wydatki zwiększyły 
się o kwotę 405 000 zł. 
Pytań nie zgłoszono, o głos popro-

sił Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec, 
który odniósł się, iż ta sesja zwołana  
w trybie nadzwyczajnym związana 
jest nie tylko z sytuacją w Gminie Po-
łaniec, ale również w całej Polsce,  
a podejmowane na sesji uchwały są bar-
dzo ważne, bo pozwolą na zapewnie-
nie przynajmniej w części możliwości 
funkcjonowania zarówno jednostek, jak 
również w części pomoc mieszkańcom 
w obecnej sytuacji. Podjęta uchwała jest 
uchwałą zakupową- będą robione zaku-
py na niezbędny sprzęt, który nie tylko 
pracownikom, ale także mieszkańcom 
będzie niezbędnie potrzebny. Następnie 
Pan Jacek Mazur - Wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej poprosił o opinię Komi-

sje 27 lutego, Komisja przyjęła również 
protokoły z posiedzeń dnia 18 grudnia 
2019r. oraz dnia 17 stycznia 2020 r. 
Dodatkowo tematem na posiedzeniu 
Komisji wspólnie z Komisją Rolnictwa 
było zajęcie stanowiska w celu przy-
znania w ramach odszkodowania za 
grunt przejęty z mocy prawa pod drogę 
gminną w Winnicy działki położonej  
w Połańcu stanowiącej własność Gmi-
ny Połaniec i Komisja zajmie stano-
wisko w tej sprawie po konsultacjach 
prawniczych. Pytań nie zgłoszono. 

Pani Wanda Kaczmarczyk –Przewod-
nicząca Komisji Skarg, Wniosków i Pety-
cji poinformowała, że Komisja w okresie 

2019 r. oraz dnia 17 stycznia 2020 r. 
Ponadto Komisja rozpatrywała pismo  
w sprawie odszkodowania za grunt 
przyjęty z mocy prawa pod drogę gmin-
ną w miejscowości Winnica działki, 
stanowiącej własność gminy Połaniec. 
Komisja zajmie stanowisko w sprawie 
pisma po konsultacjach prawniczych. 
Pytań nie zgłoszono.

Pani Joanna Witek – Przewodni-
cząca Komisji Budżetu i Spraw Gospo-
darczych poinformowała, że Komisja  
w okresie międzysesyjnym zebrała się  
1 raz na wspólnym posiedzeniu komi-
sji w dniu 26 lutego 2020 roku w celu 
zaopiniowania projektów uchwał na se-

międzysesyjnym nie zebrała się. Pani Iza-
bela Płonka – Przewodnicząca Komisji 
Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 
w okresie międzysesyjnym zebrała się  
1 raz na wspólnym posiedzeniu komisji 
w dniu 12 lutego 2020 roku, Komisja na 
przedmiotowym posiedzeniu protokół 
NR IX z dnia 28 stycznia 2020 roku,  
a następnie przystąpiła do kontynuacji 
kontroli w Urzędzie Miasta i Gminy Po-
łaniec, komisja udała się również do ar-
chiwum w celu obejrzenia jak przechowy-
wane są dokumenty archiwalne. Pytań nie 
zgłoszono. Po punkcie dotyczącym inter-
pelacji, dyskusjach i wolnych wnioskach 
zamknięto obrady sesyjne.
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sje Rady, a następnie przewodniczący 
(wiceprzewodniczący) poszczególnych 
Komisji Rady (Komisja Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska, Komisja Budże-
tu i Spraw Gospodarczych) poinfor-
mowali o pozytywnym zaopiniowaniu 
projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono 
w związku z tym Jacek Mazur – Wice-
przewodniczący Rady Miejskiej poddał 
pod głosowanie procedowany projekt 
uchwały. (Podczas głosowania na sali 
obecnych było 9 radnych). Głosowanie: 
za podjęciem uchwały – 9 osób (jed-
nogłośnie). Uchwały w sprawie zmian  
w budżecie Miasta i Gminy Połaniec na 
2020 rok została podjęta. Głos zabrał 
jeszcze Burmistrz Miasta i Gminy 
Połaniec – Pan Jacek Tarnowski 
apelując do mieszkańców gminy 
Połaniec o duży rozsądek i odpo-
wiedzialność, by mieszkańcy którzy 
mogą pozostać w domu w tym trud-
nym okresie pozostali i nie wycho-
dzili, jeżeli sytuacja naprawdę tego 
nie wymaga. Sytuacja jest naprawdę 
trudna z nadzieją, że to tylko okres 
przejściowy, okres w którym należy 

przestrzegać zalecanych procedur, 
które wskazują jak mamy postępo-
wać. Im bardziej będziemy się do 
nich stosować i ich przestrzegać tym 
bardziej będziemy bezpieczni. To 
również gorący apel o zachowanie nie 
tylko odpowiedzialności, ale również 
spokoju dodał Burmistrz Miast i Gminy 

Połaniec Pan Jacek Tarnowski. Wobec 
wyczerpania zaplanowanego porządku 
obrad p. Jacek Mazur - Wiceprzewod-
niczący Rady Miejskiej podziękował 
wszystkim za przybycie na nadzwyczaj-
ną XXIX sesję Rady Miejskiej w Połań-
cu i zamknął obrady.

Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ  
–28 KwIETNIA 2020 ROKU

28 kwietnia 2020 roku pomimo 
tak trudnego czasu dla nas wszystkich 
– czasu pandemii koronawirusa odby-
ła się XXX nadzwyczajna sesja Rady 
Miejskiej w Połańcu. Niestety obra-
dy sesji nie odbyły się jak dotychczas, 
radni Rady Miejskiej zebrali się w dużo 
większej sali (sala gimnastyczna) Szkoły 
Podstawowej w Połańcu przy ulicy Żap-
niowskiej 1. Ponadto Dyrektor Szkoły 
Podstawowej im. T. Kościuszki w Po-
łańcu Pani Gabriela Zielińska na dzień 
przed sesją wystosowała do Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec Jacka Tarnow-
skiego oświadczenie, iż pomieszczenie 
przygotowane na potrzeby sesji Rady 
Miasta w dniu 28 kwietnia zostały zde-
zynfekowane. Procesowi odkażania 
zostały poddane: duże powierzchnie 

płaskie, stoliki, krzesełka drzwi, klamki, 
toalety. Został również zamontowany 
automatyczny dozownik z środkiem do 
dezynfekcji rąk zgodny z zaleceniami 
GIS. Uczestnicy sesji kierowali się do 
wejścia bocznego sali gimnastycznej, 
celem ograniczenia kontaktów i zacho-
wania bezpieczeństwa innych pracow-
ników szkoły. Przed wejściem na salę 
gimnastyczną na wydzielonym stoliku 
zostały położone maseczki, rękawiczki, 
płyn dezynfekujący, jednorazowe dłu-
gopisy. Każdemu też zmierzono tempe-
raturę. Burmistrz Miasta i Gminy Poła-
niec Jacek Tarnowski zapewnił radnym 
Rady Miejskiej w Połańcu oaz wszyst-
kim obecnym na sesji nadzwyczajnej 
największy, możliwy poziom bezpie-
czeństwa. Zostały zachowane wszelkie 

wymogi i zastosowane wszystkie zale-
cane procedury, by sesja Rady Miejskiej 
przebiegała w bezpieczny sposób. Rad-
ni siedzieli też w odpowiedniej odle-
głości od siebie. Ponadto podejście do 
mównicy sesyjnej było ograniczone do 
minimum.

Przed otwarciem nadzwyczajnej sesji, 
p. Stanisław Lolo – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Połańcu poinformował, że 
ustawa z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmia-
nie niektórych ustaw w celu zwiększenia 
udziału obywateli w procesie wybierania, 
funkcjonowania i kontrolowania niektó-
rych organów publicznych, nakłada na 
samorządy obowiązek transmisji, na-
grywania i udostępniania nagrań obrad 
rady gminy. Podczas sesji Rady Miejskiej 
odbywa się fotografowanie, filmowanie  
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i rejestracja audio, osób biorących w nich 
udział. Pozyskane w ten sposób materiały 
są eksploatowane na nośnikach lub publi-
kowane w sieci Internet w celu transpa-
rentności działań Rady Miejskiej. Biorąc 
udział w sesji Rady Miejskiej, czy wejście 
na teren obiektu, na którym odbywa się 
sesja Rady Miejskiej, dana osoba musi być 
świadoma, iż przetwarza się jej wizerunek, 
tym samym akceptuje niniejsze warunki 
Sesję nadzwyczajną tradycyjnie otworzył.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan 
Stanisław Lolo, serdecznie przywitał:  
p. Radnych, p. Jacka Tarnowskiego – Bur-
mistrza Miasta i Gminy Połaniec, p. Ro-
mana Adamczaka – Zastępcę Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec, p. Małgorzatę 
Żugaj – skarbnik Gminy, p. mecenas – Mo-
nikę Sass-Wołczyńską, kierowników i pra-
cowników urzędu a także pozostałe osoby 
obecne na sesji. Po przywitaniu przewod-
niczący Rady Miejskiej – Stanisław Lolo 
poprosił o potwierdzenie obecności rad-
nych poprzez głosowanie w systemie. Pan 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził 
prawomocność obrad, ponieważ w se-
sji uczestniczyło 14. radnych, rada zatem 
była władna do podejmowania uchwał. 
Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej 
Stanisław Lolo przed odczytaniem porząd-
ku obrad poprosił o uczczenie minutą ci-
szy śmierci wieloletniego strażaka, prezesa 
OSP Tursko druha Kazimierza Kurgana 
prosząc wszystkich o powstanie. Następ-
nie Przewodniczący poprosił o możliwość 

zdementowania krążącej w przestrzeni pu-
blicznej plotki o rzekomej kwarantannie 
jego osoby, zaznaczając, że nic takiego nie 
miało miejsca, a jego ograniczony udział  
w życiu publicznym i samorządowym wy-
nikał z ogólnej sytuacji w jakiej znaleźliśmy 
się wszyscy. Przewodniczący podkreślił, że 
w tym czasie stosował się do apeli proszą-
cych o pozostanie w domu.

Pan Stanisław Lolo – Przewodni-
czący Rady Miejskiej odczytał zaplano-
wany porządek obrad oraz zapytał, czy 
są zgłaszane propozycje zmian. Propo-
zycji zmian nie zgłoszono, w związku  
z tym p. Stanisław Lolo – Przewodni-
czący Rady Miejskiej poddał pod gło-
sowanie zaplanowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Podjęcie uchwał:
a) Podjęcie uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finan-
sowej Miasta i Gminy Połaniec na lata 
2020-2023,

b) Podjęcie uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Miasta i Gminy Po-
łaniec na 2020 rok,

c) Podjęcie uchwały w sprawie dopła-
ty do ceny 1 m3 dostarczonej wody oraz  
1 m3 odprowadzanych ścieków wynika-
jącej z taryf  na zbiorowe zaopatrzenie  
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ście-
ków na terenie Miasta i Gminy Połaniec,

d) Podjęcie uchwały w sprawie przy-
jęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bez-
domności zwierząt na terenie Gminy 
Połaniec na rok 2020.

4. Zakończenie obrad.
Podczas głosowania na sali obec-

nych było 14 radnych. Głosowanie: za 
przyjęciem porządku obrad – 14 osób 
(jednogłośnie) Następnie przystąpiono 
do punktu 3a) porządku obrad, gdzie 
wprowadzenie do tematu podjęcie 
uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 
Połaniec na lata 2020 – 2023 dokonała 
p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy.

Niniejszą uchwałą dokonano zmian  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 
lata 2020-2023, polegających na: Zwięk-
szeniu dochodów ogółem na 2020 rok na 
kwotę 386 618 zł z autopoprawką, całość 
to tylko dochody bieżące. Z tego zwięk-
szenie:
• na podstawie informacji z Krajowe-

go Biura Wyborczego zwiększenie  
o kwotę 16 041 zł na finansowa-
nie zadań wyborczych związanych  
z przygotowaniem i przeprowadze-
niem wyborów Prezydenta RP;

• na podstawie decyzji Wojewody 
Świętokrzyskiego z dnia 27.03.2020r. 
o kwotę 27 000 zł z przeznaczeniem 
na dofinansowanie świadczeń pomo-
cy materialnej o charakterze socjal-
nym dla uczniów;

• na podstawie pisma Wojewody Świę-
tokrzyskiego z dnia 20.04.2020 r.  
o kwotę 4 185 zł z przeznaczeniem 
na zadania zlecone z zakresu admi-
nistracji rządowej. Zwiększenie wy-
datków ogółem na 2020 rok o kwotę 
638 243 zł, z tego wydatki bieżą-
ce 578 543 zł, wydatki majątkowe  
59 700 zł.
W związku z wprowadzeniem środ-

ków wolnych zmieni się kwota nadwyż-
ki budżetowej o kwotę 251 625 zł.

Pan Stanisław Lolo – Przewodniczą-
cy Rady Miejskiej poprosił o opinię Ko-
misji Rady, a następnie przewodniczący 
(wiceprzewodniczący) poszczególnych 
Komisji Rady, poinformowali: (Komisja 
Oświaty, Kultury i Sportu, Komisja Zdro-
wia i Spraw Społecznych, Komisja Rol-
nictwa i Ochrony Środowiska, Komisja 
Budżetu i Spraw Gospodarczych) o pozy-
tywnym zaopiniowaniu projektu uchwały. 
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Pytań nie zgłoszono w związku z tym  
p. Stanisław Lolo – Przewodniczący Rady 
Miejskiej poddał pod głosowanie proce-
dowany projekt uchwały. Podczas głoso-
wania na sali obecnych było 14 radnych 
– głosowanie: za podjęciem uchwały –  
14 osób (jednogłośnie).

Kolejną podjętą uchwałą punkt ro-
boczy b) była uchwała w sprawie zmian 
w budżecie Miasta i Gminy Połaniec na 
2020 rok. Wprowadzenie do tematu do-
konała p. Małgorzata Żugaj – skarbnik 
Gminy przedstawiając iż:

Po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia:
• rozdział Urzędy gmin kwota 333 392 zł
• rozdział Usługi opiekuńcze i specja-

listyczne usługi opiekuńcze 6 000 zł 
Po dokonanych zmianach dochody 
zwiększyły się o kwotę 339 392 zł
Po stronie wydatków przyjęto nastę-

pujące zwiększenia:
• rozdział dostarczanie wody kwota 

300 000 zł
• rozdział Pozostała działalność 

(Oświata i wychowanie) kwota  
77 734 zł

• rozdział Rehabilitacja zawodowa  
i społeczna osób niepełnospraw-
nych kwota 1 052 zł

• rozdział Gospodarka ściekowa  
i ochrona wód kwota 300 000 zł
Po stronie wydatków przyjęto nastę-

pujące zmniejszenia:
• rozdział Promocja jednostek samo-

rządu terytorialnego kwota 25 000 zł
• rozdział Dowożenie uczniów do 

szkół kwota 54 000 zł
• zadania w zakresie kultury fizycznej 

kwota 8 769 zł Po dokonanych zmia-
nach wydatki zwiększyły się o kwotę 
591 017 zł
Pan Stanisław Lolo – Przewodniczą-

cy Rady Miejskiej poprosił o opinię Ko-
misji Rady, a następnie przewodniczący 
(wiceprzewodniczący) poszczególnych 
Komisji Rady poinformowali: (Komi-
sja Oświaty, Kultury i Sportu, Komisja 
Zdrowia i Spraw Społecznych, Komisja 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Ko-
misja Budżetu i Spraw Gospodarczych) 
o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
ustawy. Pytań nie zgłoszono w związku 
z tym p. Stanisław Lolo – Przewodni-
czący Rady Miejskiej poddał pod gło-
sowanie procedowany projekt uchwały. 
Podczas głosowania na sali obecnych 
było 14 radnych – głosowanie: za pod-
jęciem uchwały – 13 osób, jedna oso-
ba wstrzymała się od głosu. Kolejną 
podjętą uchwałą była uchwała (punkt 
roboczy c) w sprawie dopłaty do ceny  
1 m3 dostarczonej wody oraz 1 m3 od-
prowadzanych ścieków wynikającej  
z taryf  na zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ście-
ków na terenie Miasta i Gminy Połaniec.

Wprowadzenia do tematu dokonała  
p. Danuta Bobrowska – kierownik refera-
tu inwestycyjnego Urzędu Miasta i Gminy 
Połaniec przedstawiając iż, w związku ze 
zmianą ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r.  
o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbio-
rowym odprowadzaniu ścieków decyzją 
Dyrektora Regionalnego Zarządu Go-
spodarki Wodnej w Krakowie Państwowe 
Gospodarstwo Wodne Wody zatwierdzo-
ne zostały grupy taryfowe i wysokość cen 
i stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie  
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ście-
ków. Zatwierdzone zostały trzy grupy 
taryfowe odbiorców: 1. gospodarstwa do-
mowe, 2. pozostali odbiorcy, 3. gospodar-
stwa domowe korzystające z dodatkowych 
wodomierzy służących do odliczenia wody 
bezpowrotnie zużytej, rodzinne ogródki 
działkowe korzystające z dodatkowych 
wodomierzy służących do odliczenia wody 
bezpowrotnie zużytej. Ze względów spo-
łecznych Rada Miejska w Połańcu uznała 
za zasadne zastosowanie dla odbiorców/
dostawców komunalnych dopłaty z bu-
dżetu Gminy do cen dostarczanej wody 
i odprowadzanych ścieków dla pierwszej 
grupy taryfowej odbiorców tj. gospo-
darstw domowych w wysokości: a) 2,69 zł 
do każdego 1 m3 dostarczonej wody,  
z zastrzeżeniem § 2; b) 2,62 zł do każdego 
1 m3 ścieków odprowadzanych do kanali-
zacji. Dopłata nie przysługuje odbiorcom 
gospodarstw domowych uprawnionych 
na podstawie decyzji Burmistrza Miasta  
i Gminy Połaniec oraz decyzji Wojewody 
Świętokrzyskiego w ramach określonych 
limitów. Pani kierownik poprosiła o podję-
cie przedstawionej uchwały.

Pan Stanisław Lolo – Przewodniczący 
Rady Miejskiej poprosił o opinię Komisji 
Rady, a następnie przewodniczący (wice-
przewodniczący) poszczególnych Komi-
sji Rady, poinformowali: (Komisja Oświa-
ty, Kultury i Sportu, Komisja Zdrowia  
i Spraw Społecznych, Komisja Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska, Komisja Budżetu 
i Spraw Gospodarczych) o pozytywnym 
zaopiniowaniu projektu ustawy. Pytań nie 
zgłoszono, głos natomiast zabrał Bur-
mistrz Miasta i Gminy Połaniec Jacek 
Tarnowski, który pokrótce przedstawił 
bieżącą sytuację finansową gminy Poła-
niec. Następnie p. Stanisław Lolo – Prze-
wodniczący Rady Miejskiej poddał pod 
głosowanie procedowany projekt uchwa-
ły. Podczas głosowania na sali obecnych 
było 14. radnych – głosowanie: za podję-
ciem uchwały – 14 osób (jednogłośnie).

Kolejną podjętą uchwałą była uchwa-
ła (punkt roboczy d) – uchwała w sprawie 
przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdom-

ności zwierząt na terenie Gminy Połaniec 
na rok 2020. Wprowadzenie do tematu do-
konała p. Danuta Bobrowska – kierownik 
referatu inwestycyjnego przedstawiając iż, 
na podstawie ustawy o ochronie zwierząt 
zapewnienie opieki bezdomnym zwierzę-
tom jest zadaniem własnym Gminy, a Rada 
Miejska w drodze uchwały, corocznie okre-
śla Program opieki nad zwierzętami bez-
domnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt. Problem bezdomności zwierząt 
jest problemem stale narastającym, dlate-
go należy podjąć działania zmierzające do 
poprawy tego stanu rzeczy. W Programie 
wskazano realizatorów poszczególnych za-
dań oraz wysokość środków finansowych 
zaplanowanych w budżecie Gminy na wy-
konanie zadań w nim ujętych. Gmina Po-
łaniec podjęła współpracę ze schroniskiem 
dla bezdomnych zwierząt w Nowinach  
ul. Przemysłowa 89, prowadzonego przez 
Marcina Komorowicza – Gabinet Wetery-
naryjny MEDWET, ul. Gabrieli Zapolskiej 
7/U/4,U5, 25-435 Kielce. Koszt przeję-
cia psa przez schronisko z zapewnieniem 
opieki i wyszukaniem nowego właściciela 
wynosi 2 100,00 zł brutto za dorosłego psa 
i 1050,00 zł za szczeniaka. Projekt progra-
mu przewiduje dofinansowanie przez gmi-
nę Połaniec dla właścicieli psów i kotów 
50% kosztów sterylizacji samic i kastracji 
samców. Realizacja tego zadania ma na celu 
ograniczenie populacji bezdomnych psów 
i kotów. Na jej realizację przewidziana jest 
kwota 8 000,00 zł. Projekt Programu zo-
stał przekazany Powiatowemu Lekarzowi 
Weterynarii w Staszowie oraz organiza-
cjom pozarządowym celem wyrażenia opi-
nii zgodnie z przepisami ustawy o ochronie 
zwierząt. Powiatowy Lekarz Weterynarii 
jak i organizacje pozarządowe pozytywnie 
zaopiniowały Projekt Programu, jednak 
ze względu na obecną sytuację epidemio-
logiczną kwota przewidziana na realizacje 
projektu to 3 000,000 zł. W tym stanie rze-
czy podjęcie uchwały było zasadne.

Pan Stanisław Lolo – Przewodniczący 
Rady Miejskiej poprosił o opinię Komisji 
Rady, a następnie przewodniczący (wice-
przewodniczący) poszczególnych Komi-
sji Rady, poinformowali: (Komisja Oświa-
ty, Kultury i Sportu, Komisja Zdrowia  
i Spraw Społecznych, Komisja Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska, Komisja Budżetu 
i Spraw Gospodarczych) o pozytywnym 
zaopiniowaniu projektu uchwały. Pytań 
nie zgłoszono następnie p. Stanisław Lolo 
– Przewodniczący Rady Miejskiej poddał 
pod głosowanie procedowany projekt 
uchwały z autopoprawką. Podczas głoso-
wania na sali obecnych było 14 radnych 
– głosowanie: za podjęciem uchwały –  
14 osób (jednogłośnie). Ostatni punkt 
sesji: Zakończenie obrad i wyczerpanie 
zaplanowanego porządku obrad.
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Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ  
–28 MAJA 2020 ROKU

28 maja odbyła się kolejna sesja 
Rady Miejskiej w Połańcu, którą tra-
dycyjnie już otworzył Przewodniczący 
Rady Miejskiej Pan Stanisław Lolo.

Przed odczytaniem porządku obrad 
p. Stanisław Lolo – przewodniczący 
Rady Miejskiej skierował do radnych 
Rady Miejskiej w Połańcu słowa do-
tyczące obecnej sytuacji epidemicznej 
oraz możliwości  przeprowadzenia sesji 
w systemie online na którą część rad-
nych nie wyraziła aprobaty.

Wspomniał o szeregu postępowań 
związanych z przygotowaniem do zdal-
nej sesji, a wszystko to w trosce o nasze 
zdrowie.

Mówił również, że wszyscy radni 
otrzymali pismo w którym poinformo-
wano, iż najbliższa i kolejne sesje Rady 
Miejskiej (dotyczy również Komisji 
zwołanych przed sesjami) – do cza-
su ustania zagrożenia epidemicznego, 
będą odbywały się w trybie zdalnym. 
Podkreślił, iż decyzja ta była podyk-
towana troską i dbałością o zdrowie  
i bezpieczeństwo nie tylko radnych, ale 
również osób będących uczestnikami 
sesji oraz mieszkańców.

Przewodniczący RM swoje słowa 
skierował do 5 radych, aby odpowie-
dzieli wszystkim obecnym na pytanie 
dlaczego zlekceważyli podjęcie prób 
przeprowadzenia sesji w trybie zdal-
nym. Radni, którzy odmówili wzięcia 
udziału w sesji online to Radna Krysty-
na Spała, Radna Małgorzata Walenciak, 
Radny Andrzej Wawrzyniec, Radny Pa-
weł Laska, Radny Andrzej Baran.

Przewodniczący Pan Stanisław 
Lolo powiedział do radnych, iż swoim 
postępowaniem lekceważą nie tylko 

mieszkańców, ale również radnych, któ-
rzy zgodnie z opracowaną procedurą 
przystąpili do szkoleń poświęcając swój 
czas, niejednokrotnie rezygnując ze 
swoich planów.

W swych słowach przekazał rów-
nież, że  bycie radnym nie polega na 
negowaniu wszystkich inicjatyw i dzia-
łań zmierzających do utrudniania pracy 
Rady. Bycie Radnym polega m. in. na 
pracy na rzecz mieszkańców, uczestnic-
twie w sesjach, na podejmowaniu trudu, 
braniu udziału w szkoleniach, doskona-
leniu oraz niejednokrotnie na dążeniu 
do kompromisu.

W dyskusji głos zabrał również 
Radny Andrzej Wawrzyniec, Radna 
Krystyna Spała, Radna Małgorzata 
Walenciak, Radny Jacek Mazur, Radna 
Joanna Witek, a także Burmistrz Miasta  
i Gminy Połaniec Jacek Tarnowski.

Po wyczerpaniu tematu przewod-
niczący Rady Miejskiej odczytał zapla-
nowany na sesję porządek obrad oraz 
przystąpiono do głosowania nad jego 
przyjęciem.

Zgodnie wszyscy radni przyjęli 
odczytany porządek obrad, a następ-
nie przeszli do głosowania nad przy-
jęciem protokołów Nr XXVIII/2020,  
Nr XXIX/2020, Nr XXX/2020, które 
również jednogłośnie zostały przyjęte.

Pierwszą przyjętą na sesji była 
Uchwała Nr XXXI/183/2020 w spra-
wie zmian Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Miasta i Gminy Połaniec na 
lata 2020 – 2023.

Wprowadzenia do tematu dokonała 
p. Małgorzata Żugaj – skarbnik Gminy.

Niniejszą uchwałą Rada Miejska  
w Połańcu zmieniła uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Mia-
sta i Gminy Połaniec na lata 2020 - 2023 
wraz z wykazem przedsięwzięć do WPF 
oraz objaśnieniami.

Kolejna była Uchwała Nr 
XXXI/184/2020 Rady Miejskiej w Po-
łańcu z dnia 28 maja 2020r. w sprawie 
zmian w budżecie Miasta i Gminy Poła-
niec na 2020 rok.

Po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia:
• rozdział Pozostała działalność 

(Oświata i wychowanie) kwota  
75 000 zł. Po stronie dochodów 
przyjęto następujące zmniejszenia:

• rozdział Udziały gmin w podatkach 
stanowiących dochód budżetu pań-
stwa kwota 689 263 zł,

• rozdział Część oświatowa subwencji 
ogólnej dla jednostek samorządu te-
rytorialnego kwota 119 227 zł,

• rozdział Oświetlenie ulic, placów  
i dróg kwota 170 880 zł.
Po dokonanych zmianach dochody 

zmniejszyły się o kwotę 904 370 zł Po 
stronie wydatków przyjęto następujące 
zwiększenia:
• rozdział Pozostała działalność 

(Oświata i wychowanie) kwota  
76 000 zł

• rozdział Pozostała działalność (Po-
moc społeczna)) kwota 16 885 zł

• rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka komunalna i ochrona śro-
dowiska) kwota 200 000 zł,
Po stronie wydatków przyjęto nastę-

pujące zmniejszenia:
• rozdział Realizacja zadań wymaga-

jących stosowania specjalnej organi-
zacji nauki i metod pracy dla dzieci 
w przedszkolach, oddziałach przed-
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szkolnych w szkołach podstawo-
wych i innych formach wychowania 
przedszkolnego kwota 12 928 zł

• rozdział Realizacja zadań wymaga-
jących stosowania specjalnej organi-
zacji nauki i metod pracy dla dzieci 
i młodzieży w szkołach podstawo-
wych kwota 106 299 zł

• rozdział Oświetlenie ulic, placów  
i dróg kwota 1 078 028 zł
Po dokonanych zmianach wydatki 

zmniejszyły się o kwotę 904 370 zl.
Uchwała Nr XXXI/185/2020 do-

tyczyła uchwalenia dokumentu „Zało-
żenia do planu zaopatrzenia w ciepło, 
energię elektryczną i paliwa gazowe 
dla Miasta i Gminy Połaniec na lata  
2020-2035”

Zgodnie z ustawą z dnia 10 kwietnia 
1997r. Prawo energetyczne do zadań 
własnych gminy w zakresie zaopatrze-
nia w ciepło, energię elektryczną i pa-
liwa gazowe należy m.in. planowanie 
i organizacja zaopatrzenia w ciepło, 
energię elektryczną i paliwa gazowe na 
obszarze gminy, planowanie oświetlenia 
miejsc publicznych i dróg znajdujących 
się na terenie gminy. Art. 19 ustawy 
nakłada na Gminę obowiązek opraco-
wania projektu założeń do planu zaopa-
trzenia w ciepło, energię elektryczną  
i paliwa gazowe. Ustawa określa również 

zasady opiniowania przedmiotowego 
dokumentu. W okresie od 21.02.2020 r. 
do 16.03.2020 r. projekt „Założenia do 
planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta 
i Gminy Połaniec na lata 2020-2035” 
wyłożony był do publicznego wglą-
du w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy  
w Połańcu. Projekt „Założenia...” był 
opiniowany przez PGE Dystrybucja 
S.A. Odział Rzeszów oraz Polską Spół-
kę Gazownictwa sp. z o.o. Oddział Za-
kład Gazowniczy w Kielcach. Projekt 
„Założenia...” uzyskał pozytywną opi-
nię Zarządu Województwa Świętokrzy-
skiego (Uchwała Nr 1802/20 z dnia  
11 marca 2020r.) w zakresie zgodności 
z polityką energetyczną państwa oraz  
w zakresie koordynacji współpracy  
z innymi gminami. Zgodnie z ustawą  
z dnia 3 października 2008r. o udo-
stępnianiu informacji o środowisku  
i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. 
U. 2020, poz. 283 ze zm.) Świętokrzyski 
Państwowy Wojewódzki Inspektor Sani-
tarny (pismo znak NZ.9022.5.14.2020  
z dnia 16.03.2020r.) oraz Regionalny 
Dyrektor Ochrony Środowiska w Kiel-
cach (pismo znak PN11.410.19.2020.EC  
z dnia 10.03.2020r.) odstąpili od obo-

wiązku przeprowadzenia po-
stępowania w sprawie strate-
gicznej oceny oddziaływania 
na środowisko dokumentu.

Uchwała Nr 
XXXI/186/2020 w sprawie 
przyjęcia Lokalnego pro-
gramu wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i mło-
dzieży pobierających naukę 
na terenie Gminy Połaniec, 
bez względu na miejsce za-
mieszkania.

Gmina Połaniec uznając 
potrzebę otoczenia szcze-
gólną opieką uzdolnionych 
uczniów osiągających wybit-
ne wyniki w dziedzinie na-
uki przyjmuje „Lokalny pro-
gram wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i mło-
dzieży pobierających naukę 
na terenie Gminy Połaniec, 
bez względu na miejsce za-
mieszkania". Osiągnięcia 
ludzi zdolnych są motorem 
rozwoju w każdej dziedzi-
nie życia. Z tego właśnie 
powodu społeczeństwo dba  
o zapewnienie utalentowa-
nym dzieciom i młodzieży 
odpowiednich warunków do 
rozwijania i kształtowania 

uzdolnień. Właściwe wspieranie rozwo-
ju talentów to jedno z najważniejszych 
zadań edukacyjnych. Rada Miejska  
w Połańcu Uchwałą Nr XLII/271/2017 
z dnia 31 maja 2017r. uchwaliła Lokal-
ny program wspierania edukacji uzdol-
nionych dzieci i młodzieży ze szkół 
prowadzonych przez Gminę Połaniec. 
Niemniej w związku z wygaszeniem  
i likwidacją gimnazjów oraz powsta-
niem 8-letnich szkół podstawowych, 
zaszła konieczność zmiany Lokalnego 
programu wspierania edukacji uzdol-
nionych dzieci i młodzieży, celem do-
stosowania zapisów do nowego ustroju 
szkolnego. Środki przeznaczone na re-
alizację uchwały ustalane będą każdo-
razowo w uchwale budżetowej Gminy 
Połaniec. Opracowanie, przyjęcie i reali-
zacja Lokalnego programu wspierania 
edukacji uzdolnionych dzieci i młodzie-
ży pobierających naukę na terenie Gmi-
ny Połaniec, bez względu na miejsce 
zamieszkania pozwoli wspierać eduka-
cję uczniów, wykazujących uzdolnienia 
naukowe. Wobec powyższego podjęcie 
niniejszej uchwały było zasadne.

Uchwała Nr XXXI/187/2020  
w sprawie przyjęcia Regulaminu przy-
znawania stypendium Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec w ramach Lokalnego 
programu wspierania edukacji uzdolnio-
nych dzieci i młodzieży pobierających 
naukę na terenie Gminy Połaniec, bez 
względu na miejsce zamieszkania.

Powyższa uchwała ma charakter 
motywujący. Osiągnięcia ludzi zdol-
nych są motorem rozwoju w każdej 
dziedzinie życia. Troska o rozwój dzieci  
i młodzieży wybitnie uzdolnionych jest 
wyrazem świadomości i poczucia odpo-
wiedzialności. Ustanowienie jednorazo-
wych stypendiów przyznawanych przez 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec dla 
utalentowanych uczniów ma na celu na-
gradzanie młodych ludzi realizujących 
swoje pasje. Dzięki takiej pomocy mają 
szansę rozwijać umiejętności w dziedzi-
nach działalności naukowej. Ponadto 
grono nagrodzonych będzie stanowić 
pozytywny wzorzec dla wszystkich 
uczniów oraz będzie wzmacniać po-
czucie własnej wartości. Środki prze-
znaczone na realizację uchwały ustalane 
będą każdorazowo w uchwale budżeto-
wej Gminy Połaniec.

Jako ostania podczas tej sesji była 
podjęta Uchwała Nr XXXI/188/2020 
w sprawie wyrażenia zgody na sprze-
daż działki numer 151/2 o powierzchni 
0,0061 ha, położonej w Winnicy, gmina 
Połaniec.

Gmina Połaniec jest właścicielem 
nieruchomości gruntowej, stanowiącej 
byłą drogę w miejscowości Winnica, 
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gmina Połaniec, oznaczonej w ewiden-
cji gruntów obrębu 0013 Winnica jako 
działka 151 o powierzchni 0,1630 ha.

Działka nr 151/2 o powierzchni 
0,0061 ha, jako wydzielona geodezyjnie 
część działki  nr 151, zgodnie z miejsco-
wym planem zagospodarowania prze-
strzennego wsi Winnica, uchwalonym 
uchwałą Nr XXIV/149/2000 Rady 
Miejskiej w Połańcu z dnia 28 września 
2000 roku, ulega likwidacji jako droga 
i znajduje się na terenach działek roz-
proszonej zabudowy mieszkaniowej, 
może zostać sprzedana na powiększe-
nie nieruchomości sąsiedniej. Mając na 
względzie fakt, iż do działki nr 151/2, 
jako nieruchomości sąsiednie przyle-
gają dwie działki, stanowiące własność 
więcej niż jednego właściciela, Rada 
Miejska w Połańcu postanowiła wyra-
zić zgodę na sprzedaż nieruchomości 
gruntowej.

Po podjęciu wszystkich uchwał rad-
ni przeszli do kolejnego punktu porząd-
ku obrad.

Przedstawiono informacje bieżące 
z pracy: przewodniczącego Rady Miej-
skiej, burmistrza Miasta i Gminy, infor-
mację o realizacji inwestycji w okresie 
międzysesyjnym oraz pracach poszcze-
gólnych Komisji Rady Miejskiej w okre-
sie międzysesyjnym.

Burmistrz odnosząc się do sytuacji 
związanej z epidemią i trudną sytuacją 
powiedział, że jednostki gminne, po-
dobnie jak inne jednostki na terenie 
Polski zostały zamknięte, a ich działal-
ność została ograniczona. Burmistrz 
podziękował wszystkim pracownikom 
tych jednostek, oraz osobom prywat-
nym, którzy w tych trudnych chwilach 
przychodziły do pracy, angażując się  
w szycie maseczek, dystrybucję itd. 
Podziękowania złożył wszystkim, któ-
rzy wzięli udział w akcji pn.: ,,Połaniec 
dzieli się sercem”. Podkreślił, że w tych 
działaniach najbardziej cieszy chęć po-
mocy innym ludziom. Osoby, które za-
angażowały się w tym trudnym czasie 
pokazały, że można na nie liczyć, za co 
serdecznie im podziękował. Dodał, że 
uszyto ok. 80 000 szt. maseczek. Pani 
Danuta Bobrowska – kierownik ref. 
Techniczno – Inwestycyjnego przedsta-
wiła informację o realizacji inwestycji  
w okresie międzysesyjnym.

Następnie przystąpiono do infor-
macji o pracy poszczególnych Komi-
sjach  Rady w okresie międzysesyjnym.

Pan Andrzej Baran – przewodniczą-
cy Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja w okresie 
międzysesyjnym zebrała się dwa razy. 
28 kwietnia przed sesją Rady Miej-
skiej zwołaną w trybie nadzwyczajnym  

w celu zaopiniowania projektów  
uchwał przygotowanych na sesję Rady 
Miejskiej oraz w dniu dzisiejszym, na 
którym Komisja zaopiniowała projekty 
uchwał przygotowane na dzisiejszą se-
sję Rady Miejskiej.

 Pani Krystyna Spała – przewod-
nicząca Komisji Zdrowia i Spraw Spo-
łecznych poinformowała, że Komisja 
między sesjami zebrała się dwa razy: 
28 kwietnia przed sesją Rady Miej-
skiej zwołaną w trybie nadzwyczajnym  
w celu zaopiniowania projektów uchwał 
przygotowanych na sesję Rady Miej-
skiej oraz w dniu dzisiejszym, na którym 
Komisja zaopiniowała projekty uchwał 
przygotowane na dzisiejszą sesję Rady 
Miejskiej. (Komisja zapoznała się ze 
sprawozdaniem z realizacji Programu 
Współpracy Miasta i Gminy Połaniec  
z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi dzia-
łalność pożytku publicznego oraz z in-
formacją z działalności Ośrodka Sportu 
i Rekreacji w Połańcu.) Komisja przyjęła 
także protokoły z posiedzeń Komisji Nr 
22/2020, Nr 23/2020, Nr 24/2020.

 Pan Zbigniew Rodenko – przewod-
niczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska poinformował, że Komisja 
w okresie międzysesyjnym zebrała się 
trzy razy. 13 marca i 28 kwietnia przed 
sesjami Rady Miejskiej zwołanymi  
w trybie nadzwyczajnym w celu zaopi-
niowania projektów uchwał przygoto-
wanych na sesje Rady Miejskiej. Komi-
sja odbyła również posiedzenie w dniu 
dzisiejszym, na którym zaopiniowała 
projekty uchwał przygotowane na dzi-
siejszą sesję Rady Miejskiej, zajęła sta-
nowisko w sprawie prośby mieszkanki 
gminy Połaniec o sprzedanie jej nieru-
chomości gruntowej położonej w miej-
scowości Brzozowa. (Komisja zapo-
znała się ze sprawozdaniem z realizacji 
Programu Współpracy Miasta i Gminy 
Połaniec z organizacjami pozarządowy-
mi oraz innymi podmiotami prowadzą-
cymi działalność pożytku publicznego 
oraz z informacją z działalności Ośrod-
ka Sportu i Rekreacji w Połańcu.) Ko-
misja przyjęła także protokoły z posie-
dzeń Komisji Nr 25/2020, Nr 26/2020, 
Nr 27/2020, Nr 28/2020.

 Pani Joanna Witek – przewodnicząca 
Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych 
poinformowała, że Komisja zebrała się 
trzy razy. 13 marca i 28 kwietnia przed se-
sjami Rady Miejskiej zwołanymi w trybie 
nadzwyczajnym w celu zaopiniowania pro-
jektów uchwał przygotowanych na sesje 
Rady Miejskiej. Komisja odbyła również 
posiedzenie w dniu dzisiejszym, na którym 
zaopiniowała projekty uchwał przygoto-
wane na dzisiejszą sesję Rady Miejskiej, 

zajęła stanowisko w sprawie prośby miesz-
kanki gminy Połaniec o sprzedanie jej nie-
ruchomości gruntowej położonej w miej-
scowości Brzozowa. (Komisja zapoznała 
się ze sprawozdaniem z realizacji Progra-
mu Współpracy Miasta i Gminy Połaniec 
z organizacjami pozarządowymi oraz inny-
mi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego oraz z informacją  
z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Połańcu.) Komisja przyjęła także pro-
tokoły z posiedzeń Komisji Nr 24/2020,  
Nr 25/2020, Nr 26/2020, Nr 27/2020.

 Pani Izabela Płonka – przewod-
nicząca Komisji Rewizyjnej poinfor-
mowała, że Komisja w okresie mię-
dzysesyjnym zebrała się 2 razy: w dniu 
02 marca 2020 r. oraz 19 maja 2020 r. 
Komisja na posiedzeniu w dniu 2 marca 
2020 r. przyjęła protokół 22 Nr 10/2020 
z dnia 12 lutego 2020 r., przystąpiła 
do kontynuacji kontroli w Urzędzie 
Miasta i Gminy Połaniec. Komisja na 
przedmiotowym posiedzeniu sformu-
łowała również wnioski pokontrolne  
z przeprowadzonej kontroli w Urzę-
dzie Miasta i Gminy Połaniec. Na dzień  
20 marca 2020 r. zostało zwołane po-
siedzenie Komisji, jednak ze względu 
na ogłoszony przez Rząd RP stan epi-
demiczny w Polsce, posiedzenie to nie 
odbyło się - zostało odwołane, o czym 
został poinformowany Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Połańcu. Na posiedze-
niu w dniu 19 maja 2020 r. Komisja Re-
wizyjna przyjęła Protokół Nr 11/2020  
z dnia 02 marca 2020 r., oraz protokół 
pokontrolny z kontroli przeprowadzonej 
w Urzędzie Miasta i Gminy Połaniec.

Pani Wanda Kaczmarczyk – przewod-
nicząca Komisji Skarg, Wniosków i Pety-
cji poinformowała, że Komisja w okresie 
międzysesyjnym zebrała się 1 raz, w dniu 
10 marca 2020 r. Komisja przystąpiła do 
procedowania pisma, które wpłynęło do 
Komisji. Zgodnie z par. 4 ust.3 Załącznika 
Nr 6 do Statutu Miasta i Gminy Połaniec. 
Zasady i tryb działania Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji, Komisja ustaliła kwa-
lifikację pisma, a następnie dokonała oce-
ny formalno – prawnej zakwalifikowanego 
pisma pod względem właściwych przepi-
sów, normujących tą materię. Komisja za-
kwalifikowała pismo jako skargę. Na dzień  
18 marca 2020 r. zostało zwołane po-
siedzenie Komisji, celem rozpatrzenia 
niniejszej skargi, jednak ze względu na 
ogłoszony przez Rząd RP stan epide-
miczny w Polsce, posiedzenie to nie od-
było się - zostało odwołane, o czym został 
poinformowany Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Połańcu, jak również osoby 
zainteresowane, których skarga dotyczyła. 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesja do-
biegła końca.
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Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ  
–25 CZERwCA 2020 ROKU

25 czerwca 2020 r. odbyła się se-
sja Rady Miejskiej w Połańcu, którą 
tradycyjnie już otworzył Przewodni-
czący Rady Miejskiej Pan Stanisław 
Lolo.

Na początku sesji Przewodniczący 
Rady Miejskiej powitał: Radnych, Jac-
ka Tarnowskiego – burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec, Roberta Stachowi-
cza – z-cę Burmistrza Miasta i Gminy, 
któremu życzył owocnej współpracy  
z Radą Miejską oraz sukcesów w pracy 
samorządowej. Głos zabrał Robert 
Stachowicz – zastępca Burmistrza 
Miasta i Gminy, który podzięko-
wał za zaproszenie do współpracy 
z gminą. Pan Zastępca powiedział, że 
będzie się starał przekazać umiejętno-
ści, doświadczenie, wiedzę i kompe-
tencje, które posiada, by wykorzystać 
je do wspólnego działania, by gminie 
Połaniec i jej społeczności coraz lepiej 
się powodziło. Zastępca wyraził na-
dzieję na dobrą współpracę – również 
z Radą Miejską oraz to, że kończąc 
swoją kadencję, będzie mógł powie-
dzieć, iż wspólnie z samorządem zro-
bił wiele dobrego. Kontynuując, Prze-
wodniczący powitał Panią Małgorzatę 
Żugaj – skarbnik Gminy, Panią Monikę 
Sass-Wołczyńską – Radcę Prawnego, 
kierowników i pracowników Urzędu 
Miasta i Gminy, kierowników jedno-
stek organizacyjnych gminy, przedsta-
wicieli jednostek pomocniczych gminy 
oraz wszystkie osoby obecne na sesji. 
Następnie przystąpiono do głosowa-
nia w celu przyjęcia porządku obrad. 
Po przyjęciu porządku obrad został 
przyjęty Protokół Nr XXXI/2020. 
W kolejnym punkcie sprawozdanie  
z działalności Rady Miejskiej przedsta-
wił Pan Stanisław Lolo – przewodni-
czący Rady Miejskiej. 

Po przedstawieniu wyczerpującego 
i obszernego sprawozdania, radni prze-
szli do kolejnych punktów obrad. 

Pierwsza podjęta Uchwała Nr 
XXXII/189/2020 Rady Miejskiej  
w Połańcu z dnia 25 czerwca 2020 r. 
dotyczyła przyjęcia sprawozdania  
z pracy Komisji za 2019 rok. Zgod-
nie z art. 21 ust. 3 ustawy o samorzą-
dzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2020 r. 
poz. 713) komisje podlegają radzie 
gminy, przedkładają jej plan pracy 
oraz sprawozdania z działalności.

W związku z powyższym podjęcie 
niniejszej uchwały było konieczne i za-
sadne. 

Kolejna podjęta Uchwała Nr 
XXXII/190/2020 Rady Miejskiej 
w Połańcu z dnia 25 czerwca 2020 
roku w sprawie przyjęcia sprawoz-
dania z pracy Komisji Skarg, Wnio-
sków i Petycji za 2019 rok. Zgodnie 
z art. 21 ust. 3 ustawy o samorządzie 
gminnym (t.j. Dz. U. z 2020r. poz. 
713) komisje podlegają radzie gmi-
ny, przedkładają jej plan pracy oraz 
sprawozdania z działalności. 

W związku z powyższym podjęcie 
niniejszej uchwały jest konieczne i za-
sadne. Komisja w 2019 r. rozpatrzyła 
następujące skargi i petycje:
1. Skarga na pracowników Urzędu 

Miasta i Gminy Połaniec. Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji po prze-
analizowaniu materiałów i wysłucha-
niu osób zainteresowanych, bezpo-
średnio związanych z przedmiotem 
skargi, uznała skargę za bezzasadną, 
rekomendując Radzie Miejskiej sto-
sowny projekt uchwały. W dniu 28 lu-
tego 2019r. Rada Miejska w Połańcu 
podjęła Uchwałę Nr VIII/46/2019 
w sprawie skargi na pracowników 
Urzędu Miasta i Gminy Połaniec, 
uznając ją za bezzasadną.

2. Skarga na działania Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec i pracowników Biu-
ra Rady. Komisja Skarg, Wniosków  
i Petycji w oparciu o Rozporządzenie 
Prezesa Rady Ministrów w sprawie 
instrukcji kancelaryjnej, jednolitych 
rzeczowych wykazów akt oraz in-
strukcji w sprawie organizacji i zakre-
su działania archiwów zakładowych, 
po przeanalizowaniu materiałów  
i wysłuchaniu osób zainteresowanych, 
bezpośrednio związanych z przed-
miotem skargi uznała, że w Urzędzie 
Miasta i Gminy Połaniec nie doszło 
do naruszenia tajemnicy korespon-
dencji, w związku z tym uznała skargę 
za bezzasadną, rekomendując Radzie 
Miejskiej stosowny projekt uchwa-
ły. W dniu 28 lutego 2019r. Rada 
Miejska w Połańcu podjęła Uchwałę  
Nr YIII/47/2019 w sprawie skargi na 
działania Burmistrza Miasta i Gminy 
Połaniec i pracowników Biura Rady.

3. Skarga na działanie organu wykonaw-
czego jednostki samorządu teryto-

rialnego. Komisja Skarg, Wniosków 
i Petycji po zapoznaniu się ze skargą, 
złożonymi na piśmie wyjaśnienia-
mi Burmistrza Miasta i Gminy oraz 
przeprowadzeniu dyskusji uznała 
skargę za bezzasadną, rekomendując 
Radzie Miejskiej stosowny projekt 
uchwały. W dniu 29 sierpnia 2019r. 
Rada Miejska w Połańcu podjęła 
Uchwałę Nr XIX/99/2019 w spra-
wie nieuwzględnienia skargi na or-
gan wykonawczy jednostki samorzą-
du terytorialnego, uznając skargę za 
bezzasadną.

4. Skarga na działalność Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec. Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji mając 
na uwadze całokształt okoliczności 
sprawy, uznała skargę za bezzasad-
ną, rekomendując Radzie Miejskiej 
stosowny projekt uchwały. W dniu 
30 października 2019r. Rada Miej-
ska w Połańcu podjęła Uchwałę 
Nr XX11/128/2019 w sprawie nie-
uwzględnienia skargi na działalność 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec, 
uznając ją za bezzasadną.

5. Petycja w interesie publicznym  
w zakresie przepisów prawa miej-
scowego. Komisja Skarg, Wniosków  
i Petycji biorąc pod uwagę, że proble-
matyka podjęta w petycji nie jest ade-
kwatna do sytuacji Gminy Połaniec, 
uznała petycję za bezzasadną, reko-
mendując Radzie Miejskiej stosow-
ny projekt uchwały. Na sesji w dniu  
19 grudnia 2019r. 
Rada Miejska w Połańcu podjęła 

Uchwałę Nr XXV/157/2019 w sprawie 
uznania petycji za bezzasadną. Ponadto 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji za-
jęła stanowiska wobec pism:
1. Pismo Wojewody Świętokrzyskiego 

o wszczęciu postępowania nadzor-
czego w związku z pismem Grupy 
Radnych zawierającym zarzuty do-
tyczące zwołania sesji nadzwyczajnej 
w dniu 27 listopada 2018 roku, zasad 
procedowania na tej sesji oraz pod-
jęcia Uchwały Nr III/5/2018 Rady 
Miejskiej w Połańcu z dnia 27 listo-
pada 2018 roku w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec. Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji mając na uwadze 
fakt, że pismo zostało rozpatrzone 
przez Wojewodę Świętokrzyskie-
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go, gdzie organ nadzoru nie znalazł 
podstaw do stwierdzenia nieważno-
ści przedmiotowej uchwały, przez 
aklamację uznała, że nie odniesie się 
do powyższego pisma.

2. Pismo „List otwarty pracowników 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Ko-
munalnej Sp. z o.o. w Połańcu.”  
W związku z tym, że w piśmie nie 
ma podanego adresu osób, które pi-
smo podpisały, brak było możliwości 
zwrócenia się do tych osób o wska-
zanie i sprecyzowanie jaki charakter 
ma to pismo, a zgodnie z treścią § 8 
ust. 1 Rozporządzenia Rady Mini-
strów z dnia 8 stycznia 2002 r. „Skar-
gi i wnioski niezawierające imienia  
i nazwiska (nazwy) oraz adresu wno-
szącego pozostawia się bez rozpo-
znania”. Komisja Skarg, Wniosków 
i Petycji pozostawiła pismo bez 
rozpatrzenia. W ślad za tym Komi-
sja rekomendowała Radzie Miejskiej 
stosowny projekt uchwały. Rada 
Miejska w Połańcu na sesji w dniu  
11 lutego 2019 roku podjęła Uchwa-
łę Nr YII/34/2019 w sprawie po-
zostawienia bez rozpoznania pisma 
„List otwarty pracowników Przed-
siębiorstwa Gospodarki Komunalnej 
w Połańcu Sp. z o.o.”

3. Pismo Zarządu Niezależnego Samo-
rządowego Związku Zawodowe-
go Pracowników Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.  
z siedzibą w Połańcu. Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji przyjęła przedło-
żone pismo do wiadomości w związ-
ku z tym, że pismo to było kierowane 
do Zarządu PGK w celu podjęcia dia-
logu wewnątrz Przedsiębiorstwa.

4. Pismo - skarga, wniosek o przepro-
wadzenie kontroli w PGK Sp. z o.o.  
w Połańcu. Komisja Skarg, Wnio-
sków i Petycji uznała, że w pierwszej 
części pisma jest to skarga na spółkę 
gminną, w związku z tym zwróciła się 
do Przewodniczącej Rady Miejskiej  
w Połańcu wnioskując o przekazanie 
niniejszej skargi według właściwości, 
tj. do Zgromadzenia Wspólników 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Komu-
nalnej Sp. z o.o. w Połańcu, reprezen-
towanego przez Burmistrza Miasta  
i Gminy Połaniec. W zakresie drugiej 
części pisma, czyli wniosku o przepro-

wadzenie kontroli w PGK Sp. z o.o.  
w Połańcu, Komisja Skarg, Wniosków 
i Petycji zwróciła się do Przewod-
niczącej Rady Miejskiej w Połańcu 
wnioskując o zadekretowanie tego pi-
sma według właściwości do Komisji 
Rewizyjnej, ponieważ Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji, nie jest właściwa 
do przeprowadzania kontroli.

5. Pismo od mieszkańca Połańca. Ko-
misja Skarg, Wniosków i Petycji 
po zapoznaniu się z pismem, prze-
prowadzeniu dyskusji i zajęciu sta-
nowiska w tej sprawie zwróciła się 
pisemnie do Przewodniczącej Rady 
Miejskiej w Połańcu, aby niniejsze 
pismo przekazać według właściwo-
ści do Zakładu TZ PGK Sp. z o.o. 
w Połańcu.

6. Pismo wraz z oświadczeniem pra-
cowników Przedsiębiorstwa Go-
spodarki Komunalnej w Połańcu. 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 
po dokonaniu kwalifikacji formal-
no - prawnej pisma, traktując je jako 
wyjaśnienie (oświadczenie) do pi-
sma pt.: „List otwarty pracowni-
ków Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej Sp. z.o.o”, które było 
rozpatrywane przez Komisję Skarg, 
Wniosków i Petycji, przyjęła pismo 
wraz z załącznikiem do wiadomo-
ści. Komisja rekomendowała Ra-
dzie Miejskiej pozostawienie przed-
miotowego pisma bez rozpoznania.  
W dniu 28 lutego 2019r. Rada Miejska 
podjęła Uchwałę Nr YIII/48/2019 
w sprawie pozostawienia pisma bez 
rozpoznania.

7. Pismo mieszkańca zatytułowane,, 
Skarga na działania Burmistrza Mia-
sta i Gminy Połaniec”. Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji po prze-
analizowaniu pisma i wysłuchaniu 
osób zainteresowanych, wypracowała 
stanowisko, że procedowane pismo 
jest wyrażeniem przez skarżącego 
niezadowolenia z panującej sytuacji  
w spółce. Na podstawie zebranych in-
formacji Komisja uznała, że podnie-
sione w piśmie zarzuty są bezzasadne. 
W ślad za tym, Komisja rekomendo-
wała Radzie Miejskiej stosowny pro-
jekt uchwały, wnosząc o wprowadze-
nie go do porządku obrad najbliższej 
sesji. Na sesji w dniu 30 maja 2019r. 
Rada Miejska w Połańcu podjęła 
Uchwałę Nr XIV/69/2019 w spra-
wie uznania zarzutów postawionych 
w piśmie, zatytułowanym „Skarga na 
działania Burmistrza Miasta i Gminy 
Połaniec” za bezzasadne.

8. Pismo zatytułowane „Wniosek o ujaw-
nienie pracowników zatrudnionych  
w Urzędzie Miasta i Gminy w Połańcu, 

którym wypłacono środki finansowe  
z budżetu Państwa w wyniku powo-
dzi w 2010 roku”. Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji po jego przeana-
lizowaniu zdecydowała, by procedo-
wane pismo potraktować jako wniosek  
o udzielenie informacji publicznej.  
W związku z tym Komisja rekomen-
dowała przekazanie pisma Burmi-
strzowi Miasta i Gminy w Połańcu, 
jako organowi właściwemu do od-
powiedzi na wniosek o udzielenie 
informacji publicznej. W ślad za wy-
pracowanym stanowiskiem, Komisja 
przedłożyła Przewodniczącemu Rady 
Miejskiej w Połańcu stosowny projekt 
uchwały. W dniu 29 sierpnia 2019r. 
Rada Miejska w Połańcu podjęła 
uchwałę Nr XIX/100/2019 w spra-
wie uznania się za organ niewłaściwy 
i przekazania pisma według właściwo-
ści. Poza tym, w 2019r. Komisja opra-
cowała i przyjęła sprawozdanie z pracy 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 
2018r. Sprawozdanie z pracy Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji za 2018 r. 
Rada Miejska w Połańcu przyjęła na 
sesji w dniu 27 czerwca 2019r. Uchwa-
łą Nr XV/71/2019. Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji zrealizowała Plan 
Pracy na 2019 rok. Z posiedzeń Ko-
misji Skarg, Wniosków i Petycji w 2019 
roku sporządzono protokoły, które są 
dostępne w Biurze Rady Miejskiej.
Następnie została podjęta Uchwa-

ła Nr XXXII/191/2020 Rady Miej-
skiej w Połańcu z dnia 25 czerwca  
2020 roku w sprawie przyjęcia spra-
wozdania z pracy Komisji Budżetu 
i Spraw Gospodarczych za 2019 rok. 
Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy o samo-
rządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2020 r. 
poz. 713) komisje podlegają radzie 
gminy, przedkładają jej plan pracy 
oraz sprawozdania z działalności. Ko-
lejna Uchwała Nr XXXII/192/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
25 czerwca 2020 roku w sprawie przy-
jęcia sprawozdania z pracy Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu za 2019 rok. 
Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy o sa-
morządzie gminnym (t.j. Dz. U.  
z 2020 r. poz.713) komisje podlegają 
radzie gminy, przedkładają jej plan 
pracy oraz sprawozdania z działal-
ności. Uchwała Nr XXXII/193/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
25 czerwca 2020 roku dotyczyła przy-
jęcia sprawozdania z pracy Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych za 2019 
rok. Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy  
o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U.  
z 2020 r. poz. 713) komisje podlega-
ją radzie gminy, przedkładają jej plan 
pracy oraz sprawozdania z działal-
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ności. Uchwała Nr XXXII/194/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
25 czerwca 2020r. przedstawia przyjęcie 
sprawozdania z pracy Komisji Rolnic-
twa i Ochrony Środowiska za 2019 rok. 
Kolejna Uchwała Nr XXXII/195/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
25 czerwca 2020 roku dotyczyła udzie-
lenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Po-
łaniec wotum zaufania. 

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4a oraz 
art. 28aa ust. 1 i 2 ustawy z 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 
z 2020 r. poz. 713, burmistrz co roku do 
dnia 31 maja przedstawia radzie gminy 
raport o stanie gminy, który obejmuje 
podsumowanie działalności burmistrza 
w roku poprzednim, w szczególności 
realizację polityk, programów i strate-
gii, uchwał rady gminy i budżetu oby-
watelskiego. Burmistrz Miasta i Gmi-
ny Połaniec przedstawił dnia 28 maja 
2020 roku Radzie Miejskiej w Połańcu 
raport o stanie gminy. Po przeprowa-
dzeniu debaty nad tym raportem, wraz 
z udziałem mieszkańców, Rada Miejska 
w Połańcu, biorąc pod uwagę przebieg 
debaty oraz informacje uzyskane w jej 
toku, postanowiła udzielić wotum za-
ufania Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Połaniec. Mając powyższe na uwadze, 
podjęcie niniejszej uchwały było w peł-
ni uzasadnione. 

Uchwała Nr XXXII/196/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
25 czerwca 2020 roku została przed-
stawiona w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Samo-
dzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej Przychodnia 
Zdrowia w Połańcu za 2019 rok.

Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy  
z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminny oraz art. 53 ust. l ustawy z dnia 
29 września 1994 roku o rachunkowo-
ści sprawozdania finansowe podlegają 
zatwierdzeniu przez organ stanowiący. 
Organem zatwierdzającym dla Samo-
dzielnego Publicznego Zakładu Opie-
ki Zdrowotnej - Przychodnia Zdrowia  
w Połańcu jest Rada Miejska w Połań-
cu. Złożone sprawozdania są komplet-
ne pod względem formalnym, nie za-
wierają błędów rachunkowych oraz są 
podpisane przez osoby upoważnione. 

Uchwała Nr XXXII/197/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
25 czerwca 2020 roku została pod-
jęta w sprawie zatwierdzenia spra-
wozdania finansowego wraz ze spra-
wozdaniem z wykonania budżetu za  
2019 rok.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 oraz ust. 2 pkt 
4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samo-
rządzie gminnym oraz art. 270 ust. 4 usta-

wy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finan-
sach publicznych Rada Miejska w Połańcu 
po rozpatrzeniu sprawozdania finansowe-
go oraz sprawozdania z wykonania budże-
tu Miasta i Gminy Połaniec za 2019 rok 
zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. 

Tego dnia podjęto również 
Uchwałę Nr XXXII/198/2020 Rady 
Miejskiej w Połańcu z dnia 25 czerw-
ca 2020 roku w sprawie: udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta  
i Gminy Połaniec za 2019 rok.

Zgodnie z art. 267 ust. 3 ustawy z dnia 
27 sierpnia 2009 roku o finansach publicz-
nych Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
przekazał Regionalnej Izbie Obrachunko-
wej w Kielcach sprawozdanie z wykona-
nia budżetu za 2019 rok. Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Kielcach zaopiniowała 
pozytywnie przedłożone przez Burmi-
strza Miasta i Gminy Połaniec sprawozda-
nie z wykonania budżetu za 2019 rok. Na-
tomiast zgodnie z art. 267 ust. l Burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec przekazał orga-
nowi stanowiącemu jednostki samorządu 
terytorialnego sprawozdanie roczne z wy-
konania budżetu zawierające zestawienie 
dochodów i wydatków w szczegółowości 
nie mniejszej niż w uchwale budżetowej, 
sprawozdania z wykonania planu finan-
sowego oraz informację o stanie mienia 
komunalnego. Komisja Rewizyjna po roz-
patrzeniu przedłożonych dokumentów 
tj. rocznego sprawozdania z wykonania 
budżetu wraz z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, sprawozdania finan-
sowego oraz informacji o stanie mienia 
komunalnego sformułowała wniosek  
o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 
Miasta i Gminy Połaniec za 2019 rok. 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Kiel-
cach pozytywnie zaopiniowała powyższy 
wniosek. Tym samym spełnione zostały 
warunki do podjęcia stosownej uchwały 
przez Radę Miejską w Połańcu.

Uchwała Nr XXXII/199/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
25 czerwca 2020 roku w sprawie 
zmian w budżecie Miasta i Gminy 
Połaniec na 2020 rok.

Po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia:
• rozdział Szkoły podstawowe kwota 

68 800 zł Po stronie dochodów przy-
jęto następujące zmniejszenia:

• rozdział Udziały gmin w podatkach 
stanowiących dochód budżetu pań-
stwa kwota 621 630 zł

• rozdział Pozostała działalność (Kul-
tura fizyczna) kwota 286 000 zł Po 
dokonanych zmianach dochody 
zmniejszą się o kwotę 838 830 zł
Po stronie wydatków przyjęto nastę-

pujące zwiększenia

• rozdział Zadania w zakresie kultury 
fizycznej kwota 6 776 zł 
Po stronie wydatków przyjęto nastę-

pujące zmniejszenia:
• rozdział Urzędy gmin kwota 42 000 zł
• rozdział Promocja jednostek samo-

rządu terytorialnego kwota 14 000 zł
• rozdział Wspólna obsługa jedno-

stek samorządu terytorialnego kwota  
10 400 zł

• rozdział Szkoły podstawowe kwota 
25 200 zł

• rozdział Przedszkola kwota 88 616 zł
• rozdział Dowożenie uczniów do 

szkół kwota 116 590 zł
• rozdział Realizacja zadań wymaga-

jących stosowania specjalnej organi-
zacji nauki i metod pracy dla dzieci 
i młodzieży w szkołach podstawo-
wych kwota 20 000 zł

• rozdział Dodatki mieszkaniowe 
kwota 400 zł

• rozdział Ośrodki Pomocy Społecz-
nej kwota 14 000 zł

• rozdział Usługi opiekuńcze i specja-
listyczne usługi opiekuńcze kwota  
5 600 zł

• rozdział Tworzenie i funkcjonowa-
nie żłobków kwota 17 000 zł

• rozdział Centra kultury i sztuki kwo-
ta 200 000 zł - rozdział Biblioteki 
kwota 5 000 zł

• rozdział Pozostała działalność (Kul-
tura fizyczna) kwota 286 000 zł 
Po dokonanych zmianach wydatki 
zmniejszyły się o kwotę 838 030 zł.
Uchwała Nr XXXII/200/2020 

Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
25 czerwca 2020r. w sprawie uchwa-
lenia regulaminu udzielania pomo-
cy materialnej o charakterze socjal-
nym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Połaniec.

Zgodnie z art. 90f  ustawy z dnia  
7 września 1991r. o systemie oświaty (t.j.: 
Dz.U. z 2019r. poz. 1481 z późn. zm.) 
Rada Gminy uchwala regulamin udzie-
lania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie gminy, kierując się celami pomo-
cy materialnej o charakterze socjalnym, 
w którym określa w szczególności: 
1) sposób ustalania wysokości stypen-

dium szkolnego w zależności od 
sytuacji materialnej uczniów i ich 
rodzin oraz innych okoliczności,  
o których mowa w art. 90d ust. l, 

2) formy, w jakich udziela się stypen-
dium szkolnego w zależności od 
potrzeb uczniów zamieszkałych na 
terenie gminy, 

3) tryb i sposób udzielania stypendium 
szkolnego,

4) tryb i sposób udzielania zasiłku szkolne-
go w zależności od zdarzenia losowe-
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go. Szereg zmian w ustawie o systemie 
oświaty spowodowało potrzebę uchwa-
lenia nowego regulaminu i dostosowa-
nia go do nowych uwarunkowań praw-
nych i społecznych. Wobec powyższego 
podjęcie niniejszej uchwały uważa się za  
zasadne.
Uchwała Nr XXXII/201/2020 

została podjęta w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze przetar-
gu działki numer 311 o powierzchni 
0,0800 ha położonej w Brzozowej, 
gmina Połaniec.

Gmina Połaniec jest właścicielem 
niezabudowanej nieruchomości grun-
towej, położonej w miejscowości Brzo-
zowa, gmina Połaniec. Mając na uwadze 
fakt, iż działka jest zbędna dla potrzeb 
Miasta i Gminy Połaniec, Rada Miejska 
podjęła decyzję o podjęciu uchwały.

Ostatnia Uchwała Nr 
XXXII/202/2020 dotyczyła wyraże-
nia zgody na nabycie na własność 
Gminy Połaniec działki nr 2362/1 
położonej w Połańcu pod poszerze-
nie drogi gminnej.

Nieruchomość gruntowa o po-
wierzchni 0,0217 ha stanowiąca wła-
sność osób fizycznych została zajęta pod 
poszerzenie drogi gminnej nr 366163T 
w Kraśniku za zgodą jej właścicieli. Po 
podjęciu wszystkich uchwał radni prze-
szli do kolejnego punktu porządku ob-
rad. Przedstawiono informacje bieżące  
z pracy: przewodniczącego Rady Miejskiej, 
burmistrza Miasta i Gminy, informację  
o realizacji inwestycji w okresie międzyse-
syjnym oraz pracach poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w okresie mię-
dzysesyjnym. Zastępca burmistrza Miasta 
i Gminy Pan Robert Stachowicz przed-
stawił informację o realizacji inwestycji 
w okresie międzysesyjnym. Przystąpiono 
do informacji o pracy poszczególnych 
Komisji Rady w okresie międzysesyjnym. 
Pan Andrzej Baran – przewodniczący 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poin-
formował, że Komisja w okresie między-
sesyjnym spotkała się jeden raz na wspól-
nym posiedzeniu Komisji w 25.06.2020 r. 
w celu zaopiniowania projektów uchwał 
przygotowanych na sesję Rady Miejskiej 
w Połańcu. Komisja przyjęła również 
protokół z posiedzenia z dnia 28 maja 
2020r. Pani Krystyna Spała – przewodni-
cząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecz-
nych poinformowała, że Komisja w okre-
sie międzysesyjnym spotkała się jeden 
raz na wspólnym posiedzeniu Komisji  
w dniu 25.06.2020 r. w celu zaopiniowa-
nia projektów uchwał przygotowanych na 
sesję Rady Miejskiej w Połańcu. Komisja 
przyjęła również protokół z posiedzenia  
z dnia 28 maja 2020 r.

Pan Zbigniew Rodenko – przewod-
niczący Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska poinformował, że Komisja  
w okresie międzysesyjnym zebrała się je-
den raz na wspólnym posiedzeniu Komisji  
w dniu 25.06.2020 r. w celu zaopiniowa-
nia projektów uchwał przygotowanych na 
sesję Rady Miejskiej w Połańcu. Komisja 
przyjęła również protokół z posiedzenia 
z dnia 28 maja 2020r. Ponadto Komisja 
rozpatrywała podanie w sprawie zakupu 
działki, będącej własnością Miasta i Gmi-

ny Połaniec. Pani Joanna Witek – prze-
wodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Go-
spodarczych poinformowała, że Komisja 
w okresie międzysesyjnym spotkała się 
jeden raz na wspólnym posiedzeniu Ko-
misji w dniu 25.06.2020 r. w celu zaopi-
niowania projektów uchwał przygotowa-
nych na sesję Rady Miejskiej w Połańcu. 
Komisja przyjęła również protokół z po-
siedzenia z dnia 28 maja 2020r. Ponadto 
Komisja rozpatrywała podanie w sprawie 
zakupu działki będącej własnością Gminy 
Połaniec. Pani Izabela Płonka – przewod-
nicząca Komisji Rewizyjnej poinformo-
wała, że Komisja w okresie międzysesyj-
nym zebrała się 2 razy: w dniu 29 maja 
2020r. oraz 25 czerwca 2020r. Komisja na 
posiedzeniu w dniu 29 maja 2020r. przy-
jęła protokół Nr 12/2020r. z dnia 19 maja 
2020r. W dniu 25 czerwca 2020 r. Komi-
sja Przyjęła Protokół Nr 13/2020 z dnia 
29 maja 2020r., zapoznała członków Ko-
misji Rewizyjnej z Uchwałą Nr 81/2020 
VII Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia  
8 czerwca 2020r. w sprawie opinii o wnio-
sku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolu-
torium oraz przyjęła sprawozdanie z pracy 
Komisji Rewizyjnej w 2019 r. Pani Wanda 
Kaczmarczyk – przewodnicząca Komisji 
Skarg, Wnioskó i Petycji poinformowała, 
że Komisja w okresie międzysesyjnym ze-
brała się 1 raz w 25.06.2020 r. na którym 
przyjęła sprawozdanie z pracy Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji w 2019r

Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ  
–23 wRześnia 2020 RoKu

W tym dniu odbyła się sesja Rady 
Miejskiej w Połańcu, którą tradycyj-
nie już otworzył Przewodniczący Rady 
Miejskiej Pan Stanisław Lolo witając 

wszystkich zgromadzonych. Następnie 
radni przeszli do przyjęcia porządku 
obrad, czyli pracy nad zaplanowanymi 
na tę sesję uchwałami.

Pierwsza podjęta uchwała Nr 
XXXIII/203/2020 Rady Miejskiej  
w Połańcu z dnia 23 września 2020 
roku dotyczyła zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta i Gmi-
ny Połaniec na lata 2020-2023. Niniej-
szą uchwałą Rada Miejska w Połańcu 
zmieniła uchwałę w sprawie Wielo-
letniej Prognozy Finansowej Miasta 
i Gminy Połaniec na lata 2020 – 2023 
wraz z wykazem przedsięwzięć do 
WPF oraz objaśnieniami. Kolej-
na uchwała Nr XXXIII/204/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
23 września 2020 roku podjęta zosta-
ła w sprawie zmian w budżecie Mia-
sta i Gminy Połaniec na 2020 rok.

W związku z ubieganiem się o przy-
znanie dofinansowania z Funduszu 
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Przeciwdziałania COVID-19 dla jed-
nostek samorządu terytorialnego, zaist-
niała konieczność zabezpieczenia środ-
ków w latach 2021-2022 w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Miasta i Gminy 
Połaniec na lata 2020-2023.

Uchwałę Nr XXXII1/20S/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
23 września 2020 roku podjęto  
w sprawie określenia średniej ceny 
jednostki paliwa w Gminie Połaniec, 
w roku szkolnym 2020/2021.

W związku z ustawą z dnia 14 grud-
nia 2016 r. Prawo oświatowe (Dz. U. 
2020 poz. 910) samorząd jest zobli-
gowany do ustalenia zasad zwrotu ro-
dzicom kosztów przewozu dzieci nie-
pełnosprawnych do szkół i placówek 
oświatowych. Zgodnie z zapisem art. 
39a ust. 3 w/w ustawy, średnią cenę 
jednostki paliwa w gminie określa na 
każdy rok szkolny rada gminy, w drodze 
uchwały, uwzględniając ceny jednostki 
paliwa w grmrue. Do wyliczenia śred-
niej ceny jednostki paliwa w gminie na 
rok szkolny 2020/2021, przyjęto śred-
nie ceny paliw: auto gazu, oleju napę-
dowego i benzyny w okresie od dnia 
10.08.2020 do dnia 12.08.2020, na pod-
stawie cen paliw stacji zlokalizowanych 
na terenie Gminy Połaniec. Średnią 
cenę benzyny wyliczono ze średnich 
cen benzyny Pb 95. Mając na uwadze 
powyższe, konieczne było podjęcie 
uchwały w sprawie określenia średniej 
ceny jednostki paliwa w Gminie Poła-
niec, w roku szkolnym 2020/2021.

Uchwała Nr XXXIII/206/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 
23 września 2020 r. dotyczyła zmiany 
uchwały Nr VI/27/11 z dnia 17 lutego 
2011 roku w sprawie powierzenia Spół-
ce pod firmą: Zakład Gospodarki Od-
padami Komunalnymi Spółka z ogra-
niczoną odpowiedzialnością z siedzibą 
w Rzędowie zadania własnego Gminy  
w zakresie gospodarki odpadami komu-
nalnymi poprzez ich zagospodarowanie 
w Zakładzie Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi na terenie byłej Kopalni 
Siarki „Grzybów” w miejscowości Rzę-
dów (gmina Tuczępy) oraz wyrażenia 
zgody na zawarcie przez Gminę umowy 
wykonawczej niezbędnej dla realizacji 
projektu pn.: „Kompleksowy system 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
w Rzędowie gmina Tuczępy”, dofinan-
sowanego ze środków wspólnotowych 
UE Gmina Połaniec powierzyła Zakła-
dowi Gospodarki Odpadami Komunal-
nymi Sp. z o.o. z siedzibą w Rzędowie 
wykonywanie zadania własnego gminy 
w zakresie gospodarki odpadami komu-
nalnymi poprzez ich zagospodarowanie 
w Zakładzie Gospodarki Odpadami 

Komunalnymi na terenie byłej Kopal-
ni Siarki „Grzybów” w miejscowości 
Rzędów (gmina Tuczępy). Powierzone 
przez Gminę Połaniec zadanie obejmu-
je składowanie, utylizację i zagospoda-
rowanie odpadów oraz surowców wtór-
nych pochodzących z terenu gminy i ma 
charakter usługi publicznej, świadczo-
nej w ogólnym interesie gospodarczym. 
Powierzenie nastąpiło na okres od dnia 
uruchomienia Zakładu Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi przez Zakład 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
Sp. z o.o. do dnia 31 grudnia 2026 r. 
Zakład Gospodarki Odpadami Komu-
nalnymi Spółka z ograniczoną odpo-
wiedzialnością z siedzibą w Rzędowie 
ubiega się o dofinansowanie projektu 
nr RPSW.04.02.00-26-0003/19 pod na-
zwą: „Modernizacja Infrastruktury Za-
kładu Gospodarki Odpadami Komu-
nalnymi w Rzędowie” w ramach naboru 
nr RPSW.04.02.00-IZ.00-26-285/19 dla 
Działania 4.2 „Gospodarka odpadami” 
Regionalnego Programu Operacyjne-
go Województwa Świętokrzyskiego na 
lata 2014-2020, którego to projektu 
celem jest modernizacja infrastruktury 
ZGOK poprzez budowę i wyposaże-
nie III kwatery składowiska odpadów 
innych niż niebezpieczne i obojętne  
w Grzybowie. Do przygotowania i reali-
zacji w/w projektu zastosowanie mają 
postanowienia Decyzji Komisji Euro-
pejskiej (2012/21/ UE) z dnia 20 grud-
nia 2011 r. w sprawie stosowania art. 
106 ust. 2 Traktatu o funkcjonowaniu 
Unii Europejskiej do pomocy państwa 
w formie rekompensaty z tytułu świad-
czenia usług publicznych, przyznawanej 
przedsiębiorstwom zobowiązanym do 
zarządzania usługami świadczonymi 
w ogólnym interesie gospodarczym,  
a także postanowienia Wytycznych Mi-
nistra Infrastruktury i Rozwoju w zakre-
sie reguł dofinansowania z programów 
operacyjnych podmiotów realizujących 
obowiązek świadczenia usług w ogól-
nym interesie gospodarczym w ramach 
zadań własnych samorządu gminy  
w gospodarce odpadami komunalny-
mi z dnia 22 września 2015 r. Zgodnie  
z w/w wytycznymi, umowy o świad-
czenie usług w ogólnym interesie go-
spodarczym zawarte zgodnie z Decyzją 
KE 2005/842/WE do dnia 30 stycznia 
2012 r., są nadal zgodne z rynkiem we-
wnętrznym i nie podlegają obowiązkowi 
notyfikacji przez okres, na jaki zostały 
zawarte. Umowy takie, o ile nie są zmie-
niane w zakresie elementów, o których 
mowa w pkt 35lit. a –d, nie muszą być 
dostosowywane do wymogów wynika-
jących z Decyzji KE 2012/21/UE. Ze 
względu na horyzont czasowy trwało-

ści projektu wymagane jest aby okres, 
na jaki zawarto umowę o świadczenie 
usług w ogólnym interesie gospodar-
czym, kończył się najwcześniej po upły-
wie 5 lat od przewidywanej daty zakoń-
czenia realizacji projektu. W związku  
z tym, iż planowany okres zakończenia 
realizacji projektu przypada na 2022 
rok, koniecznym stało się przedłużenie 
powierzenia realizacji w/w zadania na 
okres trwałości projektu „Moderniza-
cja Infrastruktury Zakładu Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi w Rzędowie” 
nie dłużej niż do 31 grudnia 2028 r.  
i zawarcie aneksu do Umowy z dnia  
14 września 2011 r. o świadczenie usług 
publicznych.

Ostatnia Uchwała Nr 
XXXIII/207/2020 Rady Miejskiej 
w Połańcu z dnia 23 września 2020 
roku dotyczyła sprzedaży nieruchomo-
ści gruntowych położonych w Połańcu, 
przy ulicy Wyzwolenia, w obrębie Stre-
fy Inwestycyjnej B, w drodze przetargu 
Gmina Połaniec jest właścicielem nie-
ruchomości gruntowych położonych  
w Połańcu przy ulicy Wyzwolenia,  
w obrębie Strefy Inwestycyjnej B, ozna-
czonych w ewidencji gruntów miasta 
Połaniec jako działki numer: - 8611  
o pow. 0,2601 ha, powstałej w wyniku po-
łączenia działek numer 4330/2, 4332/2, 
4333/2, 6852/2, 4335/4,4336/4 o łącz-
nej powierzchni 0,2601 ha - określona 
jako obszar inwestycyjny I, - 8612 o pow. 
0,8937 ha, powstałej w wyniku połą-
czenia działek numer 4336/5, 4335/5, 
6852/3, 4333/3, 4332/3, 4330/3, 
4329/2 o łącznej powierzchni 0,8937 
ha - określona jako obszar inwestycyjny 
II, - 8613/1 o pow. 0,1499 ha i 8613/2 
o pow. 0, 3992 ha, o łącznej pow. 0,5491 
ha, powstałych w wyniku połączenia 
działek numer 4328/2, 4326/2, 4325/2, 
4321/2, 4318/3, 4320/2, 4322/1, 
4323/1, 4324/1 o łącznej pow. 0,5491 
ha na działkę nr 8613, a następnie w wy-
niku jej podziału - określone jako obszar 
inwestycyjny III, - 8615/1 o pow. 0,2962 
ha, 8615/2 o pow. 0,1002 ha i 8615/3 
o pow. 0,1813 ha, powstałych w wyni-
ku połączenia działek numer 4324/2, 
4325/3, 4323/2, 4322/2, 4320/3, 
4319/2, 4317/3, 3874/2 o łącznej po-
wierzchni 0,5777 ha na działkę nr 8615, 
a następnie w wyniku jej podziału - okre-
ślone jako obszar inwestycyjny V. Dział-
ki te uregulowane są w księdze wieczystej 
nr KI1A00017225/1 prowadzonej w Są-
dzie Rejonowym w Staszowie. Zgodnie  
z miejscowym planem zagospodaro-
wania przestrzennego miasta Połaniec 
(część I obejmująca północną część mia-
sta Połańca do rzeki Czarnej) uchwalo-
nym uchwałą Nr XXXII/231/05 Rady 
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Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ  
– 14 PaździeRniKa 2020 RoKu

Przed rozpoczęciem porządku 
obrad Przewodniczący Rady Miej-
skiej z okazji obchodzonego Dnia 
Edukacji Narodowej podziękował 
pracownikom oświaty za ciężką pra-
cę i życzył sukcesów w dalszej pracy. 
Radni uczcili również minutą ciszy 
pamięć zmarłego byłego radnego 
Pana Janusza Bugaja. Następnie 
przystąpiono do zaplanowanego na 
tę sesję porządku obrad. 

Po przyjęciu porządku obrad został 
przyjęty Protokół Nr XXXII/2020. 
Pierwsza podjęta uchwała Nr 
XXXIV/208/2020 Rady Miejskiej 
w Połańcu z dnia 14 października 
2020 roku dotyczyła zmian Wielo-
letniej Prognozy Finansowej Miasta  
i Gminy Połaniec na lata 2020 -2023. 
Niniejszą uchwałą Rada Miejska w Po-
łańcu zmienia uchwałę w sprawie Wie-
loletniej Prognozy Finansowej Miasta 
i Gminy Połaniec na lata 2020 – 2023 
wraz z wykazem przedsięwzięć do WPF 
oraz objaśnieniami.

Kolejna uchwała nr 
XXXIV/209/2020 Rady Miejskiej  
w Połańcu z dnia 14 października 2020 
roku dotyczyła zmian w budżecie Mia-
sta i Gminy Połaniec na 2020 rok.

Po stronie dochodów przyjęto  
następujące zwiększenia:
• rozdział Pozostała działalność (Gospo-

darka mieszkaniowa) kwota 6 375 zł
• rozdział Urzędy gmin kwota 25 870 zł
• rozdział Ochotnicze straże pożarne 

kwota 6 000 zł
• rozdział Wpływy do rozliczenia 

kwota 1 334 933 zł
• rozdział Usługi opiekuńcze i specja-

listyczne usługi opiekuńcze kwota  
8 000 zł

• rozdział Biblioteki kwota 7 656 zł
• rozdział Pozostała działalność (Kul-

tura fizyczna) kwota 68 626 zł
Po stronie dochodów przyjęto 

następujące zmniejszenia
• rozdział Gospodarka gruntami i nie-

ruchomościami kwota 1 500 000 zł
• rozdział Wpływy z podatku rolnego, 

podatku leśnego, podatku od czyn-
ności cywilnoprawnych, podatków  
i opłat lokalnych od osób prawnych 
i innych jednostek organizacyjnych 
kwota 2 000 000 zł

• rozdział Wpływy z podatku rolnego, 
podatku leśnego, podatku od spad-
ków i darowizn, podatku od czynno-
ści cywilnoprawnych oraz podatków 
i opłat lokalnych od osób fizycznych 
kwota 380 853 zł

• rozdział Udziały gmin w podatkach 
stanowiących dochód budżetu pań-
stwa kwota 3 000 000 zł
Po dokonanych zmianach do-

chody zmniejszyły się o kwotę 5 423 
393 zł Po stronie wydatków przyjęto 
następujące zwiększenia
• rozdział Dostarczanie wody kwota 

100 000 zł
• rozdział Drogi publiczne gminne 

kwota 177 422,60 zł
• rozdział Pozostała działalność 

(Transport im łączność) kwota  
10 000 zł

• rozdział Gospodarka gruntami i nie-
ruchomościami kwota 1 068 577,40 zł

• rozdział Plany zagospodarowania 
przestrzennego kwota 20 000 zł

• rozdział Urzędy gmin kwota 17 540 zł

• rozdział Pozostała działalność (Admi-
nistracja publiczna ) kwota 29 749 zł

• rozdział Ochotnicze straże pożarne 
kwota 30 736,36 zł - rozdział Pozo-
stała działalność (Bezpieczeństwo 
publiczne i ochrona przeciwpożaro-
wa) kwota 22 812,87 zł

• rozdział Obsługa długu publicznego 
kwota 21 640 zł

• rozdział Przedszkola kwota 5 000 zł
• rozdział Rehabilitacja zawodowa  

i społeczna osób niepełnospraw-
nych kwota 19 720 zł

• rozdział Świetlice szkolne kwota  
160 000 zł

• rozdział Gospodarka ściekowa  
i ochrona wód kwota 100 000 zł

• rozdział Gospodarka odpadami ko-
munalnymi kwota 300 439,32 zł

• rozdział Oczyszczanie miast i wsi 
kwota 200 000 zł

• oświetlenie ulic, placów i dróg kwota 
52 445,61 zł
Po stronie wydatków przyjęto 

zmniejszenia:
• rozdział Pozostała działalność (Go-

spodarka mieszkaniowa) kwota  
27 688,53 zł

• rozdział Pozostała działalność 
(Gospodarka komunalna i ochro-
na środowiska) kwota 31 787,63 zł 
Po dokonanych zmianach wydatki 
zwiększyły się o kwotę 2 276 607 zł.
Uchwała Nr XXXIV/2łO/2020 

Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
14 października 2020 roku w doty-
czyła zaciągnięcia kredytu.

Zgodnie z Uchwałą Rady Miejskiej 
w Połańcu z dnia 14 października 2020 
r. w sprawie zmian w budżecie, zaplano-

Miejskiej w Połańcu z dnia 29 czerwca 
2005 roku, działki te znajdują się na te-
renie zabudowy usługowej i obiektów 
produkcyjnych, składów i magazynów 
- symbol w planie – U/P-3. Zgodnie  
z uchwałą Nr XII/90/11 Rady Miej-
skiej w Połańcu z dnia 21 lipca 2011 
roku przedmiotowe działki zostały 
przeznaczone do oddania w użytko-
wanie wieczyste w trybie przetargu pi-
semnego nieograniczonego. Mając na 
celu uatrakcyjnienie ofert inwestycyj-
nej postanowiono działki wymienione  
w §1 przeznaczyć do sprzedaży w dro-
dze przetargu. Na przestrzeni lat stan 
ewidencyjno – prawny tych działek 

uległ zmianie, co spowodowało koniecz-
ność uchylenia przedmiotowej uchwały  
z 2011 r. w zakresie tych działek i podję-
cia nowej uchwały, uwzględniającej zaist-
niałe zmiany. Natomiast pozostawienie 
w mocy uchwały Nr XII/90/11 Rady 
Miejskiej w Połańcu z dnia 21 lipca 2011 
roku (po odpowiedniej modyfikacji, jak 
w § 2 ust. 2 niniejszej uchwały) w części 
dotyczącej działek nr: 4335/7, 4334/2, 
3893/2, 3892/2, 3891/2, 3890/2, 
3889/2, 3888/2, 3887/2, 3886/2, 
3885/3, 3884/4, 4316/4 o łącznej po-
wierzchni 1,0356 ha, stanowiących ob-
szar inwestycyjny VI, wynika z faktu, że 
działki te zostały już oddane w użytko-

wanie wieczyste. Uwzględniając powyż-
sze, Rada Miejska w Połańcu postanowi-
ła, jak w § 1 i 2 uzasadnianej uchwały. 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję 
zamknął Przewodniczący Rady Miejskiej 
Pan Stanisław Lolo, dziękując wszystkim 
za obecność.

Z każdej sesji Rady Miejskiej  
w Połańcu sporządzany jest pro-
tokół, stanowiący urzędowy zapis 
przebiegu wszystkich punktów 
obrad i podejmowanych rozstrzy-
gnięć, z którym można zapoznać się  
w Biuletynie Informacji Publicznej 
Połańca, jak również w Biurze Rady 
Miejskiej.
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wano kredyt w wysokości 7 700 000 zł. 
(Słownie złotych: siedem milionów 
siedemset tysięcy). Kredyt ten będzie 
przeznaczony na sfinansowanie zadań 
inwestycyjnych realizowanych przez 
Miasto i Gminę Połaniec oraz spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 
Kwota kredytu na sfinansowanie plano-
wanego deficytu to 4 460 000 zł, kwota 
na spłatę wcześniej zaciągniętych zobo-
wiązań wynosi 3 240 000 zł. Całkowita 
spłata kredytu nastąpi do dnia 31 grud-
nia 2025 r.

Uchwała Nr XXXIV/211/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 
14 października 2020 r.  podjęta zo-
stała w sprawie zmiany uchwały 
Nr XXXVII/242/12 Rady Miejskiej  
w Połańcu z dnia 13 grudnia 2012 r.  
w sprawie ustalenia regulaminu 
określającego kryteria i tryb przy-
znawania nagród ze specjalnego 
funduszu nagród za osiągnięcia dy-
daktyczno-wychowawcze i opiekuń-
cze dla nauczycieli zatrudnionych 
w placówkach oświatowych prowa-
dzonych przez Miasto i Gminę Poła-
niec. Podjęcie uchwały zmieniającej jest 
konieczne, gdyż dotychczasowy zapis  
§ 6 ust.3 i ust.4 obowiązującej uchwały 
zawiera nazwę jednostki organizacyj-
nej już nie istniejącej. W projekcie no-
wej uchwały wpisano, że z wnioskiem 
o przyznanie nagrody Burmistrza dla 
nauczycieli występuje dyrektor placów-
ki oświatowej. Projekt uchwały został 
uzgodniony ze związkami zawodowymi 
działającymi w oświacie.

Uchwała Nr XXXIV/212/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
14 października 2020 w dotyczy 
uchylenia Uchwały Nr XXIV/139/08 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
26 czerwca 2008 roku w sprawie 
ustalenia zasad funkcjonowania sto-
łówek szkolnych zorganizowanych 
przy szkołach prowadzonych przez 
Miasto i Gminę Połaniec oraz od-
płatności za posiłki przygotowane  
w tych stołówkach Uchyle-
nie Uchwały Nr XXIV/139/08 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
26 czerwca 2008 roku w sprawie 
ustalenia zasad funkcjonowania sto-
łówek szkolnych zorganizowanych 
przy szkołach prowadzonych przez 
Miasto i Gminę Połaniec oraz od-
płatności za posiłki przygotowane 
w tych stołówkach wynika z treści 
art.106 ust.3 ustawy z dnia 11 stycz-
nia 2017 r. prawo oświatowe (t.j. Dz. 
U. z 2020 r. , poz. 910).

Przedmiotowa Uchwała była podję-
ta na podstawie art. 67a ustawy z dnia 
7 września 1991 r. o systemie oświaty 

(Dz. U. z 2020 r., poz.1327), który sta-
nowił, że korzystanie z posiłków w sto-
łówce szkolnej jest odpłatne a zasady 
korzystania ze stołówki, w tym wyso-
kość opłat, ustalał organ prowadzący 
szkołę - wtedy kompetencje nadane 
były radzie gminy. Obecnie, zgodnie 
ze zmianami jakie wprowadzono na 
podstawie art.106 ust.3 ustawy z dnia  
11 stycznia 2017 r., prawo oświatowe 
(Dz. U. z 2020 r. poz. 910) stanowią-
cym o tym, iż warunki korzystania ze 
stołówki szkolnej, w tym wysokość 
opłat za posiłki, ustala dyrektor szkoły 
w porozumieniu z organem prowadzą-
cym szkołę, którym w myśl art.29 ust.1 
pkt 3 ustawy, jest odpowiednio wójt 
(burmistrz, prezydent miasta) starosta, 
marszałek województwa. Mając powyż-
sze na uwadze, zachodziła konieczność 
wyeliminowania w/w uchwały z obrotu 
prawnego.

Uchwała Nr XXXIV/213/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
14 października 2020 w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XII/85/11 Rady 
Miejskiej w Połańcu z dnia 21 lipca 
2011 r. w sprawie ustalenia regulami-
nu targowiska miejskiego w Połań-
cu przy ul. Krakowskiej. Przygoto-
wany projekt uchwały zmieniającej 
został podyktowany koniecznością 
podniesienia wysokości dodatkowej 
opłaty targowej za rezerwacje miejsc 
do wysokości 60% stawki opłaty 
targowej dziennie. Dotychczas obo-
wiązująca uchwała określała wysokość 
tej stawki w wysokości 50% stawki 
opłaty targowej dziennie. Stawka ta nie 
jest adekwatna do rosnących kosztów 
utrzymania placu targowego. Jednocze-
śnie należy nadmienić, że od 2011 roku 
stawka ta nie była podnoszona. Stąd 
uznano, że podniesienie opłaty targo-
wej za rezerwacje pozwoli na pokrycie 
w części kosztów utrzymania placu tar-
gowego. Wobec powyższego podjęcie 
niniejszej uchwały było zasadne.

Uchwała Nr XXXIV/214/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 
14 października 2020 podjęta zosta-
ła w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XII/84/11 Rady Miejskiej w Połań-
cu z dnia 21 lipca 2011 r. w sprawie 
ustalenia regulaminu targowiska 
miejskiego w Połańcu przy ul. Ste-
fana Czarnieckiego. Przygotowany 
projekt uchwały zmieniającej zo-
stał podyktowany koniecznością 
podniesienia wysokości dodatkowej 
opłaty targowej za rezerwacje miejsc 
do wysokości 60% stawki opłaty 
targowej dziennie. Dotychczas obo-
wiązująca uchwała określała wysokość 
tej stawki w wysokości 50% stawki 

opłaty targowej dziennie. Stawka ta nie 
jest adekwatna do rosnących kosztów 
utrzymania placu targowego. Jednocze-
śnie należy nadmienić, że od 2011 roku 
stawka ta nie była podnoszona. Stąd 
uznano, że podniesienie opłaty targo-
wej za rezerwacje pozwoli na pokrycie 
w części kosztów utrzymania placu tar-
gowego. Wobec powyższego podjęcie 
niniejszej uchwały jest zasadne.

Uchwała Nr XXXIV/215/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 
14 października 2020 była podję-
ta w sprawie zmiany Uchwały Nr 
X/68/2015 Rady Miejskiej w Po-
łańcu z dnia 25 czerwca 2015 r.  
w sprawie uchwalenia regulaminu 
targowiska miejskiego w Połań-
cu przy ul. Stefana Czarnieckiego, 
działki o numerach 6405/1, 6405/2, 
6405/3, 6405/4, 6405/5, 6405/6, 
6405/7, 6405/12. Przygotowany pro-
jekt uchwały zmieniającej został po-
dyktowany koniecznością podniesienia 
wysokości dodatkowej opłaty targowej 
za rezerwacje miejsc do wysokości 60% 
stawki opłaty targowej dziennie. Do-
tychczas obowiązująca uchwała okre-
ślała wysokość tej stawki w wysokości 
50 % stawki opłaty targowej dziennie. 
Stawka ta nie jest adekwatna do rosną-
cych kosztów utrzymania placu tar-
gowego. Stąd uznano, że podniesienie 
opłaty targowej za rezerwacje pozwo-
li na pokrycie w części tych kosztów. 
Wobec powyższego podjęcie niniejszej 
uchwały było zasadne.

Uchwała Nr XXXIV/216/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 14 
października 2020 r. dotyczyła zmia-
ny uchwały Nr XXVII/166/2020 
Rady Miejskiej z dnia 30 stycznia 
2020 r. w sprawie pozbawienia ka-
tegorii dróg gminnych poprzez wy-
łączenie z użytkowania. W trakcie 
przeprowadzania czynności geodezyj-
nych mających na celu wykonanie po-
działów nieruchomości wchodzących 
w skład Strefy Inwestycyjnej D, sta-
nowiących własność Gminy Połaniec, 
położonych w obrębie 0001 Brzozowa, 
gmina Połaniec, okazało się, że działka 
ewidencyjna o nr 540 została błędnie 
zidentyfikowana jako działka nr 682. Po 
przeanalizowaniu wszystkich materia-
łów z państwowego zasobu geodezyj-
nego i kartograficznego przez geodetę 
uprawnionego okazało się, że granice 
działki nr 682, mają inny przebieg niż 
uwidoczniony na mapie ewidencyjnej. 
W konsekwencji oznacza to, iż droga 
gminna oznaczona Nr 366040T, w części 
przeznaczona w miejscowym planie za-
gospodarowania przestrzennego obsza-
ru „Brzozowa I” uchwalonym uchwałą 
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Nr LXVI/427/2018 Rady Miejskiej  
w Połańcu z dnia 27 września 2018 
roku, ogłoszonym w Dzienniku Urzę-
dowym Województwa Świętokrzyskie-
go z dnia 13 listopada 2018 roku poz. 
3868 pod tereny zabudowy usługowej, 
obiektów produkcyjnych, składów  
i magazynów oznaczone symbolem 
UP.7 – zlokalizowana jest na działce 
ewidencyjnej nr 540. Pozbawienie ka-
tegorii części drogi gminnej oznaczo-
nej Nr 366040T, poprzez wyłączenie 
jej z użytkowania, dotyczy zatem części 
działki nr 540 na odcinku wskazanym na 
załączniku graficznym do ww. uchwały. 
Reasumując powyższe, przebieg dro-
gi gminnej Nr 366040T uwzględniony  
w uchwale NR XXVII/166/2020 Rady 
Miejskiej w Połańcu z dnia 30 stycznia 
2020 roku jest ten sam, tylko dotyczy 
innego numeru ewidencyjnego działki 
jaki omyłkowo wskazano w ww. uchwa-
le. Wobec powyższego podjęcie przed-
miotowej uchwały było zasadne.

Ostatnia Uchwała Nr 
XXXIV/217/2020 Rady Miejskiej  
w Połańcu z dnia 14 października 
2020 r. została podjęta w sprawie 

górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za 
usługi w zakresie odbierania odpa-
dów komunalnych oraz opróżnia-
nia zbiorników bezodpływowych. 
Ustawa o utrzymaniu czystości  
i porządku w gminach zobowiązuje 
radę gminy do uchwalenia górnych 
stawek opłat za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych 
oraz opróżniania zbiorników bezod-
pływowych i transportu nieczystości 
płynnych na terenie gminy. W związ-
ku ze wzrostem kosztów odbierania 
odpadów oraz opłat na rzecz ochrony 
środowiska zmienione zostały górne 
stawki opłat. Stawki te nie były walory-
zowane od 2013r. Obowiązki określo-
ne w uchwale dotyczyć będą właścicieli 
nieruchomości, którzy pozbywają się  
z terenu nieruchomości nieczystości 
ciekłych, oraz właścicieli nierucho-
mości, którzy nie są obowiązani do 
ponoszenia opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na rzecz gmi-
ny, tj. przedsiębiorców, instytucje i in-
nych właścicieli nieruchomości nieza-
mieszkałych. Opłaty będą ponoszone 

na rzecz podmiotów uprawnionych do 
świadczenia usług w zakresie odbioru 
odpadów komunalnych i nieczystości 
ciekłych.

Po podjęciu wszystkich uchwał rad-
ni przeszli do kolejnego punktu porząd-
ku obrad.

Przedstawiono informacje bieżące 
z pracy: przewodniczącego Rady Miej-
skiej, burmistrza Miasta i Gminy, infor-
mację o realizacji inwestycji w okresie 
międzysesyjnym oraz pracach poszcze-
gólnych Komisji Rady Miejskiej w okre-
sie międzysesyjnym.

Zastępca burmistrza Miasta  
i Gminy Pan Robert Stachowicz 
przedstawił informację o realizacji 
inwestycji w okresie międzysesyjnym. 

Na sesji zostały przedstawione informacje 
o pracy poszczególnych Komisji Rady Miejskiej 
w okresie międzysesyjnym, a także informacje  
o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 
radnych Rady Miejskiej i kierowników gminnych 
jednostek organizacyjnych i innych osób zobowią-
zanych do składania oświadczeń majątkowych.

Odczytane zostały również informacje  
o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 
za rok 2019/2020.

Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ  
– 26 LiSToPada 2020 RoKu

26 listopada 2020 roku odbyła się 
kolejna sesja Rady Miejskiej w Połańcu, 
którą tradycyjnie już otworzył Prze-
wodniczący Rady Miejskiej Pan Stani-
sław Lolo. Po przyjęciu porządku obrad 
radni przeszli do pracy nad uchwałami.

Pierwsza podjęta Uchwała Nr  
XXXV/218/2020 Rady Miejskiej  
w Połańcu z dnia 26 listopada 2020 
roku dotyczyła zmian w budżecie 
Miasta i Gminy Połaniec na 2020 rok.

Po stronie dochodów przyjęto 
następujące zwiększenia:
• rozdział Pozostała działalność (Gospo-

darka mieszkaniowa) kwota 422 480 zł.
• rozdział Rehabilitacja zawodowa  

i społeczna osób niepełnospraw-
nych kwota 9 072 zł

Po stronie wydatków przyjmujemy na-
stępujące zwiększenia
• rozdział Pozostała działalność (Go-

spodarka mieszkaniowa) kwota  
27 202,47 zł

• rozdział Rehabilitacja zawodowa  
i społeczna osób niepełnospraw-
nych kwota 9 072 zł

• rozdział Gospodarka odpadami ko-
munalnymi kwota 400 000 zł

• rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka komunalna i ochrona śro-
dowiska) kwota 92 797,53 zł Po stro-
nie wydatków przyjęto zmniejszenia:

• rozdział Pozostała działalność (Rol-
nictwo i łowiectwo) kwota 8 000 zł

• rozdział Plany zagospodarowania 
przestrzennego kwota 70 000 zł

Po stronie dochodów przyjęto  
z kolei zmniejszenia
• rozdział Gospodarka gruntami i nie-

ruchomościami kwota 100 000 zł - 
rozdział
Wpływy z podatku rolnego, podatku 

leśnego, podatku od czynności cywilno-
prawnych, podatków i opłat lokalnych 
od osób prawnych i innych jednostek 
organizacyjnych kwota 1 698 180 zł
• rozdział Wpływy z podatku rolnego, 

podatku leśnego, podatku od spad-
ków i darowizn, podatku od czynno-
ści cywilnoprawnych oraz podatków 
i opłat lokalnych od osób fizycznych 
kwota 400 000 zł
Po dokonanych zmianach docho-

dy zmniejszą się o kwotę 1 766 628 zł.  
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• rozdział Rady gmin kwota 10 000 zł
• rozdział Urzędy gmin kwota 100 000 zł
• rozdział Promocja jednostek samo-

rządu terytorialnego kwota 30 000 zł
• rozdział Wspólna obsługa jedno-

stek samorządu terytorialnego kwota  
10 000 zł

• rozdział Pozostała działalność (Bez-
pieczeństwo publiczne i ochrona 
przeciwpożarowa) kwota 150 000 zł

• rozdział Szkoły podstawowe kwota 
120 000 zł

• rozdział Przedszkola kwota 270 000 zł
• rozdział Dowożenie uczniów do 

szkół kwota 40 000 zł
• rozdział Zasiłki okresowe, celowe 

i pomoc w naturze oraz składki na 
ubezpieczenia emerytalne i rentowe 
kwota 100 000 zł

• rozdział Dodatki mieszkaniowe 
kwota 10 000 zł

• rozdział Ośrodki pomocy społecz-
nej kwota 41 500 zł

• rozdział Usługi opiekuńcze i specja-
listyczne usługi opiekuńcze kwota 
190 000 zł

• rozdział Świetlice szkolne kwota  
10 000 zł

• rozdział Tworzenie i funkcjonowa-
nie żłobków kwota 270 000 zł

• rozdział Działalność placówek  
opiekuńczo

• wychowawczych kwota 1 200 zł
• rozdział Oczyszczanie miast i wsi 

kwota 100 000 zł
• rozdział Ochrona powietrza atmosfe-

rycznego i klimatu kwota 200 000 zł
• rozdział Oświetlenie ulic, placów  

i dróg kwota 200 000 zł
• rozdział Centra kultury i sztuki kwo-

ta 177 000 zł
• rozdział Pozostała działalność (Kul-

tura i ochrona dziedzictwa narodo-
wego) kwota 14 000 zł

• rozdział Zadania w zakresie kultury 
fizycznej kwota 24 000 zł

• rozdział Pozostała działalność (Kul-
tura fizyczna) kwota 150 000 zł
 Po dokonanych zmianach wydatki 

zmniejszyły się o kwotę 1 766 628 zł.
Kolejna podjęta Uchwała Nr 

XXXV/219/2020 Rady Miejskiej  
w Połańcu z dnia 26 listopada 2020 r.  
podjęta została w sprawie: określe-
nia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. Uchwała w sprawie 
określenia wysokości stawek podat-
ku od nieruchomości podjęta jest na 
podstawie art. 5 ust.l ustawy z dnia  
12 stycznia 1991 r. o podatkach i opła-
tach lokalnych (t.j. Dz. U. z 2019 r., 
poz. 1170 ze zm.). Określone stawki  
w uchwale nie mogą przekraczać rocz-
nie stawek określonych w Obwieszcze-

niu Ministra Finansów z 23 lipca 2020 r. 
w sprawie górnych granic stawek kwo-
towych podatków i opłat lokalnych na 
rok 202l (M. P. z 2020 r., poz. 673). Przy 
określeniu wysokości stawek zgodnie  
z ww. ustawą o podatkach i opłatach 
lokalnych Rada Miejska może zróżnico-
wać ich wysokość dla poszczególnych 
rodzajów przedmiotów opodatkowania. 
Uchwalone w uchwale stawki podatku 
od nieruchomości nie przekraczają gór-
nych granic stawek kwotowych podatku 
od nieruchomości w wyżej wymienio-
nym obwieszczeniu Ministra Finansów. 
Podatki i opłaty lokalne stanowią do-
chody własne Gminy. Uchwalone staw-
ki wpłyną na zachowanie równowagi 
budżetowej.

Uchwała Nr XXXV/220/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 
26 listopada 2020 r. dotyczyła: ob-
niżenia ceny skupu żyta do celów 
wymiaru podatku rolnego na obsza-
rze Gminy Połaniec. Rada Miejska  
w Połańcu, stosownie do przepisów 
ustawy o podatku rolnym kreuje polity-
kę podatkową w zakresie swoich kom-
petencji. Na podstawie art. 6 ust.3 usta-
wy z dnia 15 listopada 1984 r o podatku 
rolnym (tj. Dz. U. z 2020 r., poz. 333 ze 
zm.) Rada Gminy jest uprawniona do 
obniżenia ceny skupu żyta przyjmowa-
nej jako podstawa do obliczania podat-
ku rolnego na obszarze gminy. Średnią 
cenę skupu żyta ustala się na podstawie 
Komunikatu Prezesa Głównego Urzę-
du Statystycznego. Z Komunikatu Pre-
zesa Głównego Urzędu Statystycznego 
z dnia 18 października 2020 r. (M. P. 
2020, poz. 982) w sprawie średniej ceny 
skupu żyta za okres 11 kwartałów bę-
dącej podstawą do ustalenia podatku 
rolnego na rok podatkowy 2021 wyni-
ka, że średnia cena skupu żyta za okres 
11 kwartałów poprzedzających kwartał 
poprzedzający rok podatkowy 2021 
wynosi 58,55 zł za ldt. Z uwagi na ni-
ską klasę bonitacji gruntów na terenie 
naszej Gminy i widząc trudną sytuację  
w rolnictwie, ze względu na niekorzyst-
ne warunki atmosferyczne i spadek 
cen produktów i płodów rolnych oraz  
w trosce o rolników obniża się cenę 
skupu żyta do celów wymiaru podat-
ku rolnego na obszarze Gminy Poła-
niec ogłoszoną w Komunikacie Preze-
sa Głównego Urzędu Statystycznego  
z kwoty 58,55 zł za 1 dt do kwoty 
28,00 zł za 1 dt. Podatek rolny na rok 
podatkowy wynosił będzie: 1. Od 1 ha 
przeliczeniowego gruntów stanowią-
cych gospodarstwo rolne - równowar-
tość 2,5 q żyta x 28,00 zł = 70,00 zł 
2. Od 1 ha gruntów nie stanowiących 

gospodarstwa rolnego - równowartość 
5 q żyta x 28,00 zł = 140,00 zł Należy 
zaznaczyć, że projekt niniejszej uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany przez 
Świętokrzyską Izbę Rolniczą w Kiel-
cach.

Uchwała Nr XXXV/221/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 26 
listopada 2020 r. w sprawie: określe-
nia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych.

Przedłożona uchwała w sprawie 
określenia wysokości stawek w podatku 
od środków transportowych na 2021 
rok podjęta jest na podstawie art.10 
ust 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 
roku o podatkach i opłatach lokalnych 
(j.t Dz.U z 2019 roku poz.1170), który 
mówi że Rada Gminy określa w dro-
dze uchwały wysokość stawek podatku 
od środków transportowych, z tym że 
stawki nie mogą przekraczać rocznie 
stawek określonych w Obwieszczeniu 
Ministra Finansów z dnia 23 lipca 2020 
roku, w sprawie wysokości górnych 
granic stawek kwotowych w podatkach 
i opłatach lokalnych w 2021 r. / M.P  
z 2020 r. poz.673/, a w odniesieniu do 
niektórych pojazdów nie mogą być niż-
sze niż stawki minimalne na 2021 rok 
określone w Obwieszczeniu Ministra 
Finansów z dnia 08 października 2020 
roku /MP z 2020 poz.1002/. Z uwagi 
na fakt, że górne stawki zostały pod-
wyższone o 3,9% w stosunku do sta-
wek roku poprzedniego podwyższa się 
dla gminy Połaniec stawki podatku od 
środków transportowych z 2020 roku 
również o wskaźnik ok. 3,9%. Spowo-
duje to obciążenie podatników w stop-
niu zbliżonym do wskaźnika wzrostu 
cen.

Uchwała Nr XXXV/222/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
26 listopada 2020 r. dotyczyła wy-
boru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi, ustalenie stawki tej opłaty, 
określenie stawki opłaty podwyższo-
nej od właścicieli nieruchomości, na 
których zamieszkują mieszkańcy 
oraz zwolnienia w części z opłaty za 
gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi właścicieli nieruchomości 
zabudowanych budynkami miesz-
kalnymi jednorodzinnymi kompo-
stujących bioodpady stanowiące od-
pady komunalne w kompostowniku 
przydomowym. Zgodnie z art. 6k ust. 
1 ustawy z dnia 13 września 1996 r.  
o utrzymaniu czystości i porządku  
w gminach, rada gminy w drodze 
uchwały dokona wyboru metody usta-
lenia opłaty za gospodarowanie odpa-
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dami komunalnymi oraz ustali stawkę 
takiej opłaty. Ponadto ustawa z dnia  
19 lipca 2019 r. o zmianie ustawy  
o utrzymaniu czystości i porządku  
w gminach oraz niektórych innych 
ustaw (Dz. U. z 2019 r. poz. 1579) zo-
bowiązała rady gminy do dostosowania 
uchwał do obowiązujących przepisów 
m.in. w zakresie obowiązku segregacji, 
ustalenia opłaty podwyższonej, jeżeli 
właściciel nieruchomości nie wypeł-
nia obowiązku zbierania odpadów 
komunalnych w sposób selektywny 
oraz zwolnienia w części z opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunal-
nymi właścicieli nieruchomości zabu-
dowanych budynkami mieszkalnymi 
jednorodzinnymi kompostujących bio-
odpady stanowiące odpady komunal-
ne w kompostowniku przydomowym. 
W przedmiotowej uchwale dokonano 
wyboru metody ustalenia opłaty za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi 
w zależności od liczby osób zamieszku-
jących nieruchomość. Określając stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, rada gminy wzięła pod 
uwagę liczbę mieszkańców zamieszku-
jących Gminę Połaniec, ilość wytwo-
rzonych na terenie gminy odpadów 
komunalnych, koszty funkcjonowania 
systemu gospodarowania odpadami ko-
munalnym (tj. odbierania, transportu, 
zbierania, odzysku i unieszkodliwiania 
odpadów, tworzenia i utrzymania punk-
tów selektywnego zbierania odpadów 
komunalnych, obsługi administracyjnej 
systemu) w oparciu o dostępne dane 
i wykonane prognozy wymienionych 
wielkości. Stanowi o tym art. 6k ust. 2 
w powiązaniu z art.ór ust. 2 ww. ustawy. 
Zgodnie z założeniami ustawy o utrzy-
maniu czystości w gminach, system go-
spodarowania odpadami komunalnymi 
ma być systemem samofinansującym 
się. W związku z powyższym, w celu 
zapewnienia środków na jego prawidło-
we funkcjonowanie konieczne jest takie 
ustalenie stawki, aby wystarczyła na 
realizację całego zadania. W celu usta-
lenia wysokości stawki opłaty na takim 
poziomie, który pozwoli na osiągnięcie 
wpływów w wysokości pozwalającej 
pokryć koszty funkcjonowania syste-
mu, dokonano analizy aktualnych kosz-
tów funkcjonowania systemu na terenie 
gminy Połaniec w oparciu 0 dostępne 
dane.

 Na podstawie danych za okres 
01.01.2020-31.10.2020 r., wydatki za od-
biór, transport 1 zagospodarowanie od-
padów komunalnych, koszty utrzymania 
Punktów Selektywnego Zbierania Od-
padów Komunalnych z nieruchomości 

zamieszkałych na terenie gminy Połaniec 
wyniosły 1 700 423,20 zł, natomiast w/w 
wydatki za okres 01.01.2019-31.10.2019 r. 
wyniosły 1 483 642,26 zł. Na wzrost kosz-
tów przyczynił się m.in. wzrost cen odbio-
ru i transportu odpadów komunalnych, 
gdzie w 2019 r. stawka wyniosła 170,00 zł/
Mg, natomiast w 2020 r. wzrosła do wy-
sokości 269,00 zł/Mg. W 2020 r. wzrosła 
również cena zagospodarowania odpadów 
komunalnych. Znaczące wzrosty cen wi-
dać na następujących przykładach: - odpa-
dy BIO ulegające biodegradacji ze stawki 
220,00 zł/Mg (netto) w 2019 r. na stawkę 
320,00 zł/Mg (netto), -odpady niesegre-
gowane (zmieszane), ze stawki 296,10 zł/
Mg (netto) w 2019 r. na stawkę 343,10 zł/
Mg (netto). Głównymi czynnikami wpły-
wającymi na wzrost kosztów zagospoda-
rowania odpadów komunalnych są m.in. : 
podwyżka opłat za umieszczenie odpadów 
na składowisku (tzw. opłata marszałkow-
ska), wzrost minimalnego wynagrodzenia, 
skokowy wzrost cen paliw oraz brak ryn-
ków zbytu dla surowców wtórnych, opłata 
za worki. Dokonując analizy stwierdzono, 
że obecna stawka nie jest wystarczająca na 
pokrycie kosztów funkcjonowania syste-
mu gospodarowania odpadami komunal-
nymi. Dotychczas Gmina Połaniec dokła-
dała własne środki pieniężne do system 
gospodarowania odpadami komunalnymi. 
W celu zapewnienia wystarczających do 
samofinansowania się systemu środków 
finansowych w 2021 roku, konieczne jest 
zwiększenie wysokości stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami w następujący 
sposób: stawka opłaty za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi zbieranymi  
i odbieranymi w sposób selektywny  
w odniesieniu do zamieszkanych przez 
mieszkańców nieruchomości położonych 
na terenie Gminy Połaniec w wysokości 
16,00 zł, za jedną osobę miesięcznie, na-
tomiast jeżeli właściciel nieruchomości 
zamieszkanej położonej na terenie Gminy 
Połaniec nie wypełnia obowiązku zbie-
rania odpadów komunalnych w sposób 
selektywny, określa się stawkę opłaty pod-
wyższonej w wysokości 32,00 zł za jedną 
osobę miesięcznie. Znowelizowane przepi-
sy ustawy przewidują także, że rada gminy,  
w drodze uchwały, zwalnia w części  
z opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi właścicieli nieruchomości 
zabudowanych budynkami mieszkalnymi 
jednorodzinnymi kompostujących bio-
odpady stanowiące odpady komunalne w 
kompostowniku przydomowym, propor-
cjonalnie do zmniejszenia kosztów go-
spodarowania odpadami komunalnymi z 
gospodarstw domowych. Mając na wzglę-
dzie realizację obowiązku ustawowego w 
uchwale wprowadzono częściowe zwol-

nienia dla właścicieli nieruchomości jed-
norodzinnych kompostujących bioodpady  
w przydomowych kompostownikach  
w wysokości: 4 zł miesięcznie dla każdego 
mieszkańca zamieszkującego nierucho-
mość. Wyliczeń dokonano z uwzględnie-
niem aktualnej liczby właścicieli nieru-
chomości, ilości powstających odpadów 
biodegradowalnych na terenie gminy Poła-
niec oraz odpowiedniego zmniejszenia wy-
datków w skali roku. Wysokość zwolnienia 
ma pełnić również funkcję zachęcającą 
mieszkańców gminy do kompostowania 
bioodpadów stanowiących odpady komu-
nalne w kompostowniku przydomowym. 
Rada gminy dokonała wyboru wysokości 
zwolnienia na podstawie szczegółowej 
analizy kosztów odbioru, transportu i za-
gospodarowania odpadów komunalnych 
ulegających biodegradacji (tj. ilości ode-
branych tych odpadów, ich cen zagospo-
darowania, liczby mieszkańców gminy), 
przedstawionej Radnym na komisjach. 
Uchwalona na tej  sesji wielkość opłat - 
16 zł/ osoba - 4 zł za posiadany kompo-
stownik – daje kwotę 12 zł od osoby dla 
gospodarstw z kompostownikiem, co nie 
powoduje zmian z dotychczasową opłatą. 
W przypadku domków jednorodzinnych 
zakładamy do wyliczenia kosztów bilan-
sowania się systemu, że 50%, będzie mia-
ło własny kompostownik, a tym samym 
obniżkę o 4 zł (tym samym stawka opłat 
nie ulegnie zmianie). Dla pozostałych 50% 
mieszkańców, którzy nie będą mieć kom-
postownika i będą oddawać frakcje BIO 
wielkość opłaty będzie wynosiła 16 zł od 
osoby. W przypadku osób zamieszkują-
cych osiedle spółdzielcze, gdzie koszty 
systemu zbiórki odpadami komunalnymi 
są bardzo wysokie i wynoszą 29,70 zł od 
osoby, to uchwalona wielkość opłaty od 
mieszkańca 16 zł absolutnie nie pokrywa 
kosztów zbiórki, transportu i zagospo-
darowania śmieci. Ta sytuacja będzie wy-
magała podjęcia szeregu prac związanych  
z lepszą segregacją śmieci i kontroli przed 
podrzucaniem śmieci spoza wymienione-
go obszaru.

Uchwała Nr XXXV/223/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 
26 listopada 2020 r. w sprawie okre-
ślenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpada-
mi komunalnymi. Obowiązek pod-
jęcia przedmiotowej uchwały wynika  
z dyspozycji art. 6n ust. 1 ustawy z dnia 
13 września 1996 r. o utrzymaniu czy-
stości i porządku w gminach (Dz. U.  
z 2020 r., poz. 1439), który stanowi, że 
rada gminy uwzględniając konieczność 
zapewnienia prawidłowego obliczenia 
wysokości opłaty za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi, określi  
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w drodze uchwały stanowiącej akt pra-
wa miejscowego wzór deklaracji o wy-
sokości opłaty za gospodarowanie od-
padami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości, obejmujący 
objaśnienie dotyczące sposobu jej wy-
pełnienia oraz pouczenie, że deklara-
cja stanowi podstawę do wystawienia 
tytułu wykonawczego. Uchwała musi 
zawierać informacje o terminach i miej-
scu składania deklaracji, a także określa 
warunki i tryb jej składania za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej. 
Sporządzenie nowego wzoru deklaracji 
uwarunkowane jest nowelizacją ustawy 
z dnia 19 lipca 2019 r. o zmianie usta-
wy o utrzymaniu czystości i porząd-
ku w gminach oraz niektórych innych 
ustaw (Dz. U. z 2019 r. poz. 1579), ale 
także zmianą wysokości opłaty za go-
spodarowanie odpadami komunalny-
mi i sposobu jej wyliczania. W niniej-
szym wzorcu uwzględniono zwolnienie  
w części opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi dla właścicieli 
nieruchomości zabudowanych budyn-
kami mieszalnymi jednorodzinnymi, 
którzy zagospodarowują bioodpady  
w kompostownikach przydomowych. 
Mając na uwadze powyższe oraz wypeł-
niając obowiązek ustawowy uzasadnio-
ne jest wprowadzenie nowego wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospo-
darowanie odpadami komunalnymi.

Uchwała Nr XXXV/224/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
26 listopada 2020 r. w została podję-
ta w sprawie uchwalenia Regulami-
nu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Miasta i Gminy Połaniec 
Na podstawie art. 4 ust. 1 ustawy  
z dnia 13 września 1996 r. o utrzyma-
niu czystości i porządku w gminach 
( Dz. U. z 2020 r. poz. 1439), Rada 
Miejska w Połańcu, po zasięgnięciu 
opinii Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego w Staszo-
wie uchwala regulamin utrzymania 
czystości i porządku na terenie gmi-
ny, stanowiący prawo miejscowe. 
Regulamin określa szczegółowe zasa-
dy utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy. Ustawą z 19.07.2019 r.  
o zmianie ustawy o utrzymaniu czy-
stości i porządku w gminach oraz nie-
których innych ustaw doprecyzowa-
no zakres przedmiotowy spraw, które 
określać ma regulamin utrzymania 
czystości i porządku w gminie, m.in. 
dokonano rozszerzenia podstawowej 
listy odpadów przyjmowanych przez 
punkty selektywnej zbiórki odpadów 
komunalnych . Nowelizacja nakłada na 
radę gminy obowiązek dostosowania 

uchwał wydanych przed dniem wejścia 
w życie nowelizacji. Projekt uchwały  
w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Miasta 
i Gminy Połaniec uzyskał pozytyw-
ną opinię Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego w Staszowie. 
W świetle powyższego przyjęcie ww. 
uchwały było uzasadnione.

Uchwała Nr XXXV/225/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
26 listopada 2020 r. dotyczyła ustale-
nia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbie-
rania odpadów komunalnych od wła-
ścicieli nieruchomości i zagospoda-
rowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nierucho-
mości opłatę za zagospodarowanie 
odpadów komunalnych. Obowiązek 
podjęcia uchwały wynika z art. 6r ust. 
3, 3a,3b, 3c,3,d oraz art. 5 ustawy z dnia  
13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach ( Dz. U. z 2020 r. 
poz. 1439), który stanowi, że rada gminy, 
określa w drodze uchwały stanowiącej akt 
prawa miejscowego, szczegółowy sposób  
i zakres świadczenia usług w zakresie od-
bierania odpadów komunalnych od wła-
ścicieli nieruchomości i zagospodarowa-
nia tych odpadów, w zamian za uiszczoną 
przez właścicieli nieruchomości opłatę za 
zagospodarowanie odpadami komunal-
nymi. W szczególności uchwała powin-
na określać ilość odpadów komunalnych 
odbieranych, częstotliwość odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nie-
ruchomości i sposób świadczenia usług 
przez punkty selektywnego zbierania od-
padów komunalnych. Uchwała szczegóło-
wo określa usługi, które będą świadczone 
przez Gminę Połaniec w ramach opłaty 
za odbieranie odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości. Nowelizacja 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach z dnia 19.07.2019 r. nakłada 
na radę gminy obowiązek dostosowania 
uchwał wydanych przed dniem wejścia  
w życie nowelizacji. Projekt uchwały  
w powyższej sprawie został pozytywnie 
zaopiniowany przez Państwowego Powia-
towego Inspektora Sanitarnego w Staszo-
wie. W świetle powyższego przyjęcie ww. 
uchwały było uzasadnione.

Uchwała Nr XXXV/226/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 
26 listopada 2020 roku dotyczyła 
określenia rodzajów dodatkowych 
usług świadczonych w zakresie od-
bierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zago-
spodarowania tych odpadów oraz 
wysokość cen za te usługi. Uchwa-
ła Rady Miejskiej w Połańcu w spra-

wie ustalenia szczegółowego sposobu  
i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospo-
darowania tych odpadów, w zamian 
za uiszczoną przez właściciela nieru-
chomości opłatę za zagospodarowanie 
odpadów komunalnych określiła zakres 
usług świadczonych właścicielom nie-
ruchomości zamieszkałych w zakresie 
odbioru i zagospodarowania odpadów 
komunalnych w ramach ponoszonej 
opłaty na rzecz gminy. Jednocześnie 
ustawa o utrzymaniu czystości i po-
rządku w gminach stanowi podstawę 
do określenia przez radę miejską do-
datkowych rodzajów usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospoda-
rowania tych odpadów oraz określenia 
cen za te usługi. W niniejszej uchwale 
wyznaczono dwie kategorie usług do-
datkowych: usługę polegającą na pod-
stawieniu pojemnika przeznaczonego 
na odpady budowlane i rozbiórkowe 
powstałe podczas remontów wykony-
wanych przez właścicieli nieruchomo-
ści we własnym zakresie oraz usługę 
polegającą na odbiorze i zagospodaro-
waniu zużytych opon dostarczonych do 
PSZOK, które to usługi nie są objęte 
opłatą za odbiór i zagospodarowanie 
odpadów komunalnych. Uchwała okre-
śla ponadto ceny ponoszone za usługi 
dodatkowe, warunki korzystania z tych 
usług oraz ilości odbieranych odpadów.

Uchwała Nr XXXV/227/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 
26 listopada 2020 r. w sprawie zmia-
ny uchwały Nr XIV/66/2019 Rady 
Miejskiej w Połańcu z dnia 30 maja 
2019 r. w sprawie ustalenia trybu po-
stępowania dotyczącego udzielania 
dotacji celowych dla podmiotów 
uprawnionych ze środków budżetu 
Gminy Połaniec na dofinansowa-
nie zadań związanych z ochroną 
środowiska. Konieczność dokona-
nia zamiany przedmiotowej Uchwały 
wynika z wniosków składanych przez 
mieszkańców Gminy Połaniec o posze-
rzenie katalogu ekologicznych źródeł 
ciepła podlegających dofinansowaniu, 
jak również w związku z wydłużeniem 
okresu obowiązywania aktów prawnych 
dotyczących pomocy de minimis dla 
podmiotów prowadzących działalność 
gospodarczą lub w związku z nieru-
chomością wykorzystywaną do prowa-
dzenia działalności gospodarczej, zgod-
nie z Rozporządzeniem Komisji (UE)  
Nr 2020/972 z dnia 02.07.2020 r. Pro-
jekt zmiany uchwały w powyższej spra-
wie został zaopiniowany przez Prezesa 
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Urzędu Konkurencji i Konsumentów. 
W świetle powyższego przyjęcie wyżej 
wymienionego aktu jest uzasadnione.

Uchwała Nr XXXV/228/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 
26 listopada 2020 roku dotyczyła 
zmiany uchwały Nr LIV/348/14 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 
27 lutego 2014 roku w sprawie zwol-
nień przedmiotowych od podatku 
od nieruchomości oraz przyjęcia 
„Programu pomocy de minimis dla 
przedsiębiorców tworzących nowe 
inwestycje i nowe miejsca pracy na 
terenie Gminy Połaniec" Uchwa-
ła Nr XXXV/228/2020 Rady Miej-
skiej w Połańcu z dnia 26 listopada 
2020 roku w sprawie zmiany uchwały  
Nr LIV/348/14 Rady Miejskiej  
w Połańcu z dnia 27 lutego 2014 roku  
w sprawie zwolnień przedmiotowych 
od podatku od nieruchomości oraz 
przyjęcia „Programu pomocy de mi-
nimis dla przedsiębiorców tworzących 
nowe inwestycje i nowe miejsca pracy 
na terenie Gminy Połaniec" została 
podjęta w związku z wydłużeniem okre-
su jej obowiązywania zgodnie z Rozpo-
rządzeniem Komisji (UE) Nr 2020/972 
z dnia 02 .07.2020r. Należy zaznaczyć, 
że do projektu niniejszej uchwały Pre-
zes UOKIK nie zgłasza zastrzeżeń.

Uchwała Nr XXXV/229/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 
26 listopada 2020 r. w sprawie: 
uchwalenia Gminnego Progra-
mu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 
rok 2021 r. Zgodnie z art. 41 usta-
wy z dnia 26 października 1982 r. 
o wychowaniu w trzeźwości i prze-
ciwdziałaniu alkoholizmowi (tekst 
jednolity Dz. U. 2019. 2277 z póź-
niejszymi zmianami), prowadzenie 
działań związanych z profilaktyką  
i rozwiązywaniem Problemów alko-
holowych należy do zadań własnych 
gminy. Ustawa z dnia 29 lipca 2005 
r. o przeciwdziałaniu narkomanii 
(Dz. U. 2019. 852 z późniejszymi 
zmianami) zobowiązuje samorząd 
gminy do prowadzenia działań z za-
kresu przeciwdziałania narkomanii. 
Realizacja tych działań prowadzona 
jest w postaci Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Pro-
blemów Alkoholowych oraz Prze-
ciwdziałania Narkomanii, uchwala-
nego corocznie przez Radę Miejską 
w Połańcu. Program pokazuje jak 
wykorzystując zasoby lokalne moż-
na wspólnie realizować działania  
w obszarze profilaktyki i rozwiązy-
wania problemów uzależnień na te-

renie gminy opierając się na wiodącej 
i podmiotowej roli współpracujących 
z samorządem gminy instytucji, pod-
miotów i organizacji pozarządowych. 
Przedmiotowy program został pozy-
tywnie zaopiniowany przez Gminną 
Komisję Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Połańcu. Wobec 
powyższego podjęcie uchwały było 
uzasadnione.

Uchwała Nr XXXV/230/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 26 
listopada 2020 r. w sprawie uchwa-
lenia Rocznego Programu Współ-
pracy Miasta i Gminy Połaniec  
z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust.3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i wolontariacie 
na rok 2021 Zgodnie z art. 5a ust. 1 
ustawy o działalności pożytku pu-
blicznego i wolontariacie (Dz. U.  
z 2020 r. poz. 1057) zachodzi ko-
nieczność podjęcia uchwały  
w sprawie uchwalenia Roczne-
go Programu Współpracy Miasta  
i Gminy z organizacjami pozarzą-
dowymi oraz podmiotami wymie-
nionymi w art. 3 ust. 3 cytowanej 
ustawy. Ustawa o działalności pożyt-
ku publicznego i wolontariacie nadaje 
trzeciemu sektorowi systemowe miejsce  
w polskim prawodawstwie wśród in-
nych instytucji społeczeństwa oby-
watelskiego, co w konsekwencji ma 
ogromne znaczenie dla funkcjono-
wania demokracji w społeczeństwie.  
W tym też celu ustawa nakłada obo-
wiązek gminy określenia w programie 
sposobu i form współpracy z trzecim 
sektorem na każdy rok. Na podstawie 
Uchwały Nr LYII/346/10 Rady Miej-
skiej w Połańcu z 14 września 2010 r.  
w sprawie określenia szczegółowego 
konsultowania z organizacjami po-
zarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego, projektów aktów prawa 
miejscowego w dziedzinach dotyczą-
cych działalności statutowej tych or-
ganizacji w październiku 2020 roku 
przeprowadzono konsultacje projektu 
programu z organizacjami pozarządo-
wymi w formie ankiety. W następstwie 
czego opracowano Program, który 
jest strategią Miasta i Gminy Połaniec  
w zakresie współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami, 
których ustawodawca dopuszcza do 
takiej współpracy, jednocześnie zawie-
rającym priorytetowe zadania, które 
będą zlecone do realizacji w roku 2021. 
W tym stanie rzeczy uzasadnione i ce-
lowe było podjęcie uchwały w sprawie 
uchwalenia Programu na 2021 rok.

Uchwała Nr XXXV/231/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
26 listopada 2020 roku dotyczyła  
przyjęcia do realizacji programu 
zdrowotnego pn. "Program szcze-
pień profilaktycznych osób po 50. 
roku życia oraz osób szczególnie 
zagrożonych przeciwko grypie" na 
2021 rok Zgodnie z art. 7 ust.l pkt 
5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym do zadań 
własnych gminy należy zaspaka-
janie zbiorowych potrzeb ludności  
w zakresie ochrony zdrowia. W myśl 
art. 7 ust.l ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 
roku o świadczeniach opieki zdrowotnej 
finansowanej ze środków publicznych 
gmina w ramach zapewnienia równego 
dostępu do świadczeń opieki zdrowot-
nej opracowuje, realizuje oraz ocenia 
efekty programów zdrowotnych wyni-
kających z rozpoznanych potrzeb zdro-
wotnych i stanu zdrowia mieszkańców. 
Gmina Połaniec od wielu lat realizuje 
zadania w zakresie ochrony zdrowia. 
Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom 
mieszkańców chcielibyśmy po raz ko-
lejny powtórzyć program szczepień 
przeciwko grypie skierowany do osób 
po 50 roku życia oraz do osób szcze-
gólnie zagrożonych. W myśl ustawy  
z dnia 22 lipca 2014 r. o zmianie usta-
wy o świadczeniach opieki zdrowotnej 
finansowanych ze środków publicznych 
oraz niektórych innych ustaw (Dz. U.  
z 2014 r., poz. 1138), niniejszy program 
jest kontynuacją programu realizowa-
nego w latach ubiegłych i nie podle-
ga ponownej ocenie Agencji Oceny 
Technologii Medycznych i Taryfikacji 
w Warszawie. Na realizację programu 
w budżecie na 2021 rok przeznaczono 
kwotę 20 000 zł.

Uchwała Nr XXXV/232/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
26 listopada 2020 roku dotyczyła 
przyjęcia do realizacji programu 
zdrowotnego pn. „Poprawa jakości 
życia u osób cierpiących na prze-
wlekłe choroby układu ruchu dla 
mieszkańców Miasta i Gminy Po-
łaniec” na 2021 rok. Zgodnie z art.7 
ust.l pkt 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym do zadań 
własnych gminy należy zaspakajanie 
zbiorowych potrzeb ludności w zakre-
sie ochrony zdrowia. W myśl art. 7 ust.l 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 roku  
o świadczeniach opieki zdrowotnej fi-
nansowanej ze środków publicznych 
gmina w ramach zapewnienia równego 
dostępu do świadczeń opieki zdrowot-
nej opracowuje, realizuje oraz ocenia 
efekty programów zdrowotnych wyni-
kających z rozpoznanych potrzeb zdro-
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wotnych i stanu zdrowia mieszkańców. 
Gmina Połaniec od wielu lat realizuje 
zadania w zakresie ochrony zdrowia. 
Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom 
mieszkańców chcielibyśmy po raz ko-
lejny realizować program umożliwia-
jący skrócenie czasu oczekiwania dla 
osób cierpiących na przewlekłe cho-
roby układu ruchowego na niezbędne 
zabiegi rehabilitacyjne. W myśl ustawy 
z dnia 22 lipca 2014 r. o zmianie usta-
wy o świadczeniach opieki zdrowotnej 
finansowanych ze środków publicznych 
oraz niektórych innych ustaw (Dz. U.  
z 2014 r., poz. 1138), wskazany program 
jest kontynuacją programu realizowa-
nego w latach ubiegłych i nie podlega 
ponownej ocenie przez Agencję Oceny 
Technologii Medycznych i Taryfikacji 
w Warszawie. W budżecie na 2021 rok 
przeznaczono na realizację wskazanego 
programu kwotę 50 000 zł.

Uchwała Nr XXXV/233/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia  
26 listopada 2020 roku dotyczyła wy-
rażenia zgody na udzielenie bonifi-
katy od ceny sprzedaży spółdzielcze-
go własnościowego prawa do lokalu 
mieszkalnego stanowiącego wła-
sność Gminy Połaniec, położonego 
w Połańcu, zbywanego na rzecz jego 
najemcy Gmina Połaniec posiada 
spółdzielcze własnościowe prawo 
do lokali mieszkalnych położonych 
w Połańcu na terenie osiedla wie-
lorodzinnego, które są użytkowane 
przez osoby fizyczne na podstawie 
umów najmu jako mieszkania ko-
munalne. Uchwałą Nr XXIV/172/04 
z dnia 29 listopada 2004 r. Rada Miejska 
w Połańcu ustaliła zasady zbywania tych 
lokali, postanawiając między innymi, że 
każdorazowo od ceny sprzedaży ustalo-
nej na podstawie operatu szacunkowe-
go sporządzonego przez rzeczoznawcę 
majątkowego ustali wysokość bonifi-
katy. Najemca lokalu będącego przed-
miotem uchwały wystąpiła z wnioskiem  
o sprzedaż na jej rzecz ww. prawa do lo-
kalu oraz o udzielenie jej bonifikaty od 
ceny sprzedaży, uzasadniając iż posiada 
umowę najmu lokalu na czas nieokre-
ślony i z uwagi na usytuowanie lokalu 
na ostatniej kondygnacji budynku do 
chwili obecnej poczyniła dużo nakła-
dów finansowych w celu utrzymania 
tego lokalu we właściwym stanie tech-
nicznym. Mając powyższe na uwadze 
Rada Miejska w Połańcu postanowiła 
jak w §1 uzasadnianej uchwały.

Uchwała Nr XXXV/234/2020 
Rady Miejskiej w Połańcu z dnia 26 
listopada 2020 roku dotyczyła sprze-
daży nieruchomości gruntowych 
położonych w Brzozowej gmina  

Połaniec w obrębie Strefy Inwesty-
cyjnej D, w drodze przetargu Gmina 
Połaniec jest właścicielem niezabudo-
wanych nieruchomości gruntowych po-
łożonych Brzozowej gmina Połaniec,  
w obrębie Strefy Inwestycyjnej D, ozna-
czonych w ewidencji gruntów obrębu 
0001 Brzozowa jako działki numer: • 712 
o pow. 18,3454 ha, uregulowana w księdze 
wieczystej KW Nr KIIA/00033237/6 
prowadzonej w Sądzie Rejonowym  
w Staszowie, z której zostały wydzie-
lone między innymi działki nr: 712/1  
o pow. 0,4797 ha, 712/2 o pow. 4,5407 
ha, 712/3 o pow. 6,4377 ha i 712/4  
o pow. 5,9688 ha; • 713/2 o pow. 
24,9524 ha, uregulowana w księdze wie-
czystej KW Nr Kil A/00033237/6 pro-
wadzonej w Sądzie Rejonowym w Staszo-
wie, z której zostały wydzielone między 
innymi działki nr: 713/5 o pow. 0,7479 ha, 
713/8 o pow. 8,4299 ha, 713/9 o pow. 
0,2048 ha i 713/10 o pow. 1,6099 ha; • 564 
o pow. 0,0941 ha, uregulowana w księdze 
wieczystej KW Nr KII A/00033237/6 
prowadzonej w Sądzie Rejonowym  
w Staszowie, z której została wydzielona 
działka nr: 564/2 o pow. 0,0674 ha; • 579 
o pow. 0,1057 ha, uregulowana w księdze 
wieczystej KW Nr KII A/00033237/6 
prowadzonej w Sądzie Rejonowym  
w Staszowie, z której została wydzielona 
między innymi działka nr: 579/2 o pow. 
0,0234 ha; • 581 o pow. 0,0221 ha, uregu-
lowana w księdze wieczystej KW Nr Kil 
A/00033237/6 prowadzonej w Sądzie 
Rejonowym w Staszowie, z której zosta-
ły wydzielone działki nr: 581/1 o pow. 
0,0152 ha 1 581/2 o pow. 0,0069 ha; • 540 
o pow. 0,2632 ha, uregulowana w księdze 
wieczystej KW Nr KIIA/00038364/0 
prowadzonej w Sądzie Rejonowym  
w Staszowie, z której zostały wydzie-
lone między innymi działki nr: 540/2  
o pow. 0,1165 ha i 540/3 o pow. 0,0476 
ha. Nowo wydzielone działki wchodzą  
w skład obszarów inwestycyjnych ozna-
czonych jako: obszar l, obszar 2, obszar 
3, obszar 4 i obszar 8. Obszary inwesty-
cyjne od 1 do 4 zgodnie z obowiązującym 
Miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego stanowią tereny zabudowy 
usługowej, obiektów produkcyjnych, skła-
dów i magazynów - symbol w planie UP, 
natomiast obszar 8 w przeważającej części 
stanowi teren zabudowy usługowej, obiek-
tów produkcyjnych, składów i magazynów 
- symbol w planie UP oraz w niewielkiej 
części stanowi teren rolny symbol w planie 
R. Mając na względzie poszerzenie oferty 
inwestycyjnej Miasta i Gminy Połaniec, 
Rada Miejska w Połańcu postanowiła, jak 
w § 1 uzasadnianej uchwały.

Jako ostatnia została podjęta 
Uchwała Nr XXXV/235/2020 Rady 

Miejskiej w Połańcu z dnia 26 li-
stopada 2020 roku w sprawie wy-
rażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości gruntowych poło-
żonych w Brzozowej gmina Poła-
niec w obrębie Strefy Inwestycyjnej 
D na czas oznaczony powyżej lat 3 
Gmina Połaniec jest właścicielem 
niezabudowanych nieruchomości 
gruntowych położonych w Brzo-
zowej gmina Połaniec, w obrębie 
Strefy Inwestycyjnej D, oznaczonych  
w ewidencji gruntów obrębu 0001 
Brzozowa jako działki numer: - 713  
o pow. 245468 ha, uregulowa-
nej w księdze wieczystej KW  
Nr K11A/00033237/6 prowadzonej 
w Sądzie Rejonowym w Staszowie,  
z której wydzielono działkę nr 713/2, 
a następnie wydzielono m. in. dział-
ki będące przedmiotem niniejszej 
uchwały, tj. działki nr: 713/3 o pow. 
1,2262 ha, 713/4 o pow. 1,9041 ha, 
713/6 o pow. 1,8944 ha i 713/7 o pow. 
8,7854 ha; - 564 o pow. 0,0941 ha, ure-
gulowana w księdze wieczystej KW 
Nr KJ1A/00033237/6 prowadzonej  
w Sądzie Rejonowym w Staszowie,  
z której została wydzielona między in-
nymi działka nr 564/1 o pow. 0,0267 ha; 
- 579 o pow. 0,1057 ha, uregulowa-
na w księdze wieczystej KW Nr KI 
1A/00033237/6 prowadzonej w Sądzie 
Rejonowym w Staszowie, z której zo-
stała wydzielona między innymi dział-
ka nr 579/1 o pow. 0,0823 ha. Nowo 
wydzielone działki wchodzą w skład 
obszarów inwestycyjnych oznaczonych 
jako: obszar 5, obszar 6 i obszar 7. 
Obszar inwestycyjny 5 zgodnie z obo-
wiązującym Miejscowym planem zago-
spodarowania przestrzennego stanowi 
teren zabudowy usługowej, obiektów 
produkcyjnych, składów i magazynów - 
symbol w planie UP, natomiast obszary 
6 i 7 w przeważającej części stanowią te-
reny rolne - symbol w planie R, a w nie-
znacznej części tereny zabudowy zagro-
dowej - symbol w planie MR. Zgodnie 
z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a) ustawy z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gmin-
nym wydzierżawienie nieruchomości 
gminnych na czas oznaczony powyżej 
lat 3 stanowi czynność przekraczającą 
zwykły zarząd, wymagającą zgody Rady 
Gminy. Mając na względzie poszerzenie 
oferty inwestycyjnej Miasta i Gminy Po-
łaniec, Rada Miejska w Połańcu posta-
nowiła, jak w § 1 uzasadnianej uchwały.

Z każdej sesji Rady Miejskiej w Połańcu 
sporządzany jest protokół, stanowiący urzędo-
wy zapis przebiegu wszystkich punktów obrad i 
podejmowanych rozstrzygnięć, z którym można 
zapoznać się w Biuletynie Informacji Publicznej 
Połańca, jak również w Biurze Rady Miejskiej.
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wiGiLia STRażacKa

SPoTKanie wiGiLijne  
w SołecTwie zRęBin

Grudzień to miesiąc, w którym nasze 
myśli i uwaga skupiają się na Świętach Bo-
żego Narodzenia. Spotkania opłatkowe są 
okazją do przeżywania tego wyjątkowego 
czasu. 21 grudnia 2019 r., jak co roku  
odbyła się Wigilia strażacka, tym razem 
w remizie OSP, świetlicy w Rudnikach. 
Spotkanie było również okazją do pod-
sumowania minionego roku, wspólnych 
rozmów i snucia planów na rok kolejny.

W uroczystym spotkaniu i wspól-
nym kolędowaniu uczestniczyły delega-
cje jednostek Ochotniczej Straży Pożar-
nej Miasta i Gminy Połaniec, przybyłych 
druhów i druhny z 9. jednostek na czele 
z prezesami i naczelnikami oraz zapro-
szonych gości serdecznie przywitał go-
spodarz spotkania wigilijnego Prezes 
Zarządu Miejsko – Gminnego ZOSP 
RP w Połańcu – Stanisław Walczyk, 
następnie głos zabrał Burmistrz Miasta  
i Gminy Połaniec - Jacek Tarnowski 
oraz zaproszeni goście, którzy licznie 
przybyli na to szczególne spotkanie: 
Wiesław Woszczyna – Wiceprezes Za-
rządu Powiatowego OSP RP, Mieczy-
sław Madej – Sekretarz Zarządu Po-
wiatowego OSP RP, mł. bryg. Jarosław 
Juszczyk – Zastępca Komendanta PSP 
w Staszowie, Grzegorz Forkasiewicz 
– Wiceprezes Zarządu Powiatowego 
Związku OSP RP, Mieczysław Wiącek 
– Przewodniczący Rady Miejskiej Boro-
wa, Alina Dudek – Sekretarz Zarządu 
Miejsko Gminnego OSP RP, Zbigniew 

Rodenko – radny  sołtys, również Ko-
mendant Policji w Połańcu – Krzysz-
tof  Jaskólski, Komendant Miejsko 
– Gminny OSP - Mieczysław Ścisłow-
ski, Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Połańcu – Stanisław Lolo, Skarbnik 
Gminy – Małgorzata Żugaj, Dyrektor 
Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu 
– Joanna Juszczyńska, przedstawiciele 
duchowieństwa: Ks. Jan Wamyj, dzie-
kan ks. Mariusz Piotrowski, ks. Witold 
Dobrzański oraz ks. Józef  Grabda, rad-
ni i sołtysi zespół z Centrum Kultury  
i Sztuki w Połańcu.

Podczas spotkania Stanisław Miesz-
kowski – Wójt Borowa składał na ręce 
burmistrza podziękowania dla wszystkich 
strażaków za pomoc przy zapobieganiu 
powstania powodzi przekazując również 
drobny upominek, Jacek Mazur – przed-
stawiciel WOPR Kielce złożył podzięko-
wania dla burmistrza  w imieniu Zarządu 
Wojewódzkiego Wodnego Ochotniczego 
Pogotowia Ratunkowego za realizację 
wspólnego dzieła na rzecz niesienia bez-
interesownej pomocy i ratowania ludzkie-
go życia wręczając statuetkę.

Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
- Jacek Tarnowski wraz z Przewodniczą-
cym Rady Miejskiej w Połańcu – Stani-
sławem Lolo oraz  Skarbnikiem Gminy 
– Panią Małgorzatą Żugaj podziękowali 
strażakom za ich ofiarną pracę, za trud 
i ryzyko, jakie codziennie podejmują   
w ochronie życia i mienia ludzkiego. 

Życzyli wszystkim dużo zdrowia, szczę-
ścia, wytrwałości, męstwa i satysfakcji  
z pełnionej funkcji strażaka. 

Następnie goście wigilii dzielili się 
opłatkami, składali sobie świąteczne 
życzenia i zasiedli do wigilijnego stołu 
pełnego świątecznych specjałów. Przy 
dźwiękach pięknych kolęd w wykonaniu 
zespołów z Centrum Kultury i Sztuki 
w Połańcu wieczorna wigilia wprawiła 
wszystkich w przedświąteczny nastrój.

Koło Gospodyń Wiejskich ,,Z Na-
turą w Tle" w Zrębinie, zostało założo-
ne w październiku 2019r.

Jednym z naszych pomysłów było 
zorganizowanie spotkania wigilijnego  
w naszym sołectwie dla wszystkich 
mieszkańców. Udało nam się ten po-

mysł zrealizować 14 grudnia 2019 r. 
w budynku OSP w Zrębinie odbyło 
się spotkanie opłatkowe. Podczas tego 
spotkania można było obejrzeć jasełka 
w wykonaniu dzieci ze Szkoły Podsta-
wowej w Zrębinie, które były przygoto-
wane przez nauczycieli szkoły. Następ-

nie wszyscy uczestnicy spotkania dzielili 
się opłatkiem, składali sobie świąteczne 
życzenia i zasiedli do degustacji wi-
gilijnych potraw. Czas umilał dźwięk 
pięknych kolęd w wykonaniu zespołu  
z CKiSz w Połańcu. W uroczym spo-
tkaniu i wspólnym kolędowaniu nie 
zabrakło naszych zaproszonych gości. 
Swoją obecnością zaszczycił nas Bur-
mistrz Miasta i Gminy Połaniec Pan 
Jacek Tarnowski, Pani radna Izabela 
Płonka, oraz Pani Małgorzata Konwic-
ka -Dalmata. Całe spotkanie upłynęło 
w bardzo radosnej atmosferze. Przyby-
ło bardzo wielu mieszkańców, którzy 
mogli spotkać się i pokolędować.

Wieczerza wprawiła wszystkich  
w świąteczny nastrój. Mieszkańcy że-
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PodSuMowanie i Kadencji  
Młodzieżowej Rady MiejSKiej w Połańcu

gnając się dziękowali, że takie wydarze-
nie miało miejsce w ich sołectwie.

Wiele pracy i zaangażowania  
w przygotowanie spotkania włożyły 
członkinie Koła Gospodyń Wiejskich 
z Naturą w Tle, ale również działający 
prężnie Klub Seniora w Zrębinie. Pa-
nie z klubu dużo pomagały w przygo-
towaniu potraw wigilijnych i własnymi 
rękoma wykonały piękne stroiki, które 
upiększyły stoły podczas wieczerzy.

Dla koła ważne jest angażowa-
nie mieszkańców w życie społeczne.  

Dlatego członkinie de-
klarują organizację wy-
darzeń, aby mieszkańcy 
mieli okazje do wspólnych 
spotkań, integracji. Pomysł 
założenia Koła Gospodyń  
w Zrębinie bardzo ucieszył 
mieszkańców, gdyż jest to 
okazja do rozwoju tego 
sołectwa. Warto dodać, że 
coraz chętniej dopisują sie 
nowi członkowie. Obecnie 
w kole jest 32 członków.

Młodzieżowa Rada Miejska składała 
się z 15. radnych, którzy godnie repre-
zentowali potrzeby młodzieży w gminie. 
Celem MRM w Połańcu było włączenie 
młodzieży w procesy podejmowania de-
cyzji, które dotyczą młodych osób oraz 
ich najbliższego otoczenia, ale także 
reprezentowanie młodych mieszkań-
ców Miasta i Gminy Połaniec. W czasie 
kadencji Młodzieżowej Rady w latach 
2017/2019 odbyły się IV sesję, na któ-
rych radni omawiali problemy związane  
z potrzebami młodzieży w Połańcu. 

Radni chętnie wychodzili z pomy-
słami, które sprawdzały się w Połańcu. 
Jednym z większych projektów było 
zorganizowanie konkursu pt. „Połaniec 
oczami młodych”,  w którym to mło-
dzież z Miasta i Gminy Połaniec miała 
za zadanie stworzyć program dotyczą-
cy spędzania czasu w naszym mieście. 
Uczestnicy w nagrodę za ciekawe oraz 
kreatywne pomysły mieli możliwość 
pojechania na wycieczkę do Najwięk-
szego Rodzinnego Parku Rozrywki  
w Polsce „Energylandia”. 

Również często Radni brali udział 
w różnych kongresach, konferencjach 
oraz delegacjach. Pierwszym wyjazdem 

delegacji MRM była konferencja „Dzia-
łalność społeczna a życie codzienne” 
organizowana przez Młodzieżowy Sej-
mik Województwa Świętokrzyskiego”. 
Na spotkaniu były poruszane aspekty 
takie jak praca lidera, dialog z decy-
dentami, aktywizacja młodzieży oraz 
komunikacja i praca w grupie. Wydarze-
nie to miało miejsce 15 marca 2019 r.  
w Filharmonii świętokrzyskiej im. 
Oskara Kolberga w Kielcach. Kolej-
nym celem MRW była IV Konferencja 
Młodzieżowych Rad „Młodzi 4.0 Przy-
szłość” organizowana przez Radę Dzie-
ci i Młodzieży Rzeczypospolitej Polskiej 
oraz Parlamentarny Zespół ds. Wspiera-
nia Młodzieżowych Rad przy JST. Wy-
darzenie to odbyło się w niesamowicie 
dostojnym miejscu jakim jest Kancelaria 
Premiera Rady Ministrów w Warszawie. 
Było to największe w roku spotkanie 
środowiska młodzieżowych rad z całej 
Polski, na którym swoją obecnością za-
szczycił młodzież Pan Minister Adam 
Lipiński, Pan Poseł prof. Jacek Kurzępa, 
który w swoim przemówieniu przekazał 
młodym radnym wiele ciekawych rad 
związanych z działalnością organiza-
cji młodzieżowych. Rada Młodzieżo-

wa brała udział w warsztatach „Lider  
w MR”. Niesamowicie wartościowe za-
jęcia poprowadził Pan Piotr Goc, które 
uświadomiły młodemu pokoleniu jak 
ważna jest praca w grupie i wyznaczenie 
lidera, który nieustannie będzie wskazy-
wał drogę innym i ich motywował po-
przez różne działania.

W imieniu całej Młodzieżowej 
Rady Miejskiej w Połańcu chcieliby-
śmy podziękować Panu Burmistrzowi 
Jackowi Tarnowskiemu za poświęcony 
czas, wsparcie, dobre słowo, a także 
możliwość uczestniczenia w różnych 
wyjazdach, które doskonaliły nas  
w temacie organizacji młodzieżowych. 
Słowa podziękowań również kierujemy 
do Przewodniczącego Rady Miejskiej 
Pana Stanisława Lolo oraz pracow-
ników z Biura Rady, którzy w każdej 
chwili byli gotowi poświęcić swój czas 
i pomóc nam w przygotowaniu zawia-
domień, projektów uchwał, scenariu-
szy oraz wielu innych dokumentów. 

Młodzieżowa Rada Miejska
Mamy nadzieję, że kolejna kadencja 

Młodzieżowej Rady Miejskiej w Połań-
cu będzie równie owocna i przyniesie 
wiele dobrego w kierunku młodzieży.
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PRóBna ewaKuacja w BudynKu 
uRzędu MiaSTa i GMiny Połaniec

wośP zaGRał jaK zawSze... 
PoMiMo wSzySTKo

14 stycznia  odbyła się próbna 
ewakuacja w budynku Urzędu Gmi-
ny Połaniec. O przeprowadzeniu 
ćwiczeń powiadomiono Państwową 
Straż Pożarną w Staszowie w dniu 
09.01.2020r. Ćwiczenia ewakuacyjne 
przeprowadzono w obecności przed-
stawiciela: PSP Staszów/OSP Poła-
niec/Urzędu Gminy Połaniec.

Akcja miała na celu sprawdzenie 
przygotowania placówki na wypadek 
wystąpienia zagrożenia pożarowego.
Ćwiczenia rozpoczął sygnał alarmowy, 
po którym pracownicy i wszystkie oso-
by znajdujące się w budynku Urzędu 
Miasta i Gminy Połaniec niezwłocznie 
udali się do najbliższych możliwych 
wyjść ewakuacyjnych, zgodnie z pla-
nem ewakuacji. Wszyscy w pośpiechu 
opuścili budynek i udali się na zbiórkę 
przed budynkiem Urzędu. Osobami 
odpowiedzialnymi i kierującymi akcją 
ewakuacyjną byli: Burmistrz Miasta  
i Gminy Połaniec – Pan Jacek Tarnow-
ski, Zastępca Burmistrza – Pan Roman 
Adamczak oraz pracownik urzędu Pani 
Jadwiga Wójcicka. W sumie w ewaku-
acji uczestniczyło 118 osób, ćwiczenia 
ewakuacyjne odbyły się bardzo spraw-
nie i bez żadnych zastrzeżeń.

Próbne alarmy w miejscach pracy 
są bardzo ważne, ponieważ pozwa-
lają na właściwą ocenę reakcji pra-
cowników, szybkości powiadamiania 

o zagrożeniu właściwych służb oraz 
sprawności zarządzania i koordynacji 
prowadzonych ewakuacji. Warto pa-
miętać, że podstawą bezpieczeństwa 

osób ewakuowanych podczas zagro-
żenia życia jest zawsze szybkość oraz 
skuteczność ogłoszenia alarmu.

Hasło tegorocznego finału to 
"Wiatr w żagle", a Orkiestra grała 
"dla zapewnienia najwyższych stan-
dardów diagnostycznych i leczniczych  
w dziecięcej medycynie zabiegowej". 
Ile udało się zebrać podczas 28. Finału 
w Mieście i Gminie Połaniec? W 2020 
roku padł rekord, bo graliście absolut-
nie wyjątkowo!!!

12 stycznia w Centrum Kultury  
i Sztuki w Połańcu byliśmy razem. Łą-
czyła nas idea pomagania ponad po-
działami. Chcemy przecież żyć w lep-
szym świecie. Bez nienawiści, bez hejtu, 
bez bólu. W świecie, w którym oceniane 
są realne działania, w którym ludzie się 
wspierają i pomagają sobie nawzajem. 

Tego dnia pokazaliśmy solidarność  
i wybór swojej postawy w każdych oko-
licznościach. I to jest piękne.

Wielki Finał rozpoczęliśmy III To-
warzyskim Biegiem Ulicznym – „Policz 
się z cukrzycą”.  Uczestnicy ( 53 osoby!) 
mało, że świetnie się bawili to przeka-
zali puszkę WOŚP z kwotą 2477,52 zł 
Serdecznie dziękuję Running Połaniec 
za organizację. Zaraz potem wielka 
impreza w Centrum Kultury i Sztuki 
w Połańcu  i energetyczny występ ze-
społu ECON, który zagrzał publicz-
ność do wspaniałej licytacji. Wśród 
przedmiotów wystawionych na licytacje 
wspierające WOŚP były m.in. vouchery, 
płaskorzeźby, wydawnictwa, rękodzieło 

artystyczne, maskotki, banknoty i wiele, 
wiele innych. Pod młotek poszło ponad 
90 przedmiotów i gadżetów przekaza-
nych do sprzedaży przez osoby prywat-
ne, firmy, instytucje, stowarzyszenia, re-
gionalnych artystów i anonimowe osoby. 
Wszystkim Darczyńcom wielkie DZIĘ-
KUJĘ za te dary serca. Wielki ukłon 
dla tych Państwa, którzy tak wspaniale 
licytowali. A licytowali Mieszkańcy mali 
i duzi, Burmistrz naszej gminy, radni 
Rady Miejskiej przedstawiciele firm i in-
stytucji. Na koniec często wrzucaliście 
do puszki kwotę jeszcze wyższą niż ta 
ostateczna. Ogromne podziękowania 
dla Was, bo suma ze sprzedaży jest za-
chwycająca – 10 090 zł. Najwyższe kwo-
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ty wylicytowano za koszulkę dziecięcą  
z nadrukiem 28 Finału (410 zł), rzeźbę 
Żyd z workiem z logo WOŚP (360 zł) 
i koszulkę męską z nadrukiem WOŚP 
(300 zł). Licytacje przeplatały się z prze-
pięknymi występami dzieci i młodzieży 
z CKiSz, które dostarczyły ogromnych 
emocji i wzruszeń. Na scenie wystąpiło 
przeszło 200 dzieci i młodzieży. Tych 
co znają każdą deskę naszej sceny i tych, 
którzy tego dnia zadebiutowali na nich 
po raz pierwszy.

W trakcie Wielkiego Finału moż-
na było również nabyć prace dzieci 
uczestniczących w zajęciach plastycz-
nych organizowanych w Centrum Kul-
tury i Sztuki w Połańcu i warsztatów 
rękodzielniczych. Przeprowadziliśmy 
również akcję „Dzień Dawcy szpiku 
kostnego”, podczas której można było 
zarejestrować się jako potencjalny daw-
ca krwiotwórczych komórek macierzy-
stych, zmierzyć ciśnienie czy zbadać 
poziom cukru. Gorąco dziękuję wolon-
tariuszom, którzy ogarnęli rejestrację.

W dzień Finału od samego rana, 
ze specjalnie oznakowanymi i zaplom-
bowanymi puszkami WOŚP, odda-

jąc cząstkę siebie, na ulice wyruszyło  
50 wspaniałych wolontariuszy. Każde-
go roku bijecie własny rekord! W pusz-
kach wolontariuszy łącznie z licytacjami 
i imprezami szkolnymi oraz kiermaszem 
w CKiSz znalazło się aż 39 565,53 zł!!! 
Jesteście niesamowici! W imieniu potrze-
bujących Maluchów ściskam Was mocno 
i dziękuję. Na zmarzniętych opiekunów, 
młodzież i dzieci czekał w CKiSz po-
częstunek ufundowany przez sponsorów 
i darczyńców, którym gorąco dziękuję. 
Dziękuję także placówkom oświatowym  
i opiekuńczym, które tak pięknie włączyły 
się w akcję ucząc młode pokolenie, empa-
tii i czerpania radości z pomagania innym.

Podsumowując:
Wolontariat w tym sprzedaż gadże-

tów i imprezy szkolne w placówkach 
oświatowych oraz kiermasz w CKiSz 
–39 565,53 zł i 40 euro:
• Publiczna Szkoła Podstawowa w Po-

łańcu – 7 560,44 zł, 20 euro
• Publiczne Przedszkole w Połańcu 

z filiami i Żłobek „ Kraina Malu-
cha”– 11 909,71 zł, 20 euro

• Publiczna Szkoła Podstawowa w Bu-
dziskach – 5 039,99

• Centrum Kultury i Sztuki – 864,09 zł
• Zespół Placówek Oświatowych  

w Ruszczy – 2 307,04 zł
• Zespół Szkół w Połańcu – 6 599,50zł
• Szkoła Podstawowa w Zrębinie –  

2 807,24zł
• Running Połaniec – 2 477,52 zł
• Sprzedaż gadżetów podczas XXVIII 

finału – 10 090,00 zł
 
Serdecznie dziękuję wszystkim, 

którzy wsparli tegoroczną akcję 
WOŚP w Połańcu, a bez których jej 
zorganizowanie nie byłoby możliwe:

Ofiarodawcom i darczyńcom: Mia-
sto i Gmina Połaniec, Sztab WOŚP  
w Połańcu, Bank Spółdzielczy w Połańcu, 
Sklep Odzieżowy – Agnieszka Skrzypek, 
Patrycja Niziałek-Ciuła -Klubokawiarnia 
Mięta Caffee, Zajazd „PROMYK”, Pie-
karnia „ Rożek” Tomasz Ryjo, Piekarnia „ 
Zdrowiej” Paweł Chałoński, Szkoła Jazdy 
„Emil”, Warsztat Terapii Zajęciowej, Śro-
dowiskowy Dom Samopomocy w Połań-
cu, Stowarzyszenie „Działaj z Energią”, 
Stowarzyszenie Przyjaciół Zeimi Połaniec-
kiej „Z tradycją w Nowoczesność”, Hostel 
oraz Poradnia dla Osób Uzależnionych 
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ChOINKI DlA DZIECI 

"Wspólnota" w Połańcu "LGD" Dorzecze 
Wisły", Towarzystwo Kościuszkowskie, 
Studio Urody „Beauty”, „Strefa Zdrowego 
Ciała”, Klub "Czarni Połaniec", Siłownia 
Extreme Fitnes, Biuro Podróży Maxim  
Krynica Zdrój, Radcar Połaniec, Kraw-
cowe .pl, Miejsko - Gminna Biblioteka 
Publiczna im. A. Mickiewicza w Połańcu, 
Piotr, Emilia i Zosia W., Marlena Z., Ewa 
T. Maria i Grzegorz K., Marzena K., Ga-
briela B., Wojciech Reguła, Józef  Reguła, 
Marzena Kwiatkowska, Centrum Kultury 
i Sztuki w Połańcu, anonimowi darczyńcy.

Instytucjom i osobom wspie-
rającym: Komisariat Policji w Połań-
cu, Przychodnia Zdrowia w Połańcu, 
Przedszkole Publiczne w Połańcu wraz 
z filiami, Żłobek „Kraina Malucha”, 
Publiczna Szkoła Podstawowa w Po-
łańcu, Zespół Szkół w Połańcu, Zespół 
Placówek Oświatowych w Ruszczy, 
Publiczna Szkoła Podstawowa w Zrę-
binie, Publiczna Szkoła Podstawowa  
w Budziskach, Centrum Kultury i Sztuki  
w Połańcu, Runnig Połaniec, Bogdan 
T., Renata D., Anna A., Ewelina M.

Dziękuję instruktorom, dzieciom, 
młodzieży, pracownikom CKiSz za or-
ganizację oraz Paniom, które liczyły te 
wszystkie pieniądze.

W tym roku wspólnie, udało 
się nam zebrać kwotę w wysokości  
49 655,53 zł i 40 euro stając się ponow-
nie liderem w powiecie staszowskim.  
Kwota ta w całości zostanie przekazana 
na konto Fundacji WOŚP.

„Człowiekowi można zabrać wszyst-
ko za wyjątkiem jednej rzeczy: ostatniej 
z ludzkich wolności - wyboru swojej po-
stawy w każdych okolicznościach, wybo-
ru swojej drogi" - Victor Frankl.

Jesteście wielcy !!
Dziękuję!

Szef  Sztabu
Joanna Juszczyńska

W 2020 roku tradycji stało się 
zadość i w każdej świetlicy wiejskiej 
zostały zorganizowane choinki dla 
dzieci. Przygotowane przez sołtysów 
i panie świetlicowe. Pięknie przy-
strojone świetlice jak zwykle pękały 
w szwach. Dzieci jak przystało na 
karnawał, rozpoczęły ferie w iście 
zabawowym stylu. Prawie wszystkie 

wcieliły się w postacie ze swoich ulu-
bionych bajek. Wszyscy z niecierpli-
wością czekali na pojawienie się Św. 
Mikołaja, w którego wcielił się Pan 
Burmistrz Jacek Tarnowski wraz  
z Panią Skarbnik Małgorzatą Żugaj, 
którzy podarowali każdemu dziecku 
upominek. Bale udały się znakomi-
cie, a dzieci były bardzo zadowolone.

portal.polaniec.eu 40



Z ŻYCIA MIASTA I GMINY POŁANIEC

z życzeniaMi w nowy RoK

PRzyznane STyPendia:

W dniu 24 stycznia 2020 roku 
o godz. 17:00 w Centrum Kultury  
i Sztuki w Połańcu odbyło się spo-
tkanie noworoczne połączone z uro-
czystą Galą wręczenia stypendiów 
artystycznych Burmistrza Miasta  
i Gminy Połaniec, w którym uczest-
niczyli zaproszeni goście, mieszkań-
cy oraz stypendyści wraz z rodzica-
mi. Spotkanie było okazją do złożenia 
przez Burmistrza Miasta i Gminy Po-
łaniec – Pana Jacka Tarnowskiego oraz 
Przewodniczącego Rady Miejskiej Pana 
Stanisława Lolo serdecznych życzeń dla 
wszystkich mieszkańców gminy oraz ca-
łościowego podsumowania 2019 roku.

Rozpoczęcie gali zapoczątkował 
Karol Grabowski oddając swój nie-
bywały solowy występ, następnie na 
deskach sceny mogliśmy podziwiać 
niesamowity taniec wychowanków Cen-
trum Kultury i Sztuki . Po przywitaniu 
wszystkich, którzy swoja obecnością 
zapełnili salę kinową, przybyłych gości, 
a szczególnie młodych artystów przez 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec 
Pana Jacka Tarnowskiego, burmistrz 
przystąpił do prezentacji podsumowu-
jącej rok 2019 pod kątem inwestycyj-
nym dla naszej gminy, przedstawił jak 
wyglądają plany na 2020 oraz co będzie 
priorytetem inwestycyjnym dla gminy 
na najbliższe lata.

Następnie Burmistrza Miasta  
i Gminy Połaniec Pan Jacek Tarnow-
ski oraz Przewodniczący Rady Miej-
skiej Pan Stanisław Lolo podziękowali 
Radnym Młodzieżowej Rady Miejskiej, 
którzy godnie reprezentowali potrzeby 
młodzieży w gminie w okresie 2-letniej 
kadencji. Głos zabrał również Prze-
wodniczący MRM Karol Grabowski, 
który w imieniu całej Młodzieżowej 

Rady Miejskiej w Połańcu podziękował 
Panu Burmistrzowi Jackowi Tarnow-
skiemu za poświęcony czas, wsparcie, 
dobre słowo, a także możliwość uczest-
niczenia w różnych wyjazdach, które 
doskonaliły nas w temacie organizacji 
młodzieżowych. Słowa podziękowań 
również skierował  do Przewodniczące-
go Rady Miejskiej Pana Stanisława Lolo 
oraz pracowników z Biura Rady, którzy 
w każdej chwili byli gotowi poświęcić 
swój czas i pomóc w przygotowaniu 
zawiadomień, projektów uchwał, sce-
nariuszy oraz wielu innych dokumen-
tów. Wręczone zostały podziękowania 
dla wszystkich Radnych Młodzieżowej 
Rady w formie specjalnie przygoto-
wanych tabliczek z podziękowaniami  
za 2-letnią kadencję.

W następnej kolejności głos zabrał 
również Dyrektor Biura Poselskiego 
Pana Posła Andrzeja Szejny Pan Jacek 
Skórski oraz Radna Rady Powiatu Sta-
szowskiego Pani Anna Kosowicz. Na 
gali również specjalne podziękowania 
na ręce Burmistrza Miasta i Gminy Po-
łaniec Pana Jacka Tarnowskiego oraz 
Przewodniczącego Rady Miejskiej Pana 
Stanisława Lolo za pomoc przy powodzi 
w 2019 roku złożył wójt Gminy Borowa 
Pan Stanisław Mieszkowski  oraz Prze-
wodniczący Rady Gminy Borowa Pan 
Mieczysław Wiącek wręczając upominki. 
Padło wiele miłych i serdecznych sów.

Głos zabrała następnie Dyrektor 
Centrum Kultury i Sztuki w Połań-
cu Pani Joanna Juszczyńska kierując 
wiele miłych słów do tegorocznych 
stypendystów – dzieci i młodzieży naj-
mocniej zaangażowanych w promocję  
i życie kulturalne gminy Połaniec oraz 
ich rodziców. Artystycznym ukorono-
waniem chwili była niezwykła prezenta-

cja taneczno - muzyczna w wykonaniu 
wychowanków CKiSz. Piękna muzy-
ka, znakomicie wyśpiewana, taneczne 
aranżacje wszystko to razem stworzyło 
niezwykle interesujące widowisko, które 
zachwycił publiczność. Młodzi artyści 
po raz kolejny udowodnili, iż w pełni 
zasługują na wyróżnienie jakim są sty-
pendia artystyczne. Po zaprezentowa-
nych talentach młodych artystów Pani 
Dyrektor Joanna Juszczyńska podzięko-
wała wszystkim uczestnikom za wspa-
niały występ  oraz wyraziła swoje słowa 
uznania za trud i prace włożoną przez 
młodych artystów przy realizacji swoich 
artystycznych marzeń.

 Następnie Burmistrz Pan Jacek 
Tarnowski poprosił na scenę zaproszo-
nych gości, by wraz z Przewodniczącym 
Rady Miejskiej Panem Stanisławem 
Lolo oraz Przewodniczącą Komisji 
Stypendialnej - Skarbnikiem Gminy 
Panią Małgorzatą Żugaj pomogli wrę-
czyć zasłużone stypendia. I tak kolej-
no proszono na scenę wyróżnionych 
stypendystów wraz z rodzicami. Po raz 
siódmy stanęli z rodzicami w światłach 
jupiterów by z rąk Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec, Przewodniczącego 
Rady Miejskiej, Skarnika Gminy oraz 
znakomitych gości przyjąć to miłe wy-
różnienie. Dla 70 nagrodzonych w kate-
gorii: taniec, muzyka/śpiew, teatr był to 
wyjątkowy moment, wzruszająca chwi-
la, na którą ciężko pracują przez cały 
rok. Rodzice nie kryli dumy ze swoich 
pociech, u niejednego łezka wzruszenia 
pojawiła się w oku.

   Otrzymane wyróżnienie, to nie-
wątpliwie inwestycja, która z całą pew-
nością zaowocuje jeszcze bogatszą, ar-
tystyczną promocją Połańca w Polsce  
i poza jej granicami.

MUZYKA/ŚPIEW - stypendium I 
stopnia

1. Kasprowicz Julia Ewa 
2. Machniak Klaudia Anna 
3. Łańka Katarzyna 
4. Stolicka Dominika 
5. Drożdżowska Katarzyna Anna 
6. Wójcik Krzysztof  
7. Kocur Amelia 
8. Mazur Magdalena
9. Kicińska Julia 
10. Grabowski Karol 
11. Polak Wiktoria Anna 
12. Zielińska Marlena 

 2. MUZYKA/ŚPIEW - stypen-
dium II stopnia

1. Bańkowski Patryk Mikołaj 
2. Hyla Paulina 
3. Eliza Bober 
4. Lasota Aleksandra 
5. Żugai Kacper 
6. Maćkowska Julia 
7. Paruszewska Luiza Apolonia 

3. TANIEC - stypendium II stopnia
1. Grzyb Maja Katarzyna 
2. Porębska Aleksandra 
3. Skowron Wiktoria 
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4. Kopeć Klaudia Joanna 
5. Kopeć Zuzanna Agata 
6. Dudek Amelia Kinga 
7. Pedyńska Marcelina 
8. Zabłocka Natalia 
9. Zabłocka Martyna 
10. Dziedzic Nicole 
II. Kowalska Julia 
12. Gradkowska Kamila Agnieszka 
13. Zysk Laura Karolina 
14. Porębska Natalia 
15. Witek Emilia 
16. Szkwarek Natalia Anna 
17. Wilk Filip 
18. Urban Filip Piotr 
19. Juszczyński Jakub 
20. Bryk Kacper 
2I. Bryk Nataniel 
22. SzuI Wojciech Jakub 
23. Nowak Maja 
24. Dziuba Natalia 
25. Gómicz Milena Julia 
26. Łowicka Kornelia 
27. Saramak Michalina 
28. Dziarmaga Julia 
29. Moryc Julia Natalia 
30. Czajkowska Małgorzata 
31. Bednarska Natalia 
32. Skowron Emilia 
33. Dach Anna Emilia 
34. Tomaiska Natalia 
35. Szmit Natalia Małgorzata 
36. Drogosz Amelia Elżbieta 
37. Marczewska Julia Magdalena 
38. Czerwiec Nikola 

4. TEA TR - stypendium II stopnia
1. Dach Martyna Aleksandra 
2. Grabowska Katarzyna 
3. Wilk Mikołaj Cezary 
4. Oleiarnik Erwin Marcin 
5. Skrobacz Weronika 
6. Slusarczvk Emil 
7. Baran Ewa 
8. Adamczak Antonina Maria 
9. Cyranowska Julia 
10. Kaznocha Amelia 
11. Brzeszczyńska Irrnina Julia 
12. Dziarmaga Igor Kamil 
13. Sowa Paweł 

ŁĄCZNA KWOTA STYPENDIÓW: 
58 440,00 zł

STYPENDIA ARTYSTYCZNE
ROK LICZBA NAGRODZONYYCH WARTOŚĆ
2013 27 osób 29 040,00 zł
2014 33 osoby 30 960,00 zł
2015 43 osoby 42 360,00 zł
2016 43 osoby + 5 nagród rzeczowych 41 320,00 xł
2017 29 osób + 2 jednorazowe nagrody finansowe 30 960,00 zł
2018 37 osób 38 280,00 zł
2019 70 osób 58 440,00 zł
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PodzięKowania za PoMoc 
PodczaS Powodzi

wSPóLne KoLędowanie

Podczas Spotkania Noworocznego 
i wręczania stypendiów artystycznych, 
które odbyło się 24.01.2020 r. w Cen-
trum Kultury i Sztuki w Połańcu Wójt 
Gminy Borowa Stanisław Mieszkowski 
wraz z Przewodniczącym Rady Gmi-
ny Borowa Mieczysławem Wiąckiem 
przekazali ogromne podziękowania za 
udzieloną pomoc, współpracę i wspar-
cie techniczne podczas powodzi, która 
miała miejsce w dniach od 22 do 29 
maja 2019 r. w Gminie Borowa.

Podziękowali za użyczony sprzęt, 
dzięki któremu udało się ograniczyć 
straty, które mogły by być znacznie 
większe. Wszyscy biorący udział w ak-
cji powodziowej udowodnili, że przy 
solidarnej pracy razem potrafimy wiele 
osiągnąć

27 stycznia 2020 r Urząd Miasta 
i Gminy Połaniec odwiedzili uczest-
nicy Środowiskowego Domu Samo-
pomocy w Połańcu, aby wspólnie  
z wszystkimi pracownikami Urzędu 
pokolędować.

Kolędy kojarzą się nam z trady-
cją, przywołując na myśl czasy dzie-
ciństwa i miłych rodzinnych chwil 
w świątecznym nastroju. Melodyjne, 
często nawet taneczne, mają piękne 
teksty, muzyka tworzy odpowiedni 
klimat. Warto w tym czasie sięgnąć w 
przeszłość i przypomnieć te z daw-
nych lat, często zapomniane. 

Dla uczestników Środowiskowe-
go Domu Samopomocy czas kolę-
dowania jest zawsze czasem wielkich 
emocji, uniesień i wzruszeń. Uczest-
nicy biorący udział w kolędowaniu 
potrafią się lepiej skoncentrować 
na danej czynności, ćwiczą pamięć, 
poprawiają pewność siebie, bardzo 
cieszą się z tego, że kolędowanie się 
podoba, czują się wyjątkowo, że są  
w stanie dać innym radość. Widać ich 
zaangażowanie i wkładane serce.

Występ bardzo wszystkim się po-
dobał, dostał gromkie brawa, a każdy 
z uczestników otrzymał miły upomi-
nek wręczony przez Burmistrza Jac-
ka Tarnowskiego.
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MiaSTo i GMina Połaniec na 
Xiii FoRuM eKonoMicznyM euRoPa-uKRaina 

ORAZ IV TARGACh wSChODNICh

W dniach 4-5 stycznia w Jasionce 
koło Rzeszowa w G2A Arena odbyło 
się XIII Forum Europa-Ukraina oraz 
IV Targi Wschodnie.

Forum organizowane jest już od 
2007 roku i jest ważnym wydarzeniem, 
którego inicjatorem oraz organizato-
rem jest Instytut Targów Wschodnich. 
Głównym tematem minionego forum 
była kwestia kontynuacji procesu re-
form i modernizacji Ukrainy.

Targi natomiast były organizowane 
po raz czwarty, jednakże z roku na rok 
cieszą się one coraz większym zaintere-
sowaniem, zarówno jeżeli chodzi o wy-
stawców jak i odwiedzających.

Oficjalnego otwarcia targów doko-
nał marszałek Władysław Ortyl, prezes 
Fundacji Instytutu Studiów Wschod-
nich Jerzy Bochyński oraz prezes Rze-
szowskiej Agencji Rozwoju Regionalne-
go Mariusz Bednarz. 

Na targach można zauważyć coraz 
więcej stoisk promujących miasta, gmi-
ny, regionalne produkty, a także walory 
turystyczne.

Przez dwa dni odbyło się ponad 
trzydzieści paneli, a udział w nich wzię-
ło ponad 800 gości z Polski, Ukrainy, 
Unii Europejskiej, krajów sąsiedzkich 
i USA. Wśród panelistów i uczestni-
ków znaleźli się między innymi: były 

prezydent Gruzji Michaił Saakaszwili, 
Wicemarszałek Sejmu RP Małgorzata 
Gosiewska, Ambasador Nadzwyczaj-
ny i Pełnomocny Ukrainy w RP Andrii 
Deszczyca, a także  posłowie, samorzą-
dowcy, działacze organizacji pozarządo-
wych, dziennikarze i naukowcy. 

W wydarzeniu wzięło udział rów-
nież Miasto i Gmina Połaniec prezentu-
jąc na swoim stoisku wystawienniczym 
w postaci ciekawych folderów i gadże-
tów promocyjnych walory i atrakcje 
naszego regionu oraz promując tereny 
inwestycyjne Połańca.

Zainteresowanie stoiskiem było 
bardzo duże, a ofertę inwestycyjną 
przedstawiał Burmistrz MiG Połaniec 
Pan Jacek Tarnowski oraz pracownicy 
Urzędu MiG w Połańcu.

Stoisko odwiedziło wielu gości,  
a zarazem przedstawicieli różnych branż  
i przedsiębiorstw z wielu krajów, zarówno 
z Polski, Ukrainy oraz Unii Europejskiej.

Swoją obecnością stoisko zaszczyci-
li m.in. Pan Władysław Ortyl - Marsza-
łek Województwa Podkarpackiego, Pan 
Piotr Pilch - Wicemarszałek Wojewódz-
twa Podkarpackiego, Pan Krzytszof  
Gawkowski - Poseł na Sejm RP, Pan 
Stanisław Mieszkowski - Wójt Gminy 
Borowej, Pani Marzena Urban - Żela-
zowska - Wójt Gminy Sadowie, Pan 
Krzysztof  Tworek - Wójt Gminy Ob-
razów, Pan Adam Bodzioch - Burmistrz 
Miasta i Gminy Kazimierza Wielka, 
Pan Łukasz Maderak - Zastępca Bur-
mistrza MiG Kazimierza Wielka, Pan 
Marek Szmuc - wiceprzewodniczący 
Rady MiG Kazimierza Wielka, Pan Eu-
geniusz Gałek - Wójt Gminy Cmolas.

Pojawiało się wiele pytań odno-
śnie strefy inwestycyjnej, która została 
przedstawiona w szerokim aspekcie. 
Prezentowano jej możliwości, dosko-
nale przygotowaną infrastrukturę pod 
nowe inwestycje, a także duży poten-
cjał ludzki. Dodatkowym atutem, który 
budził zainteresowanie była dogodna 
lokalizacja terenu, a mianowicie położe-
nie przy głównych drogach krajowych. 

Podsumowując Forum i Targi moż-
na powiedzieć, że były to dni pełne 
niezliczonych rozmów biznesowych, 
ciekawych paneli dyskusyjnych, które  
z pewnością dadzą w przyszłości wy-
mierne rezultaty.

portal.polaniec.eu 44



Z ŻYCIA MIASTA I GMINY POŁANIEC

PRzyjęcie MiaSTa i GMiny  
Połaniec do GRona członKów 

KonwenTu wójTów BuRMiSTRzów PRezydenTów - 
nowe SzanSe- nowe KoRzyści dLa Połańca i ReGionu

"MOST WSPÓŁPRACY"
W dniu 3 lutego 2020 roku w urzę-

dzie gminie Padew Narodowa odbył 
się kolejny Konwent Wójtów, Burmi-
strzów, Prezydentów Powiatu Mielec-
kiego, podczas którego do grona swoich 
członków oficjalnie włączono Miasto  
i Gminę Połaniec. Jest to podsumowa-
nie już istniejącej współpracy Gminy 
Połaniec z Gminami Powiatu Mielec-
kiego. Konwent jest cyklicznym wyda-
rzeniem skupiającym włodarzy 10 gmin 
powiatu mieleckiego i miasta Tarno-
brzeg, na którym poruszane są bieżące 
zagadnienia dotyczące funkcjonowania 
poszczególnych gmin. Mając na uwa-
dze bliskie położenie Miasta i Gminy 
Połaniec względem powiatu mielec-
kiego oraz bardzo dobrą współpracę 
samorządu Połańca z sąsiednimi gmin 
podkarpacia, z dniem 3 lutego 2020 
roku Miasto i Gmina Połaniec przy ak-
ceptacji wszystkich członków Konwen-
tu stała się jej pełnoprawnym uczest-
nikiem. Uczestnictwo w Konwencie 
Wójtów Powiatu Mieleckiego zarówno 
dla Miasta i Gminy Połaniec, jak i pozo-
stałych członków z pewnością przynie-
sie wymierne korzyści. Spotkania będą 
stanowiły wspaniałą okazję do wymia-
ny doświadczeń, jak również do wza-
jemnej pomocy w różnych kwestiach.  
W spotkaniu uczestniczył w imieniu 
miasta i gminy Połaniec, burmistrz -  
Jacek Tarnowski

Gmina Połaniec jest pierwszym 
samorządem (gminą), która została 
przyjęta w poczet członków Konwen-
tu Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów 
Powiatu Mieleckiego. Gmina Połaniec 
należąca do grupy miast i gmin ma 
możliwość występowania w grupie za-
kupowej wielu usług, dzięki temu jest 
możliwość uzyskiwania korzystniej-
szych cen dla gmin.

Po budowie mostu trend przemiesz-
czeń mieszkańców przy codziennym 
funkcjonowaniu zmienił się na kieru-
nek Mielca i Rzeszowa. Często można 
również ujrzeć mieszkańców z sąsied-
nich gmin zza Wisły w Połańcu, którzy 
przyjeżdżają korzystać z dużej oferty 
rekreacyjnej, handlowej i wypoczynko-
wej Połańca i naszego regionu. To tak-

że wymiana mieszkańców w relacjach 
rodzinnych, koleżeńskich. To wszystko 
sprawia ze przyłączenie do grupy kon-
wentu gmin tworzy nowe możliwości  
i szanse rozwojowe, a współpraca za-

cieśnia się. Dla nas to również pozyski-
wanie doświadczeń innych sąsiednich 
samorządów. Nasza oferta regionu po 
wybudowaniu mostu stała się o wiele 
większa i tworzy wartość dodaną.
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BaL KaRnawałowy Kół  
GoSPodyń wiejSKich w zRęBinie

„PRzeżyjMy To jeSzcze Raz”

8 lutego w budynku OSP w Zrębinie 
odbył się pierwszy bal karnawałowy Kół 
Gospodyń Wiejskich z terenu Gminy Po-
łaniec. Naszymi gośćmi były także panie 
z kół z gminy Borowa z miejscowości 
Sadkowa Góra, Trzciana oraz Górki. Na 
spotkanie przybył także zaproszony Bur-
mistrz Miasta i Gminy Połaniec Pan Jacek 
Tarnowski, który skierował do wszystkich 
gości wiele ciepłych słów.

Pomysłodawczyniami tego wyda-
rzenia były członkinie Koła Gospodyń 
Wiejskich ,,Z Naturą w Tle" w Zrębinie. 
Panie z koła samodzielnie przygotowały 

poczęstunek na tę okoliczność. Dzięki 
temu spotkaniu można było lepiej się 
poznać, wymienić doświadczeniami, 
a przy tym świetnie się bawić. Warto 
wspomnieć, iż każde koło przywiozło 
ze sobą coś pysznego do degustacji co 
pozwoliło na wymianę przepisami kuli-
narnymi wśród członkiń kół.

Podczas imprezy nie zabrakło mnó-
stwa pozytywnych wrażeń i uśmiechu. 
Były wspólne śpiewy i tańce. Organiza-
torzy cieszą się, że wszyscy przybyli go-
ście potrafili się tak pięknie integrować  
i organizować wspólną zabawę.

Mamy nadzieję , że takie wydarzenie 
na stałe wpisze się w kalendarz lokal-
nych imprez.

Małgorzata Bednarska

Bardzo miłe spotkanie mieszkań-
ców kilku miejscowości - Rybitw, Rusz-
czy, Maśnika oraz Ruszczy Kępy. Panie 
Burmistrzu dziękujemy za to, że mieli-
śmy możliwość cofnąć się w czasie. Były 
wspomnienia na dużym ekranie - pre-
zentacja zdjęć z ważnych wydarzeń oraz 
imprez i spotkań mieszkańców sprzed 
ładnych paru lat. Dużym zainteresowa-
niem cieszył się również film z powodzi  
w 1997 roku, podczas którego mieszkań-
cy wspominali te jakże trudne wtedy chwi-
le. Tradycyjnie (i tu wielkie podziękowania 
dla CKiSz w Połańcu) czas umilił koncert 
zespołu "Sidus" i Karola Grabowskiego 
oraz piękny taniec - walc w wykonaniu ze-
społu tanecznego "Digress I".

Bardzo dziękujemy, że byliście z nami!!!
Joanna Witek

portal.polaniec.eu 46



Z ŻYCIA MIASTA I GMINY POŁANIEC

TuRniej wiedzy PożaRniczej 
„Młodzież zaPoBieGa PożaRoM”

PoMoc dLa SzPiTaLa PowiaToweGo 
w STaSzowie – Połaniec PoMaGa

9 marca 2020 roku w Urzędzie Mia-
sta i Gminy Połaniec odbyły się gminne 
eliminacje do Ogólnopolskiego Tur-
nieju wiedzy pożarniczej pod hasłem 
„Młodzież Zapobiega Pożarom”. Or-
ganizowany turniej służy propagowaniu 
wśród młodzieży znajomości przepi-
sów przeciwpożarowych.

W eliminacjach gminnych wzięli udział 
uczniowie reprezentujący Publiczną Szkołę 
Podstawową w Połańcu, Szkoła Podstawo-
wa w Zrębinie, Zespół Placówek Oświato-
wych w Ruszczy oraz Zespół Szkół Od-
działu AK „ Jędrusie” w Połańcu.

Wszystkich zgromadzonych przy-
witał Zastępca Burmistrza Pan Roman 
Adamczak, Pani kierownik USC Alina 
Dudek oraz przedstawiciel Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożar-
nej w Staszowie st.kap. Michał Żal. 

Stopień trudności był zróżnicowany 
i dostosowany do poszczególnych grup 
wiekowych. Uczniowie musieli wykazać 
się wiedzą teoretyczną na temat zasad 
przestrzegania przepisów przeciwpo-
żarowych, użytkowania sprzętu strażac-
kiego i historii pożarnictwa.

Na zakończenie dla zwycięzców  
wręczono dyplomy i nagrody ufun-
dowane przez Urząd Miasta i Gminy. 
Wszystkim złożono serdeczne gratu-
lacje. Zwycięzcy poszczególnych grup 
wiekowych reprezentowali gminę na 
eliminacjach powiatowych Ogólnopol-
skiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej.

Na duże wyróżnienie zasługuje 
najmłodszy uczestnik Turnieju Kamil 
Nieckarz uczeń III klasy Szkoły Pod-
stawowej w Zrębinie, któremu zabrakło 
jedynie jednego punktu do zakwalifiko-

wania się do eliminacji powiatowych. 
Kamilowi i wszystkim uczestnikom 
serdecznie gratulujemy i zapraszamy do 
udziału w konkursie za rok.

I grupa-klasy I-IV
I-miejsce Karol Niziałek
II-miejsce Kamila Kareta
III-miejsce Kinga Mazur

II grupa-klasy VII-VIII
I-miejsce Kamil Rogula
II-miejsce Natalia Szkwarek
III-miejsce Oskar Szczygieł

III grupa ( technikum Połaniec)
I-miejsce Jakub Kozyra
II-miejsce Łukasz Kunat
III-miejsce Damian Miodyński

Trudne czasy, ogólna sytuacja wo-
kół nas, stan epidemiczny i obawy 
mieszkańców, powodują dodatkową 
chęć włączenia się w akcję pomocy in-
nym, w miejscach i dla osób szczególnie 
narażonych na niebezpieczeństwo za-
chorowania. Pomoc jest ważna, a żeby 
była skuteczna, zawsze poprzedzona 
jest zasięgnięciem informacji.

Potrzeba pomocy personelowi  
i pacjentom szpitala w Staszowie była 
tematem wspólnego spotkania z Pa-
nem Dyrektorem Pawłem Wojtasikiem 
w połanieckim magistracie  w dniu 26 
lutego br. Pompy infuzyjne, umoż-
liwiające ciągłe podawanie środków 
farmakologicznych, niezbędnych do 
podtrzymywania życia – ich zakup był 
wynikiem prośby o wsparcie szpitala.  

Ta propozycja pomocy spotkała się  
z dużą przychylnością samorządu Po-
łańca. Wspólna inicjatywa pomocy  
w znalezieniu wymaganych środków 
finansowych na trzy tego typu urządze-
nia w kwocie 18 000 zł, spotkała się ze 
zrozumieniem Radnych Rady Miejskiej 
w Połańcu. Z inicjatywy Pana Przewod-
niczącego, który taką akcję zainicjował 
w Radzie Miejskiej. Radni na ten cel 
przekazali za miesiąc marzec swoje die-
ty. 9 kwietnia 2020 r. środki w wysoko-
ści 8 500 zł zostały przelane na konto 
szpitala z przeznaczeniem na zakup ww. 
pomp. Pozostałą, brakującą kwotę ok. 
10 000 zł, decyzją Burmistrza gmina 
przekaże, przy zakupie tych urządzeń 
przez szpital. W dniu 22 kwietnia akcja 
„Połaniec dzieli się sercem” dodatkowo 
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wsparła szpital. Przekazano 2 000 szt. 
maseczek jednorazowych - trójwarstwo-
wych z wkładem filtrującym, szytych 
przez jednostki gminne i wolontariuszy.

Akcja ta jest bardzo szeroka i obej-
muje pomoc w postaci przekazania ma-
seczek wszystkim mieszkańcom naszej 
gminy, jak również jednostkom gminnym, 
służbie zdrowia, ośrodkom zajmującym 
się opieką osób starszych DPS, służbom 

komunalnym i mundurowym - o czym 
będziemy informować w oddzielnych 
artykułach. Czasy są trudne i niebez-
pieczne tym bardziej buduje taka postawa 
wielu ludzi, którzy chcą pomagać innym, 
na których można polegać – nie tylko  
w okresie dobrych chwil, ale szczególnie 
w tych trudnych, niebezpiecznych, gdzie 
wymaga się od nas max. izolacji i pozo-
stania w domach. Mało kto zna sytuację,  

w jakiej znalazły się samorządy/gminy. 
Sytuacja finansowa spowodowana mniej-
szymi wpływami do budżetu i koniecz-
nością pomocy mieszkańcom i przedsię-
biorcom powoduje konieczność redukcji 
przedsięwzięć zaplanowanych na obecny 
rok. Mimo tych, niekorzystnych uwa-
runkowań, dzielimy się z innymi tym, co 
mamy, tym co możemy zrobić - co mogą 
zrobić ludzie chcący pomagać innym.

oBchody 229. Rocznicy uchwaLenia 
KonSTyTucji 3 Maja w GMinie Połaniec

Obchody 229. rocznicy uchwale-
nia Konstytucji 3 Maja w tym roku 
ze względu na panującą epidemię od-
były się w zupełnie innej formie niż 
dotychczas. Zabrakło barwnych wy-
stępów, przemówień, wydarzeń kul-
turalnych i sportowych, a uroczyste 
składanie wieńców zostało ograni-
czono do minimum.

W sobotę 2 maja Burmistrz Mia-
sta i Gminy Połaniec Jacek Tarnow-
ski wraz z Przewodniczącym Rady 
Miejskiej Stanisławem Lolo na chwilę 
przed Mszą Świętą w intencji Ojczyzny 
w Kościele p/w Matki Bożej Wspo-
możenia Wiernych złożyli kwiaty 
pod Krzyżem Kosynierów w imieniu 
wszystkich Mieszkańców Gminy Poła-
niec, oddając hołd poległym za Ojczy-
znę. Następnie delegacja udała się do 
kościoła na nabożeństwo.

W związku z pandemią w nabo-
żeństwie wzięła udział ograniczona 
ilość osób. W uroczystości uczestni-
czyli mieszkańcy, władze samorządowe,  
a także reprezentanci szkół, zakładów 
pracy z terenów naszego miasta i gminy.

Homilie wygłosił ksiądz proboszcz 
Mariusz Piotrowski, który przypomniał 
wielowiekową tradycję kultu Matki Bo-
żej w Polsce oraz nawiązał do uchwale-
nia Konstytucji 3 Maja. "Bądźmy dumni 
z kart naszej wspaniałej historii" – mó-
wił w kazaniu. Na zakończenie Mszy 
uczestnicy odśpiewali hymn „Boże coś 
Polskę”, wyrażający duchową łączność 
z ojczyzną i modlitwę o pomyślność dla 
wszystkich Polaków.

Majowe święto to manifestacja 
patriotyzmu mieszkańców Połańca 
oraz lekcja historii dla pokolenia, 
które uczy się, że celem nadrzędnym 
społeczeństwa obywatelskiego jest 
dobro wspólne.

„Naród, który nie zna swojej prze-
szłości, umiera i nie buduje przyszłości”

Jan Paweł II
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doKładnie 226 LaT TeMu TadeuSz  
KościuSzKo oGłoSił uniweRSał  

PołaniecKi
Dzieje Połańca nierozerwalnie zwią-

zane są z dziejami Polski, z ważnymi 
wydarzeniami i postaciami historyczny-
mi. Na karty historii Połaniec trafił za 
sprawą Tadeusza Kościuszki i Insurek-
cji Kościuszkowskiej

Dla nas, połańczan, postać Naczel-
nika ma szczególne znaczenie, 7 maja 
1794 roku pod Połańcem Tadeusz Ko-
ściuszko jako najwyższy naczelnik Siły 
Zbrojnej Narodowej wydał Uniwersał 
połaniecki, akt prawny, które-
go celem była poprawa sytuacji 
chłopów pańszczyźnianych. Jego 
pełna nazwa brzmiała: „Uniwer-
sał urządzający powinności grun-
towe włościan i zapewniający dla 
nich skuteczną opiekę rządową, 
bezpieczeństwo własności i spra-
wiedliwość w komisjach porząd-
kowych”. Znosił on poddaństwo 
osobiste chłopów, zwolnienia od 
pańszczyzny dla walczących oraz 
prawo nieusuwalności z użytko-
wanego gruntu. Akt ten stanowił 
uwieńczenie wielu rozporządzeń 
i proklamacji wydanych przez 
Kościuszkę w sprawie chłopskiej 
od chwili rozpoczęcia insurekcji.

W roku 1917, z okazji set-
nej rocznicy śmierci Tadeusza 
Kościuszki, usypano w Połańcu 
kopiec, na którym umieszczono 
tablicę z napisem: Tu 7.V.1794 r. 
w obecności Tadeusza Kościusz-
ki i wojska ogłoszono wszem  
i wobec Uniwersał połaniecki, że 
odtąd chłopi są pod opieką pra-
wa, że są wolni... Odtąd miejsce 
to stało się kultem i symbolem 
dążeń społecznych i narodowych 
w Polsce.

Słynny ,,generał w chłopskiej 
sukmanie” przemawiał do wy-
obraźni milionów, znajdując swoje 
miejsce w panteonie rodzimych 
bohaterów narodowych. Dziś 
bibliografia opracowań na te-
mat życia i działalności Tadeusza 
Kościuszki jest bardzo bogata. 
Naczelnik doczekał się szeregu 
opracowań naukowych, a także 
prac analizujących poszczególne 
etapy jego życia. Dla nas, połań-
czan, postać Naczelnika ma szcze-

gólne znaczenie - Tadeusz Kościuszko 
nasz bohater narodowy, wielki Polak  
i patriota, patron Szkoły Podstawowej  
w Połańcu jest żywy również w naszej 
tradycji i obecny w życiu naszej społecz-
ności. Wielki Człowiek, o czynach które-
go mówią liczne wiersze i pieśni.

Ta niezwykle historyczna data po-
kazują nam komu należy podziękować 
– wiele pokoleń, Polaków, naszych przod-
ków, którzy walczyli, abyśmy my dzisiaj 

w naszym mieście mogli spokojnie żyć, 
rozwijać się. To czas, który przypomina 
nam o wzajemnym szacunku, właściwych 
postawach patriotycznych, o naszym obo-
wiązku wobec Ojczyzny, o świadomości 
lokalnego patriotyzmu, o wspominaniu 
osób, zasłużonych dla społeczeństwa.

„Siebie samego zwyciężaj… To naj-
większe zwycięstwo”.

Tadeusz Kościuszko

Źródło: Wikipedia
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100. Rocznica uRodzin  
jana Pawła ii

w hołdzie naczeLniKowi

Na 18 maja 2020 roku przypadła 
100. rocznica urodzin Jana Pawła II. 
To bardzo ważna data. „Będzie dro-
gowskazem i nadzieją, pokrzepi mą-
drym słowem i przytuli w chwilach roz-
paczy. Nasz Papież – Polak”.

Ze względu na epidemię nie mo-
gliśmy wszyscy wspólnie uczestniczyć 
w uroczystościach. Dostosowując się 
do istniejących obostrzeń, burmistrz 
Jacek Tarnowski wraz z przewodniczą-
cym Rady Miejskiej Stanisławem Lolo 
modlitwą i chwilą ciszy podziękowa-
li Janowi Pawłowi II. Złożyli kwiaty  
w kościele pod wezwaniem Matki Bo-
żej Wspomożenia Wiernych w Połańcu. 
Wielkiemu Polakowi, którego pokolenia 

poznały jako kapłana, kardynała, papie-
ża i wspaniałego człowieka, błogosła-
wionego, a dzisiaj świętego, do którego 
wznosimy wszelkie prośby i modlitwy. 

W jego życiu przeplatały się chwi-
le straszne, bolesne, doniosłe, radosne 
i piękne. Przeżył stratę bliskich, piekło 
wojny i komunizmu. Dzięki niezwy-
kłym talentom i inteligencji szybko 
awansował w kościelnej hierarchii,  
a jednocześnie sprawiał, że rzesze ludzi 
młodych i starszych do niego lgnęły. 
Człowiek, który oddał ster swojego ży-
cia Bogu i zawierzył siebie Maryi. On 
pozwolił poprowadzić siebie Duchowi 
Świętemu. Zwykły człowiek robiący 
rzeczy niezwykłe.

5 maja 1794 roku Tadeusz Kościusz-
ko stanął w obozie pod Połańcem. Za-
łożył tu obóz warowny. 7 maja wydał 
Uniwersał połaniecki urządzający po-
winność włościan, gdyż chciał zachęcić 
chłopów do udziału w powstaniu. Kosy-
nierzy mieli ogromny potencjał w walce.

Rosjanie rozpoczęli blokadę obozu 
kościuszkowskiego, rozmieszczając w po-
bliżu swoje wojska. Chcieli, by Kościusz-
ko złożył broń i oddał się w niewolę. 
Dwukrotne ataki wojsk rosyjskich 12 i 17 
maja nie powiodły się. Generał Denisow 
w obawie przed likwidacją korpusu, nocą 
z 17 na 18 maja zaczął się wycofywać  
w kierunku wojsk pruskich.

Z tej okazji, aby uczcić pobyt 
Tadeusza Kościuszki w Połańcu, 
18 maja 2020 roku Burmistrz Jacek 
Tarnowski wraz z Przewodniczącym 
Rady Miejskiej Stanisławem Lolo  
w imieniu mieszkańców złożyli sym-
boliczny wieniec pod pomnikiem 
Naczelnika Tadeusza Kościuszki.

Dla nas połańczan Tadeusz Ko-
ściuszko ma szczególne znaczenie. 
Jest naszym bohaterem narodowym, 
wielkim Polakiem i patriotą, patronem 
Szkoły Podstawowej, niezwykle obecny 
w życiu naszej społeczności.
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ROBERT STAChOwICZ NOwYM  
zaSTęPcĄ BuRMiSTRza Połańca

PRezydenT STaRachowic - MaReK 
MaTeReK zachwycony PołańceM

Burmistrz Jacek Tarnowski powołał 
z dniem 04 czerwca 2020 r. Roberta Sta-
chowicza na stanowisko nowego zastęp-
cy Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec. 
Nowy zastępca burmistrza uprzednio 
przez wiele lat zasiadał w zarządzie grzy-
bowskiego “Siarkopolu”, a następnie kie-
rował Zakładem Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi w Rzędowie, posiada duże 
doświadczenie w pozyskiwaniu inwesto-
rów i współpracy z samorządami. 

Od zawsze związany był z życiem 
środowiska. Początkowo były to Zakła-
dy Cementowe w Nowinach, następnie 
„Siarkopol” Grzybów, gdzie zajmował 
się eksploatacją, sprawami środowiska, 
rekultywacją terenów wyeksploatowa-
nych, uczestniczył w przenoszeniu kopali 
do Osieka prowadząc działania organiza-
cyjne w kierunku podziału przedsiębior-
stwa i pełnił funkcje kierownika części 
likwidacyjnej. Robert Stachowicz posia-
da duże doświadczenie w pozyskiwaniu 
inwestorów. Brał udział w tworzeniu 
Tarnobrzeskiej Strefy Ekonomicznej, 
był członkiem Rady Nadzorczej spółki 
administracyjnej. W tym czasie pozyska-
no nowe podmioty gospodarcze. 

Nowy zastępca burmistrza był ini-
cjatorem bardzo ważnego projektu od-
padowego. W latach 2001 – 2018 pełnił 
funkcję Przewodniczącego Zarządu 

Związku. Dzięki temu zadaniu rozpo-
czął aktywną współpracę z samorząda-
mi, co pozwoliło na efektywną realizację 
projektu Zakładu Gmin w Rzędowie. 
Robert Stachowicz objął funkcję Preze-
sa Zakładu Gospodarki Odpadami Ko-
munalnymi, którą pełnił do końca lipca 
2018r. Spółka skutecznie aplikowała  
o środki finansowe i uruchomiła zakład. 
W ostatnim roku funkcjonowania jak 
podkreśla zastępca dzięki wieloletniej, 
dobrej współpracy z Burmistrzem Po-
łańca – Jackiem Tarnowskim udało się 
utrzymać projekt w realizacji, w rękach 
samorządowych i przedyskutować kilka 
projektów innowacyjnych. 

Zastępca Burmistrza przyznaje, że 
obecną posadę traktuje jako swojego 
rodzaju wyzwanie, aczkolwiek działanie 
w obszarze samorządowym nie jest Mu 
obce i ma świadomość problematyki na 
różnych płaszczyznach. Nowe zadanie 
przyjmuje z radością licząc na dobrą 
współpracę z burmistrzem, Radą, pra-
cownikami na rzecz społeczeństwa. 

Na pytanie o główny priorytet w pracy 
zastępca burmistrza odpowiada, że będzie 
to czas wyzwań i ciężkiej pracy, a przy tym 
dokładania wszelkich starań, aby cele spo-
łeczne mogły być w pełni zrealizowane. 

Prywatnie Zastępca interesuje się tu-
rystyką, historią – szczególnie ludzkim 

Miłą lipcową wizytę na ziemi po-
łanieckiej złożył prezydent Staracho-
wic - Marek Materek, podczas któ-
rej spotkał się z burmistrzem miasta  
i gminy Połaniec- Jackiem Tarnowskim. 
Podczas spotkania w Urzędzie Miasta i 
Gminy w Połańcu dyskusja dotyczyła 
obecnej sytuacji samorządów związanej 
z mniejszymi dopływami do budżetu 
gminy oraz sposobów minimalizowa-
nia skutków. Celem wizyty był prze-
gląd inwestycji na naszym terenie, które 
prezydent chciał zobaczyć na własne 
oczy. Wizytacja dotyczyła infrastruktu-
ry drogowej, nasadzeń i ozdobnej zie-
leni, rynku, kompleksów basenowych  
z przedstawieniem ekologicznych roz-
wiązań i i naszej oferty w kierunku 
mieszkańców i gości. Prezydent był 

losem i niezmiennie od lat aspektami śro-
dowiskowymi. Zapytany o pierwsze wra-
żenie z pracy w połanieckim magistracie 
zastępca burmistrza podkreśla pozytywną 
organizację urzędu w perspektywie ostat-
nich wydarzeń epidemicznych, gdzie każ-
dy zainteresowany może załatwić sprawę, 
a z drugiej strony wprowadzenie i prze-
strzeganie zasad bezpieczeństwa na bar-
dzo dużym poziomie. 

Zastępca podkreślił w rozmowie 
bogate walory wizerunkowe Połańca 
oraz widoczne wsparcie przez gminę 
przedsiębiorczości, stwarzanie warun-
ków do rozwoju gospodarczego i two-
rzenia nowych zakładów pracy, a także 
bogate zaplecze wizerunkowe jako miej-
sca do zamieszkania. Jak twierdzi nowy 
Zastępca Miasto i Gmina Połaniec na 
dzień dzisiejszy potrzebuje kontynuacji 
dobrych decyzji władz i przedsięwzięć 
dla dalszego rozwoju naszego regionu.

również zainteresowany przestrzenią dla 
dzieci, seniorów, obejrzał infrastrukturę 
szkolną, obszar handlu - plac targowy 
oraz CKiSz. Gość pogratulował włoda-

rzowi oraz mieszkańcom skuteczności 
w działaniu dla ożywionego, nowocze-
snego rozwoju gminy. Nie krył zachwytu 
nad pozytywnymi zmianami w Połańcu.
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wizyTa GoSPodaRcza MaRSzałKa wojewódzTwa 
święToKRzySKieGo andRzeja BęTKowSKieGo

w Połańcu–KonSuLTacje z BuRMiSTRzeM, PRacowniKaMi jedno-
STeK GMinnych i MieSzKańcaMi (PieRwSzy eTaP) - w PeRSPeKTywie 

SKoRzySTania ze śRodKów unijnych w KoLejnyM oKReSie

Kolejną wizytę złożył Marszałek 
Województwa Świętokrzyskiego - An-
drzej Bętkowski na ziemi połanieckiej, 
która rozpoczęła się oficjalnym spo-
tkaniem z Burmistrzem Miasta i Gmi-
ny Połaniec – Jackiem Tarnowskim  
w Urzędzie Miasta i Gminy. Podczas 
spotkania podsumowano dotychcza-
sową współpracę reprezentowanych 
szczebli samorządu terytorialnego, 
omówiono postępy bieżących prac oraz 
nowe plany inwestycyjne. Rozmowa 
dotyczyła obecnej kondycji finansowej 
samorządu oraz dalszych możliwości 
pozyskiwania środków finansowych 
zewnętrznych w kolejnej perspektywie 
finansowej dla Gminy Połaniec.

Podczas wizyty szef  samorządu 
wojewódzkiego zapoznał się z inwesty-
cjami zrealizowanymi w ostatnim cza-
sie na terenie Miasta i Gminy Połaniec  
z udziałem środków unijnych. Pierw-
szym punktem wizytacji był nowo wy-
budowany Warsztat Terapii Zajęciowej 

na potrzeby osób niepełnosprawnych 
oraz zmodernizowany obecny obiekt. 
Podczas rozmowy zauważona została 
konieczność kontynuacji opieki i za-
pewnienia jak najlepszych warunków 
dla uczestników.

Ważną placówką dziennego wspar-
cia, którą marszałek odwiedził był 
Środowiskowy Dom Samopomocy. 
Podczas wizytacji burmistrz przedsta-
wił dotychczasowe starania z zakresie 
potrzeby budowy dodatkowego obiektu 
świadczącego pomoc kolejnym 40 -stu 
osobom potrzebującym. Po rozmowie  
i zapoznaniu się z funkcjonowaniem 
Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Połańcu marszałek potwierdził po-
trzebę budowy kolejnej tego typu pla-
cówki w Połańcu.

W kolejnym etapie marszałek wizyto-
wał centrum basenowo-rekreacyjne od-
dane do użytku po rozbudowie w 2018 r. 
W tym miejscu rozmawiano o planach  
w kierunku powstania dodatkowej oferty 

z przeznaczeniem sportowym 
i kulturalnym poprzez budo-
wę hali widowiskowo-spor-
towej. Gmina ma na ten cel 
wyznaczoną lokalizację, jest już  
w posiadaniu koncepcji i po 
wykupie większości gruntów. 
Na realizację zadania zamierza 
aplikować o środki zewnętrzne.

W dalszej części mar-
szałek zapoznał się z moż-
liwościami rozwoju na 
przyszłość w zakresie bu-
downictwa jedno- i wielo-
rodzinnego. Kolejnym eta-
pem wizyty było zapoznanie 
się z obecnie realizowanym 
projektem dla osób indywi-
dualnych (w partnerstwie  
z gminą Oleśnica, Łubnice, 
Stopnicą) polegającym na 
montażu solarnych syste-
mów grzewczych oraz in-
stalacji fotowoltaicznych. 
Wizytacja bezpośrednia, po-
łączona została z rozmową 
z użytkownikami nowych 
instalacji, którzy skorzystali 
z dofinansowania. Przepro-
wadzone rozmowy potwier-
dziły potrzebę kontynuowa-

nia zadania w kolejnych latach.
Gmina zakłada kontynuację przed-

sięwzięcia (ok. 300 gospodarstw), 
którego docelowym efektem będzie 
zmniejszenie kosztów pozyskania ener-
gii elektrycznej i cieplnej dla mieszkań-
ców gospodarstw domowych, poprzez 
ograniczenie lub brak konieczności jej 
poboru z tradycyjnych źródeł. Podczas 
wizytacji nie zabrakło również akcentu 
turystycznego, w tym prezentacji skarpy 
widokowej.

Wizyta marszałka została zaplano-
wania na kilka części. W tym dniu od-
była się pierwsza część, podczas której 
z uwagi na kilkugodzinny czas udało 
się przedstawić marszałkowi powyższe 
zadania inwestycyjne oraz plany. Mar-
szałek Andrzej Bętkowski wyraził chęć 
kontynuacji dalszych wizyt, na które 
serdecznie zapraszamy, a podczas któ-
rych zaprezentowane zostaną pozostałe 
obszary i plany związane z realizacją ko-
lejnych potrzeb.
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KaMPania inFoRMacyjno-PRoMocyjna 
„zoSTań żołnieRzeM RP”

7 sierpnia w Połańcu na rynku go-
ściliśmy żołnierzy Rzeczpospolitej Pol-
skiej, gdyż na terenie całego kraju trwa 
ogólnopolska kampania promocyjna 
„Zostań Żołnierzem RP”.

Celem tej kampanii było dotarcie do 
społeczeństwa, a w szczególności do lu-
dzi młodych z informacją o możliwości 
rozpoczęcia służby wojskowej.

W ramach tej kampanii Wojskowa 
Komenda Uzupełnień w Sandomierzu 
w okresie od 3 do 9 sierpnia bieżącego 
roku wystawia mobilny punkt promo-
cyjno – informacyjny.

Osoby odwiedzające stanowiska 
promocyjne mogą uzyskać szczegółowe 
informacje na temat naboru, zasad peł-

nienia służby wojskowej i korzyściach 
wynikających z jej pełnienia.

Na stoiskach informacyjno – pro-
mocyjnych Siły Zbrojne RP reprezen-
towali: żołnierze Wojskowej Komendy 
Uzupełnień w Sandomierzu, 3 san-
domierski batalion radiotechniczny,  
102 batalion lekkiej piechoty WOT  
w Sandomierzu oraz podchorąży z Woj-
skowej Akademii Technicznej. 

Obecny na stoisku szef  wydziału re-
krutacji WKU w Sandomierzu mjr dypl. 
inż. Zbigniew Turczyniak przekazał 
serdeczne podziękowania Burmistrzowi 
Miasta i Gminy Połaniec Panu Jackowi 
Tarnowskiemu za pomoc w organizacji 
tego wydarzenia.

SołecTwo RyBiTwy wzięło udział w KonKuRSie 
na najPięKniejSzy wieniec dożynKowy

W związku z tym wydarzeniem 
władze województwa świętokrzyskiego 
ogłosiły konkurs na najpiękniejszy wie-
niec, który będzie reprezentował nasze 
województwo w Warszawie.

Wśród zgłoszonych do konkursu 
wieńców z naszego powiatu znalazł 
się piękny wieniec z Rybitw w gminie 
Połaniec.

Pomimo trwającej epidemii wi-
dać, iż tradycja dożynkowa jest bar-
dzo zakorzeniona w naszym społe-
czeństwie i wiele osób chętnie włącza 
się w jej kultywowanie.

Wieniec dożynkowy z Sołectwa 
Rybitwy biorący udział w konkursie 
na najpiękniejszy wieniec w woje-
wództwie świętokrzyskim.
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uRoczySTe wRęczenie aKTów 
MIANOwANIA DlA NAUCZYCIElI

aKToR i ReżySeR wacław RadecKi 
z wizyTĄ u BuRMiSTRza z PoMySłeM 

wSPółPRacy

W dniu 1 października 2020 roku 
w Urzędzie Miasta i Gminy w Połańcu 
przy zachowaniu reżimu sanitarnego, 
odbyło się uroczyste nadanie stop-
nia awansu zawodowego nauczyciela 
mianowanego dla nauczycieli szkół  
i przedszkoli z naszej gminy, którzy 
pomyślnie zdali egzamin przed komisją 
egzaminacyjną.

Wśród odbierających akty byli Pani 
Anna Chrzanowska-Iwaniuk zatrud-
niona w Szkole Podstawowej w Zrębi-
nie, Pani Monika Szywała zatrudniona 
w Przedszkolu Publicznym w Połań-
cu, Pani Dorota Rzepka zatrudniona 

również w Przedszkolu Publicznym  
w Połańcu, Pani Małgorzata Danuta 
Studnicka zatrudniona w Szkole Podsta-
wowej im. T. Kościuszki w Połańcu oraz 
Pan Radosław Marczewski zatrudnio-
ny w Zespole Placówek Oświatowych  
w Ruszczy.

Na początku uroczystości tradycyj-
nie został odśpiewany hymn narodowy, 
a następnie nauczyciele z uniesioną pra-
wą ręką w górze złożyli ślubowanie.

W uroczystości wręczania aktów 
mianowania i gratulacji uczestniczyli: 
Burmistrz MiG Połaniec Pan Jacek Tar-
nowski, Przewodniczący Rady Miejskiej 

Pan Stanisław Lolo, Skarbnik Gminy 
Pani Małgorzata Żugaj, Kierownik Re-
feratu Spraw Obywatelskich, Oświaty 
i Wychowania Pani Bogumiła Niespo-
dziewana oraz Kierownik Samorządo-
wego Centrum Usług Wspólnych Pani 
Agnieszka Trela.

W spotkaniu wzięli udział również 
dyrektorzy placówek szkolnych i przed-
szkolnych z naszej Gminy.

Składamy serdeczne gratula-
cje nauczycielom i życzymy wie-
lu osiągnięć i sukcesów w pracy  
zawodowej.

Niesamowitą wizytę złożył 29 wrze-
śnia w Urzędzie Miasta i Gminy w Po-
łańcu aktor i reżyser – Wacław Radecki. 
Ukończył Akademię Teatralną w War-
szawie w 1974 r. ze specjalizacją aktor 
dramatu. Jego drugą specjalizacją zawo-
dową jest reżyseria filmowa.

W latach 1974-1976 pracował jako 
aktor w Teatrze Płockim, gdzie zagrał 
w 13 spektaklach.

Główne role to:
• Łomow w ,,Oświadczynach'' A. Cze-

chowa
• Hrabia d' Albafiorita, Kawa-

ler di Ripafratta w ,,Oberżystce''  
G. Goldoniego
W reżyserii filmowej ma piętnasto-

letnie doświadczenie pracując w Zespo-
łach filmowych ''Silesia'' i ''Kadr'' naj-
pierw jako asystent reżysera, a potem 
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juBiLeuSz 50-Lecia Pożycia  
MałżeńSKieGo

jako II reżyser przy 17 filmach fabular-
ny, bardziej znane to:
• Sowizdrzał Świętokrzyski - reż.  

H. Kluba
• Do krwi ostatniej  - reż J. Hoffman  
• Ojciec królowej - reż. W. Solarz
• Bez miłości - reż. B. Sass Zdort
• Miłość ci wszystko wybaczy - reż  

J. Rzeszewski
• Lata dwudzieste... lata trzydzieste - 

reż J. Rzeszewski
• Debiutantka - reż. B. Sass Zdort
• Krzyk - reż. B. Sass Zdort
• Dziewczęta z Nowolipek – reż.  

B. Sass Zdort
• Alchemik - reż. J. Koprowicz

Zagrał 16 ról drugoplanowych  
w filmach, w tym główna rola Bogdan 
Wrona w filmie ,,Zapis Zbrodni '' reż.  
A. Trzos Rastawiecki. Jest autorem fil-
mu dokumentalnego ,,Otwórzcie ser-
ca'', który mówi o orędziach Matki Bo-
żej z Medjugorie.

Podczas spotkania w Połańcu re-
żyser zaproponował współpracę z sa-
morządem dotyczącą emisji reportaży 
i programów skierowanych do społe-
czeństwa, a związanych z propagowa-
niem zdrowego stylu życia, domu przy-

jaznego środowisku, a przede wszystkim 
naturalnego odżywiania. Reżyser zaofe-
rował również pomoc w działaniach ar-
tystycznych, a przez to promocję Miasta 
i Gminy Połaniec. Podczas wizyty reży-
ser podzielił się pierwszym wrażeniem 
na widok naszego miasta podkreślając 

czystość, zadbane domostwa, piękną 
roślinność i świeże powietrze. Dysku-
sja dotyczyła również polskich tradycji, 
zwyczajów i ciekawostek. To przemiłe 
spotkanie zakończyło się chęcią wza-
jemnej współpracy.

Dnia 8.10.2020 roku odbyły się Zło-
te Gody, czyli 50-lecie Rocznicy Ślubu. 
Uroczystość tym razem nie odbyła się 
tradycyjnie w Urzędzie Miasta i Gminy 
w Połańcu, lecz na dużej sali sportowej 
w Zespole Szkół w Połańcu. Zmiana 
miejsca podyktowana była sytuacją jaka 
panuje w naszym kraju i obowiązującym 
reżimie sanitarnym.

Sytuacja ta jednak w żaden sposób 
nie wpłynęła na przygotowanie i prze-
bieg tej ważnej uroczystości.

Na uroczystość zostały zaproszone 
pary małżeńskie z gminy Połaniec, któ-
re przeżyły wspólnie minimum 50 lat. 
Było to niezwykłe i wzruszające wyda-
rzenie nie tylko dla Jubilatów, ale także 
dla ich rodzin.

Z tej okazji zostały wręczone medale 
nadane przez Prezydenta Rzeczypospo-
litej Polskiej Andrzeja Dudę za Długo-
letnie Pożycie Małżeńskie. Odczytany 
został również list gratulacyjny od Pre-
zydenta RP, a Jubilaci otrzymali również 
legitymacje, dyplomy, kwiaty i upominki.

W tym niecodziennym spotkaniu 
uczestniczył Burmistrz Miasta i Gminy 

Spotkanie burmistrza z reżyserem w połanieckim magistracie
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Połaniec Pan Jacek Tarnowski, Zastęp-
ca Burmistrza Pan Robert Stachowicz, 
Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Żu-
gaj, Dyrektor CKiSz w Połańcu Pani 
Joanna Juszczyńska, Dyrektor Zespołu 
Szkół w Połańcu Pan Stanisław Rogala, 

Radny Rady Miejskiej Pan Jacek Mazur, 
proboszcz parafii MBWW w Połańcu  
ksiądz Mariusz Piotrowski, kierownik 
Urzędu Stanu Cywilnego Pani Alina 
Dudek oraz pracownicy Urzędu Miasta 
i Gminy w Połańcu, a także pracownicy 

Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu. 
Jubileusz swoją obecnością zaszczyciły 
również rodziny naszych Jubilatów.

Władze gminy oraz zaproszeni go-
ście gratulowali Jubilatom wytrwałości 
i wierności oraz życzyli zdrowia i mi-
łości na kolejne lata pożycia małżeń-
skiego. Po oficjalnych uroczystościach 
zaproszono wszystkich na poczęstunek. 
Uroczystość uświetnił tradycyjnie już 
występ muzyczny młodzieży z CKiSz 
w Połańcu.

Z okazji tego Jubileuszu gratuluje-
my wszystkim Jubilatom oraz życzymy 
aby dalsze lata upłynęły w zdrowiu, 
szczęściu i miłości.

KoLejna PoMoc dLa SzPiTaLa PowiaToweGo 
w STaSzowie – „Połaniec dzieLi Się SeRceM”
Trudna sytuacja wokół nas, stan 

epidemiczny coraz większe obawy 
powodują chęć kontynuowania po-

mocy innym. Każde dodatkowe środ-
ki ochrony osobistej w dobie epidemii 
koronawirusa są dla personelu Szpita-

la Powiatowego w Staszowie na wagę 
złota. Burmistrz Jacek Tarnowski 
osobiście przekazał 2000 sztuk jedno-
razowych, wysterylizowanych mase-
czek ochronnych od Miasta i Gminy 
Połaniec. To już kolejna pomoc dla 
placówki w ramach akcji „Połaniec 
dzieli się sercem".

Maseczki ochronne dla Samodziel-
nego Publicznego Zespołu Zakładów 
Opieki Zdrowotnej w Staszowie zosta-
ły uszyte przez jednostki organizacyjne 
wraz z wolontariuszami)
• Urząd Miasta i Gminy Połaniec
• Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu
• Środowiskowy Dom Samopomocy 

w Połańcu
• Warsztat Terapii Zajęciowej w Połańcu
• Ośrodek Sportu i Rekreacji w Połańcu
• Publiczne Przedszkole w Połańcu  

i Żłobek „Kraina Malucha”
• Publiczna Szkoła Podstawowa  

w Połańcu
• Zespół Placówek Oświatowych  

w Ruszczy
• Przychodnia Zdrowia w Połańcu
• Osoby prywatne i wolontariusze:  

J. Citak, B. Kłoda, B. Mazur,  
D. Wrzałek, K. Nosek, B. Sawicka,  
P. Brzostowicz.
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OBChODY 102 ROCZNICY ODZYSKANIA  
niePodLeGłości PRzez PoLSKę

KoLoRowe chRyzanTeMy ozdoBiły MiejSca 
PaMięci i KuLTu w GMinie Połaniec

Tegoroczne obchody upamiętniają-
ce 102. rocznicę Odzyskania Niepod-
ległości przez Polskę były jak co roku 
bardzo ważne, jednakże ze względu 
na trwającą epidemię uroczystości  
w naszej gminie były obchodzone  
z zachowaniem wszystkich, niezbęd-
nych ograniczeń.

Swoją pamięć i patriotyzm wyraziły 
w sposób szczególny m. in.  Przedszko-
le Publiczne w Połańcu, Szkoła Podsta-
wowa im. T. Kościuszki w Połańcu oraz 
Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu. 
Przygotowali oni piękne patriotyczne 
utwory i treści, które zostały umiesz-
czone właśnie 11 listopada na porta-
lach internetowych. Tego dnia również 
zostały złożone wiązanki  kwiatów pod 
Krzyżem Kosynierów, na skwerze Ar-
mii Krajowej oraz na grobach Niezna-
nego Żołnierza I i II Wojny Światowej.

Kwiaty w imieniu mieszkańców 
złożył Burmistrz Miasta i Gminy Po-
łaniec Pan Jacek Tarnowski i Przewod-
niczący Rady Miejskiej w Połańcu Pan 
Stanisław Lolo.

Następnie o godzinie 11:00 odby-
ła się msza święta w intencji Ojczyzny 
w kościele św. Marcina w Połańcu.

Tego dnia mieszkańcy jako symbol 
patriotyzmu wywiesili flagi narodowe, 
by wyrazić swoją pamięć i szacunek 
tym, którzy walczyli o niepodległość. 

Kolorowe, piękne, dorodne chryzan-
temy zdobią naszą gminę. Kwiaty, odku-
pione od lokalnych producentów i sprze-
dawców, pojawiły się w różnych częściach 
miasta i gminy. Kilkaset doniczek z kwia-
tami pracownicy Urzędu Miasta i Gminy 
oraz Przedsiębiorstwa Gospodarki Komu-
nalnej ustawili w miejscach historycznych 
takich jak Kopiec Kościuszki, Pomnik  
T. Kościuszki, w miejscach pamięci narodo-
wej oraz kultu – groby poległych podczas  
I i II wojny światowej, kościoły, przydroż-
ne kapliczki w każdej miejscowości i krzyże 
zlokalizowane na terenie Miasta i  Gminy 
Połaniec. W ramach pomocy finansowej 
dla producentów i sprzedawców kwiatów, 
związanej ze skutkami wprowadzone-
go zakazu wstępu na cmentarze, Miasto  
i Gmina Połaniec włączyła się do akcji pro-
wadzonej przez Agencję Restrukturyzacji  
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LOKALNIE – SPOŁECZNIE

i Modernizacji Rolnictwa i pozyskała chry-
zantemy doniczkowe. Gmina włączając 
się w akcję złożyła do Świętokrzyskiego 
Oddziału Regionalnego ARiMR wniosek 
na kwiaty doniczkowe. Automatycznie 
ARiMR przydzielił kwiaty. Następnym 
krokiem było porozumienie się z naszymi 
lokalnymi producentami. Kwiaty trafiły do 
nas i przyozdobiły miejsca pamięci i kultu.
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GMina Połaniec dzięKi GłoSoM MieSzKańców 
znaLazła Się na Liście zwycięzców  

w KonKuRSie „Pod Biało - czeRwonĄ”
Gmina Połaniec znalazła się na 

liście zwycięzców w konkursie „Pod 
Biało-Czerwoną". Oznacza to, że  
w naszej gminie stanie wygrana, czyli 
maszt z flagą Polski. 

Konkurs „Pod Biało-Czerwo-
ną” zakłada sfinansowanie przez 
Rząd Rzeczypospolitej Polskiej za-
kupu masztów i flag w każdej z gmin  
w Polsce, której mieszkańcy zaanga-
żują się w projekt. Inicjatywa otrzy-
mania masztu przez gminę całkowicie 
była więc zależna od mieszkańców.

Aby otrzymać maszt z flagą należa-
ło zebrać odpowiednią liczbę głosów 
poparcia poprzez serwis internetowy ht-
tps://www.gov.pl/web/bialoczerwona

Gmina Połaniec musiała zebrać mi-
nimum 100 głosów głosów poparcia dla 
inicjatywy zakupu masztu z flagą.

Zaproponowany sposób zbiórki 
głosów zakładał połączenie tradycji  
z nowoczesnością. Był jednocześnie 
całkowicie bezpieczny dla chcących się 
zaangażować w zbiórkę, co w dobie 
pandemii ma duże znaczenie. 

Celem projektu jest upamiętnienie 
zwycięstwa wojsk Rzeczypospolitej 
nad armią bolszewicką w Bitwie War-
szawskiej 1920 roku. 

Ważnym założeniem projektu jest 
również budowa wspólnoty i wzmoc-
nienie idei zaangażowania społeczeń-
stwa obywatelskiego.

 
Dziękujemy wszystkim miesz-

kańcom za oddane głosy.

ważny KoMuniKaT dLa PacjenTów PRzychodni 
zdRowia w Połańcu - nowe udoGodnienia!
Informujemy, że Przychodnia Zdrowia w Połańcu realizuje wypisywanie recept w następnym dniu po wrzuceniu kartki  

do skrzynki na recepty z nazwą leków i danymi pacjenta, która jest umieszczona przed wejściem do Przychodni.
Informujemy również, że od dnia 26. 11. 2020 roku z myślą o komforcie Pacjentów uruchomiony został dodatkowy, trzeci 
telefon o numerze: 509 438 450 do rejestracji. Ze względu na ilość wykonywanych do Przychodni połączeń bardzo prosimy 
o cierpliwość i wyrozumiałość w trakcie ich realizacji. Wprowadzona zostaje również zasada oddzwaniania na wyświetlony 

numer Pacjenta w przypadku braku możliwości odbioru w danym momencie przez pracownika rejestracji.
Informujemy ponadto, że w Przychodni Zdrowia w Połańcu zostali zatrudnieni dodatkowi lekarze celem zaspokojenia 

pełnej dostępności do usług (lekarzy) przez chorych pacjentów w danym dniu.
W związku z powyższym zawiadamiamy, że nie istnieje już potrzeba przychodzenia do Przychodni  Zdrowia  

wcześniej niż przed godz. 7.00, czyli otwarciem placówki w celu zarejestrowania się do lekarza. 
Jednocześnie w celu sprawnej organizacji i zminimalizowania kolejek prosimy o  korzystanie z wprowadzonych udogodnień.
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PRzyjęcie MiaSTa i GMiny Połaniec do GRona członKów 
KonwenTu wójTów BuRMiSTRzów PRezydenTów - nowe 

SzanSe- nowe KoRzyści dLa Połańca i ReGionu

KonSuLTacje SPołeczne - PoPRawienie 
BezPieczeńSTwa PieSzych w Połańcu

„MOST WSPÓŁPRACY”
W dniu 3 lutego 2020 roku w urzę-

dzie gminie Padew Narodowa odbył się 
kolejny Konwent Wójtów, Burmistrzów, 
Prezydentów Powiatu Mieleckiego, pod-
czas którego do grona swoich członków 
oficjalnie włączono Miasto i Gminę Po-
łaniec. Jest to podsumowanie już istnieją-
cej współpracy Gminy Połaniec z Gmi-
nami Powiatu Mieleckiego. Konwent jest 
cyklicznym wydarzeniem skupiającym 
włodarzy 10 gmin powiatu mieleckiego 
i miasta Tarnobrzeg, na którym poru-
szane są bieżące zagadnienia dotyczące 
funkcjonowania poszczególnych gmin. 
Mając na uwadze bliskie położenie Mia-
sta i Gminy Połaniec względem powiatu 
mieleckiego oraz bardzo dobrą współ-
pracę samorządu Połańca z sąsiednimi 
gmin podkarpacia, z dniem 3 lutego 
2020 roku Miasto i Gmina Połaniec 
przy akceptacji wszystkich członków 
Konwentu stała się jej pełnoprawnym 

uczestnikiem. Uczestnictwo w Kon-
wencie Wójtów Powiatu Mieleckiego 
zarówno dla Miasta i Gminy Połaniec, 
jak i pozostałych członków z pewnością 
przyniesie wymierne korzyści. Spotkania 
będą stanowiły wspaniałą okazję do wy-
miany doświadczeń, jak również do wza-
jemnej pomocy w różnych kwestiach.  
W spotkaniu uczestniczył w imieniu 
miasta i gminy Połaniec, burmistrz - Ja-
cek Tarnowski

Gmina Połaniec jest pierwszym 
samorządem (gminą), która została 
przyjęta w poczet członków Konwen-
tu Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów 
Powiatu Mieleckiego. Gmina Połaniec 
należąca do grupy miast i gmin ma 
możliwość występowania w grupie za-
kupowej wielu usług, dzięki temu jest 
możliwość uzyskiwania korzystniej-
szych cen dla gmin.

Po budowie mostu trend przemiesz-
czeń mieszkańców przy codziennym 

funkcjonowaniu zmienił się na kieru-
nek Mielca i Rzeszowa. Często można 
również ujrzeć mieszkańców z sąsied-
nich gmin zza Wisły w Połańcu, którzy 
przyjeżdżają korzystać z dużej oferty 
rekreacyjnej, handlowej i wypoczynko-
wej Połańca i naszego regionu. To tak-
że wymiana mieszkańców w relacjach 
rodzinnych, koleżeńskich. To wszystko 
sprawia ze przyłączenie do grupy kon-
wentu gmin tworzy nowe możliwości  
i szanse rozwojowe, a współpraca za-
cieśnia się. Dla nas to również pozyski-
wanie doświadczeń innych sąsiednich 
samorządów. Nasza oferta regionu po 
wybudowaniu mostu stała się o wiele 
większa i tworzy wartość dodaną.

Temat bezpieczeństwa jest prioryte-
towym zadaniem każdej gminy, w obrę-
bie przejść dla pieszych często zdarzają 
się wypadki z udziałem i pieszych i kie-
rowców - a czasem można tego uniknąć 
– choćby poprzez widoczne oznakowa-
nie i doświetlenie przejść dla pieszych. 
W dniu, 20.02.2020 r.,w Urzędzie Miasta 
i Gminy w Połańcu odbyły się konsul-
tacje społeczne dotyczące analizy nie-
bezpiecznych zdarzeń drogowych, wa-
runków ruchu i widoczności mających 
miejsce w obrębie przejść dla pieszych. 
Po wcześniejszych konsultacjach z Po-

licją do modernizacji zaproponowano 
mieszkańcom dwa przejścia:
• przejście dla pieszych na ul. S. Czar-

nieckiego – naprzeciwko sklepu Car-
refour Express i NEONET,

• przejście dla pieszych na ul. T. Ko-
ściuszki – naprzeciwko ciągu skle-
pów (byłego Uniwersalu).
W trakcie spotkania przybyli na 

konsultacje mieszkańcy poddali oce-
nie zasadność modernizacji zapropo-
nowanych przejść dla pieszych i zaak-
ceptowali przedstawione rozwiązania. 
W związku z powyższymi ustaleniami 

Gmina Połaniec planuje złożyć wnio-
sek o dofinansowanie powyższej in-
westycji  do Świętokrzyskiego Urzędu 
Wojewódzkiego w Kielcach w ramach 
„Programu ograniczania przestępczo-
ści i aspołecznych zachowań Razem 
bezpieczniej im. Władysława Stasiaka″  
w 2020 roku.

Konsultacje społeczne z dnia 
20.02.2020 r. stały się podstawą do szer-
szej dyskusji o bezpieczeństwie na terenie 
naszej gminy. Wszystkie propozycje i uwa-
gi mieszkańców zostaną wzięte pod uwagę 
pod kątem możliwości ich realizacji.
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STaRania SaMoRzĄdu Połańca o Budowę 
SYSTEMU OBwODNIC

STARANIA SAMORZĄDU  
POŁAŃCA O BUDOWĘ  
SYSTEMU OBWODNIC

O potrzebie i konieczności budowy 
systemu obwodnic Połańca wiadomo 
nie od dziś. Starania w tym kierunku 
samorząd Połańca rozpoczął od wielu, 
lat. Przez teren miasta przebiega dro-
ga krajowa nr 79- Kraków – Sando-
mierz. Po modernizacji i przebudowie 
zlikwidowano ruch okrężny na Placu 
Uniwersału Połanieckiego. Nie zmie-
nia to faktu, że w tej części miasta jest 
stale rosnące natężenie ruchu. Budowa 
mostu na rzece Wiśle, również powo-
duje zwiększenie ruchu samochodo-
wego przez południowo - wschodnią 
część Województwa Świętokrzyskiego. 
Z uwagi na poprawę bezpieczeństwa 
mieszkańców dostrzeżono konieczność 
odciążenia ruchu z centralnej części Po-
łańca i rozpoczęto szereg działań w tym 
kierunku.

Wiele rozmów, wiele spotkań, wiele pism 
o wsparcie i deklaracji pomocy ze strony samo-
rządu Połańca...
OBWODNICA W MIEJSCOWYM 
PLANIE ZAGOSPODAROWANIA 

PRZESTRZENNEGO  
MIASTA POŁAŃC

Warto nadmienić, że początki starań 
o budowę obwodnicy miasta Połańca 
rozpoczynają się w roku 1973, gdzie ob-
wodnica ujęta była m.in. w planach za-
gospodarowania przestrzennego miasta 
Połańca na lata 1973- 1990, w zmianach 
do miejscowego planu ogólnego zago-
spodarowania przestrzennego obowią-
zującym do 1992 roku oraz w planie 
uchwalonym w 1993 roku, obowiązują-
cym do 31.12.2003 roku. Następnie ob-
wodnica Połańca została uwzględniona 
w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego miasta Połańca (część I 
obejmująca północną część miasta Po-
łańca do rzeki Czarnej) - uchwalonym 
Uchwałą Nr XXXII/231/05 z dnia 29 
czerwca 2005 r. Rady Miejskiej w Po-
łańcu oraz miejscowym planie zago-
spodarowania przestrzennego miasta 
Połańca (część II obejmująca zachodnią 
część miasta) uchwalonymUchwałą Nr 
XXI/118/08 Rady Miejskiej w Połańcu 
z dnia 24 kwietnia 2008 roku.
PIERWSZE APELE O WSPARCIE 

I OPRACOWANIE WSTĘPNEJ 
KONCEPCJI

-2011-
Już w roku 2011 samorząd Połańca 

zgłasza konieczność budowy obwod-
nicy do Wojewody Świętokrzyskiego – 

Bożentyny Pałki – Koruby deklarując 
swoją pomoc w przygotowaniu i re-
alizacji zadania na każdym jego etapie. 
Rozpoczęły się jednocześnie prace nad 
opracowaniem koncepcji. Dokument 
zawiera analizę możliwości budowy 
obwodnicy w ciągu drogi krajowej nr 
79 w granicach linii rozgraniczających 
zarezerwowanym na ten cel w miejsco-
wym planie zagospodarowania terenu. 
W trakcie opracowywania dokumentu 
zwrócono się do Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad, Zarzą-
du Dróg Powiatowych w Staszowie, 
Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Woje-
wódzkich o uwagi do opracowania. Sa-
morząd poinformował o zamiarze zor-
ganizowania konsultacji z projektantem 
i zainteresowanymi stronami.

Koncepcja zawiera trzy warianty obwod-
nicy Połańca, etapowanie realizacji inwestycji,  
i może stanowić załącznik do specyfikacji 
istotnych warunków zamówienia na wykona-
nie niezbędnego projektu obwodnicy.

KOLEJNE KROKI  
W SPRAWIE WSPARCIA BUDO-

WY OBWODNICY POŁAŃCA
- 2013 rok –

W 2013 roku samorząd Połańca 
zwrócił się do marszałka województwa 
świętokrzyskiego – Adama Jarubasa  
z prośbą o zapewnienie bezpiecznej ko-
munikacji drogi krajowej nr 79 i woje-
wódzkiej nr 764 łączącej województwo 
świętokrzyskie z województwem pod-
karpackim poprzez budowę systemu 
obwodnic Połańca argumentując, że 
budowa infrastruktury transportowej 
jest niezbędna, aby zapewnić sprawną 
komunikację tej części województwa, 

w tym bezpieczeństwo mieszkańców. 
Pismo tej samej treści przekazano do 
Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wo-
jewódzkich, Wojewody Świętokrzy-
skiego – Bożentyny – Pałki Koruby, 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
i Autostrad, Ministerstwa Infrastruk-
tury i Rozwoju. W pismach samorząd 
podkreślał, jakogromne możliwości 
dla Województwa Świętokrzyskiego  
i Połańca - jego rozwoju gospodar-
czego - stworzy realizowany w ramach 
Programu Operacyjnego Rozwój Polski 
Wschodniej projekt pn: „Likwidacja 
barier rozwojowych - most na Wiśle  
z przebudową drogi wojewódzkiej  
nr 764 oraz połączeniem z drogą wo-
jewódzką nr 875, którego celem jest 
budowa mostu na rzece Wiśle wraz  
z budową nowego odcinka drogi o dł. 
ok. 17 km łączącego nowo wybudowa-
ny most z drogą wojewódzką Nr 875”, 
ale jednocześnie inwestycja ta spowo-
duje zwiększenie ruchu samochodo-
wego przez południowo - wschodnią 
część województwa świętokrzyskiego. 
Argumentów przemawiających za bu-
dową systemu obwodnic było więcej. 
Plac targowy, który przyciąga bardzo 
dużą rzeszę zarówno sprzedających, jak 
i kupujących. Ruch pojazdów na drodze 
krajowej nr 79 i pieszych zmierzających 
na obszar handlowy stanowi ogromny 
problem i może zagrażać bezpieczeń-
stwu mieszkańców i użytkowników ru-
chu. Ważnym argumentem jest proces 
wywozu odpadów z elektrowni, który 
odbywa się transportem drogowym. Sy-
tuacja ta bardzo niekorzystnie wpływa 
zarówno na bezpieczeństwo mieszkań-
ców, jak i na stan dróg na terenie miasta. 
Dziesiątki samochodów ciężarowych 
przejeżdżających przez centralną część 
Połańca stanowią duże zagrożenie nie 
tylko dla mieszkańców, ale i dla pozo-
stałych użytkowników dróg wiodących 
przez Połaniec. Kolejnym czynnikiem 
przemawiającym za koniecznością budo-
wy obwodnic Połańca jest fakt, iż w ostat-
nich latach pojawiały się liczne powodzie 
dotykające Miasto i Gminę Połaniec oraz 
bardzo wysokie stany wód na rzece Wiśle 
i rzece Czarnej przepływającej przez mia-
sto, co w konsekwencji rzutuje na sytuację 
całego województwa świętokrzyskiego. 
Samorząd apelował o uwzględnienie 
tej inwestycji na liście przedsięwzięć 
niezbędnych do realizacji w kolej-
nym okresie finansowania 2014-2020 
z uwagi na wysoką potrzebę realizacji 
przedmiotowej inwestycji.

INWESTYCJE W TOKU
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Do Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Świętokrzyskiego / 
Departament Polityki Regionalnej 
przekazano Karty informacyjne na 
temat projektów planowanych do 
realizacji z udziałem funduszy UE  
w ramach RPO 2014- 2020. Jednym  
z podanych zadań była niezwykle 
ważna inwestycja dla zapewnienia 
bezpiecznej komunikacji, a miano-
wicie budowa systemu obwodnic Po-
łańca. W piśmie samorząd Połańca 
zwrócił się o włączenie do listy zadań 
do wykonania okresie programowa-
nia 2014-2020. W 2013 roku Miasto 
i Gmina Połaniec w odpowiedzi na 
wysłane pismo otrzymała informację 
zwrotną ze Świętokrzyskiego Zarzą-
du Dróg Wojewódzkich w Kielcach, 
iż ze względu na ograniczone możli-
wości finansowe województwa reali-
zacja zadania nie może być zrealizo-
wana. W owym czasie trwały zadania 
związane z budową mostu na Wiśle 
oraz rozbudową, przebudową dro-
gi wojewódzkiej. Z kolei w piśmie 
zwrotnym Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i Autostrad poinformo-
wała, że przedmiotowa inwestycja 
nie została ujęta do realizacji w per-
spektywie finansowej na lata 2014-
2020 oraz nie została umieszczona  
w Programie Budowy Dróg Krajo-
wych na lata 2011- 2015 ze względu 
na limity finansowe. Ministerstwo In-
frastruktury i Rozwoju w odpowiedzi 
na wysłane pismo przez samorząd 
Połańca również zajęło stanowisko. 
Poinformowano, iż nowe inwestycje 
drogowe w owym czasie były reali-
zowane w oparciu o przyjęty przez 
Radę Ministrów Program Budowy 
Dróg Krajowych na lata 2011-2015, 
w którym zakres rzeczowy został 
dostosowany do możliwości finan-
sowych państwa. W programie nie 
ujęto obwodnicy Połańca. Podkreślo-
no jednak, że Resort Infrastruktury 
i Rozwoju jest świadomy znaczenia 
przedmiotowej inwestycji dla roz-
woju miasta i poprawy bezpieczeń-
stwa ruchu drogowego, zwłaszcza  
w kontekście nadmiernego natężenia 
ruchu. W piśmie poinformowano sa-
morząd Połańca, że trwają prace nad 
nowym „Programem Budowy Dróg 
Krajowych na lata 2014- 2020”, jed-
nakże plany inwestycyjne zostaną 
przedstawione wówczas, gdy będą 
znane poziomy dofinansowania jakie 
GDDKiA otrzyma w kolejnej per-
spektywie dofinansowania.

- 2014 - 2016 rok  -
W 2014 roku wystosowano pismo 

do Ministra Finansów – Mateusza 

Szczurka w nawiązaniu do spotkania 
zainicjowanego przez marszałka woje-
wództwa Świętokrzyskiego – Adama 
Jarubasa. Pismo zawiera prośbę o wy-
gospodarowanie środków finansowych 
w celu zapewnienia bezpiecznej komu-
nikacji drogi krajowej nr 79 do drogi 
wojewódzkiej łączącej województwo 
świętokrzyskie z województwem pod-
karpackim poprzez budowę systemu 
obwodnic Połańca. Zadeklarowano 
pomoc organizacyjną i rozważenie czę-
ściowego udziału finansowego przy 
opracowaniu projektu budowlanego na 
przedsięwzięcie.

W 2016 roku do Regionalnego Za-
rządu Gospodarki Wodnej w Krakowie 
wystosowano pismo dotyczące spotka-
nia konsultacyjnego i realizacji zadania 
pn. „Analiza programu inwestycyjnego 
w zlewni Czarnej Staszowskiej” i obec-
nej sytuacji wynikającej z ożywionego 
ruchu pojazdów ciężkich przez most 
drogowy na Wiśle powodujący zwięk-
szenie ruchu samochodowego przez 
most drogowy na drodze krajowej 79 na 
rzece Czarnej. Podkreślano, że wzmo-
żony ruch wiąże się z koniecznością 
dostarczania (w dużej mierze transpor-
tem drogowym) biomasy do elektrowni.  
W piśmie poproszono o potwierdzenie 
sytuacji dotyczącej stanów rzeki Czar-
nej w rejonie mostu drogowego na dro-
dze krajowej Nr 79 w Połańcu.

- 2017-
W 2017 roku samorząd Połańca 

wystosował pisma o wsparcie działań 
dotyczących budowy systemu ob-
wodnic Połańca, bardzo ważnej inwe-
stycji dla bezpieczeństwa i płynności 
ruchu tranzytowego, która zapewni 
szybką i bezpieczną komunikację 
drogi krajowej nr 79 i wojewódzkiej 
nr 764 oraz o wprowadzenie zadania 
związanego z przygotowaniem i bu-
dową systemu obwodnic Połańca do 
Programu Budowy Dróg Krajowych 
na lata 2014 - 2023 z perspektywą 
do 2025. W przypadku pojawienia 
się możliwości realizacji inwestycji 
dotyczącej budowy obwodnic, Mia-
sto i Gmina Połaniec zadeklarowała 
pomoc organizacyjną z rozważeniem 
możliwości częściowego udziału fi-
nansowego przy opracowaniu pro-
jektu budowlanego na przedmiotowe 
przedsięwzięcie w ramach obowią-
zujących procedur i norm prawnych 
związanych z finansowaniem dróg 
publicznych.

Adresatami byli Senatorowie i Po-
słowie na Sejm RP: Krzysztof  Słoń, 
Jarosław Rusiecki, Jacek Włosowicz, 
Maria Zuba, Zbigniew Ziobro, Do-
minik Tarczyński, Grzegorz Schetyna, 

Marzena Okła – Drewnowicz, Piotr 
Liroy – Marzec, Krzysztof  Lipiec, 
Bogdan Latosiński, Marek Kwitek, 
Andrzej Kryj, Anna Krupka, Kazi-
mierz Kotowski, Krystian Jarubas, 
Artur Gierada, Adam Cyrański, Mi-
chał Cieślak. Pisma o wsparcie skie-
rowane były również do wojewody 
świętokrzyskiego – Agaty Wojtyszek, 
dyrektora Świętokrzyskiego Zarzą-
du Dróg Wojewódzkich - Damiana 
Urbanowskiego, marszałka woje-
wództwa świętokrzyskiego – Adama 
Jarubasa, do Ministra Infrastruktury  
i Budownictwa –Andrzeja Adamczy-
ka, Ministra Finansów – Mateusza 
Morawieckiego. Z prośbą o wsparcie 
działań samorząd zwrócił się do Pre-
zesa Zarządu Enea Elektrownia Poła-
niec – Lecha Żaka, który z zadowo-
leniem przyjął inicjatywę samorządu 
Połańca związaną z planami budowy 
systemu obwodnic podkreślając za-
angażowanie samorządu w budowę  
i remonty dróg na terenie miasta. 

Pod koniec 2017 roku Minister-
stwo Infrastruktury i Budownictwa 
w odpowiedzi na prośbę poinformo-
wało, że mimo zwiększonego limitu 
finansowego brak jest środków na re-
alizację zadań umieszczonych w Pro-
gramie. W Kontrakcie Terytorialnym 
dla województwa świętokrzyskiego 
budowa obwodnicy Połańca w cią-
gu drogi nr 79 nie została wskazana 
do realizacji. Do samorządu wpły-
nęło również pismo ze Świętokrzy-
skiego Zarządu Dróg Wojewódzkich  
w Kielcach z poparciem idei budo-
wy systemu obwodnic Połańca i de-
klaracją pomocy merytorycznej przy 
uzgadnianiu skrzyżowań z drogami. 
GDDKiA przesłała z końcem 2017 
roku pismo z informacją, iż w „Pro-
gramie Budowy Dróg Krajowych na 
lata 2014- 2023” budowa systemu sie-
ci obwodnic Połańca nie została ujęta. 
Marszałek Województwa Świętokrzy-
skiego – Adam Jarubas poinformo-
wał w nadesłanym piśmie samorząd 
Połańca o poparciu przedsięwzięcia, 
deklarując pomoc i współpracę w re-
alizacji działań zmierzających do po-
prawy bezpieczeństwa uczestników 
ruchu drogowego. Na pismo o wspar-
cie odpowiedziała wojewoda święto-
krzyski podkreślając, że jest to ważne 
przedsięwzięcie, którego realizacja 
przyczyniłaby się do poprawy wa-
runków i bezpieczeństwa ruchu dro-
gowego w Połańcu i okolicach oraz 
zmniejszenia uciążliwości transpor-
tu dla środowiska lokalnego. Z tego 
względu koncepcja budowy obwod-
nicy Połańca może być przedmiotem 
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rozmów, ustaleń mających na celu wy-
pracowanie w przyszłości warunków, 
trybu, sposobu realizacji. Wojewoda 
wskazała kluczowe inwestycje na daną 
chwilę do zrealizowania. Z końcem 
2017 roku samorząd Połańca pona-
wiał prośbę o wsparcie działań do 
Senatorów i Posłów RP. Urząd Mia-
sta i Gminy w Połańcu otrzymał do 
wiadomości pismo skierowane przez 
Komendanta Powiatowego Policji  
w Staszowie do GDDKiA informu-
jące o przeprowadzeniu debaty spo-
łecznej i wystosowaniu wniosku doty-
czącego budowy obwodnicy Połańca.

- 2019-
Pismo samorządu Połańca do 

Premiera RP
Z końcem roku 2019 pismo  

z prośbą o wsparcie działań doty-
czących budowy systemu obwod-
nic Połańca i uwzględnienie miasta  
w programie budowy 100 najważniej-
szych obwodnic w całym kraju zosta-
ło wystosowane przez Radę Miejską  
i Burmistrza Połańca do Premiera RP 
– Mateusza Morawieckiego.

Prośba o pomoc dotycząca sta-
rań w zakresie budowy obwodnicy 
miasta Połaniec została skierowana 

przez samorząd Połańca również 
do Senatora i Parlamentarzystów 
z Województwa Świętokrzyskiego: 
Adama Jarubasa – Posła do Parla-
mentu Europejskiego, Michała Cie-
ślaka – Posła na Sejm RP, Zbigniewa 
Ziobro – Posła na Sejm RP, Czesła-
wa Siekierskiego – Posła na Sejm RP, 
Krzysztofa Lipca – Posła na Sejm RP, 
Marka Kwitka – Posła na Sejm RP, 
Piotra Wawrzyka – Posła na Sejm RP, 
Andrzeja Kryja – Posła na Sejm RP, 
Dominika Tarczyńskiego – Posła na 
Sejm RP, Bartłomieja Dorywalskiego 
– Posła na Sejm RP, Andrzeja Szej-
ny – Posła na Sejm RP, Krzysztofa 
Bosaka – Posła na Sejm RP, Bartło-
mieja Sienkiewicza – Posła na Sejm 
RP, Adama Cyrańskiego – Posła na 
Sejm RP, Marzeny Okły-Drenowicz 
– Posła na Sejm RP, Anny Krupki – 
Posła na Sejm RP, Agaty Wojtyszek – 
Posła na Sejm RP, Jacka Włosowicza 
– Senatora RP, a także do Andrzeja 
Prusia – Przewodniczącego Sejmi-
ku Województwa Świętokrzyskiego, 
Andrzeja Bętkowskiego – Marszał-
ka Województwa Świętokrzyskiego, 
Zbigniewa Koniusza – Wojewody 
Świętokrzyskiego, Józefa Żółcia-
ka – Starosty Powiatu Staszowskie-
go, Andrzeja Dudy – Prezydenta 
RP oraz Generalnej Dyrekcji Dróg 
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Krajowych i Autostrad i do Święto-
krzyskiego Zarządu Dróg Krajowych  
i Autostrad.

Pismo z prośbą o wsparcie dzia-
łań w tym zakresie otrzymał ze strony 
samorządu również Wiceminister In-
frastruktury – Rafał Weber, Minister 
Infrastruktury – Andrzej Adamczyk, 
Dyrektor Zarządu Zlewni w Sando-
mierzu – Krzysztof  Sobiecki, Sekre-
tarz Stanu w Ministerstwie Sprawie-
dliwości – Marcin Warchoł, Poseł na 
Sejm RP – Fryderyk Kapinos, Poseł 
na Sejm RP – Krystyna Skowrońska, 
Starosta Powiatu mieleckiego – Sta-
nisław Lonczak. Pismo z wykazem 
osób, do których zwrócił się samo-
rząd Połańca otrzymał – Andrzej 
Klimczak, Dyrektor Infrastruktury 
i Rozwoju. W piśmie tym samorząd 
podkreślił czynione dotąd starania 
Połańca w zakresie budowy obwod-
nicy miasta Połańca. W apelu samo-
rząd zaznaczył, że wielkie nadzieje 
pokłada w zapowiedzianym przez 

Rząd RP programie budowy 100 ob-
wodnic miast w Polsce. W związku 
z tym samorząd w piśmie skierował 
prośbę o wsparcie starań w zakresie 
uwzględnienia miasta Połańca w tak 
ważnym przedsięwzięciu, mającym 
wpływ nie tylko na gminę Połaniec, 
ale również województwo święto-
krzyskie. Inwestycja ta przyczyni się 
bowiem do poprawy sieci połączeń 
komunikacyjnych w województwie 
świętokrzyskim.

Pismo o wsparcie działań  
samorządu

- 2020 rok-
W roku bieżącym na wspomniane 

apele o pilnej potrzebie budowy sys-
temu obwodnic Połańca, inwestycji 
zmierzającej do poprawy sieci połą-
czeń komunikacyjnych odpowiedział 
Andrzej Szejna, Poseł na Sejm RP, 
deklarując wsparcie działań Samo-
rządu Połańca w tym zakresie. Wpły-
nęło również pismo z odpowiedzią 
od Dyrektor Departamentu Strate-

gii i Studiów Agnieszki Boguckiej  
o pracach przygotowawczych  
i o przystąpieniu do współpracy  
z władzami samorządowymi Gene-
ralnego Dyrektora Dróg Krajowych 
i Autostrad po przyjęciu programu. 
Poseł do Parlamentu Europejskie-
go – Adam Jarubas w odpowiedzi 
na skierowane pismo poparł plany  
w tym kierunku podkreślając argu-
menty – takie jak: dynamiczny roz-
wój miasta i strefy gospodarczej, 
otwarcie mostu na Wiśle, rozwój 
elektrowni. W nawiązaniu do pisma  
w sprawie wsparcia budowy obwod-
nicy Połańca samorząd otrzymał 
zwrotną informacje od wojewody 
świętokrzyskiego – Zbigniewa Ko-
niusza, który zwrócił się o wyjaśnie-
nia podnoszonych kwestii do Dy-
rektora Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad. W odpowie-
dzi czytamy, że inwestycja dotycząca 
budowy obwodnicy była zgłaszana 
przez oddział w ramach różnych pro-
gramów, w 2019 roku został opra-
cowany Program Inwestycji w celu 
dokonania analizy planistycznej oraz 
ewentualnego zapewnienia finanso-
wania, jednak ze względu na zakres 
potrzeb w skali kraju realizacja ob-
wodnicy Połańca będzie możliwa 
tylko w przypadku umieszczenia za-
dania w programie o charakterze cen-
tralnym. Ze względu na ustalony limit 
finansowy oraz priorytety w zakresie 
rozwoju sieci dróg ekspresowych  
i autostrad do realizacji skierowane 
będą te obwodnice, które przyniosą 
największy skumulowany efekt dla 
sieci, w tym uwzględniający powią-
zania z siecią dróg ekspresowych  
i autostrad. Wojewoda podkreślił, 
że zadania związane z inwestycjami  
w naszym regionie traktuje prioryte-
towo i obejmuje nadzorem, z nadzie-
ja że inwestycja dotycząca budowy 
obwodnicy Połańca zostanie ujęta w 
rządowych programach dotyczących 
dróg krajowych.

POMIAR NATĘŻENIA RU-
CHU – WYNIKI BADAŃ WŁA-
SNYCH PROWADZONYCH 
PRZEZ URZĄD MIASTA I GMI-
NY W POŁAŃCU

Natężenie ruchu na drodze kra-
jowej 79 ( Kraków /Sandomierz)  
i wojewódzkiej (Mielec / Połaniec/ 
Kielce), biegnących przez Połaniec, 
wg pomiarów wykonanych w mie-
siącu lutym br. przez pracowników 
Urzędu.
• w kierunku Mielca ilość samocho-

dów - 2666 szt.
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• z Mielca w kierunku Połańca - 2815 szt.
Natężenie łączne w tym miejscu 

wynosi - 5481 szt. /dobę (24 godz.). 
Pomiary natężenia ruchu na drodze 
krajowej (wskazane przez Ministerstwo 
Infrastruktury - Departament Dróg Pu-
blicznych w piśmie do urzędu z dnia 27 
stycznia 2020 r.) w 2015 roku, na odcin-
ku wynosiły:

Osiek / Połaniec - 3944 średni do-
bowy ruch roczny / na dobę, Połaniec 
-/ Słupia 3437 średni dobowy ruch 
roczny / na dobę.

Dodatkowo:
Łoniów / Osiek - 6125 średni dobo-

wy ruch roczny / na dobę.
W piśmie poinformowano rów-

nież, że założenia nowego programu 
budowy obwodnic będą zależne od 
„ważnych czynników ruchomych, czy 
społecznych”. Gmina Połaniec zamie-
rza wykonać również aktualny pomiar 
natężenia ruchu na drodze krajowej 79 
przez Połaniec (na wysokości „Rynku”) 
- który został wykonany w dniach (20-
21.02.2020 br).

Wyniki pomiarów:
• w kierunku Krakowa 

- 5154 samochodów/ 
na dobę,

• w kierunku Sandomie-
rza - 5701 samocho-
dów/ na dobę.
Łączne natężenie ru-

chu na drodze krajowej 
79 przez Połaniec wyno-
siło tej doby - 10 855 sa-
mochodów.

Sumując wyniki 
dwóch pomiarów natę-
żenia ruchu samocho-
dów przez Połaniec, 
dla tych dróg przeci-
nających się w Połańcu 
wyniosło - 16 336 sa-
mochodów na dobę. Tę 
uaktualnioną informa-
cję prześlemy ponownie 
do tych samych osób, 
instytucji i urzędów, 
do których samorząd 
wystosował wcześniej  

(w styczniu 2020 r.) petycje w spawie 
budowy obwodnicy tj. Prezydenta 
RP, Premiera Rządu RP, Ministerstwo 
Infrastruktury, wszystkich Posłów  
i Europosłów Ziemi Świętokrzyskiej, 
jak również Marszałka, Wojewody, 
Starosty i GDDKiA, ponawiając 
prośbę o analizę i potrzebę realizacji 
zadania jaką jest budowa obwodnicy 
Połańca.

OBWODNICA POŁAŃCA 
– MARZENIA CZY REALNE 
SZANSE NA BUDOWĘ?

To pytanie zadać może sobie wie-
lu. Jedno jest pewne samorząd od lat 
czyni starania w tym kierunku, bo 
widzi pilną potrzebę powstania sys-
temu obwodnic. Dlatego to przedsię-
wzięcie nie może pozostać w sferze 
marzeń, to przemyślana inwestycja, 
która dałaby gminie możliwość roz-
woju, ale przede wszystkim zapewni-
ła w pełni bezpieczeństwo mieszkań-
ców i użytkowników drogi. Dlatego 
nie tylko samorząd, ale chyba każdy 
z nas ma nadzieje, że osoby i insty-
tucje, do których wysyłane są prośby  
o wsparcie podzielą merytorycznie 
marzenia społeczeństwa i otworzą 
swoje serca do pomocy mieszańcom.
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nowoczeSne oświeTLenie uLic  
w GMinie Połaniec TyPu Led 

 - oLBRzyMie oSzczędności dLa całej GMiny

Koszty utrzymania infrastruktury 
drogowej, zwłaszcza jeśli chodzi o wy-
datki związane z oświetleniem, są obec-
nie jedną z najbardziej istotnych pozycji 
w każdym budżecie samorządowym. 
Modernizacja starych, nieefektyw-
nych energetycznie systemów oświe-
tleniowych jest jednym z najlepszych 
sposobów na obniżenie nakładów na 
energię elektryczną. Gmina Połaniec 
podjęła decyzję o modernizacji oświe-
tlenia ulicznego, które zapewni bardzo 
duże oszczędności dla całej gminy i jej 
mieszkańców. Modernizacja oświetlenia 
nie tylko pozwoli obniżyć koszty zwią-
zane z eksploatacja oświetlenia uliczne-
go, ale przyczyni się również do popra-
wy bezpieczeństwa uczestników ruchu 
drogowego poprzez bardziej efektywne 
oświetlenie o barwie zbliżonej do natu-
ralnej.

W wyniku podjętych działań ze stro-
ny samorządu w dniu 05.03.2020roku 
w budynku Urzędu Miasta i Gminy 
Połaniec została podpisana umowa na 
wykonanie zadania pn. „Modernizacja 
oświetlenia na terenie Gminy Połaniec” 
w ramach Regionalnego Programu  
Operacyjnego Województwa Święto-
krzyskiego na lata 2014-2020 Działania 
3.4”Strategia niskoemisyjna, wsparcie 
zrównoważonej multimodalnej mobil-
ności miejskiej”

Osi 3 „Efektywna i zielona energia” 
pomiędzy Gminą Połaniec ul. Rusz-
czańska 27; 28-230 Połaniec, którą re-

prezentował Zastępca Burmistrza Pan 
Roman Adamczak, a firmą SPIE Elbud 
Gdańsk S.A. z siedzibą w Gdańsku przy 
ul. Marynarskiej 87, 80 – 557 Gdańsk 
reprezentowaną  przez Wiceprezesa 
Zarządu – Jarosława Pomirskiego dzia-
łającego na podstawie udzielonego peł-
nomocnictwa.

Wykonawca za prace składające się 
na przedmiot umowy otrzyma wyna-
grodzenie w wysokości 4 711 940,58 zł 
brutto. Umowa obejmuje wykona-
nie dokumentacji projektowej do dnia  
30 września 2020 roku w oparciu, o któ-
rą będzie realizowane zadanie inwesty-
cyjne do dnia 05.02.2020 r.

Zadanie inwestycyjne realizowane 
w oparciu o umowę to dostawa nowych 
energooszczędnych opraw oświetlenia 
ulicznego w technologii LED w ilości 
1975 sztuk wraz z osprzę-
tem i materiałami instala-
cyjnymi, obejmująca wy-
mianę poprzez demontaż 
istniejących elementów 
i montaż w ich miejsce  
i miejsca dodatkowo wy-
znaczone dostarczonych 
materiałów, budowę  
2 latarni zasilanych z od-
nawialnych źródeł energii 
(OZE) solarno-wiatro-
wych, wymianę przewo-
dów nieizolowanych typu 
AL linii NN zasilającego 
oświetlenie uliczne, na 

przewody izolowane AsXSn 2x25mm2 
o długości 62 km wraz z osprzętem, de-
montaż 187 sztuk słupów w złym stanie 
technicznym i montaż w tej samej lo-
kalizacji nowych słupów aluminiowych, 
montaż 70 sztuk nowych układów ste-
rowania oświetleniem ulicznym, wraz  
z wyniesieniem układów pomiarowego 
poza szafy stacji transformatorowych.

Inwestycja jest działaniem proeko-
logicznym polegającym na zmniejszeniu 
zużycia energii elektrycznej potrzebnej 
do ich pracy. Estetyka ulic pozostanie 
na wysokim poziomie.

Z analizy przeprowadzonej w „Au-
dycie efektywności energetycznej sys-
temu oświetlenia ulic, dróg i miejsc 
publicznych na terenie miasta i gminy 
Połaniec”wynika,iż oszczędności moż-
liwe do osiągniecia kształtują się na 
poziomie ponad 400 000,00 złotych 
brutto w skali roku przy cenach ener-
gii elektrycznej za 2018 r. oraz około 
528 000,00 złotych brutto przy cenach 
energii za 2020 r.,

Średnia oszczędność energii wynie-
sie około 700 142,96 kWh/rok, sza-
cowana redukcja emisji CO2 wyniesie 
564,32 Mg/rok.

W wyniku realizacji zadania nastą-
pi także zmniejszenie kosztów konser-
wacji i eksploatacji z uwagi na dłuższą 
żywotność nowego sytemu jak również 
10-letniego okresu gwarancji udzielonej 
przez Wykonawcę zadania inwestycyj-
nego. Oszczędność zostanie uzyska-
na poprzez zmniejszenie pomiędzy 
opłatą za konserwację jednego punktu 
świetlnego (8,98 zł brutto), a przyszłą 
szacunkową opłatą za dzierżawę i eks-
ploatację (3,2 zł brutto+ 2 zł brutto), 
co generuje szacunkową oszczędność  
ok. 90.000,00 zł brutto rocznie.
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KonSuLTacje SPołeczne-doTyczĄce uBieGania 
Się PRzez GMinę doFinanSowania

dLa PRojeKTu Renowacja zaByTKoweGo PaRKu w zeSPoLe 
PaRKowo-dwoRSKiM w MiejScowości RuSzcza

GMina Połaniec zaKuPiła 26 LaPToPów  
dLa uczniów

Poziom dofinansowania ze środ-
ków programu to 85% kosztów kwali-
fikowalnych, a wymagany wkład własny 
Gminy Połaniec to 15% kosztów kwa-
lifikowalnych.

Podczas konsultacji społecznych 
został zaproponowany pomysł na za-
gospodarowanie terenu zabytkowego 
parku w zespole parkowo – dworskim 
w miejscowości Ruszcza – Gmina Po-
łaniec. Prace przewidziane w projekcie 
są związane z renowacją terenu parku  
w celu wyeksponowania istniejących, ory-
ginalnych elementów jego zabytkowego 
układu i wydobycia jak największej ilości 
walorów jakie oferuje istniejący teren:
• budowa nawierzchni utwardzonych 

alei parkowych pieszych i pieszo-
jezdnych - rekonstrukcja układu 
komunikacyjnego terenu zespołu 
parkowo-dworskiego, drogi dojazdo-
we wraz z dziedzińcem przed dwor-
kiem,

• elementy architektury małej archi-
tektury parkowej (ławki, kosze na 
śmieci, itp.),

• ogrodzenie terenu – renowacja  
i budowa ogrodzenia parku (bramy 
wjazdowe, furtki), stylizowane ogro-
dzenie od ulicy T. Kościuszki,

• prace pielęgnacyjne i renowacja te-
renu zielonego wraz z nowymi na-
sadzeniami oraz utworzenie ogrodu 
kwiatowego z fontanną od strony  
ul. T. Kościuszki – nasadzenia róż-
norodnych gatunków roślin i kwia-
tów w odpowiednim układzie,

• odnowa ekosystemu stawowego: 
odmulenie, odświeżenie stawów, 
wyczyszczenie dna, profilowanie 
brzegów z nasadzeniem zieleni i za-
kupem 3 szt. solarnych rowerków 
wodnych,

• wykonanie ścieżki edukacyjno-przy-
rodniczej.
Jednak przede wszystkim jako ele-

ment partycypacji społecznej, podczas 
konsultacji zgromadzeni mieszkańcy 
zgłaszali swoje opinie i dyskutowano 
na temat koncepcji dotyczących orga-
nizacji wydarzeń o charakterze społecz-
no-kulturalnym w zrewitalizowanym 

parku, który stanie się aktywnym ośrod-
kiem życia kulturalnego. Konsultacje 
społeczne miały na celu przygotowanie 
nowej oferty społeczno-kulturalnej od-
powiadającej potrzebom i integrującej 
lokalną społeczność, a także zachęcają-
cej osoby z zewnątrz i turystów, ponie-
waż takie zagospodarowanie terenu daje 
możliwość przeprowadzenia różnych 
imprez o charakterze społeczno – kul-
turalnym m.in. warsztatów plenerowych 
tj. wernisaże plastyczne, wystaw plene-
rowych, koncertów, spotkań literackich, 
kina plenerowego i animacji dla dzieci.

6 marca 2020 r. o godz. 16.00 w Urzędzie Miasta i Gminy Połaniec odbyły się konsultacje społeczne. Gmina Połaniec 
ubiega się o dofinansowanie dla projektu pn.: „Renowacja zabytkowego parku w zespole parkowo – dworskim w miej-
scowości Ruszcza – Gmina Połaniec w celu ochrony dziedzictwa kulturowego regionu” w ramach Programu „Kul-
tura”, Działanie 1 „Zarządzanie dziedzictwem kulturowym” Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego dofi-
nansowanego ze środków Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego (MF EOG) 2014-2021.

W związku z trudną sytuacją jaka 
panuje w naszym kraju, która wpły-
nęła również na utrudniony dostęp 
do edukacji Gmina Połaniec zakupiła  
26 brakujących laptopów dla uczniów 
ze szkół w naszej gminie.

Pomimo wielu utrudnień w naucza-
niu jakie spadły na szkoły, udało się  
w szybkim tempie uruchomić platfor-
mę internetową, na której nauczyciele 
prowadzą lekcje z uczniami. 

Jednakże część z uczniów nie ma 
dostępu do internetu, czy komputera, 

dlatego od 1 kwietnia gminy mogły 
wnioskować o sfinansowanie zakupu 
laptopów oraz dostępu do internetu dla 
uczniów, którzy nie posiadają sprzętu 
umożliwiającego im realizację zdalnych 
lekcji.

Gmina Połaniec starając się o po-
zyskanie środków złożyła wniosek  
o dofinansowanie zakupu sprzętu kom-
puterowego z Programu Operacyjnego 
Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 pn.: 
”Oś I Powszechny dostęp do szybkiego 
internetu Działanie 1.1Wyeliminowanie 
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terytorialnych różnic w możliwości do-
stępu do szerokopasmowego internetu 
o wysokich przepustowościach ZDAL-
NA SZKOŁA 1 kwietnia 2020”

Wniosek został pozytywnie roz-
patrzony, jednakże chcąc zapewnić 
dzieciom w jak najszybszym czasie od-
powiednie warunki do nauki gmina za 

cały sprzęt założyła środki pochodzące  
z własnego budżetu.

Umowa o dofinansowanie została 
podpisana dnia 22 kwietnia 2020 roku.

Wsparciem zostanie objętych 26 
uczniów z 3 szkół podstawowych: Szkoły 
Podstawowa im. T. Kościuszki w Połańcu 
- 7 laptopów, Zespołu Placówek Oświa-

towych w Ruszczy - 15 laptopów, Szkoła 
Podstawowa w Zrębinie - 4 laptopy. 

Łączny koszt zakupionego sprzętu 
wynosi: 68 798, 60 zł brutto.

Sprzęt ma za zadanie usprawnienie 
funkcjonowania nauki zdalnej i wspo-
móc tych uczniów, którzy nie mają do-
stępu do komputera i internetu.

GMina Połaniec PRzePRowadziła duże zadanie w za-
KReSie PRzyRody, ReKReacji, BezPieczeńSTwa i SPoRTu - 

na łĄcznĄ KwoTę 2,9 MLn złoTych PRzy wKładzie  
właSnyM GMiny TyLKo 0,4 MLn złoTych

Samorząd Połańca zdając sobie  
w pełni sprawę, że dbanie o środowi-
sko naturalne, zdrowie, rekreację to 
obowiązek wszystkich, zarówno władz 
samorządowych, jak i każdego miesz-
kańca nie ustał w staraniach o pozyska-
nie kolejnych środków na dalszy rozwój 
gminy w kierunku polepszenia komfor-
tu życia mieszkańców w zakresie bez-
pieczeństwa, zdrowia, rekreacji i spor-
tu. Gmina pozyskała na ten cel środki  
z Narodowego Funduszu Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej. Wnio-
sek o dofinansowanie złożony został  
w 2016 r., a realizacja rzeczowa nastą-
piła w 2018, 2019, 2020r. Na ten cel 
gmina pozyskała kwotę w wysokości 
2,5 milionów złotych. Łączny koszt in-
westycji wyniósł 2,9 miliony złotych, co 
oznacza, że wkład gminy wynosił tylko 
0,4 mln złotych.

Pozyskane środki mogły być wyko-
rzystane tylko na w/w cel. Podając tę 
informację należy zwrócić uwagę, że 
pozyskane tak duże środki mogły być 
wykorzystane tylko i wyłącznie na w/w 
cel. W przypadku realizacji innych za-

kresów środki musielibyśmy zwrócić do 
Narodowego Funduszu, jednocześnie 
obciążajac budżet gminy tą wielkością, 
na co nigdy nie możemy pozwolić. Na 
to zadanie ogłoszono publiczny prze-
targ nieograniczony. Wykonawcą był 
Zakład Remontowo - Budowlany Mie-
czysław Dudek.

Realizacja projektu podzielona zo-
stała na 10 etapów, to jest”:
• opracowanie dokumentacji projek-

towej,
• opracowanie studium wykonalności,
• kolejno prace na obszarach od A, 

B,C,D, E, F, G
• promocja

Obszar A – budowa ścieżki rowe-
rowej o nawierzchni asfaltowej wraz  
z chodnikiem i obiektami małej archi-
tektury oraz zagospodarowanie zieleni 
na ulicy Jana Pawła II. W okolicy poja-
wiły się ławki z koszami na śmieci, kar-
mniki i budki lęgowe, domki dla owa-
dów, nasadzenie kwiatów, rabat, drzew, 
krzewów i trawników.

Obszar B - zagospodarowanie zie-
leni na ul. Kościuszki i Batalionów 

Chłopskich (zabiegi pielęgnacyjne ist-
niejących drzew i krzewów, nasadzenie 
nowych roślin)

Obszar C - budowa obiektów małej 
architektury i zagospodarowanie zieleni 
na ul.11 Listopada

Obszar D - budowa obiektów ma-
łej architektury i zagospodarowanie zie-
leni na ul. Widokowej (budowa ścieżki 
rowerowej z chodnikiem, ławki, kosze 
na śmieci, nasadzenie kwiatów, trawni-
ków, drzew, krzewów i rabat)

Obszar E - zagospodarowanie ziele-
ni wzdłuż ul. T. Kościuszki (zabiegi pie-
lęgnacyjne, nasadzenie nowych roślin).

Obszar A

Obszar B

Obszar C
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Obszar F budowa obiektów ma-
łej architektury z zagospodarowaniem 
zieleni przy pomniku T. Kościuszki  
(budowa chodników, wykonanie ławek 
z koszami, nasadzenie zieleni)

Obszar G przebudowa ścieżki na 
Kopiec Kościuszki wraz z budową małej 
architektury i zagospodarowanie ziele-
ni miejskiej (nasadzenie kwiatów, rabat, 
drzew, krzewów, trawników, zaprojekto-
wanie zieleni w formie łąk kwietnych)

Głównym celem realizowanego 
zadania jest poprawa jakości środowi-
ska miejskiego poprzez rozwój oraz 
zwiększenie ilości terenów zielonych. 
Stworzenie miejsc bogatych w różno-
rodną roślinność wpłynęło nie tylko na 
atrakcyjność gminy, ale przede wszyst-
kim na poprawę jakości życia jej miesz-
kańców. W ramach prac stworzono 
wielopiętrowe i różnogatunkowe kom-
pozycje zieleni z wykorzystaniem traw, 
bylin, krzewów oraz drzew. Stworzono 
przez to odpowiednie warunki dla pta-
ków, owadów i mniejszych zwierząt, co  
w istotny sposób zwiększy różnorod-
ność biologiczną. Dzięki odpowied-
niemu układowi i doborze roślinności 
powstała także idealna zapora przed 
hałasem spowodowanym między inny-
mi ruchem ulicznym. Dobierając szatę 
roślinną wzięto również pod uwagę by 
były to rośliny o małych wymaganiach, 
odporne na zanieczyszczenia powietrza 
oraz dobrze znoszące zasolenia i odpor-
ne na niską temperaturę i suszę. Łączna 
powierzchnia terenów zieleni objętych 
projektem to 3,2 hektary. Dodatkowa 
powierzchnia biologicznie czynna uzy-
skana w wyniku realizacji projektu obej-
muje obszar o powierzchni 1,4 hektara.

Po realizacji tego zadania może-
my docenić jak olbrzymią rolę pełni 

zieleń w mieście, która służy wszyst-
kim mieszkańcom - tym w domach 
jednorodzinnych, jak i mieszkają-
cym na osiedlach mieszkaniowych 
- zarówno osobom miejscowym, 
jak i przyjezdnym. W 7 miejscach  
w Połańcu nowa zieleń wprowadzi-
ła do sylwetki miasta urozmaicenie, 
koloryt (w zależności od pory roku) 
i dziś stanowi teren wypoczynku  
i rekreacji.

Obszar E

Obszar F

Obszar GObszar D

Obszar D

Obszar G

Obszar E Obszar F
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uzySKane oSzczędności w GłównyM zadaniu 
PozwoLiły na RozSzeRzenie zadania  

na dodaTKowe uLice: czaRniecKieGo,  
MadaLińSKieGo, żaPniowSKiej

Po realizacji głównego zadania uzy-
skano oszczędności w wysokości około 
200 tys zł, które gdybyśmy nie wyko-
rzystali do poszerzenia zadania musie-
libyśmy oddać. Podjęta wówczas decy-
zja rozszerzała zadanie o kolejne ulice: 
Czarnieckiego, Madalińskiego, Żap-
niowską z wkładem minimalnym gmi-
ny ok. 30 tys złotych. Zadanie zostało 
rozpoczęte przed kryzysem gospodar-
czym i trudną sytuacją gmin w zakresie 
dopływów.

Trwa realizacja kolejnego zada-
nia pn.: „Rozwój terenów zieleni na 
obszarze miasta Połaniec, etap II” 
w ramach Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Środowisko 2014-
2020, działanie 2.5 Poprawa jakości 
środowiska miejskiego” oś prioryte-
towa II. W dniu 30.03.2020 r. pod-

pisano umowę z wykonawcą, którym 
jest Firma Handlowo-Usługowa Bo-
gusław Roguz. Na to zadanie został 
ogłoszony publiczny przetarg nie-
ograniczony. Całkowita wartość za-
dania wynosi 225 192,71 zł. Wkład 
własny gminy to 33 778,91 zł. Do-
finansowanie wynosi 191 413,80 zł. 
Zakończenie zadania zaplanowano 
do 30.06.2020 r.

ZIELONE ULICE W MIEŚCIE 
– ul. Czarnieckiego, ul. Madalińskiego, 
ul. Żapniowskiej.  W tym momencie 
trwają prace na trzech kolejnych ob-
szarach miasta – to centralne trasy ko-
munikacyjne: ul. Czarnieckiego, Mada-
lińskiego Żapniowskiej. To tutaj natura 
znalazła swój dom, i to w sercu miasta.

Przedsięwzięcie obejmuje za-
gospodarowanie terenów miasta 

Połaniec. Podstawowym celem pla-
nowanej inwestycji jest stworze-
nie obszarów zieleni urządzonych  
z odpowiednio dobranymi do warun-
ków glebowych, zharmonizowanymi  
z otoczeniem z uwzględnieniem wa-
lorów estetycznych, różnorodnymi 
biologicznie gatunkami roślin wzbo-
gacających przestrzeń publiczną, 
co wpłynie na atrakcyjność miasta  
i poprawę jakości życia mieszkańców. 
Zadanie obejmuje wykonanie nasa-
dzeń krzewów, bylin i traw w formie 
rabat. W naszym mieście znajdują się 
tereny, które zasługują na podkreśle-
nie poprzez wzbogacenie ich zielo-
nymi kompozycjami.

Nowe tereny objęte projektem to :
Obszar H przy ulicy S. Czarnieckie-

go - 64 241,50 zł
Obszar I przy ulicy A. Madalińskie-

go - 134 384,10 zł
Obszar J przy ulicy Żapniowskiej – 

26 567, 11 zł
Zieleń przy ciągach komunika-

cyjnych nie tylko zdobi, ale również 
wpływa odpowiednio na mikroklimat. 
Dobór roślin do tych miejsc został 
przemyślany oraz dostosowany do 
istniejących warunków, tak aby nie 
utrudniać komunikacji. Rośliny na 
tereny przyuliczne, będą odporne na 
okresową suszę czy zanieczyszczenia. 
Warto wspomnieć, iż prace związane 
z przyszłym utrzymaniem i pielęgna-
cją rabat kamiennych w tych miej-
scach będą dużo łatwiejsze i tańsze, 
aniżeli gdyby były wykonane w inny 
sposób. Tego typu rabaty nie będą tak 
porastały chwastami jakby wykorzy-
stano materiał typu kora, przez co nie 
będą wymagały plewienia. Żwiru nie 
wywiewa również wiatr (co ma miej-
sce w przypadku kory) i właściwie 
nie wymaga uzupełniania. Podkreśla 
za to pokrój roślin i ładnie wygląda  
o każdej porze roku. Co prawda peł-
ny efekt zachwycający oko zobaczymy 
po zimie, ale już dziś możemy sobie 
wyobrazić, jak pięknie i zielono będą 
wyglądać główne ulice miasta.

Doceńmy zieleń tworzącą oryginal-
ny krajobraz w naszym mieście i speł-
niającą wielorakie funkcje o różnorod-
nym znaczeniu.

Obszar H przy ulicy S. Czarnieckiego

Obszar I przy ulicy A. Madalińskiego Obszar J przy ulicy Żapniowskiej
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Duże oszczędności i czyste powietrze – to efekty rozpoczęcia wielkiej inwestycji ekologicznej w czterech gminach - Gmina Połaniec, Gmina Łubnice, 
Gmina Oleśnica i Gmina Stopnica. Umowy podpisane – trwa realizacja

Pieniądze na montaż instalacji OZE 
w prywatnych domach mieszkańców, 
którzy wcześniej zgłaszali swój akces 
do takiego przedsięwzięcia, trafią dla 
mieszkańców gmin Połaniec, Oleśni-
ca, Łubnice, Stopnica. Liderem part-
nerstwa ustanowiono Gminę Połaniec, 
która działa od samego początku na 
rzecz i w imieniu partnerów w zakresie 
przygotowania oraz obecnej wspólnej 
realizacji projektu. Zawarte porozumie-
nie zwiększyło szanse na pozyskanie 
środków finansowych na potrzeby re-
alizacji wspólnego projektu – dającego 
czystsze powietrze dla nas wszystkich  
 i oszczędności dla odbiorców. W ra-
mach konkursu jednostki samorządu 
terytorialnego ubiegały się o wsparcie 
na projekty związane z zakupem urzą-
dzeń czy budową infrastruktury, służą-
cych do wytwarzania energii elektrycz-
nej i cieplnej ze źródeł odnawialnych.  
I właśnie teraz mieszkańcy tych czte-

rech gmin mogą być już pewni, że re-
alizacja dojdzie do skutku, bo umowa 
z wykonawcą całościowego zadania 
została zawarta. Zadanie wykona Fir-
ma FLEXIPOWER GROUP Sp. z o.o. 
Wartość przedsięwzięcia po przetargu 
to 5 111 318 zł, a dofinansowanie unij-
ne wyniesie przeszło 2,9 miliona. Roz-
poczęcie rzeczowe, jak zapewnił wów-
czas pełnomocnik Bartosz Krawczyk, 
rozpocząć się miało już w lipcu.

Spotkanie odbyło się na głównej 
scenie CKiSz w Połańcu, poprowadził 
Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
– Jacek Tarnowski, który przybliżył 
główne założenia, cele, koszty przed-
sięwzięcia dziękując samorządowcom 
i mieszkańcom za wspólną inwestycję. 
Włodarze poszczególnych gmin part-
nerskich nie kryli również radości z fi-
nalnego etapu zadania, jak również oso-
by reprezentujące samorząd. Po stronie 
Gminy Połaniec uczestniczył również 

zieLona eneRGia dLa naSzych MieSzKańców

ReaLizacja zadania w PoSzczeGóLnych 
GMinach:

10 czerwca 2020 r. roku w Połańcu w sposób uroczysty podpisano umowę pomiędzy gminami, a wykonawcą na 
montaż solarnych systemów grzewczych oraz instalacji fotowoltaicznych do produkcji energii elektrycznej dla 
mieszkańców – 425 zestawów (domów). Docelowym efektem będzie zmniejszenie kosztów pozyskania energii elek-
tryczne i cieplej dla indywidualnych gospodarstw domowych, dla ich właścicieli, poprzez ograniczenie lub brak 
konieczności poboru z tradycyjnych źródeł. Przy wytwarzaniu, których dzisiaj zatruwa się również środowisko i za-
nieczyszcza powietrze, którym niestety oddychamy. Zadanie realizowane jest w partnerstwie 4 gmin, które wspólnie 
wystarały się o dotację dla swoich mieszkańców na instalację Odnawialnych Źródeł Energii, w tym instalacje fo-
towoltaiczne, kolektory słoneczne. Połączenie oszczędności dla kieszeni, zdrowszego powietrza i niewyczerpalnej 
energii to najbardziej wymierne korzyści tego zadania.

Zastępca Burmistrza - Robert Stacho-
wicz, radna - Joanna Witek, pracownicy 
urzędu, skarbnik Gminy – Małgorzata 
Żugaj, Dyr. CKiSz Joanna Juszczyńska 
i pracownicy realizujący zadanie. Jak 
również władze innych gmin: Gmi-
na Oleśnica – burmistrz Leszek Juda, 
skarbnik Urszula Wójcicka Gmina 
Łubnice - wójt Anna Grajko, skarb-
nik Izabela Pszczoła, Gmina Stopnica 
– burmistrz Ryszard Zych, skarbnik 
Agnieszka Nowak.

Całkowita kwota po przetargu:  
5 111 318,16 zł

Całkowita kwota instalacji kolektory 
słoneczne – 2 349 864 zł.

Całkowita kwota instalacji paneli fo-
towoltaicznych - 2 761 454,16 zł.

Całkowita ilość instalacji - 425 ze-
stawów

236 instalacji kolektorów słonecz-
nych, 189 instalacji fotowoltaicznych.

Połaniec:
69 zestawów kolektorów słonecznych, 

114 zestawów paneli fotowoltaicznych
• kolektory słoneczne – 687 322,80 zł
• panele fotowoltaiczne – 1 664 292,96 zł

Oleśnica
38 zestawów kolektorów słonecznych, 

28 zestawów paneli fotowoltaicznych
• kolektory słoneczne - 368 733,60 zł
• panele fotowoltaiczne - 386 281,44 zł

Łubnice
59 zestawów kolektorów słonecznych, 

47 zestawów instalacji fotowoltaicznych
• kolektory słoneczne – 607 294,80 zł
• panele fotowoltaiczne 710 879,76 zł

Stopnica
70 zestawów kolektorów słonecznych

• kolektory słoneczne - 686 512,80 zł
Dzięki wytwarzaniu energii ze 

źródeł odnawialnych emitujemy do 
atmosfery mniej dwutlenku węgla, 
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przy czym jest nie tylko bardziej 
ekologicznie, ale także dużo bar-
dziej oszczędnie. Korzystając z no-
woczesnych technologii mamy dużo 
mniejsze rachunki za prąd i ciepło. 
Odnawialne źródła energii w ko-
rzystny sposób wpływają, zatem na 
nasze środowisko i jest to zdecydo-
wanie największy plus ich wykorzy-
stywania we własnym domu, ale nie 
można zapomnieć o innej wielkiej 
zalecie – oszczędności, czyli niż-
szych rachunkach, które wynikać 
będą z korzystania z paneli fotowol-
taicznych czy kolektorów solarnych.

Projekt realizowany w partnerstwie 
gmin pokazuje, że wspólna współpra-
ca na rzecz społeczeństwa może przy-
nieść wiele korzyści, w tym przypadku 
pozwoli zrealizować wielką inwestycję 
na rzecz mieszkańców – inwestycję  
w oszczędności.

Realizacja zadania nadal trwa, ale ci 
co już skorzystali z projektu nie kryją za-
dowolenia.

Projekt „Wzrost wykorzystania 
odnawialnych źródeł energii na te-
renie gmin partnerskich Połańca, 
Oleśnicy, Łubnic, Stopnicy”

współfinansowany ze środków Eu-
ropejskiego Funduszu Rozwoju Re-
gionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Świętokrzyskiego na kata 
2014-2020 w ramach Osi Priorytetowej 
3 Efektywna i zielona energia Działanie 
3.1 Wytwarzanie i dystrybucja energii 
pochodzącej ze źródeł odnawialnych – 
PROJEKTY PARASOLOWE.

KoLejny eTaP Rozwoju Połańca 
uzBRojenie TeRenów Pod BudownicTwo jednoRodzinne. 

PowSTanĄ dwa nowe oSiedLa
Stworzenie optymalnych warunków 

dla rozwoju mieszkalnictwa na obszarze 
gminy, w szczególności w odniesieniu 
do budownictwa mieszkaniowego to 
cel funkcjonowania samorządu tery-
torialnego, który tworzy możliwie jak 
najlepsze walory użytkowe zamieszka-
nia, działalności gospodarczej, usług 
społecznych, komunalnych, admini-
stracyjnych, zagospodarowania prze-
strzennego, środowiska przyrodniczego 
i dziedzictwa kulturowego. Gmina pełni 
wiele ról w zakresie mieszkalnictwa, dla-
tego powinna prowadzić działania także 
na tej płaszczyźnie.

Samorząd Połańca realizuje zadania 
również i w tym kierunku, tym bardziej, 
jeśli są to zadania własne gminy, jak 
uzbrojenie terenów pod budownictwo 
i  budowanie dróg. Dobrym tego przy-
kładem jest obecna inwestycja na terenie 
Gminy Połaniec w miejscowości Winni-
ca, gdzie znajdują się nowe tereny prze-
znaczone pod zabudowę, z czym wiąże 
się budowa dróg, ciągów pieszych i bu-
dowa sieci mediów, wody, ścieków itp.

To właśnie tutaj na malowniczym te-
renie, na wzgórzu, przy lesie w sąsiedz-
twie Kopca Kościuszki i góry Winnej 
zaplanowano pod realizację osiedla do-
mów jednorodzinnych, wolnostojących 
i budynków gospodarczych. Uchwalo-
nyi uzgodniony z mieszkańcami Plan 
Miejscowy przewiduje możliwość bu-
dowy nowych osiedli mieszkaniowych.
Wg uchwalonego Planu Miejscowego 
na tym obszarze może powstać ok.  
80 domów.

Staraniem Gminy pozyskano część 
środków zewnętrznych z programu 
Dróg Samorządowych. 8 listopada 2019 
roku podpisana została umowa z Firmą 
Z.P.U.H „STABIL” dotyczącą budowy 
dróg w Winnicy wraz z całą infrastruk-
turą techniczną. Dzięki tej inwestycji 
powstaną nowe drogi dojazdowe, ciągi 
piesze, kanalizacja i oświetlenie. Obec-
nie trwają zaawansowane prace. Osta-
teczny termin realizacji zaplanowano na 
30.09.2021 rok.

Zadanie swoim zakresem obej-
muje budowę dróg o nazwach VKU2 

i VKU14 (Zakres B) wraz z odwod-
nieniem oraz infrastrukturą technicz-
ną. Przed realizacją zadania teren tej 
inwestycji był niezagospodarowany, 
porośnięty trawą, roślinnością krze-
wiastą oraz pojedynczymi drzewami. 
Na tym terenie występują podziemne 
sieci: ciśnieniowej kanalizacji sanitar-
nej, wodociągowa, energetyczna jak 
również możliwość podpięcia sieci 
gazowej.

Budowa dróg pozwoli na zago-
spodarowanie terenu na cele budow-
nictwa mieszkaniowego, zapewniając 
dojazd do nowopowstałych zabudo-
wań, które w przyszłości powstaną 
na tym obszarze. Budowa przedmio-
towych dróg jest niezbędna z uwagi 
na potrzebę poprawy organizacji ru-
chu, dostępność komunikacyjną, po-
prawę bezpieczeństwa mieszkańców, 
jak również rozwój gospodarczy i tu-
rystyczny regionu.

Droga VKU2 będzie jednojezdnio-
wa, dwupasmowa i dwukierunkowao 
długości 207,15 m, pobocza utwardzo-
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ne zostaną kruszywem, powstaną chod-
niki. Droga VKD14 również będzie 
drogą jednojezdniową, dwupasmową 
i dwukierunkową o długości 68,82 m, 
gdzie pobocza zostaną utwardzone kru-
szywem i powstaną chodniki. W skład 
uzbrojenia terenu wchodzą: oświetlenie 
uliczne, kanalizacja deszczowa, kanał 
teletechniczny.

Zadanie swoim zakresem obejmu-
je budowę dróg wraz z odwodnieniem 
oraz infrastrukturą techniczną tj. sie-
ciami oświetlenia ulicznego, budowa 
kanału technologicznego. Budowa 
dróg pozwoli na zagospodarowanie 
terenu na cele budownictwa mieszka-
niowego, zapewniając dojazd do no-
wopowstałych zabudowań i do zabu-
dowań, które w przyszłości powstaną 
na tym obszarze.

Jednocześnie rozpoczęła się w tym 
czasie realizacja zakresu A, czyli budowa 
dróg wraz z infrastrukturą techniczną – 
drogi VKU1 – o długości 702,20 mb, 
VKU4 – o długości 195,60 mb VKU5 
– o długości 188,00 mb

Budowa dróg VKU2 i VKU14 
całkowita wartość wydatków kwalifi-
kowanych wynosi 747 288,93 zł woje-
woda świętokrzyski przekazuje dofi-
nansowanie w kwocie nie większej niż 
355 038,00 zł wkład własny na współ-
finansowanie zadania w łącznej kwocie 
co najmniej 392 250,93 zł.

Budowa dróg VKU1, VKU4, 
VKU5 całkowita wartość wydatków 
kwalifikowanych wynosi 3 018.629,86 zł 
wojewoda świętokrzyski przekazuje do-
finansowanie w kwocie nie większej niż 
1 509.814,00 zł wkład własny na współ-
finansowanie zadania w łącznej kwocie 
co najmniej 1.509.815,86 zł.

Poprzez budowę tych dróg wzro-
śnie również atrakcyjność Gminy Po-
łaniec w oczach zarówno mieszkańców, 
jak i odwiedzających, poprawie ulegnie 
dostępność komunikacyjna w szcze-
gólności, na których będą realizowane 
inwestycje w zakresie budowy domów 
oraz zadanie ułatwi dojazd do centrum 
miasta Połańca.
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Rozwój STReFy c - wBicie łoPaTy Pod Budowę 
zaKładu PRoduKcyjneGo

W dniu 22.09.2020 r. na Strefie Inwe-
stycyjnej Połańca odbyło się uroczyste 
rozpoczęcie inwestycji firmy „Multon”.

Firma „Multon” wybuduje zakład  
do produkcji pelletu (różnego asorty-
mentu),który zamierza eksportować za 
granicę jak również sprzedawać na ryn-
ku krajowym.

Inwestycja kompleksowo obejmo-
wać będzie budowę zakładu, który 
stworzy 30 miejsc pracy (bezpośrednio 
w zakładzie).

Inwestycja generowała będzie rów-
nież potrzebę korzystania z usług firm 
zewnętrznych, a tym samym stworzy do-
datkowe możliwości w znalezieniu pracy 
wynikające z działalności wokół zakładu.

Planowane otwarcie zakładu to 
czerwiec 2021 roku.

Wbicie łopaty było okazją do wspólne-
go spotkania inwestora, samorządu Połań-
ca, wykonawcy oraz zaproszonych gości.

Uroczyste spotkanie rozpoczął  
i poprowadził Burmistrz Miasta i Gmi-

ny Połaniec Pan Jacek Tarnowski, który 
przywitał Inwestorów oraz wszystkich 
przybyłych gości i jednocześnie po-
dziękował osobom i instytucjom, które 
przyczyniły się do budowy Strefy Inwe-
stycyjnej i rozwoju Połańca.

Z przemówieniem wystąpił również 
inwestor Pan Sebastian Ziółkowski, 
który przedstawił inwestycję i etapy jej 
realizacji oraz podziękował władzom 
Połańca za pomoc i wsparcie w proce-
sie przygotowania tej inwestycji.

Następnie głos zabrał Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Połańcu Pan Stanisław 
Lolo, który podkreślił długo wyczekiwany 
i jakże ważny moment rozpoczęcia pierw-
szej inwestycji oraz pogratulował inwesto-
rom i zachęcił kolejnych przedsiębiorców 
do inwestowania w Gminie Połaniec.

Ciepłe słowa o strefie i działaniach 
władz Połańca pod adresem pozyski-

wania inwestorów można było usłyszeć 
od zastępcy dyrektora Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej EURO-PARK MIE-
LEC Pana Krzysztofa Ślęzaka, który 
wspomniał również o dobrym usytu-
owaniu strefy pod względem dostępno-
ści komunikacyjnej oraz dużym zasobie 
wykwalifikowanych pracowników na 
terenie Gminy Połaniec i okolic.

Przed wbiciem łopaty zabrał głos 
również wykonawca tego zadania, firma 
DYLMEX.

Końcowym aspektem tej uroczysto-
ści było symboliczne wbicie łopat przez 
zgromadzonych gości. 

W uroczystości brali udział również 
Zastępca Burmistrza Miasta i Gmi-
ny Połaniec, Skarbnik Miasta i Gminy 
Połaniec, Radni Miasta i Gminy Poła-
niec, a także pracownicy Urzędu Miasta  
i Gminy w Połańcu.

Renowacja dinozauRów wyKonana PRzez  
PRacowniKów cenTRuM KuLTuRy i SzTuKi w Połańcu

Naturalnej wielkości dinozaury na po-
łanieckich placach zabaw to jedna z atrakcji 
Połańca, która cieszy dzieci i dorosłych, 
mieszkańców i gości. Figury prehistorycz-
nych gadów spełniają również rolę edu-
kacyjną bowiem przy każdym osobniku 
widnieje tabliczka z pełnym ich opisem. 
Niestety, często ulegają dewastacji przez 
osoby, które swoim nieodpowiedzialnym 
zachowaniem i działaniem je niszczą, skala 
tych zniszczeń jest naprawdę bardzo duża. 
Ograniczenia wydatków w tym roku, który 
jest bardzo trudny dla wszystkich spowo-
dowały, że tym razem renowacją zajmuje 
się nie specjalistyczna firma, a zarazem wy-
konawca dotychczas zajmujący się tym od 
10 lat lecz Centrum Kultury i Sztuki w Po-
łańcu. „Zadanie jest dla nas dużym wyzwa-
niem ponieważ jest to praca bardzo trudna 
i wieloetapowa, począwszy od zabezpie-
czenia rusztowania w środku po uzupeł-
nienie ubytków i rekonstrukcji wierzchniej 
skóry, która przy każdym osobniku jest 
inna. A ponieważ chodzi też o bezpieczeń-

stwo wszystko wymaga dużego przemyśle-
nia i dobrania odpowiednich zarówno ko-
lorów jak i materiałów, które będą trwałe, 
odporne na warunki atmosferyczne i będą 
spełniały swoje zadanie. Dodatkowo praca 
wymaga sporej zręczności i nie lada precy-
zji. Mamy jednak duży potencjał w postaci 
doświadczonych pracowników dlatego 
jestem przekonana, że sprostamy temu 
wyzwaniu” mówi Dyrektor CKiSz Joan-
na Juszczyńska. Po wykonaniu wszystkich 

niezbędnych prac, nasze olbrzymy znów 
będą cieszyć oko, uczyć i zachęcać do od-
wiedzenia Połańca.

Zwracamy się z prośbą do wszystkich 
mieszkańców, by reagowali na wszelkie 
próby dewastowania dinozaurów, gdyż 
niestety część z odnowionych figur została 
ponownie zniszczona. Dzięki wspólnym 
działaniom i zaangażowaniu z pewnością 
do kolejnych zniszczeń będzie dochodziło 
rzadziej, a może wcale.
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nowoczeSne oświeTLenie Led w GMinie Połaniec
jeST BezPieczniej i SĄ duże oSzczędności

Koszty utrzymania infrastruktury 
drogowej, zwłaszcza jeśli chodzi o wy-
datki związane z oświetleniem, są obecnie 
jedną z najbardziej istotnych pozycji w 
każdym budżecie samorządowym. Mo-
dernizacja starych, nieefektywnych ener-
getycznie systemów oświetleniowych jest 
jednym z najlepszych sposobów na obni-
żenie nakładów na energię elektryczną.

Gmina Połaniec dążąc do nowocze-
snych rozwiązań i oszczędności prowa-
dzi dużą i wieloetapową inwestycję pn. 
„Modernizacja oświetlenia na terenie 
Miasta i Gminy Połaniec”.

W pierwszym etapie w 2018 roku 
zostało wykonane opracowanie doku-
mentów niezbędnych do ubiegania się 
o dotację na realizację zadania „Moder-
nizacja oświetlenia na terenie Miasta  
i Gminy Połaniec”

W skład wykonanych opracowań 
wchodzi:
• inwentaryzacja
• audyt energetyczny oświetlenia ulicz-

nego
• program funkcjonalno – użytkowy
• kosztorys i przedmiar
• studium Wykonalności inwestycji 

wraz z analizą finansową
• Wdrożenie aplikacji internetowej 

dostępnej przez przeglądarkę inter-
netową i urządzenia mobilne do za-
rządzania infrastrukturą oświetlenia 
drogowego 

• udzielenie bezpłatnej licencji na 
okres 10 lat wdrożonej aplikacji in-
ternetowej
W drugim etapie 26 lutego 2019 

roku został złożony wniosek do Urzę-
du Marszałkowskiego o dofinansowa-
nie inwestycji.

Następnie w dniu 18 września 2019 
roku Gmina Połaniec podpisała umowę 
na otrzymane dofinansowanie. Umowa 
dotyczyła dofinansowania projektu pn.: 
„Modernizacja oświetlenia na terenie 
Gminy Połaniec” współfinansowane-
go z Europejskiego Funduszu Rozwo-
ju Regionalnego w ramach Działania 
3.4 „Strategia niskoemisyjna, wsparcie 
zrównoważonej multimodalnej mobil-
ności miejskiej” Osi 3 „Efektywna i zie-
lona energia” Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Święto-
krzyskiego na lata 2014 – 2020. 

Kolejny trzeci etap to ogłoszenie 
przetargu i wyłonienie wykonawcy in-
westycji, a następnie w dniu 5 marca 
2020 roku w Urzędzie Miasta i Gminy 
w Połańcu podpisanie umowy z wyko-
nawcą na dostawę i montaż oświetlenia.

Ostatni czwarty etap polega na 
wykonaniu dokumentacji technicznej  
i uzgodnieniu jej z PGE Dystrybucja Rejon 
Energetyczny Staszów i realizacji zadania.

Realizacja inwestycji polega na do-
stawie nowych energooszczędnych 
opraw oświetlenia ulicznego w tech-
nologii LED w ilości 1975 sztuk wraz  
z osprzętem i materiałami instalacyjny-
mi, obejmująca wymianę poprzez de-
montaż istniejących elementów i mon-
taż nowych w ich miejsce oraz miejsca 
dodatkowo wyznaczone. 

W tym zadaniu została przewidzia-
na również budowa 2 latarni zasilanych 
z odnawialnych źródeł energii solarno 
– wiatrowych, wymianę przewodów 
nieizolowanych typu AL linii NN zasi-
lającego oświetlenie uliczne, na przewo-
dy napowietrzne izolowane o długości 
62 km wraz z osprzętem, demontaż 
187 sztuk słupów w złym stanie tech-
nicznym i montaż w to samo miejsce 
nowych słupów aluminiowych, montaż 
70 sztuk nowych układów sterowania 
oświetleniem ulicznym oraz budowę 
trzech dodatkowych punktów świetl-
nych (latarni).

Łączna moc nowych opraw oświe-
tleniowych wyniesie 97,82 kW.

Z analizy przeprowadzonej  
w „Audycie efektywności energe-
tycznej systemu oświetlenia ulic, 
dróg i miejsc publicznych na terenie 
miasta i gminy Połaniec” wynika, 
iż oszczędności możliwe do osiągnię-
cia kształtują się na poziomie ponad  
400 000,00 złotych brutto w skali 
roku przy cenach energii elektrycznej 
za 2018 r. oraz około 528 000,00 zło-
tych brutto przy cenach energii za 
2020 r.,

Średnia oszczędność energii wy-
niesie około 700 142,96 kWh/rok, 
szacowana redukcja emisji CO2 wy-
niesie 564,32 Mg/rok.

W wyniku realizacji zadania nastą-
pi także zmniejszenie kosztów konser-
wacji i eksploatacji z uwagi na dłuższą 

żywotność nowego sytemu jak również 
10 letniego okresu gwarancji udzielonej 
przez Wykonawcę zadania inwestycyj-
nego. Oszczędność zostanie uzy-
skana poprzez zmniejszenie pomię-
dzy opłatą za konserwację jednego 
punktu świetlnego (8,98 zł brutto), 
a przyszłą szacunkową opłatą za 
dzierżawę i eksploatację (3,2 zł brut-
to+ 2 zł brutto), co generuje szacun-
kową oszczędność ok. 90.000,00 zł 
brutto rocznie.

Modernizacja oświetlenia nie tyl-
ko pozwoli obniżyć koszty związane 
z eksploatacja oświetlenia ulicznego, 
ale przyczyni się również w znacznym 
stopniu do poprawy bezpieczeństwa 
uczestników ruchu drogowego.
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Kolęda łączy ludzi

Z ŻYCIA PLACÓWEK SZKOLNYCH I PRZEDSZKOLNYCH 

W dniach 9-10 stycznia 2020 r.  
w naszych placówkach przedszkolnych 
odbyło się uroczyste kolędowanie – 
odwiedzili nas uczestnicy i pracownicy 
Środowiskowego Domu Samopomo-
cy w Połańcu wraz z kolędą. Poprzez 
śpiew pastorałek seniorzy przedłużyli 
nam radosną atmosferę świąt… W tym 
szczególnym wydarzeniu brały udział 
dzieci oraz pracownicy z Przedszkola 
Publicznego w Połańcu oraz Filia nr 1. 

Nasi goście przygotowali program 
słowno-muzyczny z okazji Świąt Bożego 
Narodzenia podczas, którego zaprezen-
towali bardzo bogaty repertuar najpięk-
niejszych polskich kolęd. Po sali roznosił 
się śpiew oraz  muzyka z akordeonu, tam-
buryna, bębenka, organek czy bondżoli.  
W miłej atmosferze, pełnej ciepła i radości 
wspólnie z Naszymi gośćmi śpiewaliśmy 
kolędy i składaliśmy sobie życzenia nowo-
roczne. Wyrazy wdzięczności wyraziła Pani 
Dyrektor A. Kaniszewska i Wicedyrektor 
B. Mika a dzieci obdarowały solistów upo-
minkami. Nie zabrakło wzruszeń i braw…

Bardzo dziękujemy naszym gościom 
za miłą zabawę i wspaniałą atmosferę. 
Ta wizyta była niezwykłym przeżyciem, 
każdy uśmiech, każdy gest zarówno 
aktorów jak i widzów przybliżał do 
Betlejem. Mamy nadzieję, że wspól-
ne kolędowanie podopiecznych ŚDS  
z dziećmi stanie się już tradycją.

B. Mika
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„Wiatr W żagle-PoMagaMy,  
bo to jest bardzo Proste”

Takie hasło towarzyszyło Finałowi 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 

W tym roku Orkiestra grała już 
po raz 28. To już kolejny rok, kiedy 
to Przedszkole Publiczne w Połańcu  
i Żłobek „Kraina Malucha” przyłączy-
ły się do ogólnopolskiej akcji WOŚP. 
Zagraliśmy „Dla zapewnienia najwyż-
szych standardów diagnostycznych  
i leczniczych w dziecięcej medycynie 
zabiegowej”. Zgodnie z ideą zbiórki, 
pieniążki zbierano na zakup najnowo-

cześniejszych  urządzeń dla ratowania 
życia i zdrowia dzieci potrzebujących 
różnego rodzaju operacji.  

Na tę okazję w dniach od 8 do 
10.01.2020 r. zostały przygotowane 
przepiękne „Jasełka”.  Grupa „Kotki” 
przedstawiła jasełka dla przedszkolaków 
z Przedszkola Publicznego w Połańcu  
i wychowanków Żłobka. Grupa „Elfy” 
zaprezentowała się przedszkolakom  
z Przedszkola Publicznego w Połańcu 
Filii Nr 1. Grupa „Koniczynki” przed-

Udało nam się  
zebrać 

rekordową kwotę

11 909,71 
zł

stawiła jasełka dla dzieci  
z Przedszkola Publicznego 
w Połańcu Filia Nr 2.

Dzieci przypomnia-
ły historię narodzin 
Jezusa, zaśpiewały 
polskie kolędy, pa-
storałki i zatańczyły 
do świątecznych pio-
senek.

Biletem wstępu było 
oczywiście symboliczne 
„serduszko” WOŚP.

Dzieci, znając dobrze cel, jaki 
przyświeca zbiórkom organizowanym 
przez WOŚP, chętnie dzieliły się swo-
imi oszczędnościami z potrzebującymi.

Na zakończenie Pani Dyrektor 
Anna Kaniszewska przypomniała 
wszystkim przedszkolakom, że nawet 
najmniejszy grosik to dar od serca, któ-
ry dla wszystkich chorych ma ogromne 
znaczenie.

Dzięki wspólnemu zaangażowaniu 
udało nam się zebrać rekordową kwotę: 
11909,71 zł

Żłobek w Połańcu „Kraina Malu-
cha” – 1839,67 zł

Przedszkole Publiczne w Połańcu 
wraz z filiami – 10070,04 zł

Wszystkim darczyńcom serdecznie 
dziękujemy.

Justyna Kuś-Mazur
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PięKne życzenia dla senioróW  
od PrzedszKolaKóW z oKazji dnia babci i dziadKa

Kolęda łączy… to już wiemy, natomiast 
dnia 17 stycznia 2020 r. zjednoczył nas 
wszystkich żłobek, a w nim nowo naro-
dzony Pan Jezus. Bo właśnie w klimacie 
jasełek bożonarodzeniowych przebie-
gły nasze dwie uroczystości z „przyszy-
wanymi” babciami i dziadkami. Swoje 
umiejętności wokalne i taneczne zapre-
zentowały dzieci z sześciu grup przed-
szkolnych, a najstarsze z nich wystawiły 
sztuki jasełkowe w dwóch budynkach 
przedszkolnych. Dzieci złożyły życzenia 

płynące prosto z ich maleńkich serdu-
szek. Pani Dyrektor Anna Kaniszewska 
oraz Wicedyrektor Beata Mika, w imie-
niu wszystkich pracowników przedszko-
la również złożyły życzenia seniorom  
z okazji Dnia Babci i Dziadka oraz ży-
czenia noworoczne. Zebrani goście  
z uwagą i wzruszeniem oglądały wystę-
py przedszkolaków. Z widowni dało się 
słyszeć słowa uznania oraz gromkie bra-
wa. W dowód wdzięczności nasi goście 
podarowali nam pyszne faworki. Dzieci 
wręczyły również upominki – aniołki, 
które mają czuwać nad seniorami, a na 
koniec gościliśmy się przy wspólnej her-
batce i ciasteczkach. To były chwile, gdy 
dzieci okazały naszym drogim seniorom 
szacunek oraz podziękowały za mądro-
ści życiowe bo przecież z nich czerpiemy 
nauki. Jesteśmy dumni z tak pięknej po-
stawy naszych podopiecznych a seniorzy 
kierują także słowa podziękowania dla 
rodziców za wychowanie i kształtowanie 
młodych pokoleń w duchu ponadczaso-
wych wartości. Dziękujemy wszystkim 
gościom za wspólnie spędzony czas oraz 
życzymy dużo zdrowia, miłości, czułości 
i serdeczności od innych.

B. Mika

 „Każdy musi mieć dostęp zarówno dla dziadków,  
jak i wnuków, aby być w pełni człowiekiem”

M. Mead
Dzieci wnoszą w nasze życie radość. 

W ich otoczeniu zawsze jest energia, 
beztroska i naturalność, ich uśmiech jest 
zawsze szczery. Taką otwartą postawę 
przedszkolaki zaprezentowały podczas 
tegorocznej uroczystości dla podopiecz-
nych Środowiskowego Domu Samo-
pomocy i uczestników Klubu Seniora  
w Połańcu. To już tradycja, że w styczniu 
w okolicach Dnia Babci i Dziadka przed-
szkolaki pamiętają o seniorach z gminy 
Połaniec by razem z nimi poświętować. 
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Finał grantu „działaj loKalnie” -  
insPiracja na noWe działania W PrzedszKolu…

Za nami uroczysta Gala wieńcząca 
7 edycję programu „Działaj Lokalnie” 
w Powiecie Staszowskim, która odbyła 
się 12 stycznia, w Zajeździe „Gości-
niec” w Strużkach. Spotkanie uświetnił 
występ naszej grupy przedszkolnej „Le-
śne Ludki”, która wspaniale zatańczyła 
krakowiaka prezentując jednocześnie 
stroje krakowskie pozyskane z realiza-
cji projektu „Dla rzeki i lasu nie żałuję 
czasu”. W Gali wzięli udział autorzy 
projektu: Pani Anna Kaniszewska Dy-
rektor Przedszkola Publicznego w Po-
łańcu, Pan Radosław Matusiewicz Pre-
zes Towarzystwa Kościuszkowskiego, 
Beata Mika, Beata Gołyska, Agnieszka 
Bujakiewicz. 

Uroczystość poprowadziła Pani 
Magdalena Marynowska Prezes Fun-
dacji Aktywizacji i Rozwoju, która kie-
rowała do wszystkich podziękowania  
i gratulacje. Od dziś mury naszej pla-
cówki będzie zdobić tablica upamięt-
niająca realizację naszego projektu  
z „Działaj Lokalnie”. Dodatkowo w ra-
mach konkursu „Opowiedz…”, który 
kierowany był  do wszystkich grantod-
biorców Ośrodków Działaj Lokalnie, 
zdobyliśmy pierwsze miejsce i placówka  
pozyskała voucher w wysokości 500 zł 
na zakup rolapu i dysku zewnętrznego.  

„Prawdziwy patriotyzm nie tylko polega na tym, ażeby kochać 
jakąś idealną ojczyznę, ale – ażeby kochać, badać i pracować  

dla realnych składników tej ojczyzny,którymi są ziemia,  
społeczeństwo, ludzie i wszelkie bogactwa.” 

Bolesław Prus

Autorką filmiku promującego nasze 
działanie związane z projektem była 
Pani A. Bujakiewicz,  montaż projekcji 
wzbogacił także film z „Podchodów 
Kosynierskich” Pana M. Kowalika – 
dziękujemy!

  Przypominamy, że nasze przed-
szkole realizowało jesienią projekt „Dla 
rzeki i lasu nie żałuję czasu”, który po-
wstał dzięki współpracy Przedszkola 
Publicznego w Połańcu z Towarzy-
stwem Kościuszkowskim w Połańcu. 
Projekt został dofinansowany ze środ-
ków „Działaj Lokalnie” Polsko-Ame-
rykańskiej Fundacji Wolności reali-
zowanego przez Akademię Rozwoju 
Filantropii w Polsce oraz Fundacji Ak-
tywizacji i Rozwoju w Staszowie w wy-
sokości 5000zł. 

 By ukazać potęgę i piękno otacza-
jącego świata, wzbudzić w dziecku od-
powiedzialność wobec siebie i przyrody 
zrealizowaliśmy cztery duże działania: 
„Podchody Kosynierskie”, „Przed-
szkolny plener rysunkowy” pt: „Jesień 
oczami przedszkolaków”, „Warsztaty 
edukacyjne nad Czarną”, „Rodzinny 
patrol rzeki Czarnej” oraz terenu leśne-
go na Kopcu Kościuszki w Połańcu. 
Dzięki realizacji tego projektu zakupi-
liśmy dla przedszkolaków: dziewczęce 

stroje krakowskie, sztalugi malarskie,  
nagrody dla dzieci oraz akcesoria: worki 
i rękawice do sprzątania.

 Dla nas to radość, zaszczyt i przy-
jemność, móc kształtować w małym 
pokoleniu szacunek do historii i roz-
wijać zainteresowania przyrodą. Mamy 
nadzieję, że w ten sposób zdobyte do-
świadczenia zaowocują w przyszłości 
dobrymi postawami patriotycznymi 
i ekologicznymi nawykami.

Dziękujemy jeszcze raz wszystkim, 
którzy chętnie włączyli się w realizację 
całego przedsięwzięcia. Jest to dla nas 
ogromnie ważne i budujące by w przy-
szłości podejmować kolejne wyzwania  
i inicjatywy.

A. Kaniszewska, B. Mika
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Jest taki jeden dzień na który czeka-
ją wszystkie dzieci w przedszkolu. Roz-
mowy o tym dniu trwały już od kilku 
dni, aż w końcu 12 lutego o godzinie 13 
odbył się oczekiwany przez dzieci Bal 
Przedszkolny. W tym dniu przenieśli-
śmy się do WIELKIEJ KRAINY BA-
JEK I BAŚNI.

Nauczycielki przedszkola wraz z ro-
dzicami dołożyły wszelkich starań, by 
sala balowa wyglądała bajecz-
nie, kolorowo, a jej wystrój 
wprowadził dzieci w rado-
sny, bajkowy nastrój oraz 
zachęcał do wesołej za-
bawy. Na tę wyjątkową 
okazję zaprosiliśmy do 
prowadzenia balu wo-
dzireja Dj Marco, który 
zachęcał dzieci  do tań-
ca z przygotowaną muzyką, która była 
skoczna i rytmiczna.  Muzyka porwała 
wszystkich do tańca w rytm samby, wal-
czyka, „Kaczuch” i innych przebojów 
znanych dzieciom.  Dzieci świetnie się 
bawiły uczestnicząc wspólnie ze swoimi 
paniami w tańcach.

Pomysłowość rodziców nie miała 
granic. Przygotowali oni dla swoich po-
ciech ciekawe stroje karnawałowe. Na 
balu, obok księżniczek, wróżek, ryce-
rzy, muszkieterów, piratów czy żołnie-
rzy - komandosów, pojawiły się postaci 
z ulubionych bajek: Czerwony Kaptu-
rek, Syrenka, Kot w Butach. Przepięk-
nie przebrane dzieci z dumą prezento-

wały wymyślne stroje. Nie sposób 
zliczyć i wymienić tych wszystkich 

postaci. Rozpoznać dzieci było 
bardzo trudno. Nawet niektó-
re panie z grup postanowiły 
przebrać się, co wywołało 

jeszcze większy uśmiech na 
twarzach naszych wycho-
wanków. Oczywiście zna-
lazło się również coś dla 
spragnionych i zmęczo-

nych, chwila relaksu przy poczęstunku  
i pamiątkowe zdjęcie. Kiedy czas za-
bawy dobiegł końca, dzieci z żalem 
opuszczały salę balową. 

Bal umożliwił dzieciom spędze-
nie czasu w miłej i bajkowej atmosfe-
rze. Wspólna zabawa przyniosła wiele  

WielKa Kraina bajeK i baŚni -  
bal PrzedszKolny
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radości naszym przedszkolakom, a to 
było głównym celem tego balu.

Dziękujemy dzieciom i rodzicom za 
zaangażowanie w przygotowanie pięk-
nych balowych strojów. Kolejny bal kar-
nawałowy już za rok. Do domu dzieci 
wracały we wspaniałych humorach, dzie-
ląc się z rodzicami swoimi przeżyciami.

Serdecznie dziękujemy Dyrekcji 
Szkoły Podstawowej w Połańcu Pani 
Gabrieli Zielińskiej za udostępnienie 
sali gimnastycznej oraz stołówki, dy-
rekcji CKiSz Pani Joannie Juszczyńskiej 
za wypożyczenie kolorowych mate-
riałów, które ozdabiały ściany sali,  Dj 
Marco za wspaniałe poprowadzenie 
balu tanecznym krokiem oraz Panu 
Mariuszowi Kowalikowi za fotorelację 
z balu. Dziękujemy również rodzicom, 
którzy pomagali przystrajać salę balową 
oraz wszystkim którzy przyczynili się 
do tego, by ten czas był wyjątkowy i na 
długo zachował się w pamięci przed-
szkolaków.

Katarzyna Materkowska,
Anna Arczewska-Żak
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PrzedszKolne suKcesy Małe i duże...
Grupa „Skrzaty” z Przedszko-

la Publicznego w Połańcu zachę-
ciła wszystkich do wzięcia udzia-
łu w charytatywnym konkursie 
dla szkół, przedszkoli oraz burs 
„Ile waży Święty Mikołaj 2019|”. 
Głównym zadaniem konkursowym 
była zbiórka jak największej (naj-
cięższej) ilości bilonów. Poza ilością 
monet oceniany był również najcie-
kawszy sposób przeprowadzenia 
akcji.

Nauczycielki z PP: A. Wróbel, 
M. Mikoda, J. Kus-Mazur, M. Kwa-
pisz, J. Cebula, K. Materkowska, 
A.Arczewska-Żak, D.Golonka zor-
ganizowały teatrzyk pt.”Legenda  
o powstaniu państwa polskiego”- 
w ramach którego pieniążki zbierał 
sam Orzeł Biały.

Z dumą oświadczamy, że na 287 
placówek biorących udział w kon-
kursie nasze Przedszkole otrzyma-
ło nagrodę w kategorii grup, które 

przeprowadziły zbiórkę w najcie-
kawszy sposób. W nagrodę otrzy-
mały „Bum bum rurki”.

Miło jest nam poinformować 
,że w Ogólnopolskim Konkursie 
dla Nauczycieli „Pomóż mi zrozu-
mieć i poprawnie mówić - pomoc 
dydaktyczna do terapii pedago-
gicznej i logopedii” organizowa-
nym przez Przedszkole Miejskie 
NR 192 w Łodzi  nauczycielka 
naszego przedszkola Anna Ar-
czewska-Żak otrzymała pierwsze 
miejsce.

„Zakręcone zwierzątka” to 
tytuł pomocy dydaktycznej autor-
stwa Pani Ani.

Nauczycielki Katarzyna No-
wińska-Karaś i Marlena Witkowska 
zaangażowały się w konkursy ogło-
szone w mediach społecznościo-
wych, w których za otrzymane po-
lubienia pod komentarzami wygrały 
w pierwszym konkursie trzy książki 
M. Kurczyńskiej „Obudź w dziecku 
olbrzyma”, „101 porad rodziciel-
skich część 1: potencjał intelektual-
ny i emocjonalny dzieci oraz emocje 
przy stole”, „101 porad rodziciel-
skich część 2: rodzic, rodzeństwo  
i relacje w rodzinie” pozycje książko-
we, które pomogą zrozumieć świat 
widziany oczyma dziecka i utrwalić 
prawidłowe postawy społeczne.

Drugi natomiast konkurs na 
podstawie podobnych zasad konkur-
sowych pt ”Podaruj ukulele dla Two-
jego przedszkola”, w którym nasze 
Przedszkole wygrało ukulele- gitarę, 
która uatrakcyjni niejedne zajęcia 
umuzykalniające.

W ramach Konkursu „Opo-
wiedz..”, który był organizowany 
przez Ośrodek „Działaj Lokalnie” 
placówka zdobyła pierwsze miejsce 

a tym samym pozyskała voucher  
w wysokości 500 zł na zakup roll up 
i dysku zewnętrznego.  

Cieszymy się, że nasze osobiste suk-
cesy przyczyniają się do rozwoju Przed-
szkola, a  tym samym jest nam niezmier-
nie miło gdy można przy tym wspierać 
oddziaływania wychowawcze naszych 
małych podopiecznych.

Przedszkole Publiczne w Połańcu
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„tłusty czWarteK” W PrzedszKolu  
PublicznyM W Połańcu

20.02.2020 r. w grupie „Kotki” stwo-
rzono niepowtarzalną okazję do kulty-
wowania tradycji „Tłustego czwartku”. 
Pani Janina Sobierajska zorganizowała 
zajęcia otwarte dla rodziców. Przedsta-
wiono teatrzyk kukiełkowy pt. „Pączki  
i faworki u babci Honorki” M. Kownac-
kiej. W rolę postaci wcielili się rodzice: 
Pani M. Brozińska, Pan R. Jaros, Pan 
P. Ryński oraz pracownice Przedszkola 

Publicznego: Pani K. Witkowska i Pani 
J. Sobierajska. Zajęcia przedszkolaków 
podziwiała Pani Dyrektor Anna Kani-
szewska oraz zaproszeni rodzice. Dzieci 
wykazały się znajomością tradycji i zwy-
czajów „Tłustego czwartku”. Wykonały 
pracę plastyczną: bibułkowe faworki, 
które przyklejały na kolorowych pate-
rach oraz zaprezentowały się wspaniale 
w dwóch tańcach, wierszyku oraz za-

bawach, którym nie było końca. Dzieci 
za piękne zaprezentowanie się, zostały 
nagrodzone słodkim poczęstunkiem  
w postaci pączków i faworków, za które 
przygotowanie dziękujemy chętnym ro-
dzicom i paniom z grupy. 

 Ten dzień pozostanie na długo  
w pamięci przedszkolaków. Naszym 
rodzicom-aktorom jeszcze raz dzięku-
jemy i gratulujemy odwagi.
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dziecięce serduszKa solidarnoŚci 
MiędzyPoKolenioWej  

od PrzedszKolaKóW z Połańca
29 kwietnia obchodzimy Europejski 

Dzień Solidarności Międzypokolenio-
wej ustanowiony przez Komisję Euro-
pejską w 2011 r. Przedszkole Publiczne  
w Połańcu chętnie włączyło się do ak-
cji, której celem jest promowanie poro-
zumienia między młodszymi i starszy-
mi mieszkańcami Europy. Kiedy dzieci 
mogą bezpiecznie zostać w domu, są lu-
dzie, którzy ciężko codziennie pracują, 
a my chcieliśmy im za to serdecznie po-
dziękować. Dziecięce serduszka są naj-
szersze i chętnie wspierają tych, którzy 
dbają o nasze zdrowie, bezpieczeństwo, 
starają się o to, żeby nic nam w domu 
nie zabrakło i tych, z którymi nie mogą 
się spotykać. 

Właśnie tego dnia dzieci udekorowa-
ły okna domów, mieszkań kolorowymi 
serduszkami, w czterech kolorach, które 
symbolizują różne osoby.

• BIAŁE –  dla lekarzy, ratowników, 
pielęgniarek, aptekarzy, diagnostów i in-
nych pracowników szpitali,

• NIEBIESKIE –  dla służb dba-
jących o nasze bezpieczeństwo: samo-
rządowców, policjantów, strażaków, 
funkcjonariuszy więziennictwa, pocz-
towców,

• ZIELONE -  dla żołnierzy, straży 
granicznej, leśników, harcerzy,

• CZERWONE – dla wszystkich, 
którzy dbają o nas: rodziców, ekspe-
dientów, dostawców towarów, energe-
tyków, gazowników, pracowników wo-
dociągów, transportowców, kurierów, 
wolontariuszy i seniorów, którzy zostają 
sami w domach, z dala od najbliższych.

Chociaż na odległość to przez 
otwarte okna serc najmłodszych połań-
czan popłynęła dziecięca solidarność  
z naszymi bohaterami… 

Dziękujemy i solidaryzujemy sie ze 
wszystkimi bohaterami.

A.Kaniszewska
B. Mika
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„KorczaKoWy zaWrót głoWy” - 
dzień dziecKa W sP W zrębinie

 zaKończenie roKu PrzedszKolnego 
6-latKóW

pozytywnych emocji w serduszkach tych 
wspaniałych ludzi. Uczniowie klas dru-
gich czarowały na mleku. Rozpuszczone 
barwni z dodatkiem kropelki płynu do na-
czyń zaczęły samoistnie wirować, mieszać 
się i tworzyć bajecznie nielogiczną rozetę. 
Nie obyło się bez wykorzystania zmysłu 
dotyku i węchu. Sensoryczny portret Ja-
nusza Korczaka wykonany przez uczniów 
klasy trzeciej pachniał kawą, majerankiem, 
cynamonem, liśćmi laurowymi i innymi 
produktami spożywczymi. Do zajęć włą-
czył się również prawdziwy artysta- rzeź-
biarz Michał Lach z Kielc, który dla Julki 
wykonał specjalny (dotykowy) portret 
Janusza Korczaka po to, by mogła „zo-
baczyć” jak wygląda twarz niebanalnego 
pedagoga. Wszyscy bawili się znakomicie: 
i mali, i duzi. Moi Drodzy w tej szkole na-
prawdę dzieje się magia!

W dniach 18.06, 22.06 i 23.06 2020 r. 
odbyły się w naszym przedszkolu uro-
czystości zakończenia roku przed-
szkolnego oraz pożegnania starszaków  
w grupach: Koniczynki, Kotki, Sło-
neczka, Skrzaty, Smerfy i Elfy, którzy od 
września mieli wstąpić w szkolne progi.

W uroczystości zakończenia roku 
uczestniczyli też rodzice i inni nauczyciele.

Na początku głos zabrała pani dy-
rektor Anna Kaniszewska. Powitała 
wszystkich obecnych na uroczystości, 
podsumowała pobyt dzieci w przed-
szkolu i złożyła w imieniu swoim, jak  
i pracowników serdeczne podziękowa-
nia i życzenia dla dzieci i rodziców. 

Następnie głos zabrały nauczycielki 
z grup: Koniczynki - p. Jolanta Mar-
czewska i p. Joanna Kicińska, Kotki - p. 
Monika Szywała i p. Janina Sobierajska, 
Słoneczka - p. Monika Szywała i p. Bo-
żena Laska, Skrzaty - p. Monika Miko-
da, p. Justyna Kuś -Mazur i p. Marlena 
Kwapisz, Smerfy - p. Natalia Nalepa,  
i p. Marlena Witkowska, Elfy - p. Elż-
bieta Prajs i p. Arleta Cieślik. Ze łzami 
w oczach, ale i z uśmiechem na twarzy 
panie pożegnały się z dziećmi życząc 
miłych i bezpiecznych wakacji, suk-
cesów na nowej drodze obowiązków 
szkolnych oraz podziękowały dzieciom 
za wspólne lata nauki, zabawy i wspól-

nej pracy, a rodzicom za angażowanie 
się w życie przedszkola i grupy.

Na zakończenie najważniejszy punkt 
uroczystości - występ 6 latków. Starszaki 
dostojnie prezentowały swoje umiejętno-
ści: pięknie recytowały wiersze, śpiewały 
piosenki. Grupa „Elfy” również zatań-
czyła „poloneza”.  Wszyscy włożyli wiele 
pracy w swój występ, co zaproszeni na 
uroczystość rodzice docenili i wielokrot-
nie nagrodzili gromkimi brawami. W gru-
pach 5-6 letnich młodsi koledzy i koleżan-
ki również przygotowali swój występ dla 
starszaków prezentując wiersz i piosenkę.

Po części artystycznej przyszedł czas 
na podziękowania dla rodziców, którzy 
byli zaangażowani w działania na rzecz 
placówki, udzielali się aktywnie, za ich 
życzliwość i okazywaną pomoc. Rodzice 
w podziękowaniu otrzymali aniołki.

Rodzice również w imieniu swoim  
i swoich dzieci podziękowali dyrekcji, na-
uczycielom grup oraz personelowi wspo-
magającemu za trud oraz cierpliwość oka-
zaną ich pociechom oraz za angażowanie 
dzieci w przygotowanie wspaniałego wy-
stępu pożegnalnego, jak również wielu in-
nych uroczystości przedszkolnych, które 
zawsze kończyły się wielkimi brawami.

Po występach wszystkie dzieci 
otrzymały dyplomy, książki oraz nagro-
dy-niespodzianki.

Kolejni absolwenci naszego przed-
szkola opuszczają nas, by rozpocząć po 
wakacjach naukę w klasie pierwszej. 

Życzymy im wielu sukcesów i speł-
nienia marzeń, a wszystkim dzieciom 
bezpiecznych i radosnych wakacji. 

Pamiętajcie o nas, o swoim przed-
szkolu :-)

Arleta Cieślik

Dzień Dziecka w Szkole Podstawowej 
w Zrębinie przebiegł z „korczakowską 
nutką”, a to za sprawą zajęć zorganizo-
wanych przez członka Polskiego Stowa-
rzyszenia im. Janusza Korczaka Martynę 
Chmielewską-Lelakowską  przy współ-
pracy innych nauczycieli: Alicji Dudy, 
Agaty Brzdękiewicz, Anny Godzwoń. 
Przypomniano postać  niezwykłego pe-
dagoga i prekursora praw dziecka- Janu-
sza Korczaka. Wspomniano o prawach 
dziecka i dokumentach, które regulują 
wspomniane kwestie. Każde dziecko wy-
konało magiczne różdżki i po prostu sta-
ło się „Kajtusiem-czarodziejem”. Przed-
szkolaki czarowały malowankę, która co 
trochę zmieniała kolory. Pięknie zaśpie-
wały piosenkę o Januszu Korczaku do 
melodii „Stary niedźwiedź”. Atrakcją dla 
najmniejszych były bańki mydlane- „bań-
kowy taniec” przy muzyce wywołał wiele 
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graliŚMy z WielKą orKiestrą  
ŚWiątecznej PoMocy

Dwunastego stycznia 2020 r. odbył 
się 28. finał Wielkiej Orkiestry Świą-
tecznej Pomocy. Uczniowie Szkoły 
Podstawowej w Zrębinie, jak co roku, 
nie zawiedli i zechcieli być wolonta-
riuszami. W tegorocznej akcji wzięły 
udział następujące uczennice: Natalia 
Przekota, Natalia Maj, Julia Bartczak  
i Karolina Smakowska. Nasze wolonta-
riuszki zostały wsparte przez Julię Cy-
ranowską i Klaudię Janicką. Pieniążki 
zebrane przez wszystkie dzieci stano-
wią pokaźną sumę – 2 807,24. Opie-
kunkami ochotniczek podczas kwesto-
wania były panie: Marzena Cyranowska 
i Anna Janicka.

Nie wszystkie pieniądze zostały ze-
brane w dniu 12 stycznia. Puszki 
wolontariuszek zasiliły 
także pieniążki ze-
brane podczas 

kło też dobrej zabawy i pozytywnych 
emocji wzmocnionych dodatkowo 
słodkościami przygotowanymi przez 
nauczycieli. Wszak nie co dzień moż-
na sprawdzić zdolności kulinarne  
pedagogów!

Serdecznie dziękujemy naszym 
uczniom, nauczycielom i rodzicom. 
Cieszymy się, że mogliśmy włączyć się 
w dzieło WOŚP.

szkolnej licytacji różnych gadżetów 
oraz kiermaszu słodkości, które 
odbyły się 9 i 10 stycznia. Dzieci 
ochoczo kupowały różne drobia-

zgi przyniesione z domów przez 
nich samych i nauczycieli, wykazując 
się świetną strategią kupiecką, umie-
jętnością przewidywania i licytowania, 
a przede wszystkim wielkim sercem  
i chęcią pomocy innym. Nie zabra-
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WycieczKa do teatru  
iM. ludWiKa solsKiego W tarnoWie

„szanuję siebie-szanuję innych”

17 stycznia 2020 r. uczniowie klasy 
szóstej i siódmej pojechali do Teatru im. 
Ludwika Solskiego w Tarnowie, aby obej-
rzeć spektakl pt.: „Mały Książę”. Przed-
stawienie zostało zrealizowane na pod-
stawie książki A. de Saint - Exupery’ego, 
która jest jedną z lektur obowiązkowych. 
Piękna opowieść o przyjaźni i odpowie-
dzialności dostarczyła nam wiele emocji 
i skłoniła do refleksji. Może dzięki niej 
staniemy się lepsi i bardziej otwarci na 
potrzeby innych ludzi?

Syci wrażeń wróciliśmy do domów, 
aby w poniedziałek rozpocząć ostatni 
tydzień pracy w pierwszym półroczu 
roku szkolnego 2019/2020. Wszak  
ferie zimowe tuż - tuż. Hura!

Okres szkolny to dla młodego czło-
wieka istotny czas, podczas którego 
kształtuje się jego poczucie tożsamości 
oraz osobowości. Zmiany zachodzą na 
drodze zdobywania nowego doświad-
czenia, uzyskiwania umiejętności i wie-
dzy. Poza zmianami poznawczymi, in-
telektualnymi, obserwuje się również 
szereg zmian natury biologicznej, które 
pojawiają się wraz z oddziaływaniem 
hormonów i związanych z tym zmia-
nami emocjonalności człowieka. Przed 
dorastającymi uczniami stoją również 
zadania związane z socjalizacją, czyli 
nawiązywanie relacji interpersonalnych 
ze swoim otoczeniem, umiejętności 
wyznaczania własnych i respektowania 
granic innych ludzi, zdolności zaspoka-
jania potrzeb akceptacji oraz odkrywa-
nia i rozwijania własnych pasji i zainte-
resowań. Jest to czas, kiedy uczniowie 
kształtują swój światopogląd, formułują 
postawy moralne a także określają swój 
aktualny styl i sposób na życie. Czas 

obejmujący naukę w szkole podstawo-
wej to także okres, kiedy uczeń wkracza 
w wiek dojrzewania. Z powodu wielo-
ści zachodzących w tym samym czasie 
zmian, młody człowiek może czuć się 
zagubiony czy osamotniony. Toteż zada-
niem dorosłych - rodziców i nauczycieli 
jest wspieranie uczniów w tym okresie. 
Nie należy dopuścić do sytuacji, w któ-
rej młody człowiek zostaje zmuszony 
do szukania aprobaty i zrozumienia  
w grupach zewnętrznych, których po-
budki do działania mogą okazać się dale-
kie od oczekiwanych. Pozytywne, prawi-
dłowo ukierunkowane wsparcie ułatwia 
zdobywanie optymalnych doświadczeń 
i wiedzy o świecie w kontrolowanych, 
najkorzystniejszych warunkach.

Wychodząc naprzeciw potrzebom 
naszych uczniów oraz będąc wiernymi 
zasadzie, że łatwiej jest zapobiegać niż 
leczyć, zorganizowaliśmy w listopadzie 
i grudniu w Szkole Podstawowej w Zrę-
binie szereg działań profilaktycznych 

wspomagających kształtowanie prawi-
dłowych postaw społecznych, profilakty-
kę zachowań ryzykownych, usprawnienie 
komunikacji i współpracy w grupie.

W ramach Szkolnych Dni Profilakty-
ki odbyły się zajęcia dla dzieci i młodzie-
ży poprowadzone przez wychowawców 
klas oraz warsztaty szkoleniowe „Prze-
ciwdziałanie agresji słownej” – skierowa-
ne zarówno do uczniów, nauczycieli jak  
i rodziców. Zorganizowano również kon-
kursy plastyczne o tematyce prozdrowot-
nej dla dzieci z oddziału przedszkolnego 
oraz dla uczniów szkoły. Uczniowie klas 
6 i 7 przygotowali prezentacje multime-
dialne na temat szkodliwości używek-pa-
pierosów i dopalaczy.

Podsumowaniem Szkolnych Dni 
Profilaktyki było zaprezentowanie 
przedstawienia teatralnego „Sąd nad 
gangiem używek” przygotowanego 
przez uczniów klas 6 i 7 pod kierun-
kiem pani Alicji Kotlarz i pani Justyny 
Janeczek.
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„są taKie dni ,bardzo ciePłe,  
choć stycznioWe”!

Chociaż styczeń to miesiąc zimowy, 
pełen mroźnych chwil, są w nim jednak  
dwa niezwykłe dni, w czasie których 
robi się cieplej na sercu - to Dzień Bab-
ci i Dzień Dziadka. Uroczyste obcho-
dzenie tych świąt na stałe wpisało się  
w kalendarz ważnych zdarzeń, jakie 
mają miejsce w Szkole Podstawowej  
w Zrębinie.

W tym momencie szczególnie moc-
no dziękujemy i składamy serdeczne 
życzenia, przepraszamy za nasze niedo-
ciągnięcia i za to, że w wirze codzienno-
ści nie zauważamy troski i serdeczności, 
jakie płyną od Babć i Dziadków. To wła-
śnie oni potrafią pocieszyć, zrozumieć  
i cierpliwie wysłuchać zwierzeń i marzeń, 
które rodzą się w głowach ich wnuków.

W tym roku uroczystość dedykowa-
na Babciom i Dziadziusiom odbyła się 
24 stycznia 2020 r. Już od samego rana 
czuć było atmosferę ekscytacji, która 
osiągnęła punkt kulminacyjny, gdy licz-
nie przybyli goście zasiedli na widowni. 
Każde z wnucząt wzrokiem szukało 
ukochanych twarzy, a podczas występu 
starało się zaprezentować pełnię swoich 
umiejętności.

Nasi artyści z przejęciem recytowa-
li, śpiewali, tańczyli, wywołując u swo-
ich najbliższych radość i wzruszenie. 
Nie zabrakło też drobnych prezentów 
dla Babć i Dziadziusiów, będących 
wyrazem kreatywności, pracowitości,  
a przede wszystkim dziecięcej miłości.

Jeszcze raz dziękujemy wszystkim 
Babciom i Dziadkom za obecność  
w murach naszej szkoły w tak ważnym 
dniu, za bezgraniczną miłość, dobroć, 
ciepło, jakimi obdarzają swoje wnuczę-
ta. Życzymy  dużo, dużo zdrowia oraz 
stu lat!
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techniKuM W Połańcu -  
szKołą dobrej PraKtyKi

dzień bezPiecznego internetu  
W zesPole PlacóWeK oŚWiatoWych W ruszczy 

W finale IV Edycji Ogólnopolskie-
go Konkursu „Szkoła Zawodowa Naj-
wyższej Jakości” Zespół Szkół im. Od-
działu Partyzanckiego AK „Jędrusie” w 
Połańcu uzyskał status SZKOŁY DO-
BREJ PRAKTYKI.

W kategorii „Współpraca z oto-
czeniem szkoły” został nagrodzony 
projekt „ROBOLab - MOBILNE LA-
BORATORIUM ROBOTYKI... dla 
wszystkich”. Był on realizowany przez 
uczniów ELEKTRONIKA w ciągu 

ostatnich trzech lat. Nasze TECHNI-
KUM jest jedyną szkołą z powiatu sta-
szowskiego, która została wyróżniona 
w tegorocznej edycji konkursu.

Luty to co roku w naszej szkole mie-
siąc, w którym szczególną uwagę zwra-
camy na zagadnienia związane z bezpie-
czeństwem w sieci. Okazją do tego jest 
obchodzony 11 lutego w całej Europie 
Dzień Bezpiecznego Internetu. Pod-
czas zajęć z wychowawcami oraz zajęć 
komputerowych nasi wychowankowie 
uczyli się m.in., jak właściwie zabezpie-
czyć swoje dane i sprzęt komputerowy 
przed dostępem osób nieuprawnio-
nych, jak korzystać z portali społeczno-
ściowych oraz jak wykorzystać niezmie-
rzone zasoby Internetu do codziennej 
nauki. Brali udział w multimedialnych 
konkursach o bezpieczeństwie, w grach 
i zabawach edukacyjnych, odkrywali 
nowe aplikacje do nauki, tworzyli tema-
tyczne gazetki ścienne…  

Jesteśmy pewni, że wszystkie te 
działania sprawią, że nasi uczniowie 
ostrożnie i z rozwagą będą poruszać się 
po internetowych dróżkach i będą roz-
sądnymi młodymi internautami.

 ZPO w Ruszczy
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bal KarnaWałoWy W centruM 
Kultury i sztuKi W Połańcu

Karnawał to czas zabaw, tańców 
i radości.... Tak jak w całej gminie tak 
w Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu 
odbył się bal karnawałowy. Za sprawą 
kolorowych balonów, serpentyn i dys-
kotekowej kuli kawiarnia CKiSz zamie-
niła się na kilka godzin w salę balową. 
Z naszymi animatorami tańczyły księż-
niczki, wróżki, pszczółki, motylki, jed-
norożce, strażacy, piraci i wiele innych 
fantastycznych postaci. Dodatkiem do 
stroju były oryginalne, kolorowe „maki-
jaże” wykonywane na zamówienie przez 
naszego animatora - uśmiechniętą In-
diankę. Były wesołe węże, „kaczuchy” 
i pociągi. Wirowały błyszczące suknie, 
migały w podskokach peleryny, kape-
lusze i korony. Jednym słowem bal na 
całego. Puntem kulminacyjnym impre-
zy było rozdanie małych upominków 
przez Burmistrza Miasta i Gminy Poła-
niec Jacka Tarnowskiego oraz Dyrektor 
Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu 
Joannę Juszczyńską. 

Bal Karnawałowy wypadł wspa-
niale, aż przykro było żegnać się z naj-
młodszymi uczestnikami. A zatem do 
kolejnego spotkania....
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KULTURALNE WIEŚCI 
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Ferie, Ferie i Po Feriach...
Ferie, ferie i po feriach… Dwa, aktyw-

ne tygodnie w Centrum Kultury i Sztuki 
w Połańcu jak zawsze minęły zbyt szybko. 
Na wysokich obrotach pracowało kino, 
kręgielnia, pracownia plastyczna i sala tań-
ca. Radość, zabawa i pozytywna rywaliza-
cja towarzyszyła uczestnikom bezpłatnych 
rozgrywek bowlingowych. Tancerze cie-
szyli się z zajęć akrobatycznych, maluchy 
z gimnastyki, a dzieciaki lubiące zajęcia 

plastyczne z dużej liczby różnorodnych 
warsztatów. Filmowe propozycje spotka-
ły się z zainteresowaniem nie tylko wśród 
młodszej części kinomanów. Z oferty Kina 
Feryjnego skorzystało łącznie 577 osób. 
Najmłodsi chętnie przyszli na spektakl 
teatralny ‚Dziadek do orzechów” i wzięli 
udział w balu karnawałowym. Jednak nu-
merem jeden tegorocznych ferii były wy-
cieczki. Wyjazd do Teatru Lalki i Aktora 

„Kubuś”, Parku Rozrywki FlySky w Kiel-
cach oraz Centrum Zabawy WyWrotki  
w Mielcu okazał się strzałem w dziesiąt-
kę, a 80 uczestników przywiozło ze sobą 
mnóstwo teatralnych wrażeń, adrenaliny, 
pozytywnej energii i oczywiście wspo-
mnień. Wszystkie te działania pokazały,  
że pomimo niesprzyjającej pogody można 
w ciekawy sposób spędzić ferie …. Zapra-
szamy za rok. 
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I choć to nie maj, to wrzesień był 
równie szczęśliwy dla naszych wokali-
stów z Centrum Kultury i Sztuki w Po-
łańcu. Zespół Sidus czyli Kasia Droż-
dżowska, Julia Kasprowicz, Dominika 
Stolicka oraz zespół Wajpak – Karol 
Grabowski, Julia Kicińska, Wiktoria 
Polak, Amelia Kocur, Magdalena Ma-
zur przygotowane przez Panią Marzenę 
Drożdżowską zebrały najwyższe noty 
podczas prestiżowego XXIX Między-
narodowego Festiwalu Muzyki i Tańca 
– Majowa Nutka 2020:
• ZŁOTA NUTKA – Zespół Sidus, 
• SREBRNA NUTKA – Karol Gra-

bowski, 
• GRAND PPRIX – Zespół Wajpak

Nasze zespoły zostały również na-
grodzone za najciekawsze prezentacje 
sceniczne.

Biorą udział w konkursach, znako-
micie promują Miasto i Gminę Poła-
niec i wciąż wygrywają. Nic dziwnego, 
kochają to co robią i mają wyjątkowego 

instruktora oraz świetne warunki do 
pracy w Centrum Kultury i Sztuki. 

Gratulujemy i życzymy Wam kolej-
nych sukcesów.

nasze zesPoły WoKalne na PodiuM 
Podczas XXiX MiędzynarodoWego FestiWalu  

MuzyKi i tańca - MajoWa nutKa częstochoWa 2020
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40 sylWestroWe biegi uliczne

28 grudnia w Szydłowie  odbyły 
się 40 Sylwestrowe Biegi Uliczne. Uda-
nie  zaprezentowali się młodzi biegacze  
UKS  Żaczek  Połaniec.

W biegu chłopców (rocznik 2007-
2008) zwyciężył KRYSTIAN SOKO-
ŁOWSKI, a drugie miejsce zajął KUBA 
TAŁAJ, wśród dziewcząt w tym samym 
roczniku trzecie miejsce wywalczyła 
NIKOLA GOMUŁA. W grupie star-
szej (2004 i starsi) drugie miejsce padło 
łupem JULII SZYDŁOWSKIEJ. Tre-
nerem i opiekunem zawodników jest 
Sławomir Szydłowski.
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WeroniKa KaPinos uczestniczy  
W zgruPoWaniu z najbardziej  

utytułoWanyMi zaPaŚniczKaMi W Polsce
Polski Związek Zapaśniczy powołał na zgrupowanie 

szkoleniowe zawodniczkę sekcji zapaśniczej Miejskiego 
Klubu Sportowego CZARNI Połaniec Weronikę Kapi-
nos do Centralnego Ośrodku Sportu we Władysławowie  
w terminie 07-18.01.2020 roku.

W związku z planem szkolenia Kadry Narodowej seniorek, oraz 
juniorek w zapasach kobiet, (przypomnijmy, iż Weronika w roku 
2020 jest najmłodszym rocznikiem w grupie wiekowej juniorek) We-
ronika dostała szansę uczestniczenia w zgrupowaniu szkoleniowym 
z seniorkami, utytułowanymi zawodniczkami Polski.

Między innymi są to: Agnieszka Wieszczek-Kordus brązowa me-
dalistka Igrzysk Olimpijskich w Pekinie 2008 roku, mulit medalistka 
Mistrzostwa Europy, Igrzysk wojskowych, Wojskowych Mistrzostw 
Świata, Akademickich Mistrzostw Świata, Iwona Matkowska mul-
timedalistka Mistrzostwa świata, Igrzysk europejskich, Mistrzostw 
Europy, Wojskowych Mistrzostw Świata, Akademickich Mistrzostw 
Świata, Roksana Zasina brązowa medalistka Mistrzostw świata, 
Igrzysk europejskich, Mistrzostw Europy.

 
 / Tadeusz Szkwarek /

haloWe MistrzostWa PolsKi 
junioróW W leKKiej atletyce

W Toruniu  odbyły 
się Halowe Mistrzostwa 
Polski Juniorów w lekkiej 
atletyce. Bardzo dobrze 
spisała się JULIA SZY-
DŁOWSKA zajmując 6 
miejsce w biegu na 1000 

metrów z nowym rekordem życiowym 
3:02,41. Drugi nasz zawodnik JAKUB 
WRZAŁEK ustanowił nowy rekord ży-
ciowy w biegu na 600 metrów 1:29,93, 
nie wystarczyło to jednak do awansu do 
finału. Trenerem i opiekunem zawodni-
ków jest Sławomir Szydłowski.



 INFORMACJE SPORTOWE

Merkuriusz Polaniecki97

aqua aerobiK i giMnastyKa dla senioróW 
na PłyWalni „delFin” W Połańcu

Bez względu na wiek i stopień spraw-
ności ruchowej, zajęcia na basenie wpły-
wają pozytywnie na rozwój psychofi-
zyczny i sprawność ruchową. Wyzwalają 
nie tylko naturalną potrzebę ruchu, ale 
pozwalają na kreowanie samodzielnej 
aktywności ruchowej. Zajęcia prowadzo-
ne przez doświadczonych instruktorów  
z wykorzystaniem atrakcyjnych i zróżni-
cowanych zestawów ćwiczeń oraz mu-
zyce - w ciekawy i bezpieczny sposób 
zachęcają do ćwiczeń w wodzie. Gim-
nastyka w wodzie ponadto w sposób 
harmonijny i symetryczny rozwija całe 
ciało, bardziej pobudza  mięśnie niż inna 
forma aktywności fizycznej. Jest swoistą 
gimnastyką mięśni i stawów, zmniejsza 
napięcie mięśniowe, stymuluje prawidło-
wy rozwój gorsetu mięśniowego i aparatu 
kostno-stawowego. Zajęcia na basenie są 
dla wielu uczestników ważnym uzupeł-
nieniem zajęć domowych. 
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zaPaŚnicy z PoWiatu staszoWsKiego 
i ich udany WystęP W Pucharze PolsKi 

W białogardzie
25 i 26 stycznia w Bia-

łogardzie odbył się Puchar 
Polski Seniorek i Seniorów 
w zapasach w stylu wolnym. 
Zawody były jednocześnie 

memoriałem Marcina Jureckiego, biało-
gardzkiego wolniaka, uczestnika Igrzysk 
Olimpijskich. Podczas tegorocznej 
imprezy powalczyły także kobiety. Na 
białogardzkich matach rywalizowali za-
paśnicy i zapaśniczki z kilkudziesięciu 
klubów, w tym zagranicznych. 

Miejski klub sportowy MKS Czarni 
Połaniec reprezentowali: Anna Waw-
rzycka, która wywalczyła brązowy medal 
oraz Karol Czegus (65 kg) zajmując 5 
miejsce.

Wśród zapaśników reprezentujących 
województwo świętokrzyskie byli rów-
nież: Jakub Wojsa (61 kg Centrum Sta-
szów), Klaudiusz Sobieniak (79 kg Cen-
trum Staszów), Norbert Ogórek (79 kg 
Centrum Staszów), którzy wywalczyli  
w swojej kategorii wagowej 5 miejsce. 
Trenerem zawodników był Wiktor Skro-
bacz.

Wszystkim zawodnikom serdecznie 
gratulujemy!
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aKtualne WiadoMoŚci sPortoWe  
- zaPasy

Damian Sijka i Igor 
Parjaszewski od 20 do 30 
stycznia 2020 roku w Bia-
łogardzie uczestniczyli  
w zgrupowaniu kadry na-

rodowej juniorów młodszych w zapa-
sach w stylu wolnym. To już kolejni za-

wodnicy sekcji zapaśniczej Miejskiego 
Klubu Sportowego CZARNI Połaniec 
- podopieczni Tadeusza Szkwarka, któ-
rzy dzięki swoim sportowym sukcesom 
stali się kolejnymi ambasadorami spor-
tu, aktywnie wspierającymi działania na 
rzecz promocji naszego Miasta.

Pragnę również poinformować, iż 
zapasy znalazły się w dziesiątce pol-
skich związków sportowych, których 
zawodnicy w minionym roku zdobyli 
najlepsze wyniki, na arenie między-
narodowej. Trafiły one do krajowych 
federacji: judo, kajakowej, kolarskiej, 
koszykówki, lekkoatletyki, narciarskiej, 
piłki siatkowej, strzelectwa sportowego, 
wioślarskiej i zapaśniczej. Wyróżnienie 
odebrał Prezes Pan Andrzej Supron. 
Zawodniczki i zawodnicy w 2019 roku 
w imprezach mistrzowskich w zapasach 
zdobyli 21 medali oraz w grapplingu 29. 
W sumie 50 medali - to dla Polskiego 
Związku Zapaśniczego niewątpliwy 
powód do dumy. Prezes PKOl Andrzej 
Kraśnicki - gospodarz spotkania krótko 
podsumował wyniki osiągnięte przez 
polskich sportowców w roku 2019, 
zwracając uwagę na fakt, iż wielkim wy-
zwaniem dla całego polskiego sportu 
był i pozostaje cel, jakim jest udany wy-
stęp biało-czerwonych w tegorocznych 
Igrzyskach XXXII Olimpiady w Tokio.

Tadeusz Szkwarek
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Ferie ziMoWe z oŚrodKieM sPortu i reKreacji 
na stoKu W szWajcarii bałtoWsKiej

W tym roku przejrzeliśmy zasoby 
szerokiej oferty stoków narciarskich  
w naszym regionie i 30.01.2020 oraz 
06.02.2020 wybraliśmy się do Szwajcarii 
Bałtowskiej. 

W każdym wyjeździe brało udział 
40 osób: dzieci i młodzieży z terenu 
Miasta i Gminy Połaniec. Dojazd zajął 

nam ok. 1,5 godziny. Śniegu, pomimo 
niesprzyjającej aury było dość spo-
ro, a pozytywna energia pracowników  
i osób korzystających ze stoku bardzo 
zachęciła nas do nauki i zjazdów. Na 
terenie obiektu znaleźliśmy o wiele wię-
cej atrakcji niż tylko stok, było to m.in. 
mini ZOO, gdzie szczególnie młodsi 

uczestnicy wyjazdu byli zainteresowa-
ni mieszkającymi tam ptakami ozdob-
nymi, danielami, owcami. Następnie 
ubraliśmy przygotowany dla nas sprzęt 
sportowy, kaski i zostaliśmy podzieleni 
na grupy, odpowiednio do umiejętności 
narciarskich. Pod okiem instruktorów 
starsze dzieci doskonaliły umiejętności 
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jazdy na nartach, a mniej doświadczone 
w jeździe dzieci przygotowywały się do 
pierwszych zjazdów poprzez ćwiczenia 
w butach narciarskich, poruszania się 
na nartach i pierwszych zjazdów ze sto-
ku. Najmłodsza grupa pierwsze kroki 
rozpoczęła w przedszkolu narciarskim, 
gdzie podczas zabawy oswajały się ze 
sprzętem, uczyły się poczucia bezpie-
czeństwa i zapobiegania kontuzjom. Po 
dawce nauki, wysiłku, zabaw i szaleństw 
przyszedł czas na odpoczynek i rege-
nerację podczas obiadu w restauracji 
Bałtowski Zapiecek. W czasie dwudnio-
wych wyjazdów udział wzięło 80 dzie-
ci z terenu Miasta i Gminy Połaniec. 
Wśród uczestników panowała miła 
atmosfera, czas mijał bardzo szybko  
i przyjemnie. Narty to przygoda i dobra 
zabawa. Było nam bardzo miło przygo-
tować wyjazd, a także aktywnie spędzić 
te dni ferii na stoku. 

Serdecznie dziękujemy i zapraszamy 
za rok.  
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zaPaŚnicy nie Mogą zasyPiać  
gruszeK W PoPiele...

Mówią , że dla sportowca 
obojętnie w jakiej dyscyplinie 
sportowej, zima to najważ-

niejszy okres pracy, a w okresie przygo-
towawczym szczególnie.

Podczas obozu zapaśniczego swoją 
formę szlifowali zawodniczki i zawod-
nicy przed sezonem startowym na ma-
cie technicznie, siłowo, pokonując Stóg 
Izerski w górach oraz pokonując kilo-
metry, biegając pod górkę. Mocno prze-
pracowany obóz przyniesie korzyść nie 
tylko trenującym z obu województw, ale 
również skorzystają na tym szkoleniow-
cy wymieniając się doświadczeniem.

 Natomiast jeden z najbardziej uty-
tułowanych zawodników Czarnych 
-Karol Czegus przebywał w tym cza-
sie na zgrupowaniu Kadry Narodowej 
Juniorów w zapasach w stylu wolnym  
w Raciborzu, gdzie pod okiem trenera 
Kadry Narodowej Juniorów - Krzysz-
tofa Ołenczyna oraz Srebrnego Me-
dalisty z IO w Moskwie - Władysława 
Stecyka, szlifuje formę przed sezonem  
startowym.
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bieg żołnierzy WyKlętych  
W rytWianach

W  Rytwianach 29 lutego 
odbył się VI Bieg Śladami 
„Mnicha” i „Zawieruchy”. 
Uczestniczyli w nim zawod-

nicy UKS Żaczek Połaniec. W biegu na 
dystansie 1963 metrów zwycięstwo od-
niosła JULIA SZYDŁOWSKA w gro-
nie kobiet, a wśród męższczyzn wygrał 
JAKUB WRZAŁEK, na czwartym miej-
scu finiszował OSKAR PRZYBYŁO, 
piąty był KAROL BĄK, a szósty Sła-
womir Szydłowski. W biegu na dystansie 
10 km udanie zadebiutował ZBI-
GNIEW BARAN (OSP Rybitwy), osią-
gając czas 45 minut i 13 sekund.
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i - Puchar PolsKi KadetóW W stylu 
WolnyM W noWinach udany dla 

PołaniecKich zaPaŚniKóW
7-9 marca 2020 roku w No-
winach, odbył się Puchar Pol-
ski kadetów w zapasach- styl 
wolny. Oprócz tego, że był to 
pierwszy pucharowy start, to 

należy dodać, że turniej był pierwszą  
z dwóch kwalifikacji do Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży w tej katego-
rii wiekowej, a jednocześnie był to III 
Memoriał Ksawerego Waliszewskiego. 
Decyzją kapituły Polskiego Związku 
Zapaśniczego zmarły w 2013 roku pa-
tron memoriału - trener Granatu i STS 
Skarżysko-Kamienna, sędzia między 
innymi: igrzysk olimpijskich w Seulu  
w 1988 i Atlancie w 1996 roku oraz 
działacz, zasiadający we władzach Pol-
skiego Związku Zapaśniczego, który 
został pośmiertnie przyjęty do galerii 
sław polskich zapasów. Specjalny dy-
plom na ręce córki przekazał Andrzej 
Supron...
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20 czerwca w Kiel-
cach odbyły się pierwsze 
zawody lekkoatletyczne 
w dobie pandemii wiru-
sa. Udanie zaprezentowa-
li się młodzi zawodnicy 

UKS Żaczek Połaniec. Najlepiej spisała 
się JULIA SZYDŁOWSKA zwycięża-
jąc w biegu na 100 m z rekordem ży-
ciowym 2:57,06. Swoje najlepsze osią-
gnięcia poprawili także biegacze na 300 
metrów: JAKUB WRZAŁEK. KAROL 
BĄK i PYTKO BARTEK.

otWarcie sezonu leKKoatletycznego

zgruPoWanie Kadry narodoWej  
junioróW W zaPasach W stylu WolnyM 

W raciborzu

Na obiekcie klubu MKZ Unia Ra-
cibórz trenowało 17 podopiecznych 
trenera Krzysztofa Ołenczyna, wspo-
maganego przez utytułowanych trene-
rów Władysława Stecyka i Władysława 
Olejnika.

Przed nimi duże wyzwania w 2020 
roku - Mistrzostwa Europy na przeło-
mie września i października oraz Mi-
strzostwa Świata w Serbii, które miały 
się odbyć na początku grudnia 2020 
roku.

Na zgrupowaniu przebywało dwóch 
zawodników Czarnych Połaniec:Karol 
Czegus i Jakub Władczyk.
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udane zaWody WędKarsKie o Puchar 
burMistrza Połańca zorganizoWane 
Przez Koło nr 25 Przy uMig W Połańcu

07.06.2020 r. odbyły się otwarte spła-
wikowe zawody wędkarskie o Puchar 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec.

Te zawody wędkarskie już na stałe 
znalazły swoje miejsce w kalendarzu 
imprez Połańca i wciąż cieszą się dużym 
powodzeniem. W jedno-5 godzinnej tu-
rze, dozwolone łowienie ryb na jedną 
wędkę metodą spławikową.

Na zwycięzców czekały puchary  
i atrakcyjne nagrody. W zawodach wzię-
ło udział 33 zawodników. Sędziowało  
4 sędziów. Największą rybę złowił Ma-
ciej Biśtyga z Koła nr 25 w Połańcu.

 
I miejsce zdobył Marek Sowiński  

z Koła nr 25 w Połańcu
II miejsce zdobył Maciej Biśtyga  

z Koła nr 25 w Połańcu
III miejsce zdobył Mateusz Opala 

Koło Morawica
 
Zawodnikom kibicował Burmistrz 

Miasta i Gminy Pan Jacek Tarnowski.
Piękna pogoda, miła atmosfera  

i wspaniała organizacja sprawiły, że za-
wody można zaliczyć do bardzo uda-
nych.

Gratulacje i podziękowania dla Za-
rządu i Członków koła nr 25. To wspa-
niała promocja Miasta i Gminy Poła-
niec.
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zgruPoWanie Kadry narodoWej  
junioreK W WiŚle

Dwie Zawodniczki ze Swi-
ętokrzyskiego na zgrupowaniu 
Kadry Narodowej Juniorek  
w zapasach kobiet to: Weroni-

ka Kapinos (Czarni Połaniec) i Wiktoria 
Staneta (Centrum Staszów), które od-
bywało się w Wiśle pod nadzorem tre-
nera kadry narodowej juniorek Marcina 
Marcinkiewicza.
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WeroniKa KaPinos zaWodniczKa  
seKcji zaPaŚniczej MKs  

czarni Połaniec trenuje W WiŚle
W ośrodku „Start” w Wiśle 

wznowiła przygotowania Kadra 
Narodowa Juniorek w zapasach 
kobiet. Zgrupowanie szkoleniowe 

odbywało się w dniach 21.06 – 02.07.2020 
roku. Uczestniczyła w nim zawodniczka 
Miejskiego Klubu Sportowego Czarni 
Połaniec - Weronika Kapinos.

Według trenera Tadeusza Szkwarka 
połanieckiej zawodniczce  nie braku-
je werwy do pracy pomimo obostrzeń  
związanych z epidemią koronawirusa 
SARS-CoV-2.: – Muszę przyznać, że 
Weronika nie zmarnowała tego czasu. 
W  ramach uwalniania  spod restrykcji 
przez Ministerstwo Zdrowia zakazów 
zachowując wszystkie zasady bezpie-
czeństwa pracowaliśmy bardzo solidnie. 
Trzymam mocno kciuki o dobry występ 
naszej zawodniczki w Mistrzostwach 
Polski Juniorek, które na jesieni plano-
wane były w naszym kraju – powiedział 
trener.
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zbignieW Kolera został Wybrany 
na Kolejną Kadencję Prezesa  

MKs czarni Połaniec

ii bieg uniWersału PołaniecKiego  
już za naMi

W Połańcu odbyło się Sprawozdawcze Walne Zebranie 
Członków Klubu, które było podsumowaniem czteroletniej 
kadencji zarządu na czele z prezesem Zbigniewem Kolerą.

Zarząd dostał absolutorium za lata 2016-2020. Odbyły 
się też wybory nowego zarządu. Prezesem ponownie został 
Zbigniew Kolera. Do zarządu zgłoszono i wybrano ustępu-

jących członków zarządu - Rafała Mikodę i Jacka Myślaka. 
Nowymi członkami zarządu zostali Tomasz Kiciński i Wik-
tor Skrobacz.

W skład Komisji Rewizyjnej weszli Mariusz Wiszniewski, 
Andrzej Skowron i Andrzej Matuszek.

23 sierpnia na terenie Gminy 
Połaniec w parku dworskim 
w Ruszczy odbył się II Bieg 
Uniwersału Połanieckiego 
oraz Marsz Nordic Walking.

W imprezie wzięła udział liczna 
grupa zawodników. Już we wcze-
snych godzinach porannych 
rozpoczął się trening zawodni-
ków przed startem. Biegacze 
oraz uczestnicy marszu mieli 
do pokonania dziesięciokilo-
metrowy dystans.

Trasa biegu i marszu pro-
wadziła zawodników przez 
piękne zielone tereny i malow-
nicze krajobrazy naszej gminy, 
aż do samej mety.

Każdy uczestnik na mecie otrzy-
mał pamiątkowy medal w kształcie kosy-
nierskiej kosy, a na zwycięzców czekały 
miejsca na podium oraz piękne puchary.

Wśród wszystkich uczestników  
zawodów rozlosowano nagrody rzeczo-
we ufundowane przez sponsorów. 

Organizatorami tego wydarzenia 
byli: Miasto i Gmina Połaniec, grupa 

Running Połaniec, Towarzystwo 
Kościuszkowskie, Ośrodek Spor-

tu i Rekreacji w Połańcu oraz 
Centrum Kultury i Sztuki  
w Połańcu.

Pamiątkowe medale 
oraz koszulki z logo im-
prezy ufundowało Miasto  
i Gmina Połaniec.

Bieg Uniwersału Poła-
nieckiego to promocja Miasta 

i Gminy Połaniec, a także poła-
nieckiej tradycji kościuszkowskiej 

połączona z popularyzowaniem bie-
gania i nordic walking jako formy aktyw-
nego wypoczynku.
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cetnieWo - obóz Kadry narodoWej  
W zaPasach

Jakub Władczyk i Karol Czegus prze-
bywaLI na zgrupowaniu Kadry Narodowej  
JUNIORÓW w zapasach w stylu wolnym  
w COS Cetniewo. Na tym zgrupowaniu oprócz 
Sztabu Trenerskiego Juniorów, czyli Krzysztofa 

Olenczyn i Władysława Stecyk nad formą Juniorów pieczę 
trzyma Yusup Abdusalamov (vicemistrz olimpijski z Pekinu) 
trener Kadry Narodowej Seniorów, którzy również przygoto-
wują się w Cetniewie.
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zgruPoWanie Kadry narodoWej junioreK 
Młodszych W zaPasach W siedlcach

zgruPoWanie Kadry narodoWej 
junioróW W cos cetnieWo

PrzygotoWania Kadry WojeWództWa 
ŚWiętoKrzysKiego W zaPasach

Województwo święto-
krzyskie na zgrupowaniu 
Kadry Narodowej Junio-
rek Młodszych w zapasach 

reprezentuje Oliwia Szewczyk z klubu 
MKS Czarni Połaniec. Trenerem Oliwii 
jest Wiktor Skrobacz.

To również czas przygotowania do 
sezonu Kadry Narodowej Juniorów  
w zapasch w COS Cetniewo.

W tym samym okresie razem  
z Kadrą Juniorów przygotowywała się 
również Kadra Seniorów.

Kadra województwa 
Świętokrzyskiego w za-
pasach przygotowywała 
się do sezonu startowego  
w Jastrowiu pod okiem tre-
nerów Anny Wawrzyckiej, 
Tadeusza Szkwarka, Wik-
tora Skrobacza, Zbigniewa 
Płaczkowskiego oraz Ka-
rola Kucharczyka.
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zgruPoWania szKolenioWe 
Kadry WojeWódzKiej 

W zaPasach

W dniach od 03 do 13 lipca 2020 
roku w Borowicach (województwo 
dolnośląskie) odbyło się zgrupo-
wanie kadry wojewódzkiej w zapa-
sach. Oprócz tych reprezentantów  
w szkoleniu uczestniczyły także re-
prezentacje klubowe zapasów i sumo 
z województwa świętokrzyskiego. 
Zapaśnicy rozwijali swoje umiejęt-
ności pod okiem doświadczonych 
trenerów: Tadeusza Szkwarka i Wik-
tora Skrobacza. Rozpiętość wieko-
wa uczestników pozwoliła tym naj-
młodszym czerpać z doświadczenia 
swoich starszych kolegów i naśla-
dować ich postawę i determinację  
w dążeniu do celu. Treningi w gór-
skim terenie to olbrzymia porcja 
aktywności. Trzeba przyznać, że  
w tak ciężkich warunkach zdoby-
wać szczyty – biegając, to nie lada 
wyczyn. Najlepsi zapaśnicy w sumie 
pokonali 130 km. Oczywiście na 
zgrupowaniu nie mogło zabraknąć 
treningów na macie i siłowni. Za-
wodnicy korzystali również z odno-
wy biologicznej tj.: sauny oraz base-
nów. Oprócz ciężkiej pracy był także 
czas na relaks i zabawy.
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zaPaŚniczKa MKs czarni Połaniec-  
WeroniKa KaPinos na KolejnyM  

zgruPoWaniu Kadry narodoWej W Wałczu

 obóz zaPaŚniczy na Węgrzech

19.07.2020 r. rozpoczęło 
się zgrupowanie zapaśniczek  
w Centralnym Ośrodku Spor-
tu Przygotowań Olimpijskich  
w Wałczu. Polski Związek Zapa-

śniczy powołał na zgrupowanie szko-
leniowe Kadry Narodowej Juniorek  
w zapasach kobiet, zapaśniczkę z Po-
łańca Weronikę Kapinos - podopieczną 
trenera Tadeusza Szkwarka.

Zgrupowanie zakończyło się  
1  sierpnia 2020 r., tak więc Weronice 
pozostało niewiele czasu na regenera-
cję i odpoczynek, ponieważ wyjeżdża  
z kadrą wojewódzką do Ocypla na 
zgrupowanie, a następnie na kolejne 
zgrupowanie kadry narodowej.

Sezon startowy dla Weroniki zaczął  
się najważniejszymi zawodami w tej 
grupie wiekowej, czyli Mistrzostwami 
Polski Juniorek w zapasach kobiet 12-
13.09.2020 r., które następnie odbyły 

się w Siedlcach. Tutaj właśnie Weroni-
ka, miała szanse wywalczenia medalu 
i udziału w mistrzostwach Europy czy 
Świata. 

Na przełomie lipca i sierpnia 
zapaśnicy MKS Czarni Połaniec 
wzięli udział w zgrupowaniu 

szkoleniowym, jakie odbyło się w Bala-
tonmariafurdo na Węgrzech. Podstawo-
wym celem zgrupowania były wspólne 
treningi naszych zawodników oraz za-
paśników z Węgier. Nie bez znaczenia 
jednak było również miejsce w którym 
zgrupowanie się odbyło. Położne nie-
mal nad samym brzegiem pięknego Ba-

latonu  Balatonmariafurdo oraz piękna 
pogoda sprawiły, że nasi zapaśnicy mo-
gli połączyć przyjemne z pożytecznym, 
sport z rekreacją i z radością oddać się 
wszelkim atrakcjom, jakie cudowne pla-
że Balatonu i samo jezioro oferują. Na-
sza ekipa została również zaproszona, 
w charakterze obserwatorów, do udzia-
łu w wielkim wydarzeniu sportowym, 
jakie w tym czasie miało miejsce nad 
Balatonem, a mianowicie do obserwo-

wania Mistrzostw Węgier w Zapasach 
na Piasku. Nasi zawodnicy byli pod 
wielkim wrażeniem tego, jak wielką po-
pularnością wśród publiczności cieszą 
się te zawody. Zgrupowanie, jak rów-
nież towarzysząca mu atmosfera waka-
cji i wypoczynku, sprzyjała zawieraniu 
wielu nowych znajomości. I choć język 
polski i węgierski bardzo się od siebie 
różnią, to jak mówi stare przysłowie: 
„Polak Węgier dwa bartniki”, i zawsze 
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jakoś udaje się dogadać powiedział tre-
ner zapaśników Tadeusz Szkwarek.

Na zakończenie zgrupowania go-
spodarz a zarazem trener József  Szabó 
zorganizował drużynowy turniej za-
paśniczy Polska – Węgry, w którym to 
turnieju nasza ekipa pokonała węgier-
ską stosunkiem zwycięstw 4:3.
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uKs „żaczeK” na zgruPoWaniu  
W zaKoPaneM

Młodzi lekkoatleci Uczniowskiego 
Klubu Sportowego Żaczek Połaniec 
szlifowali formę sportową na obozie 
Zaplecza Kadry Narodowej w Zakopa-
nem. Wspólnie z zawodnikami Kadry 
Województwa Świętokrzyskiego w ra-
mach treningów zwiedzali najbardziej 
znane miejsca w rejonie Tatrzańskiego 
Parku Narodowego: Morskie Oko, Gie-
wont, Kasprowy Wierch i wiele innych. 
Wyjazd na obóz możliwy był dzięki 
wsparciu UMiG w Połańcu oraz pro-
gramowi KLUB 2020.
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MistrzostWa WojeWództWa 
u-16 W leKKiej atletyce

16 sierpnia w Kielcach 
odbyły się Mistrzostwa 

Województwa U-16 w lekkiej 
atletyce. Startowali młodzi zawodnicy 

UKS Żaczek Połaniec. Najlepiej  wy-
padł KAROL BĄK zdobywając złote 
medale w w biegu na 300 metrów i wie-
loskoku, zaś IGOR SZYDŁOWSKI 
wywalczył srebrny medal w wielosko-
ku, a OSKAR PRZYBYŁO - brązowy 
medal w wieloskoku. Z kolei PATRYK 
WRÓBEL srebrny w biegu na na 100 
metrów i brązowy w biegu na 300 me-
trów. Sztafeta klubowa chłopców 4 razy 
100 metrów okazała się najlepsza w bie-
gu rozstawnym. Trenerem zawodników 
był Sławomir Szydłowski.

Gratulacje.

Merkuriusz Polaniecki117
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Finał KrajoWy ldK
We Włocławku 19-21 sierpnia od-

był się Finał Krajowy LDK. Każde 
województwo wystawiało reprezenta-
cję 32-osobową w różnych konkuren-
cjach lekkoatletycznych. W kategorii 
U-16 (14-15 lat) w reprezentacji wo-
jewództwa startowali zawodnicy UKS 
Żaczek Połaniec, a mianowicie Karol 
Bąk, Igor Szydłowski, Oskar Przy-
było oraz Patryk Wróbel. Najlepiej 
spisał się ten ostatni zdobywając 
brązowy medal w chodzie na 3 km. 
Trenerem zawodników był Sławomir 
Szydłowski.
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XXiii ogólnoPolsKie igrzysKa lzs - MistrzostWa 
KrajoWego zrzeszenia lzs W zaPasach

W dniach 28-29 sierpnia 
2020 roku w Ciechanowie  
w ramach XXIII Ogólno-
polskich Igrzysk LZS odbyły 
się Mistrzostwa Krajowego 
Zrzeszenia LZS w zapasach 

kobiet i zapasach mężczyzn w sty-
lu wolnym. Zawody były rozegrane  
w grupach wiekowych młodzików, ka-
detów i połączonej grupy juniorów  
i młodzieżowców. Były to pierwsze za-
wody zapaśnicze po przerwie spowodo-
wanej wprowadzeniem stanu epidemii 
na terenie naszego kraju.

Poniżej prezentujemy wyniki uzy-
skane na tych zawodach przez repre-
zentantów MKS CZARNI Połaniec:

W grupie wiekowej młodzik (do 
14 lat) w zapasach kobiet kolejno 
miejsca zajęły: 

• Natalia Przekota wywalczyła III – 
miejsce w kat.wag do 58 kg.

• Monika Laska wywalczyła III – miej-
sce w kat.wag.do 62 kg.
Trenerem prowadzącym wyżej wy-

mienionych zawodniczek jest Wiktor 
Skrobacz

W grupie wiekowej młodzik (do 
14 lat) styl wolny mężczyzn. 
• Bartosz Tomala wywalczył II miejsce 

w kat.wag.do 62 kg.
W grupie wiekowej kadet (do lat 

17) styl wolny mężczyzn.
• Igor Parjaszewski wywalczył III 

miejsce w kat. wag. do 60 kg.
• Damian Sijka wywalczył III miejsce 

w kat.wag. do 71 kg.
• Filip Damm wywalczył VII miejsce 

w kat.wag.do 48 kg.

Oto najważniejsze zawody tego se-
zonu, w których będą walczyć o punkty 
współzawodnictwa i tytuły mistrzowskie: 

XXVI Ogólnopolska Olimpiada 
Młodzieży (są to Mistrzostwa Polski 
dla grupy wiekowej kadeci - roczni-
ki 2003-2005), która rozpoczęła się 
14 września stylem klasycznym w Jano-
wie Lubelskim, następnie zapasy kobiet 
w Chełmie, a zakończyła się 20 wrze-
śnia stylem wolnym we Włodawie.  

Międzywojewódzkie Mistrzostwa 
Młodzików  - styl wolny i zapasy kobie-
ty 17.10.2020.

Mistrzostwa Polski Młodziczek 
– zapasy kobiet (roczniki 2006-2008)  
20-22.11.2020.

Mistrzostwa Polski Młodzików 
– styl wolny (roczniki 2006-2008)  
27-29.11.2020.

Trenerem i opiekunem tych zawod-
ników jest Tadeusz Szkwarek.

Zaprezentowane wyniki są dowo-
dem, że nasze zawodniczki i zawodnicy, 
mimo panującej pandemii, nie marno-
wali czasu i dobrze się przygotowali 
do rozpoczynającego się sezonu star-
towego, który zapowiada się niezwykle  
bogato. 



SPORTOWE SUKCESY ZAWODNIKÓW Z POŁAńCA

portal.polaniec.eu 120

zaPaŚnicy szliFoWali ForMę  
na KolejnyM zgruPoWaniu

W dniach 14-23 sierpnia 2020 kadra 
województwa w zapasach oraz drużyny 
klubowe z województwa świętokrzy-
skiego brały udział w zgrupowaniu 
szkoleniowym, które odbyło się w Ja-
strowiu nad jeziorem Jastrowie Wielkie.

Szkolenie odbywało się pod czuj-
nym okiem trenerów Anny Wawrzyc-
kiej, Tadeusza Szkwarka, Wiktora Skro-
bacza, Zbigniewa Płaczkowskiego oraz 
Karola Kucharczyka. Podstawowym 
jego celem było przygotowanie zawod-
ników do sezonu startowego, który 
rozpoczął się już 27 sierpnia Mistrzo-
stwami Krajowego Zrzeszenia LZS  
w Ciechanowie. Następnie 11 września 
w Siedlcach wystartowała najważniejsza 
impreza sportowa dla tej grupy wieko-
wej, a mianowicie Mistrzostwa Polski 
Juniorów i Juniorek. Mistrzostwa te 
trwały trzy dni i zakończyły się w nie-
dzielę 13 września, a już następnego 
dnia, bo w poniedziałek 14 września 
rozpoczęła się XXVI Ogólnopolska 
Olimpiada Młodzieży - Lubelskie 2020, 
która trwała cały tydzień, aż do niedzie-
li 20 września. Tak więc koniec sierpnia 
i niemal cały wrzesień – jak podkreślał 
trener Tadeusz Szkwarek – był dla na-
szych zawodników bardzo pracowity, 
ale również niezwykle emocjonujący.
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Medaliści Mistrzostw Polski
szlifują formę
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Kadra najlePszych PolsKich  
zaPaŚniczeK szliFoWała ForMę

MistrzostWa WojeWództWa  
junioróW W leKKiej atletyce

2 września zakoń-
czyło się organizowane 
przez Polski Związek Za-
paśniczy dwutygodniowe 
zgrupowanie zapaśniczek 
w Centralnym Ośrodku 

Sportu Cetniewo we Władysławowie. 
W zgrupowaniu tym wzięła również 
udział jedna z naszych zapaśniczek,  
a mianowicie Weronika Kapinos, która 
na co dzień jest podopieczną trenera 
Tadeusza Szkwarka.

Udział w zgrupowaniu był dla na-
szej zapaśniczki formą przygotowania 
się do rozpoczynającego się właśnie 
sezonu startowego. Jak podkreśla trener 
Tadeusz Szkwarek, ten sezon będzie dla 
Weroniki szczególnie trudny, bo po raz 
pierwszy wystąpi ona już w starszej gru-
pie wiekowej (junior w zapasach kobiet 
18-20 lat) i będzie w tej grupie jedną  
z najmłodszych zawodniczek.  

Zwłaszcza początek sezonu za-
powiada się dla Weroniki niezwykle 

emocjonująco, bo weźmie ona udział  
w najważniejszych w tej grupie wieko-
wej zawodach, a mianowicie Mistrzo-
stwach Polski Juniorek w zapasach ko-
biet, które rozegrane zostały w dniach 
12-13 września 2020 w Siedlcach pod 
patronatem Prezydenta Miasta Siedlce 
Pana Andrzeja Sitnika. Był to bardzo 
ważny start dla Weroniki, ponieważ od 
jego wyników zależeć miało, czy będzie 
ona mogła reprezentować nasz kraj na 
imprezach rangi międzynarodowej. 

6 września w Kielcach odbyły się  
Mistrzostwa Województwa Juniorów  
w lekkiej atletyce. Udanie zaprezentowa-
li się zawodnicy UKS Żaczek Połaniec. 
Julia Szydłowska wywalczyła 1 miejsce 
w biegu na 800 metrów, Jakub Wrzałek 

był 3 w biegu na 400 metrów, na tej sa-
mej pozycji zawody ukończyli chłopcy  
w sztafecie 4 razy 100 metrów: Pytko 
Bartek, Igor Szydłowski, Oskar Przybyło 
oraz Karol Bąk. Trenerem i opiekunem 
zawodników jest Sławomir Szydłowski.
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zaPaŚnicy z Połańca Wrócili z cztereMa 
MedalaMi z MistrzostW W stargardzie

W hali OSiR w Stargardzie od 
04-06 września 2020 roku odby-
ły się mistrzostwa Polski szkół 
podstawowych w zapasach.  
W mistrzostwach wzięli udział 
zapaśnicy nie tylko z naszego 
kraju, ale i z zagranicy. Pomi-
mo ograniczeń związanych  
z Covid-19 frekwencja dopisa-
ła, bo zawodach wystartowało 
aż 214 zawodników.

W pierwszym dniu zaprezentowały 
się młodziczki i dzień ten przyniósł na-
szemu klubowi dwa medale: srebrny dla 
Natalii Przekota w kategorii wagowej 
do 58 kg i brązowy dla Moniki Laska  
w kategorii wagowej do 62 kg.

W drugim dniu zawodów walczyli 
młodzicy, którzy również nie wrócili  
z pustymi rękoma. Dwa brązowe meda-
le dla Czarnych wywalczyli w tym dniu 
Bartosz Dusza (57 kg) oraz Bartosz To-
mala, (62 kg), dla którego był to już ko-
lejny medal w jego sportowej karierze.

Trenerami wyżej wymienionych za-
wodników są: dziewcząt Wiktor Skro-
bacz, a chłopców Tadeusz Szkwarek. 
Opiekę nad całą ekipą sprawowała 
Anna Wawrzycka utytułowana zawod-
niczka Czarnych.

Zawodnicy za miejsca 1-3 otrzyma-
li medale, natomiast mistrzowie Polski 
dodatkowo pamiątkowe szklane sta-
tuetki. Mistrzostwa swoją obecnością 
zaszczycili między innymi: wiceprezes 
Polskiego Związku Zapaśniczego Ry-
szard Niedźwiedzki, olimpijczyk Wła-
dysław Stecyk oraz były trener kadry 
Władysław Olejnik.

Młodym zawodniczkom i zawodni-
kom gratulujemy sukcesów i życzymy 
dalszych owocnych walk na kolejnych 
zawodach.
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Finał WojeWódzKi zaWodóW 
leKKoatletycznych szKół PodstaWoWych 

- 19.09.2020 W sandoMierzu
W Sandomierzu 19.09.2020 r. odbył 

się Finał Wojewódzki Zawodów Lek-
koatletycznych Szkół Podstawowych. 
Bardzo dobrze spisali się młodzi adepci 
lekkiej atletyki ze Szkoły Podstawowej 
im. T. Kościuszki w Połańcu.

W biegu na 60 metrów zwyciężył  
FILIP WOJCIK przed KAMILEM  
GOMUŁĄ, w skoku w dal najlepszy 
był MATEUSZ ŻAK, w rzucie pi-
łeczką palantową - JAKUB ROGÓZ,  
a w biegu na 300 metrów KUBA TAŁAJ.

Miejsca na podium 
wywalczyli także w biegu 
na 600 metrów - FABIAN 
PASTUSZKA - drugi 
oraz JAKUB  GRABDA - 
TRZECI.

Na najdłuższym dy-
stansie 1000 metrów trze-
cie miejsce  padło łupem  
KACPRA WALENCIA-
KA. Trenerem i opieku-
nem zawodników jest Sła-
womir Szydłowski.

Również w Radomiu 
18-20 września odbyły się 
ważne zawody, bo Mistrzo-
stwa Polski U-18 w lekkiej 
atletyce. Bardzo dobrze 
spisała się reprezentant-
ka UKS Żaczek Połaniec 
- JULIA  SZYDŁOWSKA 
- zajmując wysokie 7 miej-
sce w biegu na 1500 me-
trów z nowym rekordem 
życiowym 4:43,33.
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MistrzostWa MaKroregionu  
u-16 W leKKiej atletyce  

W łodzi

MistrzostWa PolsKi junioróW  
W zaPasach W stylu WolnyM - siedlce 2020

PatryK jurKoWsKi WiceMistrzeM  
W zaPasach

12 września w Ło-
dzi obyły się Mistrzo-

stwa Makroregionu U-16  
w lekkiej atletyce. W imprezie 

startowali młodzi zawodnicy z woje-

wództwa łódzkiego i świętokrzyskiego. 
Najlepiej z klubu UKS Żaczek Poła-
niec spisali się zawodnicy rywalizujący  
w sztafecie 4 razy 100 metrów, plasując 
się na 3 miejscu.

Podczas Mistrzostw Polski Juniorów 
w Siedlcach Karol Czegus (MKS CZAR-
NI POŁANIEC) zdobył złoty medal  
w kategorii wagowej do 65 kg. Jest to już 
piąty tytuł Mistrza Polski dla Karola. 

W kategorii wagowej do 79 kg brą-
zowy medal zdobył Jakub Władczyk 
(MKS CZARNI POŁANIEC).

Poza tym V miejsce w swojej katego-
rii zajęli Patryk Jurkowski (MKS CZARNI 
POŁANIEC) w kategorii wagowej do 57 kg 
oraz Dominik Wolak (MKS CZARNI PO-
ŁANIEC) w kategorii wagowej do 97 kg.

Drużynowo województwo święto-
rzyskie zajęło IV miejsce w Polsce, na-
tomiast MKS CZARNI POŁANIEC 
pod wodzą trenerów Tadeusza Szkwar-
ka i Wiktora Skrobacza konkurując z 43 
klubami zajęło V miejsce.

W Warszawie 19 września odbywały się Akademickie Mi-
strzostwa Polski w zapasach w stylu wolnym. Miejski Klub 
Sportowy CZARNI Połaniec reprezentował utytułowany 
zawodnik sekcji zapaśniczej Patryk Jurkowski, który w kate-
gorii wagowej do 57 kg wywalczył srebrny medal. 

Akademickie Mistrzostwa Polski są cyklem rozgrywek 
prowadzonym od 1961 roku przez Akademicki Związek 
Sportowy i są kontynuacją organizowanych od 1961 roku Mi-
strzostw Polski Szkół Wyższych i Mistrzostw Polski Uczelni. 

Wielkie brawa należą się Patrykowi, tym bardziej, że jak 
podkreśla jego trener Tadeusz Szkwarek, Patryk był niemal 
o włos od złota, bowiem w walce finałowej uległ tylko nie-
znacznie na punkty zawodnikowi Wolińskiemu Karolowi  
z ZTA Zgierz. W każdym bądź razie mamy kolejny medal 
imprezy mistrzowskiej.
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igor ParjaszeWsKi  
brązoWyM Medalistą MistrzostW PolsKi

W dniach 18-20 września 
na terenie województwa Lu-
belskiego odbyła się już po 
raz 26 Ogólnopolska Olim-
piada Młodzieży w sportach 
halowych. Olimpiada ta pier-
wotnie była zaplanowana na 

maj, jednak pandemia pokrzyżowała 
plany i termin musiał być przesunięty.

Do udziału w tegorocznej Olimpia-
dzie zakwalifikowało się trzech zawod-
ników Miejskiego Klubu Sportowego 
CZARNI Połaniec. Spośród których 
szczególnie udany występ na Olimpia-
dzie zaliczył Igor Parjaszewski, zdoby-
wając brązowy medal w kategorii do 
55 kg. Za sukces należy również uznać 
dwa piąte miejsca, jedno dla Filipa  
Damma w kategorii do 48 kg, a drugie 
dla Damiana Sijka w kategorii do 71 kg.  
W przypadku Damiana można mówić 
o małym pechu, ponieważ praktycznie 
mały szczegół zaważył o wyniku i po-
zbawił go medalu, a szkoda ponieważ  
w pełni na niego zasłużył.

Wielkie gratulacje dla wszystkich 
trzech chłopaków powiedział trener 
Tadeusz Szkwarek za pokazanie charak-
teru i piękna tego sportu.
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Fnały XXVi ooM -lubelsKie 2020  
W zaPasach Kobiet

Na chełmskich matach 
rozegrane zostały finały 
XXVI OOM - Lubelskie 

2020 w zapasach kobiet, które są rów-
noznaczne z Mistrzostwami Polski Ju-
niorek Młodszych.

W turnieju tym wystartowało 140 
zawodniczek z całego kraju, które zo-
stały wyłonione po ogólnopolskich eli-
minacjach.

MKS Czarni Połaniec reprezento-
wało trzy zawodniczki:

Alicja Przekota w kat.wag. do 53 kg 
zajmując XVII lokatę,

Martyna Biskup w kat.wag. do 61 kg 
zajmując XIX platz,

oraz Nasza reprezentantka Ka-
dry Narodowej Juniorek Młodszych  
w zapasach kobiet Oliwka Szewczyk  
V zawodniczką XXVI OGÓLNOPOL-
SKIEJ  OLIMPIADY MŁODZIEŻY - 
CHEŁM 2020 w kat. wag. do 65 kg.
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Finał WojeWódzKi  
W trójboju leKKoatletycznyM

W Rytwianach 23 września odbył 
się Finał Wojewódzki w Trójboju Lek-
koatletycznym. Znakomicie spisali się 
młodzi zawodnicy ze Szkoły Podstawo-
wej im. T. Kościuszki w Połańcu. Dru-
żyna chłopców w składzie: Filip Wój-
cik, Filip Ozdoba, Tobiasz Broziński, 
Jakub Rogóz, Igor Skowron, Mateusz 
Żak, Krystian Smagłowski oraz Kamil 
Gomuła wywalczyli pierwsze miejsce. 
Dziewczęta występujące w składzie We-
ronika Gawełek, Zuzanna Tarka, Mile-
na Gajos, Julia Witczak, Zofia Cichoń  
i Julia Cichoń uplasowały się na trzecim 
miejscu. Opiekunami są Sławomir Szy-
dłowski i Monika Pławska.
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suKcesy naszej Pary W Finałach  
MistrzostW PolsKi junioróW i KadetóW

Bardzo dobre występy Bartka  
i Wojtka siatkarzy MKS Czarni Poła-
niec podczas Mistrzostw Polski kade-
tów i juniorów w siatkówce plażowej.

Para reprezentująca MKS Czarni Po-
łaniec Bartosz Roguz – Wojciech Nowak 
zakończyła sezon plażowy z bardzo do-
brymi wynikami. Eliminacje zaczęli od 
Półfinałów Mistrzostw Polski w dwóch 
kategoriach: juniora oraz kadeta.  
W Półfinale MP juniorów rozgry-
wanych w Warszawie 13-15.07. 
Bartek i Wojtek awansowali do 
finałów walcząc ze starszymi od 
siebie przeciwnikami zajmując  
8. miejsce Po wywalczeniu awansu 
do Finału MP juniorów we Wrześni 
pojechaliśmy do Mysłowic na Półfinał 
MP kadetów w dniach 17-19.07. zajmu-
jąc tam wysokie 3 miejsce.

Finały MP juniorów we Wrześni, 
które miały miejsce w dniach 31.07.-
02.08 zaczęliśmy od przegranej z Mi-
strzami Polski z ubiegłego roku druży-
ną z Trójki Nakło Jakub Kraut / Dawid  
Pawlun 0:2. Następnie wygraliśmy  
z parą SMS Ostróda Hubert Siwkowski 
/ Wiktor Pleta 2:0. W meczu o pierwszą 
ósemkę turnieju przegraliśmy po zacię-
tym meczu z gospodarzami zawodów 

KPS Progress Września Kacper Le-
racz / Patryk Ligocki 2:1. Ostatecznie  
w Finale MP juniorów zajęliśmy wyso-
kie 9. miejsce.

Po juniorze przyszedł czas na Finał 
MP kadetów w ramach Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży, które odbyły 
się w dniach 06-08 sierpnia w Mysło-
wicach. W pierwszym dniu zawodów 
zaczęliśmy od wygranej z parą KS Me-
tro Warszawa Szymon Adamczyk / Ja-
kub Linkiewicz 2:0. W drugiej rundzie 
trafiliśmy na silną parę reprezentującą 
UKS OPP Powiat Kołobrzeski Igor 
Szymkus / Aleksander Czachorowski 
przegraliśmy 0:2 przechodząc na prawą 

stronę drabinki. W następnej run-
dzie turnieju  wygraliśmy z dru-
żyną MGOKiS Praszka Adrian 
Andruszkiewicz /Lentner Bar-
tosz 2:0. O awansie do pierwszej 

6 zawodów zadecydował mecz  
z silną parą KS Gwardia Wrocław 

Andrzej Kwapiński /Jacek Rejno z któ-
rą po zaciętej walce ulegliśmy po tiebre-
ku 1:2. W drugim dniu zawodów został 
nam na pocieszenie mecz o 7 miejsce  
w którym wygraliśmy z parą z Szamotuł 
Tomasz  Szymlet / Nikodem Wiśniew-
ski 2:0.

Podsumowując cały cykl zawodów, 
w którym udział wzięli Bartek i Wojtek 
można być zadowolonym biorąc pod 
uwagę, że przygotowania do turniejów 
zakłóciły problemy zdrowotne jednego 
z zawodników. Trenerem drużyny był 
Krzysztof  Kazberuk.
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PodsuMoWanie bardzo dobrego sezonu 
zaWodniKóW MKs czarni Połaniec  

W siatKóWce PlażoWej
Zakończyły się roz-

grywki młodzieżowe w ka-
tegorii: junior, kadet i młodzik 

w siatkówce plażowej w sezonie 2020. 
Nasz klub osiągnął wysokie  wyniki we 
wszystkich kategoriach wiekowych i nie 
tylko na Mistrzostwach Województwa, 
ale również w Półfinałach i Finałach 
Mistrzostw Polski. W tym roku zmieni-
ły się zasady i było zdecydowanie trud-
niej dostać się do Finałów MP. Elimi-
nacje w Półfinałach  Mistrzostw  Polski  
podzielono  na 2 Półfinały - Północ i 
Południe. W każdym Półfinale brało 
udział, aż 32 pary i awans do Finałów 
uzyskiwały tylko 8 najlepszych drużyn. 
Największe sukcesy odnieśli nasi kade-
ci: Bartosz Roguz, Wojciech Nowak, 
którzy mimo problemów zdrowotnych 
zdołali zająć czołowe miejsca w Fina-
łach Mistrzostw Polski aż w 2 katego-
riach wiekowych. Również inne pary 
bardzo dobrze zaprezentowały się na 
Mistrzostwach Województwa oraz Pół-
finałach Mistrzostw Polski zdobywając 
czołowe lokaty. Dodatkowo 6 zawod-
ników naszego klubu (Igor Jabłoński, 
Bartłomiej Wnuk, Wiktor Lesiak, Ma-
teusz Pacyga, Kacper Dudalski, Oskar 
Jarkowski) z sekcji młodzika zostali po-
wołani do Kadry Wojewódzkiej w siat-
kówce plażowej i brali udział w zgru-
powaniach.

Oto wyniki naszych zespołów:
W eliminacjach wojewódzkich ze 

względów zdrowotnych nie wzięła na-
sza najlepsza para Bartosz Roguz/Woj-
ciech Nowak, która od Zarządu ŚZPS 
w Kielcach za wyniki z ubiegłych lat 
otrzymała tzw. ,,dziką kartę” – upraw-
niającą udział w eliminacjach od Półfi-
nałów.

JUNIORZY
Mistrzostwa Województwa  Połaniec  
27.06.2020 r.
• I miejsce Bartłomiej Sowiński/Da-

niel Jungiewicz
• II miejsce Paweł Ambroży/Jakub 

Kozłowski
Półfinał Mistrzostw Polski Warszawa 
13-15.07.2020 r.
• VIII miejsce Bartosz Roguz/Woj-

ciech Nowak i awans do Finałów 
Mistrzostw Polski (gwarantując so-
bie 8 miejsce w półfinale wyjecha-
liśmy z Warszawy dzień wcześniej, 
aby zregenerować siły po ciężkim 

turnieju i przygotować się do półfi-
nału w kategorii kadet, które rozpo-
czynały się już 17 lipca)

Finał Mistrzostw Polski Września  
31.07-02.08.2020 r.
• IX miejsce Bartosz Roguz/Wojciech 

Nowak  
 
KADECI
Mistrzostwa Województwa Połaniec  
20.06.2020 r.
• II miejsce Bartłomiej Wnuk/Igor 

Jabłoński
• III miejsce 
Półfinał Mistrzostw Polski  Mysłowice 
17-19. 07.2020 r.
• III miejsce Bartosz Roguz/Wojciech 

Nowak  
• XXV miejsce Bartłomiej Wnuk/

Igor Jabłoński
Finał Mistrzostw Polski  Mysłowice 06-
08. 08.2020 r.

• VII miejsce Bartosz Roguz/Woj-
ciech Nowak
 
Młodzicy

Mistrzostwa Województwa Połaniec  
27.06.2020 r.
• II miejsce Igor Jabłoński/Bartłomiej 

Wnuk
• III miejsce Wiktor Lesiak/Mateusz 

Pacyga
• IV miejsce Kacper Dudalski/Oskar 

Jarkowski
• V miejsce Aleksander Czerwiec/ 

Wiktor 
Półfinał Mistrzostw Polski  Oborniki 
Śląskie  07-10. 07.2020 r.
• XVII miejsce Igor Jabłoński/Bartło-

miej Wnuk
• XVII miejsce Wiktor Lesiak/Mate-

usz Pacyga
• XXV miejsce Kacper Dudalski/

Oskar Jarkowski
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srebrny Medal MistrzostW PolsKi  
junioreK W zaPasach Kobiet  

WyWalczyła WeroniKa KaPinos
W ostatni weekend września WLKS 

Siedlce był gospodarzem Mistrzostw 
Polski juniorek. Pierwotnie zmagania 
najlepszych polskich juniorek miały 
odbyć się we wcześniejszym terminie. 
Szyki zapaśniczkom pokrzyżował jed-
nak koronawirus i kwarantanna, której 
poddane zostały kadrowiczki. Dwa ty-
godnie wcześniej niż dziewczęta, swoje 
umiejętności na Mistrzostwach mogli 
zaprezentować chłopcy. Ekipa junio-
rów CZARNYCH Połaniec wypadła 
na tych zawodach bardzo dobrze zdo-
bywając aż dwa medale. Ten z najcen-
niejszego kruszcu zawisł na szyi Karola 
Czegusa, Jakub Władczyk natomiast 
mógł się poszczycić brązem. Zachę-
cone tak dobrym przykładem swoich 
kolegów z klubu juniorki CZARNYCH 

Połaniec nie chciały okazać się gorsze  
i wycelowały pomiędzy złoto i brąz 
zdobywając srebro, które wywalczyła 
Weronika Kapinos.

Weronika do tej najważniejszej im-
prezy w roku przygotowywała się w du-
żej części w macierzystym klubie w Po-
łańcu, choć w tym roku przygotowania 
te wyglądały inaczej niż zwykle. Weroni-
ka wzięła również udział w zgrupowa-
niach kadry wojewódzkiej w Jastrowiu  
i kadry narodowej w Centralnym Ośrod-
ku Sportu Cetniewo we Władysławowie 
oraz w Centralnym Ośrodku Sportu  
i Przygotowań Olimpijskich w Wałczu. 
Niestety ze zgrupowania we Władysła-
wowie wróciła i musiała przejść dwu-
tygodniową kwarantannę, co negatyw-
nie wpłynęło na jej przygotowanie do 

występu w zawodach, a co za tym idzie 
również na wynik. I choć – jak podkre-
śla jej trener Tadeusz Szkwarek – srebr-
ny medal to historyczne osiągnięcie dla 
zapasów kobiecych w Połańcu i należy 
się z tego bardzo cieszyć, to jednak, 
gdyby nie perturbacje związane z koro-
nawirusem, Weronika mogła przywieźć 
do Połańca złoto, bo takie są jej rze-
czywiste możliwości. Obecnie Weroni-
ka uczy się i trenuję wraz z klubowym 
kolegą Karolem Czegusem w Ośrodku 
Sportowym Szkolenia Młodzieży w Ru-
dzie Śląskiej. W klasyfikacji drużynowej 
MKS CZARNI Połaniec został skla-
syfikowany na miejscu 14 z sumą zdo-
bytych 19 punktów na 36 reprezentacji 
klubowych biorących udział w Mistrzo-
stwach.
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Kolejny srebrny Medal dla zaPasóW 
PołaniecKich

W Warszawie odbyły się 
już po raz XV Mistrzostwa 
Polski Weteranów. Stało się 
już niemal tradycją, że Miej-
ski Klub Sportowy CZARNI 
Połaniec na Mistrzostwach 

reprezentował trener Tadeusz Szkwa-
rek. Tym razem jednak panu Tadeuszo-
wi nie udało się powtórzyć sukcesów  
z ubiegłych lat i zamiast złotem musiał 
zadowolić się srebrem, bowiem w walce 
finałowej dywizji B w kategorii wagowej 

do 70 kg musiał uznać wyższość zawod-
nika z ZUKS GKS Katowice, Dariusza 
Bańczyka. Gorycz finałowej porażki 
osłodziła mu jednak obecność dopin-
gującej go grupy kibiców, którzy nie za-
wahali się poświęcić swojego weekendu, 

aby pojechać za nim aż do Warszawy. 
„Medal wprawdzie tylko srebrny – po-
wiedział Tadeusz Szkwarek – ale kibi-
ców miałem złotych – czyli najlepszych, 
których zazdrościli mi wszyscy”.
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MistrzostWa PolsKi senioróW  
W zaPasach

W Mistrzostwach Polski Seniorów 
wychowankowie Sztabu szkoleniowe-
go Czarnych Połaniec zdobyli brązowe 
medale. Patryk Jurkowski zdobył brązo-
wy medal w kat. 57 kg oraz Jakub Wład-
czyk zdobył brąz w kat. 79 kg, tak jak 
przed trzema tygodniami na Mistrzo-
stwach Polski Juniorów. 

W walce półfinałowej przegrał kon-
trowersyjnie przy stanie punktowym 4:4 
z wielokrotnym medalistą Mistrzostw 
Polski w tym Brązowym Medalistą 
MP Seniorów z poprzedniego roku 
Sebastianem Bąkiem z Wisły Świecie.  
W walce o brąz pokonał natomiast Ma-
teusza Pisarskiego, również wielokrot-
nego medalistę i Mistrza Polski Senio-
rów z 2016r. z LMKS Krasnystaw. 

Dodać należy, że wszyscy przeciw-
nicy to starsi utytułowani zawodnicy. Ja-
kub po tym występie został powołany na 

turniej im. Ziółkowskiego w Warszawie, 
który odbędzie się na początku listopada 
i będzie wchodził w tym roku w ogólno-
światowy ranking międzynarodowej fe-
deracji Zapaśniczej UWW, a dla Juniorów 
będzie kwalifikacją do Mistrzostw Świa-
ta, które jeżeli obecna sytuacja pozwoli, 
miały odbyć się w Belgradzie na począt-
ku grudnia. Od października Jakub stał 
się również studentem AWF Gdańsk,  
a więc kontynuuje ścieżkę sportową. 

Należałoby dodać, iż z powodu 
kontuzji nie wziął udziału w Mistrzo-
stwach Polski Seniorów jeden z Na-
szych najbardziej utytułowanych za-
wodników Karol Czegus, Mistrz Polski 
Juniorów, który został wytypowany na 
Mistrzostwa Świata do Belgradu.

Warto wspomnieć, że trenerami me-
dalistów są Henryk Skotnicki,Tadeusz 
Szkwarek oraz Wiktor Skrobacz.
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zaWodniczKa MKs czarni Połaniec - anna 
WaWrzycKa Vice Mistrzynią PolsKi senioreK

MistrzostWa WojeWództWa 
W biegach PrzełajoWych

Zawodniczka, wielokrotna meda-
listka Mistrzostw Polski, zawodniczka 
MKS Czarni Połaniec – ANNA WAW-
RZYCKA Vice Mistrzynią Polski Se-
niorek Dzierżoniów 2020.

17 października w Starachowicach  
odbyły się Mistrzostwa Województwa 
w biegach przełajowych. Przy pięk-
nej deszczowej pogodzie rywalizowa-
li biegacze we wszystkich kategoriach 
wiekowych. Udanie zaprezentowali 
się zawodnicy UKS Żaczek Połaniec. 
Najlepiej wypadła NIKOLA GOMU-
ŁA zwyciężając w rywalizacji dziew-
cząt U-14. Na drugim stopniu podium 
stanął KUBA TAŁAJ w biegu na 600 
metrów U-14. Trzecie miejsce pa-
dło łupem JULII SZYDŁOWSKIEJ  
w najsilniej obsadzonym biegu na  
2 km U-18. Blisko podium, 5 miejsce, 
była także JULIA KOSOŃ w bie-
gu dziewcząt U-12 oraz JAKU WRZA-
ŁEK - 4 miejsce w biegu na 3 km. 
Trenerem zawodników jest Sławomir 
Szydłowski.
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MistrzostWa WojeWództWa W sztaFetoWych 
biegach PrzełajoWych - 6.10.2020  

W rytWianach
  6 października  

w Rytwianach odbyły 
się Mistrzostwa Województwa w Szta-
fetowych Biegach Przełajowych. Bar-
dzo dobrze spisali się reprezentanci  
Szkoły Podstawowej im. T. Kościuszki 
w Połańcu. Drużyna dziewcząt młod-
szych, rocznik 2008 i młodsze, po za-
ciętej walce wywalczyły 2 miejsce (Ni-
kola Gomuła, Górnicz Milena, Kosoń 
Julia, Krupa Kaja, Stawiarz Aleksandra, 
Gabriela Suchorowska). Dziewczęta 
starsze (2006/2007) wywalczyły 4 miej-
sce. Skład drużyny: Weronika Ambroży, 
Dudek Amelia, Olejarnik Magdalena, 
Pakuła Zuzanna, Skrobacz Weronika, 
Szkwarek Natalia. Opiekunem była Sa-
bina Roguz.

Chłopcy młodsi uplasowali się na  
3 miejscu (Walenciak Kacper, Masłow-
ski Maksymilian, Legiecki Oliwier, 
Ozdoba Filip, Żak Mateusz, Jaskuła Ja-
kub, Grabda Jakub).

Również na 3 miejscu rywalizację 
ukończyli starsi chłopcy w składzie: 
Tomala Bartek, Bąk Karol, Tałaj Kuba, 
Golba Kacper, Szaniawski Bartek, 
Przybyło Oskar.

Opiekunem i trenerem zawodników  
jest Sławomir Szydłowski.
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MistrzostWa PolsKi W biegach górsKich

MistrzostWa PolsKi senioróW  
W Krotoszynie

W Krynkach koło Starachowic 4 października odbyły się 
16 Mistrzostwa Polski w Biegach Górskich. Na malowniczej, 
ale bardzo trudnej trasie biegowej znakomicie spisała się  
JULIA SZYDŁOWSKA zdecydowanie zwyciężając  w bie-
gu na 3200 metrów w kategorii U-18. Bardzo dobrze spisa-

li się też inni zawodnicy UKS Żaczek Połaniec. W biegu na 600 metrów 
U-12 6 miejsce wywalczył FILIP OZDOBA, a w biegu na 1000 metrów 
U-14 na 8 miejscu ukończył rywalizację KUBA TAŁAJ. Trenerem zawod-
ników jest Sławomir Szydłowski.

W dniach 9-10.10. 2020 r. odbyły się 
Mistrzostwa Polski Seniorów w Kroto-
szynie. Dwa brązowe medale zdobyli: 
Patryk Jurkowski w kat. 57 kg i Jakub 
Władczyk w kat. 79 kg (obaj Mks Czar-
ni Połaniec) oraz jedno XI m wywalczył 
Norbert Ogórek w kat. 86 kg (Centrum 
Staszów). Drużynowo MKS Czarni 
Połaniec XV m., Centrum Staszów 
XXVIII m, a Woj. Świętokrzyskie XI 
m. Gratulacje dla reprezentantów Czar-
nych oraz Całej Ekipy Województwa.
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MiędzyWojeWódzKie MistrzostWa MłodziKóW 
region c – zaPasy styl Wolny – zgierz

17 października w Zgierzu odbyły 
się Międzywojewódzkie Mistrzostwa 
Młodzików w zapasach w stylu wolnym 
dla Regionu C w rocznikach 2008-2006.

Ze względu na pandemię Łódzka 
Federacja Sportu wspólnie z Łódzkim 
Związkiem Zapaśniczym, organizatorzy 
Mistrzostw, dołożyli wszelkich starań, 
aby zapewnić zawodnikom bezpieczeń-
stwo, dlatego między innymi zawody 
obyły się bez udziału publiczności. 
Pomimo to, atmosfera była naprawdę 
gorąca. Zwłaszcza że nie chodziło tylko 
o indywidualne zwycięstwa poszczegól-
nych zawodników, ale także o punkty 
współzawodnictwa dzieci i młodzieży, 
które są niezwykle istotne, jeśli chodzi  
o ranking klubu powiatu i miasta, na 
którym funkcjonuje klub.

Tym razem również zawodnicy 
Miejskiego Klubu Sportowego CZAR-
NI Połaniec potwierdzili, że zapasy to 
„połaniecka dyscyplina”. Złoty medal 
w kategorii wagowej do 62 kg wywal-
czył BARTOSZ TOMALA, a brązo-
we medale zdobyli Mateusz Śmieszek  
w kategorii do 48 kg oraz, najmłodszy 
w tej grupie wiekowej, Jakub Szkwarek 
- w kategorii wagowej do 38 kg. Piąte 
miejsce przypadło Bartoszowi Duszy, 
a miejsce siódme Dawidowi Gawło-
wiczowi. W kwalifikacji generalnej za-
paśnicy z MKS Czarni Połaniec na 21 
występujących zespołów uplasowali się 
na 4 miejscu, z sumą 10 PKT. 

Gratulujemy wszystkim startują-
cym, a także ich trenerom: Tadeuszowi 
Szkwarkowi i Wiktorowi Skrobaczowi.
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MiędzyWojeWódzKie MistrzostWa MłodziczeK 
region c – zaPasy Kobiet – zgierz

MiędzyWojeWódzKie MistrzostWa MłodziczeK 
region c – zaPasy Kobiet – zgierz

18.10.2020 r. odbyły się weeken-
dowe zmagania zapaśnicze w Hali 
Sportowej Miejskiego Ośrodka Sportu  
i Rekreacji w Zgierzu w ramach Między-
wojewódzkich Mistrzostw Młodzików 
w zapasach kobiet. 

Pomimo związanych 
z pandemią ograniczeń, 
dziewczęta z Połańca zade-
monstrowały wysoką formę, 
świadczącą o tym, że nawet w 
tak trudnych warunkach, nie 
zapominają o treningach i na 
serio przygotowują się do każdej imprezy 
sportowej. Dowodem tego dobrego przy-
gotowania stały się medale, których dziew-
czyny przywiozły do Połańca aż cztery. 

Brązowe medale wywalczyły: Natalia 
Szkwarek w kategorii wagowej do 39 kg, 
Natalia Maj w kategorii do 46 kg, Moni-
ka Laska i Daria Bańkowska w kategorii 
wagowej do 62 kg . Pozostałe dziewczęta 
zajęły: Natalia Przekota 5-miejsce, Oli-

wia Kalita 7-miejsce, Olga Toma-
sik 8-miejsce, Natalia Brzezińska 
8-miejsce, Diana Żyła 12-miejsce.

W kwalifikacji generalnej dziew-
częta z MKS Czarni Połaniec na 17 
występujących zespołów uplaso-
wały się (podobnie jak występujący 

dzień wcześniej chłopcy) na miejscu 4  
z sumą zdobytych 11 PKT. 

Gratulujemy wszystkim startującym, 
a także ich trenerom: Wiktorowi Skroba-
czowi oraz Tadeuszowi Szkwarkowi.

W dniu 24.10.2020 r. 
Młodzicy zakończyli walkę 
o punkty we współzawod-

nictwie sportowym Minister-
stwa Sportu w roku 2020.

Mks Czarni Połaniec w Pabianicach re-
prezentowało 3 zawodników, którzy dru-
żynowo zajęli VII lokatę w Makroregionie 
C na 20 klubów, zdobywając 6 punktów  
w wyżej wymienionym współzawodnictwie.

Bartosz Tomala, który potwierdził 
dominację w kat.wag 62 kg w dwóch 
stylach zdobywając złoty medal.

Bartek Dusza V miejsce w kat wag 57 kg.
Dawid Gawłowicz VII miejsce  

w kat. wag do 85 kg.
Ekipę Świętokrzyską wspomógł jesz-

cze Jarema Lewita z Centrum Staszów wy-
walczając VII lokatę w kat wag do 68 kg.

Zawodnicy Ci (na co dzień trenujący 
pod okiem trenerów Tadeusza Szkwarka 
i Wiktora Skrobacza) wraz z ekipą Guli-
wera Kielce przyczynili się do sklasyfiko-
wania woj. ŚWIĘTOKRZYSKIEGO na 
trzecim miejscu na tych Mistrzostwach.
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drużynoWe WojeWódzKie MistrzostWa PolsKi 
KadeteK W zaPasach Kobiet-dzierżonióW 2020

MiędzynarodoWe zgruPoWanie  
W zaPasach Kobiet-cos sPała 2020

Drużynowe Mistrzostwa Pol-
ski Kadetek w zapasach Ko-
biet 6-7.11.2020

Nasze Dziewczyny: Monika Laska 
i Martyna Biskup wraz z dziewczętami 
z Klubu Znicz Chęciny i Guliwer Kiel-
ce reprezentowały nasze województwo 
świętokrzyskie.

Pomimo, że nie udało się wywalczyć 
miejsca na podium, dały z siebie wszystko. 
Nasze Panie debiutowały w tego rodzaju 
rozgrywkach zapaśniczych. Zyskały cen-
ne doświadczenie i motywację do pracy.

Teraz pora pracy przed następnymi 
startami. Gratulacje dziewczęta za wolę 
walki i odwagę bo w tych trudnych cza-
sach pokazujecie swój charakter.

COS Spała-Międzynarodowy Camp 
,po turnieju Poland Open.

Dwie reprezentantki woj. święto-
krzyskiego: Anna Wawrzycka (Czarni 
Połaniec) oraz Wiktoria Staneta (Cen-
trum Staszów).
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MistrzostWa PolsKi W biegach PrzełajoWych 
- 28.11.2020 W KWidzyniu

W Kwidzyniu odbyły się Mistrzostwa Polski w biegach 
przełajowych. W zawodach wzięli udział zawodnicy UKS  
Żaczek Połaniec. Bardzo dobry wynik osiągnęła JULIA 
SZYDŁOWSKA w biegu na 3 km, startując ze starszymi 

rywalkami (kategoria 16-17 lat) uplasowała się na 4 miejscu, do pozycji 
medalowej zabrakło 3 sekundy. Julia  potwierdziła tym samym że na-
leży do krajowej czołówki w swojej kategorii wiekowej. Druga  nasza 
reprezentantka  KAMILA LEGIECKA uplasowała się na 14 miejscu  
w biegu na 2 km (kategoria 18-19 lat). Trenerem zawodników jest Sła-
womir Szydłowski.
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